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 وضع اسف بار مسکن مهری که 
6 سال پیش باید تحویل می شد

   نبود نظارت بر مافیای کنکور
بیداد می کند

به غیر از رقبایم بقیه نیز از پیروزی 
من ناراحت شدند!
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صفحه 5

سازمان  مالیاتی  انتظامی  دادســتان 
امور مالیاتی کشــور با بیــان اینکه 
شرایط مالیاتی برای اشخاص حقیقی 
غیر تولیدی سخت تر است گفت که 
تنها داشتن ۱۰ میلیون تومان بدهی 
به سازمان امور مالیاتی کافی است تا 

فرد ممنوع الخروج شود.

عبــاس بهزاد ممنوع الخــروج کردن 
مؤدیــان مالیاتــی بدهــکار یکی از 
ابزارهــای وصول بدهی هــای معوقه 
مالیاتی است. بنا به اختیارات حاصل 
از مــاده ۲۰۲ قانــون مالیات هــای 
مستقیم، سازمان امور مالیاتی کشور 
می تواند از خــروج بدهکاران مالیاتی 
که میزان بدهــی قطعی آنها از برای 
اشخاص حقوقی تولیدی دارای پروانه 
بهره بــرداری از مراجع قانونی ذیربط 
از ۲۰ درصد ســرمایه ثبت شــده و 
یــا مبلغ ۵۰۰ میلیون تومان، ســایر 
اشخاص حقیقی تولیدی از ۱۰ درصد 
ســرمایه ثبت شده و یا ۲۰۰ میلیون 
 تومان و ســایر اشــخاص حقیقی از 
 ۱۰ میلیون تومان بیشتر است، از کشور 

جلوگیری کند.
وی با اشــاره به اصاحیه اخیر قانون 

 مالیات هــای مســتقیم  در تاریــخ 
۳۱ تیر ماه ۱۳۹۴ که از ابتدای سال 
۱۳۹۵ اجرایی شــد ادامه داد: بر این 
اساس ســازمان امور مالیاتی با هدف 
کم کردن افراد ممنوع الخروج بدهکار 
و تســهیل قوانین، سقف ممنوعیت 
 خود را تغییــر داد. بر اســاس ماده
 ۲۰۲ قانون مالیات های مســتقیم از 
سال ۱۳۹۵ اشخاص حقوقی تولیدی 
که پروانه بهره برداری از مراجع قانونی 
ذیربط را داشــته باشند می توانند تا 
۲۰ درصد ســرمایه و تا ســقف۵۰۰ 
میلیون تومان بدهی مالیاتی داشــته 

باشند و ممنوع الخروج نشوند.
امــا ســایر  اضافــه کــرد:  بهــزاد 
اشــخاص حقوقی به عاوه اشخاص 
حقیقی تولیــدی بــرای آنکه دچار 
ممنوع الخروجی نشوند نباید بیش از 

۱۰ درصد سرمایه ثبت شده یا بیش 
از ۲۰۰ میلیون تومان به نظام مالیاتی 
کشور بدهی داشته باشند. با این حال 
شــرایط برای اشــخاص حقیقی غیر 
تولیدی ســخت تــر از دو مورد قبل 
اســت، به طوری که طبق اصاحیه، 
تنها داشتن ۱۰ میلیون تومان بدهی 
به سازمان امور مالیاتی کافی است تا 
فرد ممنوع الخروج شود. این در حالی 
است که پیش تر این رقم معادل یک 
میلیــون تومان بود. بــه این ترتیب 
اشــخاص حقوقی تولیدکننده دارای 
پروانه بهره برداری ۵۰ برابر اشــخاص 
حقیقی و ســایر اشــخاص حقوقی و 
برابر  تولیدی ۲۰  اشــخاص حقیقی 
بدهی  می توانــد  حقیقی  اشــخاص 
مالیاتی داشته باشند و ممنوع الخروج 

نشوند.

میراث فرهنگــی،  ســازمان  رئیــس 
صنایع دســتی و گردشــگری با اشــاره 
بــه این کــه ایــران دارای ظرفیت های 
فراوانــی اســت، گفت: »انتظــار ما این 
اســت که مجمع گفت وگــوی همکاری  
آســیا به درک عمیق تر از ایران در بین 
گردشــگران دنیا کمک کند.« علی اصغر 
مونسان معاون رئیس جمهوری و رئیس 
صنایع دستی  میراث فرهنگی،  ســازمان 
و گردشــگری روز سه شــنبه ۱۲ تیــر 
در دیــدار با باندیت لیمچــون دبیرکل 
مجمــع گفت وگوی همکاری آســیا که 
در محل ســازمان میراث فرهنگی برگزار 
شــد، با اشاره به ظرفیت های گردشگری 
ایران، خواســتار  و آثار فرهنگی تاریخی 
معرفی هرچــه بهتر و بیشــتر این آثار 

و ظرفیت هــا شــد. علی اصغر مونســان 
معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
در این نشست با اشاره به نقش مهم ایران 
در ایــن مجمع گفــت: »همان طور که 
همه می دانند ایران یک کشــور بزرگ، 
بافرهنگ و دارای ریشــه تاریخی است و 
از جاذبه هــای بی نظیر فرهنگی، تاریخی 
و طبیعی برخوردار اســت. جنگل، کویر، 
کوه و دریا در شــمال و جنوب کشور از 
دیگــر ظرفیت های ایران اســت که باید 
آداب ورسوم و غذاهای سنتی ایرانی را نیز 

به این فهرست اضافه کنیم.«
مونســان گفت: »ما این ظرفیت را داریم 
که مقصد گردشــگری در دنیا باشیم اما 
تبلیغات دروغین  آمریکایی ها علیه مــا 

انجام می دهنــد، آن هم تنهــا به جرم 
این که مردم می خواهند مســتقل باشند 
و نمی خواهیم به آمریکا وابســته باشیم؛ 
ما ملتــی با تاریــخ کهن هســتیم که 
هیچ گاه آغازکننــده جنگی نبودیم و در 
حال حاضر نیــز به رغم توافق بین المللی 
انجام شــده، باز هم برهم زننده این توافق 
آمریکاســت و به صراحت از ما می خواهد 
هرچــه می گوید گوش کنیــم.« رئیس 
صنایع دستی  میراث فرهنگی،  ســازمان 
و گردشــگری ادامه داد: »ما برنامه های 
خوبــی را در حــوزه گردشــگری آغاز 
کرده ایم و حتی روســتاهایمان را نیز به 
این برنامه اضافه کردیم که این روستاها 
با آداب و ســنت های زیبا، طبیعت بکر و 
دیدنی و غذاهای سنتی و لذیذ موردتوجه 
گردشگران خارجی قرار دارند ازاین رو با 
توجه به برگزاری رویداد »همدان۲۰۱8« 
انتظار این است که این مجمع در برگزاری 
و معرفی هرچه بهتر ظرفیت های ایران به 
ما کمک کند. لذا پیشنهاد ما این است که 
دعوت نامه های مشترکی برای این دعوت 
از وزرای گردشگری کشورهای عضو این 

مجمع امضا کنیم.«
مناسبی  � فرصت  »همدان2018« 

برای معرفی هرچه بهتر ایران است
در این دیدار همچنین باندیت لیمچون 

دبیر کل مجمع گفت وگوی همکاری های 
آســیا ضمن ابراز خرســندی از دیدار با 
رئیس ســازمان میراث فرهنگی با اشاره 
»همــدان۲۰۱8«  رویداد  برگــزاری  به 
گفــت: »برگــزاری این رویــداد فرصت 
مناســبی برای معرفی هرچه بهتر ایران 
اســت و در این خصوص آماده همکاری 
با ایران هســتیم.« او ســپس به تشریح 
آســیا  مجمــع گفت وگــوی همکاری 
پرداخت و ادامه داد: »این ســازمان ۳۴ 
عضــو دارد و ایران یکــی از اعضای مهم 
این سازمان اســت. ازاین رو انتظار داریم 
که شــاهد همکاری های بیشتر ایران در 
این مجمع باشــیم.« او افزود: »دو سال 
پیش تعدادی از اعضــای این مجمع در 
سفر به تبریز شاهد آثار فرهنگی تاریخی 
زیبا در این شهر و جاذبه های گردشگری 
و آداب ورســوم زیبایــی بودنــد. اعتقاد 
داریم ایران ظرفیت هــای زیادی دارد تا 
جاذبه های گردشگری و فرهنگی تاریخی 
خود را عرضه کند چراکه ایران سرچشمه 

فرهنگ و تاریخ در منطقه آسیاست.«
او گفــت: »امیــدوارم درک عمیق تری 
نسبت به ایران ایجاد شــود و این درک 
بتوانــد دیدگاه های رســانه های مختلف 
درباره ایران را تغییر دهد و حقیقت ایران 

به خوبی برای همگان آشکار شود.«

شــهردار تهران بــا تاکید بــر لزوم 
اجرایی ساختمان  نقشــه های  تهیه 
پاســکو، گفت: این نقشــه ها باید 
براســاس ضوابط و قوانین شهرسازی 
بــه تایید شــهرداری تهران برســد. 
 ســید محمــد علــی افشــانی روز 
ســه شــنبه در نشســت کمیسیون 
عمران مجلس کــه با حضور وزیر راه 
و شهرسازی، اســتاندار تهران، رئیس 
بنیاد مستضعفان و اعضای کمیسیون 
 عمران مجلس برگزار شــد، با تاکید 
بــر لزوم تهیه نقشــه هــای اجرایی 
ســاختمان پاســکو اظهــار کــرد: 

براســاس  بایــد  نقشــه هــا  ایــن 
شهرســازی  قوانیــن  و   ضوابــط 

به تایید شهرداری تهران برسد.  
وی افــزود: برای تســریع در عملیات 
اجرای این پروژه پیشــنهاد می کنیم 
قبل از تهیه نقشــه نهایی ابتدا نقشه 
مقاوم سازی گود و ســازه نگهبان به 
شــهرداری تهران ارائه شود و با تایید 
شــهرداری عملیات خــاک برداری و 
گوبــرداری صورت گیــرد. پس از آن 
نقشه اجرایی را به شهرداری تهران ارائه 
دهند.  شهردار تهران با اشاره به اینکه 
تهیه نقشه های نهایی حداقل به ۶ ماه 

 زمان نیاز دارد، گفت: به طور طبیعی تا 
 نقشــه هــای نهایــی به شــهرداری 
ارائه نشــده نمی توانیم قضاوتی روی 
آن داشته باشــیم. بنابراین، ابتدا باید 
نقشــه ها به شهرداری ارائه شود تا ما 
بافاصله کار را شروع و در موعد مقرر 
پروانه را صادر کنیم.  افشــانی با بیان 
اینکه دو سال مقرر شده برای اجرا این 
پروژه باید از زمان صدور پروانه ساخت 
محاسبه شود، گفت: اگرچه ما حداکثر 
تاش خود را در صــدور پروانه انجام 
 مــی دهیم اما از نظر من این پروژه به
۶ ماه زمان برای تهیه نقشه های نهایی 

نیاز دارد و پروژه در ســال ۱۴۰۰ به 
اتمام می رسد.

رییس کمیته شوراها و شهرداری های 
مجلس شــورای اســامی از برگزاری 
 ISC( کنگره بین المللی شهر هوشمند
۲۰۱8(” با شرکت ۱۰ کشور پیشگام در 

حوزه فناوری اطاعات خبر داد.
پروانه مافی در این باره افزود: این گنگره 
با حمایــت وزارت ارتباطات و فناوری 
اطاعات، سازمان برنامه و بودجه کشور، 
وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی، وزارت 
ورزش و جوانان، وزارت جهاد کشاورزی 
 و دانشــگاه های معتبر کشــور برگزار 
می شود. وی گفت: در این گنگره نظیر 
ایتالیا، اسپانیا، یونان، کره جنوبی و... با 
هدف بررسی مدل های مختلف ایجاد 
یک شهر هوشمند مطابق با شهرهای 
هوشمند دنیا نظیر بارسلون ۲۴ مرداد 
ماه ســال ۹7 به همت دانشگاه شهید 
بشتی در مرکز همایش های بین المللی 
این دانشــگاه خبر داد. مافی ادامه داد: 

بر پایی این کنگــره که در آن نخبگان 
و متخصصان ملی و بیــن المللی این 
حوزه  با ســخنرانی و ارائه راهکار های 
 عملی و  برگزاری کارگاه های آموزشی ، 
نشســت های  تخصصی و پنل هایی با 
موضوعات مانند مدیریت شهر هوشمند، 
آینده شــهر و ارتباط آن با هوشــمند 
سازی، بهداشت هوشمند و... می تواند 

مردم و مسئولین را با ضرورت، دستاورد 
ها و راهکار های  ایجاد شــهر هوشمند 
آشــنا کند و قدم بزرگی در نیل به این 
هدف باشد. رییس شــورای راهبردی 
کنگره فناوری هوشــمند با اشــاره به 
اینکه ســاخت یک شــهر هوشمند به 
عنوان استراتژی برای کاهش مشکات 
ایجاد شــده  توســط رشــد جمعیت 

شــهری و شهرنشــینی در حال ظهور 
می باشد اعام کرد نمایندگان مجلس 
با برنامه ریزی و تصویب قوانین جدید 
نقش مهمی در روند هوشــمند سازی 
دارند و حضور مدیران ارشــد کشور در 
ایــن همایش و بهره مندی از تجربیات 
صاحبنظران از کشور های پیشگام در 
حوزه ایجاد شهر هوشمند نظیر ایتالیا، 
اسپانیا، یونان، کره و... می تواند کمک 
شایانی به تحقق این مهم نماید. نماینده 
مردم تهران از ضرورت های ایجاد اقتصاد 
پایدار و هوشمند را داشتن زیر ساخت 
و ارتباط هوشمند،حمل و نقل شهری 
هوشــمند و دولت و شهروند هوشمند 
دانست و ادامه داد مشکل عمده ای که 
داریم اول نگاه سنتی مسئولین به شهر 
هوشمند است که تغییر در این حوزه را 
بسیار محدود و کم کرده  و مشکل دوم 
مقاومت مردم در مقابل تغییراتی است 

که شهر هوشمند ایجاد می کند. 

تفاهم نامه همکاری صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان 
 ، روســتاییان و عشــایر با صنــدوق کارآفرینی امید 
به منظور توسعه مشاغل و رفاه روستایی وافزایش توان 
بیمه پردازی در مناطق روســتایی منعقد شد. تفاهم 
نامه همکاری صنــدوق بیمه اجتماعی کشــاورزان، 
 روســتائیان و عشــایر بــا صنــدوق کارآفرینی امید 
بــا حضور اصغــر نــوراه زاده، مدیرعامــل صندوق 
کارآفرینی امید و محمدرضا واعظ مهدوی، مدیرعامل 

صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستاییان و عشایر 
و در راستای برنامه حمایتی از روستاها در برنامه ششم 
توســعه اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی دولت منعقد 
شد. در این نشست واعظ مهدوی مدیرعامل صندوق 
 بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر با تاکید 
بر اینکه اشتغال فراگیر روســتایی از برنامه های مهم 
دولت اســت، گفت: ایجاد این صنــدوق راهکار دولت 
برای حمایت از روستاییان و عشایر محسوب می شود. 

وی با بیان اینکه بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان 
و عشایر به عنوان کارفرما، روستاییان را تحت پوشش 
بیمه ای قرار می دهد و با پرداختن ســهم حق بیمه 
کارفرما، از آنها در برخورداری از مزایای بیمه حمایت 
می کند، ادامه داد: از این رو امروز می بینیم که بعد از  
۱۵ تا ۱۶ سال مردم  از ثمرات آن بهره مند می شوند 
و اکنون بســیاری از افراد در روستاها درحال دریافت  

حکم های بازنشستگی خود هستند.

دادستان انتظامی مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور :
 مسافران خارجی قبل از سفر بدهی مالیاتی 

خود را چک کنند

در دیدار مونسان با دبیرکل مجمع گفت وگوی همکاری  آسیا انجام شد

 ACD دعوت  از وزرای گردشگری کشورهای عضو 
برای حضور در رویداد »همدان 2018«

شهردار تهران؛

 نقشه های پاسکو باید بر اساس قوانین شهرسازی 
به تایید شهرداری برسد

 کنگره بین المللی شهر هوشمند با شرکت
 10 کشور برگزار می شود

تفاهم نامه افزایش توان بیمه پردازی مشاغل روستایی امضا شد

بــر تاییــدی  را  انقــاب  معظــم  رهبــر  ســخنان  جمهــور  رئیــس   معــاون 
 ظرفیت های گردشــگری داخلی خواند و گفت: ایران کمبودی به لحاظ گردشــگری ندارد 
چــون دارای جاذبه های تاریخی و طبیعی بی نظیر اســت. وی با بیان اینکه تفاوت نرخ ارز 
نســبت به ریال باید تشــویق کننده تورهای ورودی به ایران باشــد، البته به شرط آنکه ما 
سازوکارهایش را دیده باشیم، افزود: گردشــگران ورودی به کشور سرگردان هستند، آنها یا 
باید به بانک های منتخب مراجعه و ارزشان را براساس هر دار ۴۲۰۰ تومان تبدیل به ریال 

کنند یا با توجه به اینکه اطاعات نرخ ارز به گوششان می رسد شاید برای شان دشوار باشد 
چنین کاری را انجام دهند، بنابراین متاســفانه دال هــا در این حوزه حضور پیدا کردند، با 
گردشــگران خارجی ارتباط می گیرند و این مســئله اثر منفی از ایران در ذهن گردشگران 
خارجی ایجاد می کند که اتفاق خوبی نیســت. علی اصغر مونسان درباره تاثیر التهابات بازار 
ارز بر ســفر گردشــگران خارجی به ایران گفت: حتما اثری داشته است اما در حوزه بازار ارز 

مسافری و گردشگری به ویژه برای گردشگران ورودی تصمیم خاصی وجود ندارد.

مونسان معاون رئیس جمهور: 

گردشگران خارجی در کشور سرگردانند
  حضور در تیم ملی افتخاری 

بزرگ است

 بازداشت چهار تن در روسیه 
به جرم ایجاد بازار سیاه بلیت

 دایل حذف تیم ملی فوتبال اسپانیا 
و نقش  دروازه بان آن

15

15

15

اجتماعیاقتصادی

گردشگری

اجتماعی

اقتصادی

صفحه 3

آغاز به کار بازار ثانویه ارز تا 24 ساعت آینده

دولت دار ۲ نرخی را پذیرفت!

نی
ها

م ج
جا

 کوچ تجار ازشیخ نشین 
حاشیه خلیج فارس

 خیمه شب بازی 
به سبک امارات!
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وزیر کشور:
24 ساعت چشمانم را ببندم بیش از یک میلیون 

پناهنده از مرزها به اروپا می روند

دبیرکل ســتاد مبارزه با مواد مخدر با اشاره به وقوع ۱۰ هزار درگیری ظرف پنج سال 
در راستای مبارزه با مواد مخدر از جامعه بین المللی به دلیل بدعهدی و پشت کردن به 
قوانین بین المللی نظیر خروج از برجام انتقاد کرد. عبدالرضا رحمانی فضلی در مراسم 
سالروز جهانی مبارزه با مواد مخدر با بیان اینکه بیش از 7۰۰ نوع مواد مخدر در دنیا 
وجود دارد،  گفت: در حال حاضر تولید مواد مخدر در افغانستان به بیش از ۹۰۰۰ تن 
می رسد و در صورتی که به تولید مواد صنعتی نیز دقت نشود دنیا با خطری جدی روبرو 
خواهد بود. وی ضمن تشــریح جزئیات حادثه اخیر در مناطق مرزی گفت: در حادثه 
اخیر بیش از پیش گلوله آر پی جی 7 شلیک شده و بیش از ۳۵ نفر در عملیات حاضر 
بودند. آنها مجهزترین ســاح ها و وسایل نقلیه دید در شب را داشتند و در عین حال 
آموزش دیده بودند، این در حالیســت که ما پیش از این شاهد چنین چیزی نبودیم. 
حداکثر ساح مورد استفاده قاچاقچیان کاشینکف بود و در صورت مشاهده ماموران 
فرار می کردند، این در حالیست که در حال حاضر در قالب یک اکیپ عملیاتی دست 
به عملیات می زنند. وی در ادامه اظهار کرد: سه سال گذشته در عرصه های بین المللی 
اعام کردیم که تروریســم و مواد مخدر با هم عمل می کنند اما آنها باور نداشتند اما 
سال بعد این نکته در بیانیه سازمان ملل ذکر شد. در حال حاضر نیز بین قاچاقچیان، 
اشرار و تروریسم پیوند منحوسی برقرار است. آیا کشورهای اروپایی باز هم می خواهند 
سال بعد به این نکته اشاره کنند؟. وزیر کشور با اشاره به وقوع ۱۰ هزار درگیری ظرف 
پنج ســال در کشــور تصریح کرد: آموزش های دینی ما می گوید که اگر یک انسان را 
نجات دهیم یک امت را نجات داده ایم و ما با این نگاه با تروریســم مبارزه می کنیم. با 
همین نگاه نیز سه میلیون پناهنده را در کشور پذیرفته ایم. چشمانم را روی هم بگذارم 
۵۰۰۰ تن ماده مخدر از مرزهای ایران به ســمت غرب می رود رحمانی فضلی با بیان 
اینکــه افرادی که ادعا می کنند می خواهند با مواد مخدر مبارزه کنند در زمان تحریم 
به ما حتی ســگ های مواد یاب و تجهیزات ایکس ری ندادند، اظهار کرد: آنها به بهانه 
تحریم هیچ کمک مالی نیز به ایران نکردند. به عنوان یک هشدار می گویم اگر جمهوری 
اسامی به عنوان کشوری معتقد به آموزه های دینی با این مسائل برخورد نمی کرد و 
وزیر کشور ۲۴ ساعت چشمانش را روی هم می گذاشت بیش از ۵۰۰۰ تن ماده مخدر 
از مرزهای ایران به ســمت غرب حرکت می کرد. وی با اشاره به اینکه بیش از ۳8۰۰ 
شهید و چندین برابر در این راه مجروح شده اند اظهار کرد: در سوریه دیدیم که وقتی 
تعداد اندکی از مهاجران به سمت اروپا رفتند چه غوغایی شد. به عنوان وزیر کشور و 
مسئول امنیت داخلی می گویم اگر ۲۴ ساعت چشمانم را روی هم بگذارم بیش از یک 
میلیون پناهنده از مرزهای غربی به اروپا می روند ولی ما از نظر دینی و انسانی این کار 
را نمی کنیم و به قوانین و صلح بین الملل پایبندیم ولی باید پرسید چرا دیگران به این 

قوانین پایبند نیستند؟

خبر

گزارش
آشفته بازار تجارت کنکور؛

  نبود نظارت بر مافیای کنکور بیداد می کند
یک کارشناس آموزشی گفت: افرادی که باید نسبت به آشفتگی بازار کنکور پاسخگو 
باشــند هم اکنون در لباس منتقد ظاهر شده اند و طوری سخن می گویند که گویا 
مردم باید پاســخگو باشند. هامون سبطی درباره بازار پر سود کنکور و درآمد مالی 
آن به نفع تاجران آموزشی اظهار کرد: این که کنکور بازار پرمخاطب و پردرآمد در 
عرصه آموزش کشــور است و ساانه هشت هزار میلیارد یا ۱۰ هزار میلیارد تومان 
در این حوزه و سایر عرصه های آموزش به گردش در می آید موضوع بدی نیست و 
نشان می دهد آموزش در سبد اقتصاد خانواده ها جا دارد و آنها تحصیل را در اولویت 
می دانند. سبطی ادامه داد: شدیدا به یک نهاد واحد نیاز است تا بر تمام فعالیت های 
آموزشی خارج از مدارس دولتی به ویژه صدا و سیما و فضای مجازی نظارت داشته 
باشــد. البته این نظارت باید حداقلی باشد یعنی فقط از فعاان این عرصه، مدارک 
معتبر دانشگاهی و عدم سوءپیشینه بخواهند، چرا که تعداد زیادی از این افراد فاقد 
مدارک دانشگاهی هستند اما خود را رتبه یک کنکور یا دکتر معرفی می کنند یا 
فردی که آخرین مدرک تحصیلی اش دیپلم علوم انسانی است مشاوره چند هزار 
داوطلب تجربی و ریاضی را با عنوان اســتاد! بر عهده گرفته اســت و این افراد از 
طریق ادعاهای دروغین در رسانه ملی، اعتماد خانواده ها و دانش آموزان را جلب و 
به فروش محصوات  میلیونی خود، می پردازند و هیچ نهادی بر این فاجعه نظارت 
ندارد و صداو سیما می گوید راستی آزمایی آن بر عهده من نیست و وزاتخانه های 
علوم و آموزش وپرورش نیز در این باره اقدامی نمی کنند. بسیاری از افراد بی اخاق، 
سودجویانه با جعل مدارک علمی و دانشگاهی در رسانه ملی در حال جرم هستند 
و شگفتا که هیچ فردی بر آن نظارت ندارد و حال وزیر آموزش وپرورش اسم آن را 
می گذارند مافیا. وی افزود: مافیا شبکه زیرزمینی و پنهان کسب درآمد از راه های 
خاف قانون اســت اما این شــبکه ها زیرزمینی نیستند بلکه به طور علنی جلوی 
چشمان مسئوان جوان می دهند که نشان دهنده ضعف نظارت است . همچنین 
اســتفاده از خاطره تلخ دانش آموزان دهه ۶۰ و 7۰ نسبت به کنکور و پدیدآوردن 
اصطــاح مافیای کنکور در ذهن اولیای دانش آموزان فعلی، یک نوع تلبیس و در 
ظاهر ماندگی اســت. اواخر دهه 7۰ با انفجار جمعیتی نســل جوان مواجه بودیم 
که باعث شــد برخی افراد گاهی تا ۱۰ سال پشت کنکور بمانند اما امروز صندلی 
دانشگاه ها بیشتر از متقاضیان است. سبطی گفت: اگر کنکور برقرار است دلیل آن 
مسائل اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی است و خود کنکور معضل واقعی نیست بلکه 
معضل این اســت که تمام جوانان تمایل دارند در تعدادی رشته و دانشگاه محدود 
قبول شوند؛ روشن اســت که این فضا زاییده کنکور نیست بلکه ریشه در شرایط 
اقتصادی و اجتماعی ما دارد. علت اصلی سودجویی ها و هرزآموزی ها عدم نظارت 

نهادهای مسئول در حوزه آموزش کشور و ناشی از خا قانونی است. 

یکی از مشکات رایج در چرخه سامت 
کشــور از منشــا داروخانه هــا نشــأت 
می گیــرد، بطوریکه نوعی روش معیوب 
در عرضه و تقاضای داروخانه ها می تواند 
سیستم سامت کشور را مختل کند که 
از مهمتریــن این معضات عرضه بدون 
محدودیت دارو بدون نسخه است، مقوله 
ای که آنچنان نیز امر بیگانه ای نیســت 
و می تــوان در برخی داروخانه ها به وفور 
مشــاهده کرد. طبق آمارها ۱۰ الی ۲۰ 
درصد درمانهای کشور خودسرانه است، 
یعنی مردم بدون مراجعه به پزشــک با 
دریافت دارو بدون نسخه به خوددرمانی 

اقــدام می کنند، مقولــه ای که چرخه 
ســامت کشــور را مختل می کند، این 
معضــل؛ ۶ متهــم دارد. در این زمینه 
دکتــر کیانوش جهانپور  - ســخنگوی 
ســازمان غذا و دارو دربــاره این معضل 
داروخانه  ای به تســنیم عنوان می کند: 
این مشکل وجود دارد و ادعا نمی کنیم 
که توانسته باشیم بر آن مسلط و احاطه 
داشــته باشیم، و این مقوله هم به نوعی 
یک اعتراف است و هم یک تاسف، کما 
اینکه یکی از مهمترین دایل این معضل 
چرخــه نامعیوب اقتصــاد داروخانه ها و 
مطالبه آنها از بیمه ها اســت که مجبور 

می شوند به فروش داروهای بدون نسخه 
روی بیاروند. وی ادامــه می دهد: البته 
نباید از مســئله تقاضای مــردم نیز به 
راحتی عبور کــرد زیرا تقاضای عمومی 
به طور طبیعی گرایش به این معضل را 
بیشتر نیز می کند که می طلبد رسانه ها 
در این زمینه در بحث فرهنگ ســازی 
برای جلوگیری از درمانهای خودســرانه 
بیشتر مطلب منتشــر کنند به هر حال 
بســیاری از مردم مایل نیســتند برای 
تهیه درمان و دارو نزد پزشــک بروند و 
طبق آمارها ۱۰ الی ۲۰ درصد درمانهای 

کشور خودسرانه است.

ســخنگوی ســازمان غذا و دارو تصریح 
می کند: هم اکنون فروش داروهای بدون 
نسخه از جمله آنتی بیوتیک ها و اعصاب 
و روان، مورد تقاضای خرید بدون نسخه 
از داروخانه ها اســت، و متاسفانه جدا از 
اینکــه نظارت ها هم به دلیــل کمبود 
نیروی انســانی و ساختارهایمان ضعیف 
است، قوانین نیز بازدارنده نیستند و باید 
از طریق مجلــس قانون های بازدارنده با 
بازخوردهــای حقوقــی تبیین و اصاح 
شــود، کما اینکه ســازمان غــذا و دارو 
نیز می تواند در اصاح قوانین ســازمانی 

اصاحات ازم را انجام دهد.

دبیر کل شــورای عالی آموزش  و پــرورش گفت: امیدواریم با 
تاش هایی که صورت گرفته است، مهر ۹7 را با اجرای مشهود 

سند تحول در مدارس آغاز کنیم.
مهدی نوید ادهم دبیرکل شــورای عالی آموزش و پرورش با 
اشــاره به فاصله کم بین امتحانات نهایی و کنکور سراســری 
گفت: تاش می کنیم تا با انجام تدابیری، فشــار و اســترس 

کمتری به دانش آموزان وارد شود.
وی با اشــاره به اجرایی شدن سند تحول در وزارت آموزش  و 
پرورش اظهار کرد: ســند تحول بیش  از پیش در دستور کار 
وزارتخانه قرار دارد و ۴ ایه مدیریتی پیگیر زیر نظام های سند 

تحول است و تمام فعالیت های معاونت ها در حوزه سند دائماً 
رسد می شود و با یک فهم مشترک و یک معماری درست سند 

در حال اجرایی شدن است.
نوید ادهم ادامه داد: ســه مدل از باا به پائین، از پائین به باا 
و مدل تلفیقی برای اجرای ســند تحول پیشنهاد شده بود که 
مدل تلفیقی برای اجرای ســند انتخاب شد. دبیرکل شورای 
عالی آمورش و پــرورش تصریح کرد: امیدواریم با تاش هایی 
که صورت گرفته مهر ۹7 را با اجرای مشــهود سند تحول در 
مدارس آغاز کنیم و توازن بین هویت های قومی محلی ایرانی و 
اسامی را از مهم ترین وظایف کمیته احراز سند تحول دانست.

البته نباید از مسئله تقاضای 
مردم نیز بــه راحتی عبور 
کرد زیرا تقاضای عمومی به 
این  به  گرایش  طبیعی  طور 
معضل را بیشتر نیز می کند 
در  رســانه ها  می طلبد  که 
این زمینه در بحث فرهنگ 
از  جلوگیری  برای  ســازی 
بیشتر  خودسرانه  درمانهای 
مطلــب منتشــر کنند به 
هر حال بســیاری از مردم 
تهیه  برای  نیســتند  مایل 
درمان و دارو نزد پزشــک 
برونــد و طبــق آمارها 10 
درمانهای  درصــد   20 الی 
است. خودســرانه  کشور 

اعترافی با طعم تأسف؛مقصران فروش دارو بدون نسخه

خیری که شر می شود

 دبیرکل شورای عالی
 آموزش  و پرورش :
 اجرای مشهود 

 سند تحول در مدارس
از مهر ۹7

آقاي سيدفاضل  اين شعبه   9609980234300892 كلاسه  پرونده  در  آگهي 
بدري به اتهام تخريب عمدي تحت تعقيب قرار گرفته است با عنايت به مجهول 
دادرسي  آئين  قانون   174 ماده  مقررات  اجراي  در  و  متهم  بودن  المكان 
دادگاههاي عمومي و انقلاب در امور كيفري به نامبرده ابلاغ ميگردد تا ظرف 
مهلت يك ماه پس از انتشار اين آگهي جهت دفاع از اتهام انتسابي در اين شعبه 
مابقي مقررات رسيدگي  بديهي است در صورت عدم حضور  حاضر گردد 

غيابي بعمل خواهد آمد. 
  41224/م الف      
داديار شعبه سوم دادياري دادسراي عمومي و انقلاب ناحيه14 تهران 

آگهي در پرونده كلاسه 9709980234300387 اين شعبه آقاي عباس شفيعي 
به  عنايت  با  است  گرفته  قرار  تعقيب  تحت  پروانه  بدون  رانندگي  اتهام  به 
مجهول المكان بودن متهم و در اجراي مقررات ماده 174 قانون آئين دادرسي 
دادگاههاي عمومي و انقلاب در امور كيفري به نامبرده ابلاغ ميگردد تا ظرف 
مهلت يك ماه پس از انتشار اين آگهي جهت دفاع از اتهام انتسابي در اين شعبه 
حاضر گردد.   بديهي است در صورت عدم حضور مابقي مقررات رسيدگي 

غيابي بعمل خواهد آمد. 
  41225/م الف      
داديار شعبه سوم دادياري دادسراي عمومي و انقلاب ناحيه14 تهران 

دادگاه  شعبه1038   9609982143400212 كلاسه  پرونده  دادنامه   

شماره   نهايي  تصميم  تهران  قدوسي  شهيد  قضايى  مجتمع  دو  كيفري 

تهران  استان  نشاني  به  علي  فرزند  شريفي  صغري  خانم  شاكي: 

شهرستان تهران خيابان شريعتي خ معلم خ خواجه نظام كوچه كيوان 

توهين  ها:  اتهام  نوري  طاهره  خانم  متهم:  واحد2   پلاك4  يكم شرقي 

بررسي  از  پس  دادگاه  تلفني  مزاحمت  و  تهديد  و  عادي  اشخاص  به 

محتويات پرونده ختم رسيدگي اعلام و بشرح ذيل مبادرت به صدور 

راى مى نمايد.   راى دادگاه  درخصوص اتهامات خانم طاهره نوري 

شكايت  موضوع  توهين  و  افترا  و  تهديد  بر  داير  غلامرضا  فرزند 

از  صادره  كيفرخواست  مطابق  شريفي  صغري  خانم  خصوصي 

انقلاب ناحيه7 تهران به شرح منعكس در پرونده  دادسراي عمومي و 

با  بررسي موضوع  از  دادگاه پس  و تصاوير  پيامك  ارسال  از طريق 

نيز  پيگيريهاي بعدي آن و  به طرح شكايت شاكي خصوصي و  توجه 

تلفن  از طريق خط  براي شاكي  ارسال شده  پيامهاي  متن  به  توجه  با 

همراه متعلق به متهم و اينكه در هيچيك از مراحل تحقيق و رسيدگي 

بعمل  اتهام  دفع  در  دفاعي  و  نيافته  حضور  دادگاه  و  دادسرا  نزد 

نياورده فلذا بزهكاري اش در اين مرحله محرز تشخيص باستناد مواد 

فوق  اتهامات  از  هريك  بابت  اسلامي  مجازات  قانون   608/669/697

محكوم  تعزيري  شلاق  ضربه  چهار  و  هفتاد  تحمل  به  را  متهم  الذكر 

قانون   134 ماده  موضوع  جرم  تعدد  قاعده  اجراي  در  و  نمايد  مي 

راى صادره  فقره مجازات مجري خواهد شد.    يك  اسلامي  مجازات 

قابل  روز   20 ظرف  مدت  به  سپس  و  واخواهى  قابل  روز   20 ظرف 

تجديدنظرخواهى در دادگاه تجديدنظر استان تهران است. 
 41226/م الف                           رئيس  شعبه 1038  دادگاه كيفري 2 تهران

 دادنامه پرونده كلاسه 9609982120200256 شعبه1038 دادگاه كيفري دو مجتمع 

قضايى شهيد قدوسي تهران تصميم نهايي شماره  متهم: آقاي ميثم خضري به 

نشاني تهران خ شادآباد خ سعيدآباد گاراژ محقق كارگاه نجاري اتهام: عدم رعايت 

مقررات ايمني بهداشتي محيط كار دادگاه پس از بررسي جميع اوراق و محتويات 

پرونده ختم رسيدگي را اعلام و بشرح ذيل مبادرت به صدور راى مى نمايد.   راى 

دادگاه  درخصوص اتهام آقاي ميثم خضري داير برعدم رعايت مقررات بهداشتي 

انقلاب  از دادسراي عمومي و  ايمني محيط كار مطابق كيفرخواست صادره  و 

ناحيه19 تهران به شرح منعكس در پرونده دادگاه پس از بررسي موضوع و ملاحظه 

مدارك و مستندات ابرازي و اقدامات و تحقيقات بعمل آمده و با توجه به گزارش 

و صورتجلس كارشناس بهداشت از محل كار متهم و نيز با عنايت به گزارش و 

اعلام تخلف وي از سوي مركز بهداشت غرب تهران و اينكه متهم دفاعي موجه 

و مدلل در دفع اتهام بعمل نياورده است فلذا بزهكاري اش در اين مرحله بر دادگاه 

محرز تشخيص و مستندا به مواد 91-92-175-176 قانون كار متهم را با رعايت 

مواد 19/37/38 قانون مجازات اسلامي مصوب1392 از حيث وضعيت متهم و عدم 

سابقه موثر كيفري كه استحقاق تخفيف در مجازات را دارد نتيجتا وي را به پرداخت 

يك ميليون ريال جزاي نقدي در حق دولت محكوم مي نمايد.   راى صادره غيابى 

و ظرف 20 روز قابل واخواهى در همين دادگاه و سپس مدت ظرف 20 روز قابل 

تجديدنظرخواهى در دادگاه تجديدنظر استان تهران است. 

 41227/م الف                           رئيس  شعبه 1038  دادگاه كيفري 2 تهران

 دادنامه پرونده كلاسه 9609982120700085 شعبه1038 دادگاه كيفري دو 
مجتمع قضايى شهيد قدوسي تهران تصميم نهايي شماره  متهم: آقاي بهمن 
علي ايماني قره لر به نشاني تهران خ امين الملك خ رضايت پ6  اتهام: عرضه 
از بررسي محتويات پرونده ختم  مواد غذايي غير قابل مصرف دادگاه پس 
رسيدگي اعلام و بشرح ذيل مبادرت به صدور راى مى نمايد.   راى دادگاه  
عرضه  و   توليد  بر  داير  لر  قره  ايماني  علي  بهمن  آقاي  اتهام  درخصوص 
كبابي  بال  عرضه  جمله  از  غيراستاندارد  و  مصرف  غيرقابل  موادخوراكي 
دادسراي عمومي و  از  كيفرخواست صادره  محتوي رنگ مصنوعي مطابق 
متهم  كه  اين توضيح  با  پرونده  در  منعكس  به شرح  تهران  ناحيه19  انقلاب 
متصدي يك واحد صنفي كبابي بوده ودر عرضه مواد غذايي مذكور اشتغال 
به كار داشته كه با گزارش مركز بهداشت مرتكب تخلف بهداشتي فوق الذكر 
گرديده است دادگاه پس از بررسي موضوع و ملاحظه اقدامات و تحقيقات 
بعمل آمده و با توجه به گزارش و اعلام تخلف متهم از سوي مركز بهداشت 
جنوب تهران و با عنايت به نمونه گيري از محل و آزمايش آن كه مبين استفاده 
از رنگ مصنوعي در غذا مي باشد و متهم نيز دفاع موجه ومدللي در دفع اتهام 
بعمل نياورده است فلذا بزهكاري اش در اين مرحله بر دادگاه محرز تشخيص 
و مستند به مواد يك و دو و تبصره 3 قانون مواد خوردني و آشاميدني و 
را  متهم  اسلامي  قانون مجازات  مواد 19/37/38  نيز  و  بهداشتي  و  آرايشي 
با رعايت تخفيفات از حيث فقدان سابقه موثر كيفري و موقعيت و وضعيت 
وي كه استحقاق تخفيف در مجازات را دارد مجموعا به پرداخت ده ميليون 
ريال جزاي نقدي بدل از حبس و بدل از محروميت از اشتغال به كسب يا كار 
مربوطه يك ساله در حق دولت محكوم مي نمايد.   راى صادره ظرف 20 روز 
قابل واخواهى و سپس ظرف مدت 20 روز قابل تجديدنظرخواهى در دادگاه 

تجديدنظر استان تهران است. 
 41228/م الف                           رئيس  شعبه 1038  دادگاه كيفري 2 تهران

 دادنامه پرونده كلاسه 9609982147000774 شعبه1033 دادگاه كيفري دو مجتمع قضايى شهيد قدوسي تهران تصميم نهايي شماره  شاكي: آقاي مرتضي 
خانمحمدي فرزند اميراله به نشاني خيابان خليج كوچه شهدا بن بست پاكزاد پ5 ط2 متهم: آقاي محمدحسين شهرابي اتهام: ضرب و جرح عمدي  راى دادگاه  
درخصوص اتهام آقاي محمدحسين شهرابي فراهاني فاقد مشخصات تكميلي به لحاظ عدم دسترسي داير بر ايراد ضرب و جرح عمدي منجر به شكستگي بيني 
به شرح كيفرخواست صادره از دادسراي عمومي و انقلاب تهران دادگاه با بررسي جامع اوراق و محتويات پرونده شكايت بي شائبه شاكي و اظهارات گواه و 
نظريه پزشك قانوني و تحقيقات دادسرا و عدم حضور و دفاع از ناحيه متهم بزهكاري نامبرده در نظر اين دادگاه وارد بوده باستناد به مواد 593-449-448-

710-715 قانون مجازات اسلامي و ماده614 قانون تعزيرات 1375 با رعايت راي وحدت رويه شماره 761 هيات عمومي ديوان عالي كشور بابت شكستگي 
استخوان بيني ده درصد ديه كامل انسان و بابت جرح قدام شانه چپ نيم درصدديه كامل به عنوان ارش و تورم آهيانه اي چپ سه دهم درصدديه كامل به 

عنوان ارش در حق مصدوم ظرف مهلت يك سال قمري از تاريخ صدمه و تحمل دو سال حبس محكوم مي نمايد. 
 راى صادره غيابى و ظرف 20 روز پس از ابلاغ قابل واخواهى در اين دادگاه سپس ظرف 20 روز قابل تجديدنظرخواهى در محاكم تجديدنظر استان تهران است. 
 41229/م الف                            رئيس  شعبه 1033  دادگاه كيفري 2 تهران

دادنامه پرونده كلاسه 9609982159401526 شعبه1033 دادگاه كيفري دو مجتمع قضايى شهيد قدوسي تهران تصميم نهايي شماره  شاكي: خانم پروين باقري 
كلي فرزند زعفر به نشاني تهران تهرانسر شهرك دريا خ خزر كوچه نهم غربي پ27 واحد1  متهم: آقاي مصطفي عزيزي بورگهم فرزند اسماعيل  به نشانى 
اتهام: مزاحمت تلفني راى دادگاه  درخصوص اتهام آقاي مصطفي عزيزي بورگهم فرزند اسماعيل داير بر ايجاد مزاحمت تلفني به شرح كيفرخواست صادره از 
دادسراي عمومي و انقلاب تهران با بررسي جامع اوراق و محتويات پرونده شكايت شاكي خانم پروين باقري و تماسهاي حاصله و پاسخ استعلام و تحقيقات 
دادسرا و عدم حضور و دفاع از ناحيه متهم با احراز بزهكاري نامبرده و با استناد به ماده 641 قانون تعزيرات 1375 با رعايت ماده66 و 83و 86 قانون مجازات 
اسلامي به پرداخت ده ميليون ريال جزاي نقدي جايگزين 6 ماه حبس محكوم مي نمايد.   راى صادره غيابى ظرف 20 روز پس از ابلاغ قابل واخواهى در اين 

دادگاه و سپس ظرف 20 روز قابل تجديدنظرخواهى در محاكم تجديدنظر استان تهران است. 
 41230/م الف                            رئيس  شعبه 1033  دادگاه كيفري 2 تهران

دادنامه پرونده كلاسه 9609982135901195 شعبه1007 دادگاه كيفري دو مجتمع قضايى وليعصر تهران تصميم نهايي شماره 9709972185700358  شاكي: 
آقاي غضنفر درستكار فرزند صفر به نشاني تهران شهرداري ميدان غيبي حمزه آباد انتهاي خ خرم دره پ85 ط2 متهم: آقاي نادر سلطاني نژاد به نشانى اتهام: 
سرقت مستوجب تعزير  راى دادگاه  درخصوص اتهام آقاي نادر سلطاني نژاد فرزند نوروز داير بر سرقت يكدستگاه گوشي تلفن همراه موضوع شكايت غضنفر 
درستكار فرزند صفر با توجه به كيفرخواست صادره شكايت شاكي استعلام انجام شده از اپراتور تلفن همراه گزارش مرجع انتظامي و عدم حضور متهم در 
جلسه دادگاه جهت دفاع از اتهام خود ارتكاب بزه انتسابي محرز است لذا مستندا به مواد 661و 667 از قانون مجازات اسلامي مصوب سال1375 متهم ضمن رد 
مال مسروقه و درصورت فقدان عين رد مثل يا قيمت آن به شاكي به تحمل شش ماه حبس تعزيري و هفتاد ضربه شلاق تعزيري محكوم  مي گردد.   راى صادره 
غيابى و ظرف 20 روز پس از ابلاغ قابل واخواهى در اين مرجع و سپس ظرف 20 روز قابل تجديدنظرخواهى در محاكم محترم تجديدنظر استان تهران مى باشد. 
 41231/م الف                            رئيس  شعبه 1007  دادگاه كيفري 2 تهران

دادنامه پرونده كلاسه 9609982114300670 شعبه1007 دادگاه كيفري دو مجتمع قضايى وليعصر تهران تصميم نهايي شماره9709972185700349  شاكي: 
فرهاد ناجيون فرزند مسعود به نشاني تهران شهر تهران خ مولوي روبروي بيمارستان شهيد اكبري كوچه حاج ابوالفتح پلاك91  متهم: آقاي فردين بابلي ميوله 
فرزند عزت اله به نشاني تهران انديشه فازيك بلوار اصلي پاساژ كسري زيرزمين  اتهام ها: تحصيل مال از طريق نامشروع راى دادگاه  درخصوص اتهام آقاي 
فردين بابلي ميوله فرزند عزت اله مجهول المكان و مشخصات بيشتري از متهم در پرونده منعكس نمي باشد داير بر  ارتكاب بزه تحصيل مال از طريق نامشروع 
به ميزان مبلغ775220274 ريال موضوع شكايت شاكي آقاي فرهاد ناجيون كه به موجب كيفرخواست صادره از سوي دادسراي عمومي و انقلاب ناحيه12 
تهران تقاضاي مجازات گرديده با بررسي محتويات پرونده توجها به شكايت شاكي گزارش مامورين پرينت واريز مبلغ به حساب متهم و عدم حضور متهم 
جهت دفاع از اتهام انتسابي و شواهد و قراين موجود اتهام انتسابي به نظر محرز بوده و براين اساس مستندا به ماده 2 قانون تشديد مجازات مرتكبين ارتشاء 
اختلاس و كلاهبرداري راي بر محكوميت متهم موصوف به تحمل دو سال حبس تعزيري و رد مال در حق شاكي صادر و اعلام مي گردد.   راى صادره غيابى 
محسوب و ظرف 20 روز از تاريخ ابلاغ قابل واخواهى در همين شعبه دادگاه و سپس ظرف 20 روز ديگر  قابل تجديدنظرخواهى در محاكم محترم تجديدنظر 

استان تهران مى باشد. 
 41232/م الف                            رئيس  شعبه 1007  دادگاه كيفري 2 تهران

 دادنامه پرونده كلاسه 9509982214500618 شعبه102 دادگاه كيفري دو بخش رودهن تصميم نهايي شماره 9709972214500178  شاكي: آقاي يعقوب 
محمودي فرزند فتح اله به نشاني رودهن چناران منزل شخصي جنب مسجد امام حسن مجتبي  متهم: آقاي عبدالرحيم گودآسيايي به نشاني تهران تهرانپارس 
خ رشيد152 غربي پ94 ط3 جنوبي   اتهام: مزاحمت تلفني گردشكار دادگاه با عنايت به جميع اوراق و محتويات پرونده ختم رسيدگي را اعلام و مبادرت به 
صدور راى به شرح ذيل مى نمايد.   راى دادگاه  درخصوص اتهام آقاي عبدالرحيم گودآسيايي فرزند محمداسماعيل مبني بر توهين از طريق ارسال پيامك 
تلفني موضوع شكايت آقاي يعقوب محمودي فرزند فتح االله دادگاه با عنايت به 1-ملاحظه بازنويسي پيامكهاي واصله براي شاكي(صفحه8 پرونده) كه موهن 
بودن آنها محرز است 2- ملاحظه پاسخ استعلام (صفحه12 پرونده) كه انتساب شماره تلفن مورد شكايت به متهم را تائيد نموده 3- عدم حضور متهم به رغم 
ابلاغيه قانوني در دادگاه مجموعا انتساب بزه به متهم را محرز دانسته و استنادا به ماده 608 قانون مجازات اسلامي مصوب 1375 متهم را به تحمل سي ضربه 
شلاق تعزيري درجه 6 محكوم نموده و اعلام مي دارد.   راى صادره غيابى و ظرف 20 روز از تاريخ ابلاغ قابل واخواهى در اين محكمه و س پس ظرف 20 روز 

قابل اعتراض در محاكم تجديدنظر استان تهران است. 
 41233/م الف                            دادرس  شعبه 102  دادگاه عمومي بخش رودهن 
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بازار دار و سکه پایتخت
روز ریزش قیمت ها

پس از چند روز آرامش نسبی در بازار ارز و طا قیمت ها اندکی کاهش یافت. 
ســکه به زیر ۳ میلیون تومان بازگشــت و نرخ ارزهای رایج با کاهش نسبی 

مواجه بود.
روز سه شــنبه ۱۲ تیرماه، همانند روزهای گذشته بازار نوسان پایینی داشت 
اما برخاف دو ســه روز اخیر که نرخ ها با شــیب مایم روند صعودی را طی 

می کردند، قیمت ها روند نزولی داشتند.
قیمت ســکه بهار آزادی )طرح قدیم( نرخ ۲ میلیــون و 8۱۰ هزار تومان را 
تثبیت کرد. اما با آغاز به کار معامات بازار نرخ سکه بهار آزادی با افت قیمت 

مواجه شد و تا بعدازظهر به ۲ میلیون و 77۰ هزار تومان رسید.
قیمت ســکه امامی )طرح جدید( نیز روز گذشته روی نرخ ۲ میلیون و ۹8۳ 
هزار تومان متوقف شــد و با نرخ بازگشایی ۲ میلیون و ۹8۱ هزار تومان کار 
خــود را آغاز کرد و تا بعدازظهر با کاهش ۵۰ هــزار تومانی به ۲ میلیون و 
۹۳۳ هزار تومان رسید. قیمت نیم سکه و ربع سکه اما تغییر چندانی نداشت. 
به طوری که نیم سکه با نرخ حدودی ۱ میلیون و ۴۶۰ هزار تومان و ربع سکه 

با قیمتی نزدیک به 7۶۰ هزار تومان معامله شد.
بنابراین قیمت ســکه بهار آزادی تا ۱.۴۴ درصد و سکه امامی تا ۱.7 درصد 

نسبت به روز قبل ریزش قیمت داشته اند.
قیمت انس طای جهانی مشابه روز قبل یعنی  ۱۲۴7 دار بود. قیمت مثقال 
طا در بازار داخلی حدوداً ۱ میلیون و ۵7 هزار تومان بود و تا ساعات میانی 
روز تا ۱ میلیــون و ۳۴ هزار تومان پایین آمد. بنابراین هر گرم طا در بازار 

داخلی که دیرور ۲۳۰ هزار تومان بود تا ۲۲۴ هزار تومان پایین آمد.
بازار ارز نیز در ادامه روند کم تاطم و گاه نزولی خود با کاهش نسبی قیمت ها 
همراه بود و به جز قیمت رســمی دار که با مطابق اعام بانک مرکزی با 8 
تومان افزایش به ۴۲7۰ تومان رسید، سایر ارزهای رایج با افت نسبی قیمت 
مواجه بودند. از سوی دیگر نوسان روزانه نسبت به روزهای اخیر بسیار کمتر 
بود. دار در بازار غیر رســمی در بازه 8۱۴۰ تــا 8۲۰۰ تومان قرار گرفت و 
یورو با نرخ حدودی ۹۵۰۰ تومان معامله شد. پوند انگلیس مجدداً به زیر ۱۱ 
هزار تومان بازگشت و به ۱۰ هزار و 7۰۰ تومان در بازار معامات ارز رسید.

با توجه به قیمت های ارز، نرخ اغلب ارزهای رایج نســبت به روز قبل به طور 
میانگین حدود ۱ درصد کاهش قیمت داشته اند.

بانک مرکزی :
 ترخیص کاا قبل از تامین ارز در سامانه نیما 

امکان پذیر شد
امکان ترخیص کاای تایید شده به صورت بانکی )نیما( قبل از تامین ارز از 

سامانه مذکور فراهم شد.
امکان ترخیص کاای تایید شده به صورت بانکی )نیما( قبل از تامین ارز از 

سامانه مذکور فراهم شد. در این بخشنامه آمده است: 
پیرو بخشــنامه ۹7/۱8۴/۲۰ مــورخ ۹7/۰۳/۰۵ و به اســتناد نامه عمومی 
۳۳۹۹۰۲/ ۹7 مــورخ ۹7/۰۴/۰۹ اداره  سیاســت ها و مقــررات ارزی بانک 
مرکزی جمهوری اسامی ایران به اطاع می رساند در مورد آن دسته از ثبت 
سفارش هایی که تخصیص ارز آنها حســب گواهی ثبت آماری، تایید شده 
توسط بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران به صورت بانکی )نیما(« تعیین 
شده است، لیکن تامین ارزی برای آنها در سامانه نیما صورت نپذیرفته است، 
ترخیص کاای ذیربط قبل از تامین ارز با قبول کلیه مســئولیت های مرتبه 
توســط وارد کننده با اخذ تعهد کتبی از مشتری( و با ثبت پرونده به صورت 
برات )وصولی( اسنادی بدون تعهد او درج اطاعات در سامانه های سمتاک 

و ساتا( بامانع می باشد.
بدیهی اســت تامین ارز ثبت ســفارش های یاد شده متعاقب ترخیص کاا 
در ســامانه نیما امکان پذیر بوده و بانک مسئولیتی جهت تامین ارز نخواهد 

داشت.
خواهشمند است دستور فرمایید مراتب به کلیه شعب تحت سرپرستی اباغ 

و بر حسن اجرای آن نظارت فرمایید.

نیلی استعفا کرد، رئیس جمهور نپذیرفت

در حالی خبر استعفای مســعود نیلی، دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور 
منتشر شده که برخی از این اقدام وی در ماههای گذشته خبر می دهند؛ اما 

گویا رئیس جمهور با پذیرش این استعفا موافقت نکرده است.
خبر استعفای مسعود نیلی، دستیار ویژه اقتصادی رئیس جمهور در شرایطی 
منتشــر شده که گفته می شــود وی اســتعفای خود را مدتها است تقدیم 

رئیس جمهور کرده، اما هنوز مورد پذیرش واقع نشده است.
در این میان، اختاف بر ســر سیاستگذاری های اقتصادی و به خصوص بازار 
ارز، از جمله دایل اســتعفای مسعود نیلی، رئیس موسسه آموزشی نیاوران 
اعام شــده است. بررســی ها نشــان می دهد که مدتها است حضور وی در 
جلسات دولت کمرنگ شده و وی بیشتر وقت خود را در موسسه نیاوران به 

کار تحقیقاتی و پژوهشی روتین خود می گذراند.
مسعود نیلی، مردادماه سال ۹۶ از سوی حسن روحانی به سمت دستیار ویژه 
اقتصادی رئیس جمهور و دبیر ستاد هماهنگی اقتصادی دولت منصوب شده 
بود، موضوعی که اکنون بیش از هر چیز دیگری منجر به خروج وی از قطار 
دولت شده است، چراکه اکنون هیچ هماهنگی میان تیم اقتصادی دولت به 
چشــم نمی خورد. محسن جال پور رئیس ســابق اتاق بازرگانی در توئیتی 
نوشته بود: »امروز به واسطه یکی از دوستان دولت باخبر شدم دکتر مسعود 
نیلی بیش از ۱۰ ماه است که استعفا کرده و از ابتدای امسال در هیچ نشست 
دولتی شرکت نکرده است. در چند هفته گذشته بارها می خواستم نظرشان 
را درباره سیاســت گذاری های ارزی بدانم . امروز بدون انکه با ایشان تماس 

بگیرم پاسخم را یافتم.«

عضــو کمیســیون اقتصــادی مجلس 
شورای اسامی تاکید دارد که با پیش 
فروش حواله سکه در بورس قیمت این 
کاا تــا یک میلیون و 8۰۰ هزار تومان 

کاهش می یابد.
محمود شکری با اشــاره به آغاز پیش 
فروش حواله ســکه در بــورس، اظهار 
داشــت: ارائه حواله ســکه در بورس از 
جمله پیشنهاد های کمیسیون اقتصادی 

مجلس به دولت بود.
اقتصــادی مجلس،  عضو کمیســیون 

ادامه داد: کمیســیون اقتصادی اعتقاد 
داشــت، به جای از دست دادن ۶۲ تن 
از طای کشــور، حواله سکه در بورس 
ارائه شــود، خریداران یــا حواله را نگه 
می داشتند یا به سکه تبدیل می کردند. 
را  همچنین خریداران می توانند حواله 
به فرد دیگری بفروشــند. مجموعه این 
راهکار ها از افزایــش ناگهانی و تاطم 

بازار جلوگیری می کند.
نماینــده مردم تالش و رضوانشــهر در 
مجلس دهم شــورای اســامی، تاکید 

کرد: تنها روشی که می توانست بازار را 
ثابت نگه دارد ارائه حواله سکه بود که با 
این روش ذخایر طای بانک مرکزی نیز 
از بین نمی رفت، با وجود اینکه پیش تر 
از این باید روش فروش حواله سکه در 
بورس دنبال می شد؛ اما آغاز این کار نیز 
به نتایج مثبتی منتج می شود. وی بیان 
داشــت: اگر پیش فروش حواله ســکه 
اکنون هم در بورس آغاز شود، می توان 
به ثباتی در بازار سکه و طا دست یافت. 
این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با 

بیــان اینکه بازه زمانی قابل پیش بینی 
نیست، گفت: با این وجود ثبات در بازار 
را بــه ارمغان مــی آورد و دیگر افزایش 
نــرخ ســکه را نخواهیم داشــت و در 
مقابل کاهش قیمت را تجربه می کنیم. 
شکری در پایان گفتگو با اشاره به اینکه 
قیمت واقعی سکه یک میلیون و 8۰۰ 
هزار تومان اســت، بیان داشت: با ارائه 
حواله ســکه در بورس کاا، اشباع بازار 
و تامین نیاز متقاضیان، ســکه به مبلغ 
یک میلیون و 8۰۰ هزار تومان می رسد.

بانک مرکزی، فهرســت واردکنندگان خودرو که ارز دولتی 
گرفته اند را منتشر کرد.

بانک مرکزی در ادامه انتشــار فهرســت شرکت هایی که از 
ابتدای ســال جاری، پس از ثبت سفارش در سامانه سازمان 
توســعه تجارت، ارز به نرخ رســمی دریافت کرده اند و نیز 
در راســتای شفافیت اطاعاتی، اسامی و اطاعات مربوط به 

واردکنندگان خودرو را منتشر کرد.
این بانک به شرکت های واردکننده که از سوی دستگاه های 
ذیربط معرفی و تشــریفات قانونی ثبت سفارش را انجام می 

دهند، ارز مورد نیاز را تخصیص می دهد و تامین می کند.
گفتنی است در ستاد اقتصادی دولت مقرر شده است بانک 
مرکزی با هماهنگی دستگاه های ذیربط و مسئول، نسبت به 
انتشار فهرست دریافت کنندگان ارز رسمی اقدام کند. بر این 
اساس در ادامه انتشار نخستین فهرست شرکت های دریافت 
کننده ارز توســط بانک مرکزی در روز یکشنبه دهم تیرماه، 
فهرست زیر که حاوی میزان تامین ارز رسمی برای واردات 
خودرو می باشد و از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت در 

اختیار قرار گرفته است، منتشر می شود

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:
 مردم دست نگه دارند؛ 

سکه به یک میلیون و ۸۰۰ هزار تومان می رسد

خبر

خبر
 اعطای تسهیات به مستمری بگیران 
و بازنشستگان در قالب طرح کرامت 

بانک رفاه کارگران در راســتای تداوم روند ارائه خدمات مالی به مســتمری بگیران و 
بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی و بازنشستگان دانشگاه های علوم پزشکی در قالب 
طرح کرامت ۹7تسهیات پرداخت می کند متقاضیان یاد شده می توانند برای تهیه 
و تامین اموال و خدمات مورد نیاز همانند تهیه مصالح ساختمانی برای تعمیرات واحد 
مسکونی، هزینه درمان، تحصیل، تهیه جهیزیه، ازدواج فرزند، مسافرت های زیارتی و 
سیاحتی و تعمیرات اساسی و بازسازی کامل واحدهای مسکونی در قالب عقد مرابحه 
از این تســهیات استفاده کنند.متقاضیان برای دریافت اطاعات بیشتر می توانند به 
پایگاه اطاع رسانی بانک به نشانی www.refah-bank.ir مراجعه و یا با مرکز اطاع 

رسانی و پاسخگویی بانک ) فراد ( به شماره تلفن 8۵۲۵-۰۲۱تماس حاصل نمایند

 راه اندازی سرویس پرداخت اقساط در
 اینترنت بانک وخدمات اینترنتی کارت 

اداره بانکداری مجازی مدیریت امور بانکداری مدرن بانک ایران زمین، در راستای 
ترویج فرهنگ اســتفاده از بانکداری الکترونیک از این پس کاربران اینترنت بانک 
ایران زمین می توانند با اســتفاده از کارت های خود نســبت به پرداخت اقساط 
تسهیات مربوط به خود یا دیگران اقدام نمایند.با توجه به رشد و توسعه خدمات 
الکترونیکی بانک ها و در راســتای بانکداری دیجیتال، دارندگان کارت های بانک 
ایران زمین در صورت دارا بودن شــماره تســهیات، می توانند نسبت به پرداخت 

اقساط تسهیات خود یا دیگران اقدام کنند.

 هنوز بانک های دولتی در قبال تعهدات شان 
دچار مشکل نشده اند 

مدیرگروه بانکداری اســامی پژوهشــکده پولی و بانکی گفت: هنوز بانکهای دولتی 
در قبال تعهداتی که به مردم دارند با مشــکل مواجه نشــده اند و این طور نیست که 
ســپرده گذاری به بانک دولتی مراجعه کند و بانک بگوید قادر نیست به تعهدات خود 
عمل کند. کامران ندری؛ کارشناس بانکی در مورد تشکیل کارگروه تهاتر نفت با کاای 
اساسی که از سوی معاون اول رییس جمهور مطرح شد، اظهار داشت: با توجه به اینکه 
دولت ها بسیاری از کااهای اساسی در جامعه را تامین می کنند این موضوع باید مورد 
توافق از سوی دو دولت باشد.وی ادامه داد: این کشورها در قبال نفت دریافتی، کااهای 
اساسی را در اختیار ما قرار می دهند که بر اساس نرخ بین المللی و جهانی کااها خواهد 
بود و این اقام بر حسب دار جابه جا خواهد شد. ندری تصریح کرد: میزان اثرات منفی 
تحریم ها فعا مشخص نیست، زیرا آمریکا فشار را بر روی میزان نفتی که می خواهیم 
به کشورهای دیگر بفروشیم گذاشته است. این کارشناس بانکی  یادآور شد: زمانی که 
کشورهای دیگر حاضر نباشند نفت ما را خریداری کنند ما نمی توانیم در ازای این نفت 
کااهای اساســی خود را از آنها خریداری کنیم. ندری در مورد سفر رییس جمهور به 
وین و تاســیس بانک مشترک ایران و اروپا نیز افزود: این بانک می تواند کمک کند به 
شرط آنکه ببینیم عکس العمل ها چه خواهد بود، آمریکا تهدید کرده که اگر بخواهند 
از طریق ایجاد بانک های جدید تحریم ها را دور بزنند، بانک های مرکزی آن کشــورها 
را مورد تحریم قرار خواهد داد که این موضوع تبعات ســنگینی برای آن کشورها در 
پی دارد پس می بینیم همه مسایل برمی گردد به این موضوع که چقدر آمریکا در این 
مسئله جدی است وتا چه حد حاضر است معافیت هایی را به کشورهای اروپایی بدهد 
که با ایران معامله می کنند که متاسفانه آمریکا در این خصوص سختگیرانه عمل کرده 
است. مدیرگروه بانکداری اسامی پژوهشکده پولی و بانکی افزود: ممکن است بتوانیم 
بانکی را تاسیس کنیم که تنها با ایران کار کند اما احتماا این بانک یک بانک خصوصی 
نخواهد بود زیرا در کشــورهای اروپایی بانک های خصوصی مراودات خود را محدود به 

یک کشور نمی کنند تا خود را از چرخه دار حذف کنند.

اخذ گواهینامه استاندارد سیستم مدیریت کیفیت 
ISO۹001:2015 توسط بیمه   کوثر

شرکت بیمه  کوثر موفق به پیاده  سازی سیستم مدیریت کیفیت ISO۹۰۰۱:۲۰۱۵ در 
تمامی حوزه های فعالیت شــرکت و اخذ گواهینامه معتبر از شرکت IMQ ایتالیا شد 
این شرکت با تاش های مداوم و متعهدانه مدیران و کارکنان خود به منظور پیاده سازی 
کامل اســتانداردها و بهبــود فرایندها و نیز کنترل و پایش مداوم آن ها، موفق شــد 
اســتاندارد ISO۹۰۰۱ ویرایش سال ۲۰۰8 را به ویرایش ۲۰۱۵ ارتقا دهد.وی با بیان 
اینکه پذیرش سیســتم مدیریت کیفیت برای شرکت یک تصمیم استراتژیک است، 
گفت: پیاده سازی سیستم مدیریت کیفیت به بهبود عملکرد کلی شرکت کمک می کند. 
مدیر سیستم ها و تطبیق مقررات بیمه کوثر افزود: ارایه محصوات و خدمات مطابق با 
نیازهای مشتری، رعایت آیین نامه ها و اباغیه های مبادی ذی ربط، تسهیل فرصت هایی 
برای افزایش رضایت مشــتری، پرداختن به ریسک ها و فرصت های مرتبط با محیط و 
اهداف شرکت و نیز بررســی انطباق فعالیت های شرکت با استاندارد یادشده ازجمله 

مسایل ضروری برای پیاده سازی سیستم مدیریت کیفیت است.

از سوی بانک مرکزی؛
فهرست واردکنندگان 

خودرو که ارز دولتی 
گرفتند منتشر شد

محمدرضا پورابراهیمــی درباره بازار 
 ثانویه ارز افزود: بررســی ها نشــان 
می داد سیاست ارز تک نرخی دولت 
به علت تقاضای زیاد جواب نمی دهد 
و در نهایت ۲ نرخ در حوزه ارز ایجاد 

می شود .
وی ادامه داد : دولت راهکار مشخص 

برای بازار دوم ارز در نظر نگرفت و به 
همین علت در ماه های اخیر اتفاقات 
نامناســبی در حوزه اقتصادی کشور 

روی داد .
پورابراهیمــی با بیــان اینکه با تک 
نرخ شــدن ارز میزان واردات افزایش 
و میــزان صــادارت کاهــش یافت، 

افزود: پیشنهاد ما این است که برای 
کااهای اساســی و ضروری از جمله 
دارو ، مــواد اولیه و نهاده های دامی، 
ارز با عدد نــرخ ترجیحی اختصاص 
یابد و بقیه کااهــا از قیمت تعادلی 

برخوردار شوند .
وی با اشــاره به اینکــه اگر این گونه 
نباشد حجم زیادی از واردات رخ می 
دهد ، ادامه داد : در ســه ماه گذشته 
حــدود ۲7 میلیــارد دار تقاضــای 

واردات در کشور داشتیم .
پور ابراهیمی افزود : با توجه به اصرار 
مجلس ، اخیــرا دولت نرخ دوم ارز را 
قبول کرد و اعام شــد تا ۴8 ساعت 
 آینــده بــازار ثانویه ارز آغــاز به کار 
می کند. وی با بیان اینکه نباید بازار 
غیر رســمی ارز را کتمان کرد، اضافه 
کــرد: بانک مرکزی متولــی بازار ارز 
اســت و باید از ابزارهــای خود برای 

مدیریت آن استفاده کنند .

پورابراهیمی با بیان اینکه 
با تک نرخ شدن ارز میزان 
واردات افزایــش و میزان 
یافت،  کاهــش  صادارت 
این  ما  پیشــنهاد  افزود: 
کااهای  برای  که  اســت 
اساسی و ضروری از جمله 
دارو ، مــواد اولیه و نهاده 
عدد  با  ارز  دامــی،  های 
نــرخ ترجیحی اختصاص 
یابد و بقیه کااها از قیمت 
. شوند  برخوردار  تعادلی 

آغاز به کار بازار ثانویه ارز تا 24 ساعت آینده

دولت دار ۲ نرخی را پذیرفت!

رئیــس کمیســیون اقتصــادی مجلس شــورای اســامی گفت: 
بــازار ثانویــه ارز تــا 24 ســاعت آینده آغــاز بــه کار می کند.
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به موجب پرونده اجرائی کاسه فوق شش دانگ یک باب خانه پاک 913/1504 
دشت  در  واقع  مربع  متر   245 بمساحت   144 دفتر   130 صفحه   20766 ثبت 
آزادگان – سوسنگرد- کوی آب و فاضاب- ضلع شمالی – خ تکریم پنجم – ملک 
با  کاربری مسکونی در دو طبقه  با  اعیان  و  دارای مساحت عرصه 245 متر مربع 
بنای 404/60 متر مربع که طبقه همکف دارای 201/60 متر مربع  مجموع زیر 
زیربنای مسکونی شامل یک هال و پذیرایی ، سه اتاق خواب ،آشپزخانه باز در هال 
و پذیرایی ، یک هال خصوصی سرویسهای بهداشتی ، نمای سنگی درجه یک و سازه 
سنتی آجری می باشد و طبقه اول دارای 203 متر مربع زیر بنای مسکونی در قالب 
دو واحد مسکونی می باشد که واحد جلویی مستقل بوده و شامل یک هال و پذیرایی 
، دو اتاق خواب ،آشپزخانه ،سرویسهای بهداشتی ، نمای سنگی درجه یک و سازه 
منزل میسر  حیاط  واقع در  پله  از  جلو  واحد  باشد که دسترسی  آجری می  سنتی 
می باشد واحد دوم مستقل نبوده و از پله موجود در هال خصوصی طبقه همکف 
قابل دسترسی می باشد که شامل هال و نشیمن ، دو اتاق خواب، حمام و سازه 
سنتی آجری می باشد نواقص موجود در هر واحد 1- ایه دوم گچ کاری 2- دربهای 
چوبی 3- شیرآات 4- کلید و پریز برق می باشد ضمنا ملک برخوردار از امکانات 
رفاه شهری مانند آب ، برق ، گاز ،  فاضاب وآسفالت معابر بوده و از طرف ضلع 
جنوبی به معبر 16 متری راه دارد همچنین ملک دارای مجوز ساخت بشماره 3446-
و دارای  باشد  به شماره 4503 مورخ 93/05/05 می  کار  پایان  و   92/04/08
حدود اربعه شمااً: بطول 10 متر دیواریست به پاک 913/1483 – شرقاً :بطول 
24/50 متر دیواریست به پاک 913/1503 جنوباً:بطول 10 متر دیواریست به 
خیابان 16 متری- غرباً:بطول 24/50 متر دیواریست به پاک 913/1505 حقوق 
ارتفاقی: ندارد ملکی خانم سعیده جنادله فرزند یوسف، طبق سند رهنی شماره 
8334 دفترخانه 188 سوسنگرد در قبال مبلغ 1/338/110/000 ریال در رهن 
بانک مهر اقتصاد شعبه سوسنگرد قرار گرفته و اجرائیه به کاسه فوق صادر و 
طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ 3/127/600/000 ریال ارزیابی شده که به 
تفکیک عرصه پاک فوق به مبلغ 700/000/000 ریال ارزیابی گردید واعیان با 
توجه به جنس و قدمت مصالح سازه و نما و محوطه سازی واشتراکات و نواقص 
موجود مبلغ 2/427/600/000 ریال تقویم شد پاک فوق از ساعت 9 الی 12 
روز یکشنبه مورخ 97/04/31 در اداره ثبت اسناد و اماک دشت آزادگان واقع 
در سوسنگرد- فلکه بسیج- خیابان آزادی- جنب دادگستری از طریق مزایده به 
بااترین  به  و  ریال شروع  مبلغ 3/127/600/000  از  مزایده  فروش می رسد 
پرداخت بدهی های  به ذکر است  .ازم  نقدا فروخته می شود  پیشنهادی  قیمت 
مربوط به آب ، برق ،گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی 
که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و 
به  باشد  یا نشده  اینکه رقم قطعی آن معلوم شده  از  تاریخ مزایده اعم  تا  غیره 
بابت  پرداختی  وجوه   ، مازاد  وجود  صورت  در  نیز  و  است  مزایده  برنده  عهده 
نیم عشر  و  مزایده مسترد خواهد شد  برنده  به  مازاد  از محل  هزینه های فوق 
و حق مزایده نقدا وصول میگردد ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد ، 
مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهدشد. 

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی دشت آزادگان
تاریخ انتشار:97/04/13

م/ الف: 34

آگهی مزایده اموال  غیر منقول )اسناد رهنی( کاسه 9600009
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آب رسانی با تانکر بیخ گوش تهران
وضع اسف بار مسکن مهری که ۶ سال پیش باید 

تحویل می شد

مدیر مســکن مهر پردیس با بیان این که آب واحدهای تحویل شده به متقاضیان 
در فاز ۹ قدیم پردیس با تانکر تأمین می شــود، گفــت: در حال حاضر واحدهای 
مســکن مهر دارای برق و گاز و فاقد آب با قیمت باای ۲۰۰میلیون تومان خرید 

و فروش می شود.
ســلیم عبدی مدیر مسکن مهر فاز ۹ قدیم به خبرنگار تسنیم می گوید: کل فاز ۹ 
قدیم شــامل ۳8۰۰ واحد مسکن مهر است که از ۱۱ شرکت سازنده هم اکنون ۹ 

شرکت در حال فعالیت هستند.
وی با بیان این که تاکنون ۳۰۰ واحد تحویل متقاضیان شــده که در آن ســاکن 
هستند، افزود:  دیوار حائل اجراشده دارای مشکاتی بود که شرکت  عمران پردیس 
با یک قرارداد ۲۰ میلیارد تومانی با یک شــرکت داخلی در حال مقاوم سازی این 
دیوارهاست. عبدی تصریح کرد: دستگاه های خدمات رسان از جمله اداره آبفا، برق 
و گاز باید زیرساخت های مورد نیاز واحدها را تأمین کنند. هم اکنون مشکل ۳۰۰ 
متقاضی ســاکن در فاز ۹ قدیم این اســت که هنوز آب وارد شبکه نشده و آنها از 
آب تانکر اســتفاده می کنند. وی با اشــاره به ضرورت رفع نواقص شبکه فاضاب، 
ادامه داد: در رابطه با محوطه سازی و آماده سازی پروژه ها، شرکت عمران مصوبه با 
فهرست بهای ســال ۹۴ را دارد که به همین دلیل تا امروز پیمانکاری برای انجام 

محوطه سازی و آماده سازی اعام آمادگی نکرده است.
مدیر فاز ۹ قدیم مسکن مهر بیان کرد:  به دنبال مصوبه شورای مسکن برای فهرست 
بهای ســال ۹7 هســتیم که قول موافقت با آن تا هفته آینــده را داده اند. در این 
صورت دو قرارداد محوطه ســازی و آماده سازی با مبلغ هر کدام ۲۰ میلیارد تومان 

منعقد می شود.
عبدی در خصوص زمان اتمام این پروژه، گفت:  با توجه به این که این پروژه ۵ سال 
به تأخیر افتاده است، مدیرعامل و هیئت مدیره تمام نیروی خود را به کار بسته اند تا 

پایان امسال پرونده واحدهای مسکن مهر فاز ۹ قدیم بسته شود.
وی همچنین درباره قیمت واحدهای مسکن مهر افزود: پروژه های تحویل شده که 
برق و گاز دارند اما آب ندارند و با تانکر آب آن تأمین می شود، باای ۲۰۰ میلیون 
خرید و فروش می شود. در گذشته واحدهای فاز ۹ قدیم را ۳۰ میلیون تومان هم 

نمی خریدند.
مدیر مسکن مهر فاز ۹ قدیم با اشاره به این که شرکت عمران پردیس ۴۲۲ میلیون 
تومان بابت ادعای شــرکت آبفا در خصوص صدمه دیدن تأسیســاتش،  پرداخت 
می کند، اظهار کرد:  منتظر پیمانکار آبفا برای تعیین تکلیف شبکه فاضاب هستیم 
تا در ادامه افرادی که در بلوک های مسکن مهر زندگی می کنند، آب شهری داشته 

باشند. اآن با تانکر آب مورد نیاز این ساکنان تأمین می شود.

گزارش

خبر
توقف فروش خودرو علیرغم دریافت ارز دولتی
 وقتی که واردکنندگان خودرو سر مردم

 کاه می گذارند
از ماهها قبل برخی شــرکتهای واردکننده خودرو، فــروش خودروهای خود را 
متوقف کرده یا با قیمت باایی به دســت مصرف کننــدگان می دادند؛امااکنون 

نظارت بر قیمت خودروهای وارداتی با ارز دولتی چه می شود؟
در حالی بانک مرکزی فهرســت اســامی واردکنندگان خودرو که با ارز دولتی، 
خودرو وارد کرده اند را منتشر کرده است که از ماهها قبل، برخی واردکنندگان، 

فروش خودروهای خود را بر روی سایت متوقف کرده بودند.
در این میان بهانه های مختلفی از ســوی واردکنندگان مطرح می شــد که آنها 
ســایت های فروش خودروهای خود را بسته بودند یا قیمت خودروهای موجود 
را نیز با قیمت ارز آزاد قیمتگذاری می کردند. در این میان مروری بر فهرســت 
واردکنندگان خودرو نشــانگر آن است که درســت واردکنندگانی که در عرضه 
خودروهای خود بااترین افزایش قیمت ها را داشته و یا سایت های فروش خودرو 
را مدتها بود بســته بودند، در ردیف بااتریــن دریافت کنندگان ارز دولتی قرار 
گرفته اند. نکته حائز اهمیت در این میان آن اســت که خودروهای وارداتی که 
عمدتا به بهانه افزایش نرخ ارز، با قیمت های گزافی به دســت مصرف کنندگان 
می رســیدند و علت اصلــی آن، باا بودن قیمت دار و ســایر ارزهــا متاثر از 
شــکل گیری بازار ثانویه ارز عنوان می شــد، اکنون باید تعدیل قیمت داده و به 
خصــوص واردکنندگانی که نام آنها در فهرســت دریافت کننــدگان ارز دولتی 
به ثبت رســیده اســت، باید با نظارت دقیق سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان، با احتساب قیمت دار دولتی روانه بازار شده و حتی خودروهایی 
کــه تا این لحظه با نرخ گذاری دار آزاد فروخته شــده اند نیــز، عاوه بر اینکه 
مشــمول دریافت جریمه از واردکنندگان شــوند، مابه التفــاوت نیز به جیب 
مصرف کنندگان برگردد. بر این اساس، اکنون رسالت عظیمی بر عهده سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان و نیز تعزیرات حکومتی قرار دارد که 
بتوانند با توجه به نرخی که در محاســبات ارز دولتی برای واردکنندگان لحاظ 
می شــود، قیمت را در فروش و فاکتورهای صادره برای واردکنندگان خودرو، به 
دقت کنترل کرده و اجازه هیچ سوءاستفاده ای را ندهند.  بررسی  فهرست منتشر 
شــده از سوی بانک مرکزی حکایت از آن دارد که برخی از شرکتها در مجموع 
۳۰ میلیون و ۴۳7 هزار و ۴۳۰ یورو) ۱۶ میلیون و ۶۶۳ هزار و ۶7۰ یورو بابت 
واردات خودروهای ۱۵۰۰ تا ۲۰۰۰ سی ســی و ۱۳ میلیون و 77۳ هزار و 7۶۰ 
یورو بابت واردات خودروهای ۲۰۰۰ تا ۲۵۰۰ سی سی( برای واردات خودرو ارز 

دولتی دریافت کرده اند که البته از سامانه نیما بوده است.

اماراتی  که ایرانی ها ساختند و آباد کردند، 
اکنون گستاخانه حســاب تجار ایرانی را 
مسدود و سرمایه های آنهارا بلوکه می کند.
شاید زمان آن رسیده که این کشور را از 
چرخه تجارت خارجی خود کنار بگذاریم.

اماراتی که ایرانی ها با ســرمایه های خود 
ســال ها قبل آباد کردند و با منابع مالی 
خود، بســیاری از طرح های توســعه ای 
این کشــور را برای ســرآمد شــدن در 
عرصه بین المللــی و تجارت جهانی رونق 
بخشــیدند، اکنون رفتار زننــده و خارج 
از عرفــی را با ایرانی ها دارد. بســیاری از 
تجار ایرانــی، برخوردهای اخیر اماراتی ها 
را آنقدر تحقیرآمیز دانســته اند که شاید 

ترجیــح دهند از این پس ســرمایه های 
خود را از شیخ نشین های این کشور بیرون 
بکشند و کشور دیگری را به عنوان پایگاه 
فعالیتهای تجاری خود انتخاب کنند؛ هر 
 چه باشــد خوش رقصی اماراتی ها برای 
ســعودی ها و اســرائیل این روزها منجر 
به بلوکه کردن منابع مالی و سرمایه های 
ایرانی ها در این شیخ نشین حاشیه خلیج 

فارس شده است.
خیمه شب بازی برای تجار ایرانی �

حال بسیاری از تجار ایران می گویند که 
کم کم باید سرمایه های خود را از امارات 
بیــرون بکشــند و راه دیگر کشــورهای 
حــوزه خلیج فارس که حداقــل برخورد 

غیرسیاسی با ســرمایه های آنها دارند را 
در پیش بگیرنــد. خوش رقصی حاکمان 
امارات اگرچه از ســرناچاری است و آنها 
ناســازگاری با تجار ایرانــی را به صرفه و 
صاح اقتصاد امارات نمی دانند اما آنگونه 
که آمار غیررســمی می گوید در ســال 
گذشته، اماراتی ها حساب بانکی سه هزار 
تاجر و شــرکت ایرانی را مسدود کرده و 
حتی اسامی تعدادی از بازرگانان ایرانی را 
هم در  فهرست حامیان تروریسم قرار داده 
است. البته در جدیدترین آماری که اعام 
شده در اردیبهشت ماه امسال، ۲7۲ ایرانی 
صاحب شرکت در امارات با محدودیت های 

جدید بانکی مواجه شده اند.

با  � امارات  رفتارهای  پرده  پشت 
تجار ایرانی

مسعود دانشــمند، رئیس اتاق بازرگانی 
مشترک ایران و امارات می گوید: ماجرای 
بسته شدن حســاب ایرانی ها در امارات بر 
اساس دستورالعملی بود که بانک مرکزی 
امــارات صادر کرده و بــر مبنای آن باید 
حساب شــرکتها و اشــخاص حقیقی و 
حقوقی که با ایران کار می کنند، بســته 
شود. بر این اساس هر تاجری که در دوبی 
با ایرانی ها کار می کند نیز مشــمول این 
تحریم شــده است؛ بنابراین حتی افرادی 
که از ایرانی ها کاا می خرند نیز حسابشان 

مسدود می شود.

به گفته ی رسانه های آمریکایی؛ شرکت ای تی آر از وزارت 
خزانه داری آمریکا تقاضای صــدور مجوز صادرات جدید 
جهت تحویل ۱۲ هواپپیمایی نهایی سفارش ایران، کرده 

است.

الکس ماکراس تحلیــل گر حمل و نقل هوایی در توییتر 
خبر داد: شرکت هواپیمایی ATR ایتالیا، از وزارت خزانه 
داری آمریکا مجوز جدیدی بــرای تحویل ۱۲ هواپیمای 

ATR به ایران درخواست کرده است.

اماراتــی کــه ایرانی ها با 
ســرمایه های خود سال ها 
منابع  با  و  کردند  آباد  قبل 
مالــی خود، بســیاری از 
این  توســعه ای  طرح های 
کشــور را برای ســرآمد 
شدن در عرصه بین المللی 
رونق  جهانــی  تجارت  و 
رفتار  اکنون  بخشــیدند، 
عرفی  از  خــارج  و  زننده 
دارد. ایرانی هــا  بــا  را 

کوچ تجار ازشیخ نشین حاشیه خلیج فارس

خیمه شب بازی به سبک امارات!
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هواپیماهای ATR در انتظار 
مجوز خزانه داری امریکا

داقتصانفت و

مجتمع  حقوقى  عمومى  دادگاه   215 شعبه   9609982164001114 كلاسه  پرونده 
قضايى شهيد مفتح تهران تصميم نهايى شماره 9709972164000299 خواهان, بانك 
توسعه تعاون با نمايندگى آقاى محمدمهدى محمدى فرزند على خواندگان, 1- آقاى امير 
فراش حضرتى فرزند رضا 2- آقاى امير احدى فرزند على خواسته, مطالبه وجه به مبلغ 
220519517 ريال خواهان دادخواستى به خواسته فوق به طرفيت خوانده بالا تقديم 
داشته كه پس از ارجاع به اين شعبه و ثبت به كلاسه فوق و جرى تشريفات قانونى در 
وقت مقرر دادگاه به تصدى امضاء كننده زير تشكيل است و با توجه به محتويات پرونده 
دادگاه در  راى  راى مى نمايد  به صدور  مبادرت  زير  به شرح  و  اعلام  را  ختم رسيدگى 
خصوص دعوى خواهان بانك توسعه تعاون با نمايندگى محمدمهدى محمدى به طرفيت 
خواندگان 1- امير فراش حضرتى 2- امير احدى به خواسته محكوميت خواندگان به 
پرداخت مبلغ 220,519,517 ريال بابت اصل و سرمايه و سود وجوه حاصل از قرارداد 
خسارات  انضمام  به   1394,6,4 مورخه   1728,119,2481974,1 شماره  به  مرابحه 
دادرسى و خسارت ناشى از تاخير تاديه با اين توضيح كه خوانده رديف اول به عنوان 
وام گيرنده قرارداد مورد استناد بوده و خوانده رديف دوم ضامن آن قرارداد بوده اند 
استنادى  قرارداد  نياورده اند  عمل  به  موثر  دفاع  و  نشده  حاضر  دادگاه  در  خواندگان 
اقساط  پرداخت  عدم  اصل  كه حسب  دارد  اول  رديف  خوانده  به  وام  اعطاء  از  حكايت 
به تعويق افتاده و به موجب ماده 2 آن قرارداد در صورت عدم پرداخت اقساط موجب 
در  تاخير  براى  التزام  وجه  قرارداد  ماده 4  طبق  و  خواهد شد  بدهى  تمام  حال شدن 
پرداخت مورد توافق طرفين قرار گرفته است و خسارت تاخير تاديه قراردادى تعيين 
شده است براساس ماده 9 قرارداد مسئوليت خواندگان به صورت تضامنى است لهذا 
دادگاه با توجه به مراتب فوق الذكر دعوى خواهان را ثابت دانسته و مستندا به مواد 10 
و 190 و 230 قانون مدنى و مواد 519 و 197 قانون آيين دادرسى مدنى خواندگان 
موصوف الذكر را به صورت تضامنى به پرداخت الف- 220,519,517 ريال بابت اصل 
محكوم  خواهان  حق  در  دادرسى  خسارات  بابت  ريال   12,760,651 مبلغ  ب-  بدهى 
مى نمايد حكم صادره غيابى بوده و ظرف بيست روز پس از ابلاغ واقعى قابل واخواهى در 
اين دادگاه و پس از مضى مهلت مزبور بدون عذر موجه قابل تجديدنظر در دادگاه هاى 
تجديدنظر استان تهران خواهد بود قابل ذكر است كه مقصود خواهان از خسارت تاخير 

تاديه همان وجه التزام بوده است. 
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مجتمع  حقوقى  عمومى  دادگاه   215 شعبه   9609982164000393 كلاسه  پرونده 

قضايى شهيد مفتح تهران تصميم نهايى شماره 9709972164001618 خواهان, آقاى 

مبلغ  به  كيانى فرد خواسته, مطالبه وجه  آقاى محمد  محمد رادمهر فرزند على خوانده, 

800000000 ريال خواهان دادخواستى به خواسته فوق به طرفيت خوانده بالا تقديم 

داشته كه پس از ارجاع به اين شعبه و ثبت به كلاسه فوق و جرى تشريفات قانونى در 

وقت مقر دادگاه به تصدى امضاء كننده زير تشكيل است و با توجه به محتويات پرونده 

دادگاه در  راى  راى مى نمايد  به صدور  مبادرت  زير  به شرح  و  اعلام  را  ختم رسيدگى 

خصوص دعوى خواهان محمد رادمهر فرزند على به طرفيت خوانده محمد كيانى فرد به 

خواسته مطالبه مبلغ 800,000,000 ريال وجه موضوع قرض و الزام خوانده به پرداخت 

خسارات تاخير تاديه از تاريخ مطالبه 1396,1,17 تا روز پرداخت نظر به اينكه حسب 

مورد  به حساب  و 1396,1,15 وجه موضوع خواسته  مورخه 1395,12,28  رسيدهاى 

نظر خوانده واريز شده و در آن رسيدها قيد شده بابت قرض الحسنه به مدت 18 روز 

(1396,1,17) بابت قرض الحسنه به مدت 2 روز (1396,1,3) و به موجب اصل عدم 

پرداخت تاكنون مقترض به تعهد خود در سررسيدهايب مقرر عمل نكرده است و با عدم 

حضور خود در دادگاه به اين اصل تعرضى ننموده اند بنابراين دادگاه دعوى خواهان را 

ثابت دانسته و مستندا به مواد 648 و 650 و 651 قانون مدنى و مواد 197 و 519 

و 522 قانون آيين دادرسى مدنى خوانده را به پرداخت الف- مبلغ 800,000,000 

با سررسيد 1396,1,17 كه توسط  تاديه  تاخير  بابت اصل خواسته ب- خسارت  ريال 

اجراى احكام مدنى قابل محاسبه خواهد بود ج- مبلغ 27,570,000 ريال بابت خسارت 

تاخير تاديه در حق خواهان محكوم مى نمايد حكم صادره غيابى بوده و ظرف بيست روز 

پس از ابلاغ قابل واخواهى در اين دادگاه و پس از مضى مهلت مزبور بدون عذر موجه 

قابل تجديدنظر در دادگاه هاى تجديدنظر استان تهران وفق مقررات مربوط به آن مرحله 

خواهد بود. 
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 آگهى ابلاغ وقت رسيدگى و دادخواست و ضمائم به آقاى,خانم نصرت اله مهرجو فرزند 
حسن خواهان آقاى,خانم اكرم كمالى دادخواستى به طرفيت خوانده آقاى,خانم نصرت اله 
مهرجو فرزند حسن به خواسته طلاق به درخواست زوجه مطرح كه به اين شعبه ارجاع و 
به شماره پرونده كلاسه 9709982208000576 شعبه 259 دادگاه خانواده مجتمع 
مورخ 1397,06,05 ساعت 08:30  و وقت رسيدگى  ثبت  تهران  باهنر  قضايى شهيد 
تعيين كه حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت 
جرايد  از  يكى  در  نوبت  يك  مراتب  خواهان  درخواست  و  خوانده  بودن  مجهول المكان 
كثيرالانتشار آگهى مى گردد تا خوانده ظرف يك ماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر 
دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه ثانى دادخواست و ضمائم را دريافت 

و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى در دادگاه حاضر گردد. 
 110,32718 منشى دادگاه حقوقى شعبه 259 دادگاه خانواده مجتمع قضايى شهيد باهنر تهران

آگهى ابلاغ وقت رسيدگى و دادخواست و ضمائم به آقاى,خانم مهنوش محمودى فرزند 
آقاى,خانم  خوانده  طرفيت  به  دادخواستى  ابوالحسنى  محمد  آقاى,خانم  خواهان  ايرج 
مهنوش محمودى به خواسته الزام به تمكين مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به شماره 
قضايى  مجتمع  خانواده  دادگاه   259 شعبه   9609982208002021 كلاسه  پرونده 
تعيين   09:30 ساعت   1397,06,05 مورخ  رسيدگى  وقت  و  ثبت  تهران  باهنر  شهيد 
علت  به  مدنى  دادرسى  آيين  قانون   73 ماده  موضوع  طبق  دادگاه  دستور  حسب  كه 
جرايد  از  يكى  در  نوبت  يك  مراتب  خواهان  درخواست  و  خوانده  بودن  مجهول المكان 
كثيرالانتشار آگهى مى گردد تا خوانده ظرف يك ماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر 
دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه ثانى دادخواست و ضمائم را دريافت 

و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى در دادگاه حاضر گردد. 
 110,32716 منشى دادگاه حقوقى شعبه 259 دادگاه خانواده مجتمع قضايى شهيد باهنر تهران

 آگهى ابلاغ وقت رسيدگى و دادخواست و ضمائم به آقاى,خانم امير عرب روشن فرزند 
امير  آقاى,خانم  به طرفيت خوانده  آقاى,خانم زهرا محمدى دادخواستى  رشيد خواهان 
به  و  ارجاع  اين شعبه  به  كه  مطرح  زوجه  درخواست  به  خواسته طلاق  به  عرب روشن 
مجتمع  خانواده  دادگاه   259 شعبه   9609982208002024 كلاسه  پرونده  شماره 
مورخ 1397,06,07 ساعت 12:00  و وقت رسيدگى  ثبت  تهران  باهنر  قضايى شهيد 
تعيين كه حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت 
جرايد  از  يكى  در  نوبت  يك  مراتب  خواهان  درخواست  و  خوانده  بودن  مجهول المكان 
كثيرالانتشار آگهى مى گردد تا خوانده ظرف يك ماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر 
دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه ثانى دادخواست و ضمائم را دريافت 

و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى در دادگاه حاضر گردد. 
 110,32715 منشى دادگاه حقوقى شعبه 259 دادگاه خانواده مجتمع قضايى شهيد باهنر تهران

آگهى ابلاغ وقت رسيدگى و دادخواست و ضمائم به آقاى,خانم محمدرضا عليقلى فرزند 
آقاى,خانم  خوانده  طرفيت  به  دادخواستى  ئى  طره  توكلى  سميه  آقاى,خانم  خواهان 
محمدرضا عليقلى به خواسته حضانت مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به شماره پرونده 
كلاسه 9709982208000388 شعبه 259 دادگاه خانواده مجتمع قضايى شهيد باهنر 
تهران ثبت و وقت رسيدگى مورخ 1397,06,21 ساعت 1 0:00 تعيين كه حسب دستور 
بودن  به علت مجهول المكان  آيين دادرسى مدنى  قانون  ماده 73  دادگاه طبق موضوع 
آگهى  كثيرالانتشار  جرايد  از  يكى  در  نوبت  يك  مراتب  خواهان  درخواست  و  خوانده 
انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه و  تاريخ  از  تا خوانده ظرف يك ماه پس  مى گردد 
ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه ثانى دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر 

فوق جهت رسيدگى در دادگاه حاضر گردد. 
 110,32713 منشى دادگاه حقوقى شعبه 259 دادگاه خانواده مجتمع قضايى شهيد باهنر تهران

له,محكوم لهم 1- سونيا جواهرى فرزند احمد مشخصات محكوم   مشخصات محكوم 
عليه,محكوم عليهم 1-محمدابراهيم رمضانى مشخصات نماينده يا قائم مقام قانونى 
درخواست  بموجب  به,  محكوم  آقابابا  فرزند  كريمى  رضا  عليه  له,محكوم  محكوم 
اجراى حكم مربوطه به شماره و شماره دادنامه مربوطه 9709972208000035 
بهار آزادى  محكوم عليه محكوم  است به پرداخت مبلغ يكصد و ده عدد سكه تمام 
مبلغ  به  دادرسى  هزينه  يعنى  دادرسى  خسارات  بانضمام  خواسته  اصل  بابت 
خواهان  حق  در  قانونى  تعرفه  مطابق  هم  وكيل  حق الوكاله  و  ريال   46,669,500

مى نمايد.  صادر 
مدير    110,32711 
باهنر شهيد  قضايى  مجتمع  حقوقى  عمومى  دادگاه   259 شعبه  حقوقى  دادگاه  دفتر 

آگهي در پرونده كلاسه960768 اين شعبه متهم مهناز فتاحي داير بر توهين 
و افتراء از طريق ارسال پيامك موضوع شكايت شيرين شيرزاد يزدان فرزند 
ابوالفضل تحت تعقيب قرار گرفته است با عنايت به مجهول المكان بودن متهم 
و  عمومي  دادگاههاي  دادرسي  آئين  قانون   115 ماده  مقررات  اجراي  در  و 
ابلاغ ميگردد تا ظرف مهلت يك ماه پس  انقلاب در امور كيفري به نامبرده 
از انتشار آگهي جهت دفاع از اتهام انتسابي در اين شعبه حاضر گردد بديهي 
است در صورت عدم حضور مطابق مقررات رسيدگي غيابي بعمل خواهد آمد. 
  41213/م الف     عليزاده داديار شعبه نهم دادسراي ناحيه 14 تهران 

آگهي در پرونده كلاسه951424 اين شعبه متهم مينا مينايي راد بهاتهام سرقت 
موبايل موضوع شكايت آقاي مهدي صادقي تبريزي فرزند رضا  تحت تعقيب 
قرار گرفته است با عنايت به مجهول المكان بودن متهم و در اجراي مقررات 
ماده 115 قانون آئين دادرسي دادگاههاي عمومي و انقلاب در امور كيفري به 
نامبرده ابلاغ ميگردد تا ظرف مهلت يك ماه پس از انتشار آگهي جهت دفاع از 
اتهام انتسابي در اين شعبه حاضر گردد بديهي است در صورت عدم حضور 

مطابق مقررات رسيدگي غيابي بعمل خواهد آمد. 
  41214/م الف     عليزاده داديار شعبه نهم دادسراي ناحيه 14 تهران 

قانون   115 ماده  اجراي  در  رسيدگي  وقت  ابلاغ  و  متهم  احضار  آگهي 

المكان  مجهول  فعلا  كه  گري  فعله  آقاي سهراب  به  كيفري  دادرسي  آئين 

مي باشد و در پرونده كلاسه 970120 متهم به كلاهبرداري وغيره بوده 

وقت دادرسي براي روز 97/6/3 ساعت 10 صبح جهت رسيدگي به اتهام 

نامبرده تعيين گرديده است بموجب اين آگهي يك نوبت در يكي از جرايد 

دفاع  جهت  مقرر  وقت  در  تا  ميگردد  ابلاغ  و  منتشر  كشور  كثيرالانتشار 

پارك  جنوبي  تهران ضلع  در  واقع  دادگاه  اين  محل  به  انتسابي  اتهام  از 

شعبه1014  سوم  ط  وليعصر(عج)  قضايي  مجتمع  بهشت  خيابان  شهر 

دادگاه  حضور  عدم  صورت  در  نمايد  مراجعه  جزايي  عمومي  دادگاه 

نمود.  غيابي رسيدگي خواهد 
  41220/م الف   مدير دفتر شعبه 1014 دادگاه عمومي حقوقي تهران 

آگهي احضار متهم و ابلاغ وقت رسيدگي در اجراي ماده 115 قانون آئين دادرسي 

كيفري به آقاي وحيد قاسم پور فرديان فرزند حميد كه فعلا مجهول المكان 

مي باشد و در پرونده كلاسه 970068 متهم به جعل و استفاده از سند مجعول 

بوده وقت دادرسي براي روز 97/6/3 ساعت 9:30 صبح جهت رسيدگي به 

اتهام نامبرده تعيين گرديده است بموجب اين آگهي يك نوبت در يكي از جرايد 

كثيرالانتشار كشور منتشر و ابلاغ ميگردد تا در وقت مقرر جهت دفاع از اتهام 

انتسابي به محل اين دادگاه واقع در تهران ضلع جنوبي پارك شهر خيابان 

بهشت مجتمع قضايي وليعصر(عج) ط سوم شعبه1014 دادگاه عمومي جزايي 

مراجعه نمايد در صورت عدم حضور دادگاه غيابي رسيدگي خواهد نمود. 

  41221/م الف   مدير دفتر شعبه 1014 دادگاه عمومي حقوقي تهران

قانون   115 ماده  اجراي  در  رسيدگي  وقت  ابلاغ  و  متهم  احضار  آگهي   

آئين دادرسي كيفري به آقاي ميلاد آبياريان فرزند رضا كه فعلا مجهول 

المكان مي باشد و در پرونده كلاسه 970074 متهم به جعل و استفاده از 

سند مجعول بوده وقت دادرسي براي روز 97/6/3 ساعت 9 صبح جهت 

رسيدگي به اتهام نامبرده تعيين گرديده است بموجب اين آگهي يك نوبت 

وقت  در  تا  ميگردد  ابلاغ  و  منتشر  كشور  كثيرالانتشار  جرايد  از  يكي  در 

مقرر جهت دفاع از اتهام انتسابي به محل اين دادگاه واقع در تهران ضلع 

سوم  ط  وليعصر(عج)  قضايي  مجتمع  بهشت  خيابان  شهر  پارك  جنوبي 

عدم حضور  در صورت  نمايد  مراجعه  عمومي جزايي  دادگاه  شعبه1014 

دادگاه غيابي رسيدگي خواهد نمود. 

  41222/م الف   مدير دفتر شعبه 1014 دادگاه عمومي حقوقي تهران
 آگهي ابلاغيه مشخصات ابلاغ شونده حقيقي: علي صابري به نشاني تهران 
محل حضور از تاريخ ابلاغ 10 روز محل حضور تهران خيابان خيام شمالي 
انقلاب  و  عمومي  دادسراي  بخش  فياض  خيابان  شهر  پارك  شمالي  ضلع 
احمدي  رضا  شكايت  موضوع   970156 كلاسه  پرونده  در  تهران  ناحيه12 
قيدار فرزند حسينعلي با وكالت خانم اشرف صادقي بابلان عليه متهم علي 
به  باتوجه  و كلاهبرداري  از سند مجعول  استفاده  و  بر جعل  داير  صابري 
مجهول المكان بودن متهم جهت احضار وي در يكي از جرايد كثيرالانتشار با 
فرجه حضور ظرف يك ماه از تاريخ انتشار آگهي درج آگهي نموده تا متهم 
با حضور در اين شعبه از اتهام انتسابي نسبت به خود دفاع نمايد در غير 

اينصورت وفق مقررات تصميم گيري خواهد شد. 
بازپرسي  چهارم  شعبه  دفتر  الف    41223/م    
تهران  ناحيه12  انقلاب  و  عمومي  دادسراي 

 آگهي در پرونده كلاسه961242 اين شعبه متهم هاشم قراقي و نادرچراغي 
و مهدي ملايري به اتهام مشاركت در ايجاد نزاع دسته جمعي منتهي به جرح 
در  و  متهم  بودن  المكان  به مجهول  عنايت  با  است  گرفته  قرار  تعقيب  تحت 
انقلاب  اجراي مقررات ماده 115 قانون آئين دادرسي دادگاههاي عمومي و 
در امور كيفري به نامبرده ابلاغ ميگردد تا ظرف مهلت يك ماه پس از انتشار 
آگهي جهت دفاع از اتهام انتسابي در اين شعبه حاضر گردد بديهي است در 

صورتعدم حضور مطابق مقررات رسيدگي غيابي بعمل خواهد آمد. 
  41215/م الف     عليزاده داديار شعبه نهم دادسراي ناحيه 14 تهران 

 آگهي درخصوص پرونده كلاسه 5ب/960544 مبني بر شكايت اداره اوقاف 
و امور خيريه غرب تهران عليه آقاي حسن رجبي داير بر تصرف عدواني با 
توجه به عدم شناسايي و مجهول المكان بودن وفق مقررات ماده 174 قانون 
انتشار  از  آئين دادرسي كيفري بدينوسيله به شا ابلاغ ميگردد يك ماه پس 
آگهي در اين شعبه حاضر شويد در صورت عدم حضور يا عدم ارسال لايحه 
دفاعيه و با عدم معرفي وكيل به اتهام شما بطور غيابي رسيدگي و تصميم 

قانوني اتخاذ مي گردد. 
 41216/م الف    بازپرس شعبه پنجم دادسراي عمومي و انقلاب ناحيه 10 تهران 

آگهي احضار متهم  در پرونده كلاسه970258 اين بازپرسي متهم آقاي محبوبه 

ايلخاني فرزند اكبر به اتهام معامله به قصد فرار از دين حسب شكايت سيد 

محمد ميرحسيني سلطان آبادي تحت تعقيب مي باشد نظربه اينكه متهم فوق 

مجهول المكان بوده و وقت پرونده به يك ماه پس از نشرآگهي تعيين گرديده 

است بدينوسيله به تجويز ماده174 قانون آئين دادرسي دادگاههاي عمومي 

جهت  مذكور  وقت  تادر  ميگردد  ابلاغ  نامبرده  به  كيفري  امور  در  انقلاب  و 

رسيدگي ودفاع از اتهام انتسابي در اين بازپرسي بنشاني تهران خيابان ازادي 

خ جيحون تقاطع دامپزشكي دادسراي ناحيه 10 حاضر شود درغيراينصورت 

طبق مقررات قانوني اتخاذ تصميم خواهد شد. 
  41217/م الف   بازپرسي شعبه اول بازپرسي دادسراي ناحيه 10 تهران

 آگهي تاريخ97/3/28 در اجراي ماده 174ق.  آ.  د.  كيفري مصوب1392 

موضوع  عمدي  تخريب  و  عمومي  نظم  در  اخلال  اتهام  به  ثمر  ميثم  متهم 

شكايت اميرحسين بهمنيار و غلامعلي سرمدي تحت تعقيب مي باشد ابلاغ 

به  انتسابي  اتهام  از  دفاع  جهت  آگهي  نشر  از  پس  ماه  يك  ظرف  ميگردد 

اين شعبه بازپرسي مراجعه نمائيد در صورت عدم حضور غياباً رسيدگي 

و  درج  انتشار  كثير  از جرايد  يكي  در  نوبت  يك  در  آگهي  اين  خواهد شد 

منتشر مي شود. 
 41218/م الف     بازپرس شعبه 10 دادسراي ناحيه 16 بعثت تهران 

كيفري مصوب1392  د.   آ.   ماده 174ق.   اجراي  در  تاريخ97/3/29  آگهي 

ايراد ضرب و جرح  و  توهين  اتهام  به  فرزند جعفر  الهي  متهم رضا سيف 

باشد  مي  تعقيب  تحت  قزي  آنا  زاده  رحيم  حسين  شكايت  موضوع  عمدي 

ابلاغ ميگردد ظرف يك ماه پس از نشر آگهي جهت دفاع از اتهام انتسابي به 

اين شعبه بازپرسي مراجعه نمائيد در صورت عدم حضور غياباً رسيدگي 

و  درج  كثيرالانتشار  جرايد  از  يكي  در  نوبت  يك  در  آگهي  اين  خواهد شد 

منتشر مي شود. 
 41219/م الف     بازپرس شعبه 10 دادسراي ناحيه 16 بعثت تهران 
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انجمــن صنفی دفاتــر خدماتِ  رئیس 
مســافرت هوایی و جهانگردی ایران می 
گوید: کســانی شــایعات مربوط به ارز 
مســافرتی آژانس های گردشگری را به 
طور گســترده در جامعه دامــن زده اند 
که مخالف ســفر مردم به خارج از کشور 
هســتند. چندی است در فضای مجازی 
دو خبر مشــابه منتشر شده؛ یکی اینکه 
از جلســات هیات دولت شنیده می شود 
که ارز مســافری فقط تا پایان تیرماه به 
دفاتر آژانس های خدمات مسافرت هوایی 
عرضه خواهد شد و دیگری خبری با این 
مضمون که آژانس های مسافرتی نامه ای 
از بانــک مرکزی دریافت کرده اند که ارز 
مسافرتی آنها تا پایان تیر قطع خواهد شد.

حرمت اه رفیعی روز سه شنبه در گفت 
و گو با خبرنــگار فرهنگی ایرنا با رد این 
اخبار، تاکید کرد: این شایعه از ریشه غلط 
است؛ مگر قبا ارزی به دفاتر ما داده می 
شــد یا حتی برای دادن چنین ارزی به 
دفاتر اباغی شــده بود کــه حاا این ارز 
خیالی قطع بشود، اصا اگر چنین نامه ای 
باشد، به آژانس ها اباغ می شود؟ یا طبق 
روال باید به ســازمان میــراث و معاونت 

گردشگری اباغ شود.
وی در پاســخ به اینکه چه کسانی با چه 
منافعــی به این شــایعه دامن می زنند؟ 
اظهار کرد: آنها که مرتب می گویند برای 
چه باید ارز مملکت به یک عده مســافر 
رفاه طلب خوشگذران داده شود که برای 
تفریح به خارج از کشور می روند، من می 

گویم مگر به شــما ربطی دارد؟ وقتی از 
جیب خودشان خرج می کنند.

رفیعی ادامه داد: در جامعه 8۰ میلیونی 
اگر سه میلیون نفر می خواهند به خارج 
بروند، زیاد است؟ کسی که می خواهد به 
خارج برود از جیب شــخصی، هزینه می 
کند. وی گفت: چرا یک شرکت، فقط ۶ 
روز بعد از تاســیس ارز حمایتی چندین 
برابر یکســال یک صنــف مثل صنف ما 
گرفته باشد آن وقت چرا برای ما مسافرت 
خارجه سینه چاک می کنند و معترض 

هستند.
** یک دار به دفاتر مسافرتی داده نشده 

است
رفیعی عنوان کرد: بعد از اینکه قرار شــد 
به همــه صنوفی که در کشــور به طور 

قانونی تشــکیل شده اند ارز دولتی تعلق 
بگیرد، صنف ما هم اعتراضاتی داشــت 
مبنــی براینکه ما هم صنعت هســتیم 
و هــم صنــف قانونی که چیــزی به ما 
تعلق نگرفته، بنابرایــن از طرف معاونت 
گردشگری، جلسات مکرری با نمایندگان 
و کارشناســان بانک مرکزی داشتیم که 
اولین جلسه آن از دو ماه پیش و آخرین 
جلسه آن حدود ۲۵ روز پیش بوده است.
وی اضافه کرد: در نهایت قرار بر این شد 
فقط هزینــه بدهی دفاتــر قانونی که از 
قبل تغییر شرایط ارز، برای رزرو هتل یا 
ویزای مسافران هزینه ای پرداخت کرده 
اند و بعد از تغییر قیمت ارز به کارگزارها 
بدهکار هســتند و متضرر شده و قادر به 
پرداخت بدهی خود نیستند با ارائه اسناد 

مالی صحت سنجی شده، پرداخت شود.
رفیعی ادامه داد: برای صحت سنجی این 
رقــم کمیته ای تشــکیل دادیم و موارد 
نهایی را از طریق سازمان میراث فرهنگی 
به بانک مرکزی ارائه کردیم اما هنوز بابت 
ایــن قضیه نیز، یک دار یا ریال به دفاتر 

داده نشد.
**ارز مسافر یا ارز مسافرتی؟

بــه گزارش ایرنــا، »ارز مســافر« و »ارز 
مسافرتی« که اغلب توسط مردم و برخی 
مسئوان به اشتباه، یکی قلمداد می شود 
تفــاوت قابل توجهی دارند با این شــرح 
که ارز مســافر که هم اکنــون به عنوان 
مصوبه دولت به مســافران پرداخت می 
شود، در مسیرهای نزدیکی چون ترکیه 
و جمهوری آذربایجــان، ۵۰۰ یورو و در 
مســیرهای دورتری چون اروپا یا آسیای 
شرق حدود هزار دار است و فقط با ارائه 
رزرو بلیت و هتل مسافران به بانک های 
عامل و دریافت حوالــه و در نهایت ارائه 
حواله مذکور، دقیقا بــه هنگام خروج از 
گیت بازرسی فرودگاه برای سوار شدن به 

هواپیما به آنها پرداخت می شود.
امــا ارز مســافرتی به عنــوان موضوع 
مورد بحث فعلی، تعبیــر و طرح جدید 
برای  آژانــس داران  پیشــنهادی جامعه 
دریافت ارز دولتی و ارائه آن در قبال ارائه 
خدمات به مســافران است با این توجیه 
که ارز تخصیصی دولت به مسافران، کفاف 
هزینه های آنها در طول سفرهای خارجی 

را نمی دهد.

معاون میراث فرهنگی کشور اعام کرد: کمیته میراث 
جهانی یونســکو در پی تاش های هیئت ایرانی از رأی 
قبلی خود مبنی بر رد ثبت ارسباران در فهرست میراث 

جهانی منصرف شد و آن را برای آینده ممکن دانست.
محمد حسن طالبیان گفت: با رأی امکان ثبت ارسباران، 
ایران می تواند پس از رفع مشــکات از جمله ضرورت 
جابه جایی زمین های کشاورزی موجود در منطقه نسبت 

به ارائه پرونده و ثبت اثر اقدام کند.
به گفته او، براساس تصمیم ارزیابان اتحادیه بین المللی 
Non in�( این پرونده رد )IUCN )حفاظت از طبیعت 

scription( شــده بود که با رایزنی های انجام  شده با 

IUCN و همچنین اعضای کمیته در دفاع از ارزش های 
پرونده امکان ثبت این اثر پس از رفع مشــکات عنوان 
 شده در ارزیابی کارشناسان اتحادیه بین المللی حفاظت 

از طبیعت وجود دارد.
منطقه حفاظت شــده ارسباران به مســاحت 78 هزار 
هکتار در شمال غرب ایران در استان آذربایجان شرقی 
و در مجاورت کشورهای آذربایجان و ارمنستان در کنار 
رود ارس قرار گرفته است. این منطقه از سال ۱۹7۳ به 
عنوان منطقه حفاظت شــده اعام و در سال ۱۹77 به 

عنوان ذخیره گاه زیست کره به یونسکو معرفی شد.
در سال ۲۰۱۶ پرونده این منطقه شامل ۵7 هزار هکتار 

از مساحت ذخیره گاه زیست کره بود با توجه به ویژگی 
های طبیعی منحصر به فرد آن در دنیا مانند غنای گونه 
های گیاهی و جانوری، وجود جوامع گیاهی منحصر به 
فرد، گونه های اندمیک، در برداشتن وسیعترین جنگل 
آردوج و نیز آخرین حد پراکنش آن در نیمکره شمالی 
و همچنین زیســتگاه ۱۵ گونــه از جانوران در معرض 
خطر دنیاست که در فهرست گونه های در معرض خطر 
IUCN قرار دارند، همچنین این منطقه آخرین پناهگاه 
برخــی از گونه های گیاهی و جانــوری دنیا در نیمکره 
شمالی محسوب شــده و بنابراین به عنوان زیستگاهی 

منحصر به فرد در دنیا به یونسکو معرفی شد.

رئیس انجمن دفاتر مسافرت هوایی و جهانگردی :

شایعه ارز مسافرتی را مخالفان سفر مردم به خارج راه انداخته اند

ثبت ارسباران در میراث جهانی ممکن شد

عضو هیات علمی دانشگاه مازندران:
سوء استفاده  از طرح هادی در مازندران

عضو هیات علمی دانشگاه مازندران گفت: مدیریت نامناسب در اجرای طرح 
های هادی روســتایی با الگو برداری از سایر استان های کشور بزرگ ترین 

چالش مازندران است.
مهدی رمضان زاده، دکترای گردشــگری با اشاره به این که در اجرای طرح 
هادی روســتایی از بیت المال و بخشی از مشارکت های مردمی مانند هدیه 
زمین روســتایی برای کمک به اجرای طرح اســتفاده می شود، اظهار کرد: 
هدف طرح هادی روســتا بیشتر بعد فیزیکی بوده یعنی ناخودآگاه اقتصاد و 

بعد فرهنگی کمتر مورد توجه قرار گرفته است.
وی توضیح داد: طرح هادی براساس یک سری از شرح خدمات از باا نوشته 
شده که برای تمام روستاهای کشور همان طرح اجرا می شود و این امر یکی 
از بزرگتریــن چالش های جدی در این حوزه به خصوص در مازندران بوده و 
کارشناســان این حوزه نقد جدی بر آن دارند. طرح هادی روستایی طرحی 
است که ضمن ساماندهی و اصاح بافت موجود میزان گسترش زمین را برای 

عملکردهای متفاوت در روستاها تغییر می دهد.
استاد دانشــگاه مازندران ادامه داد: پدیده هایی مانند ساخت مسکن، خانه 
بهداشت، زمین های ورزشی و سایر موارد در روستا روی زمین بوده و زمین 
عامل تولید، عامل تحول اقتصاد یا می تواند بی عدالتی را به همراه داشــته 
باشــد؛ طرح هادی، ساماندهی فیزیکی و کالبدی یک روستا را در قالب یک 
زمین مشــخص می کند بنابراین برای چشــم اندازهای آینــده با توجه به 

جمعیت موجود، برای اکثر روستاهای باای ۲۰ خانوار ازم ااجرا است.
مدیر گروه و دانشیار گردشگری دانشگاه مازندران یادآور شد: ۴هدفی را که 
بنیاد مسکن در خصوص اجرای طرح هادی مطرح کرده و از جمله آن ایجاد 
توسعه و عمران روســتاها، تامین عدالت امکانات مانند بانک، مراکز خرید و 
مراکز بهداشت، هدایت فیزیکی روســتا و ایجاد زیرساخت های ازم جهت 

بهبود مسکن روستاییان و اجرای طرح های محیط زیستی است.
رمضان زاده با تاکید بر این که شــیوه مدیریت زمین در مناطق روســتایی 
در اســتان های مرکزی، قم و اصفهان با زمین های شــمال یکسان نیست، 
خاطرنشــان کرد: میزان کاربری و آورده ای که از زمین داریم در مازندران با 
اســتان های بیابانی برابر نبوده و طرح هادی نوشته شده در کشور بدون در 

نظر گرفته شدن شرایط فیزیکی روستاها الزاما طرح موفقی نیست.
وی، مشــکل اساســی در مازندران را که جزء استان هایی با بیشترین تراکم 
روســتاها و فاصله کم از یکدیگر بوده، حساســیت های نوع کاربری زمین ها 
برای اقتصاد مازندران دانست و عنوان کرد: تهیه بد طرح های هادی، اجرای 
نامناســب این طرح در بخش زیادی از محیط جغرافیایی که در قالب روستا 
شــکل گرفته، اختصاص بخش زیادی از زمین هــا به اجرای طرح هادی که 
شاید ضرورتی در اجرای آن نبوده است و اجراهای بدون مدیریت طرح هادی 
در زمین های روســتایی، زمین های کشاورزی را از بین برده و مازندران را 

دچار مشکل خواهد کرد.
این دکترای گردشگری تصریح کرد: سوء استفاده هایی که از طرح هادی در 
مازندران می شــود از جمله چالش های مهم دیگری است که در اجرا مطرح 
شده است؛ بسیاری از افراد با ارتباط گرفتن با مشاوران اجرای طرح که اکثرا 
نیز غیر بومی هستند گاها زمین هایی را در داخل طرح هادی قرار داده تا از 
نظر قیمت چند برابر افزایش یابد و کاربری این زمین ها تغییر کند؛ پیامدهای 
این کار تبلیغات گســترده برای ساخت خانه های دوم است که بدترین نوع 

گردشگری متصور شده برای مازندران است.
رمضــان زاده با بیان این که جنبه های اجتماعی و فرهنگی به طور کلی در 
روستاها فراموش شده، خاطر نشان کرد: انتظار می رود مشارکت در اجرای 
طرح  هادی بیشتر شود و در اجرای آن به نیاز روستاها توجه بیشتری شود؛ 
طرح های هادی در هر روستا و اجرای آن باید با توجه به موقعیت هر روستا 

اتفاق بیافتد و الگوهای خاص خود را می طلبد.

آنتالیا به عنوان پایتخت گردشــگری ترکیــه در ماه ژوئن 
میزبان دو میلیون گردشگر بوده است.

بر اســاس اعــام مقامات ترکیــه ای از میــان دو میلیون 
گردشــگری که در ماه ژوئن ۲۰۱8 شــهر آنتالیای ترکیه 
را به عنوان مقصد گردشــگری خود انتخــاب کرده اند رقم 
چشــمگیر ۱.۹۴ میلیون نفر توریست های خارجی و بیش 
از ۶8 هزار نفر نیز گردشــگران داخلی بوده اند، این در حالی 
اســت که در ماه ژوئن سال گذشته ۱.۵ میلیون نفر به این 
شــهر ساحلی سفر کرده بودند. از لحاظ ملیت نیز روس ها با 
بیش از 8۲۶ هزار نفر )۴۲.۵۶ درصد از مجموع گرشــگران( 
در صدر فهرســت توریســت های خارجی آنتالیا قرار دارند 

که رشــد ۲8.۵۵ درصدی در مقایســه آمار ژوئن ۲۰۱78 
را نشــان می دهد و پس از آن گردشــگران آلمانی با ۲۵۴ 
هزار نفر، اوکراینی با ۱۵۳ هزار نفر و بریتانیا و لهســتان به 
ترتیب بــا ۹۱ و ۶۶ هزار نفر قرار گرفته اند. آنتالیا همچنین 
رکورد بیشترین تعداد گردشگر در یک روز را نیز شکست و 
در تاریخ ۲۳ ژوئن در مجموع 7۹.۴8۵ گردشــگر وارد این 
مقصد گردشگری شدند. همچنین شمار گردشگران ورودی 
به آنتالیا از ماه ژانویه تا ژوئن )شش ماه نخست سال ۲۰۱8( 
به ۴.8۹ میلیون نفر رســیده که از این تعداد ۴.۶۵ میلیون 
نفر خارجی بوده اند که باز هم روس ها ســهم ۱.87 میلیون 

نفری را از کل گردشگران آنتالیا به خود اختصاص داده اند.

خبر

خبر
مدیرکل میراث فرهنگی سمنان:

مردم محلی نقش مهمی در مدیریت عرصه جنگل 
ابر شاهرود دارند

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری استان سمنان گفت: »مردم 
محلی و بومی نقش مهمی در مدیریت عرصه جنگل ابر شاهرود دارند.«

محمد جهانشــاهی مدیرکل میراث فرهنگی این استان، در دیدار با دهیار و اعضای 
شــورای اسامی روستای ابر شــاهرود، افزود: »نقش مردم باید در زمینه حفاظت و 

توسعه پایدار جنگل ابر از دولت پررنگ تر باشد.«
او با بیان اینکه این اداره کل در صدد اجرای طرح توســعه اکوتوریســم در جنگل 
ابر اســت، گفت: »در این طرح، نقش مردم، محیط زیست، منابع طبیعی و میراث 

فرهنگی در حفاظت و توسعه پایدار این جنگل مشخص می شود.«
جهانشــاهی از جمله اقدامات انجام شــده برای ســامان دهی جنگل ابر توسط این 
اداره کل را تأمین بخشی از زیرساخت ها، برگزاری جلسات متعدد برای حفظ امنیت 
گردشــگران، برگزاری کاس های آموزشی صنایع دســتی ویژه اهالی بومی منطقه، 
ساخت سرویس بهداشتی و ... عنوان و کرد و گفت: »به زودی چند چشمه سرویس 

بهداشتی جدید در جنگل ابر ایجاد می شود.«
او با تأکید بر اینکه باید جلســات مداومی برای توسعه گردشگری منطقه ابر برگزار 

شود، افزود: »ورود گردشگران به جنگل ابر باید قانونمند باشد.«
مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان سمنان همچنین خواستار 
مشــارکت مردم محلی در راه اندازی فروشگاه صنایع دســتی، توجه به بازاریابی و 
تبلیغات و افزایش ســطح ارائه خدمات و جذب سرمایه گذار بخش خصوصی برای 

سرمایه گذاری در طرح های توسعه گردشگری جنگل ابر شد.
علی غامی رئیس شورای اسامی روســتای ابر شاهرود نیز در این دیدار خواستار 

ایجاد زیرساخت های ازم برای رفاه گردشگران در جنگل ابر شد.
او با تأکید بر اینکه رشــد گردشــگری روستای ابر زمینه ســاز رشد اقتصادی این 

روستاست، گفت: »رشد بازدید گردشگران از جنگل ابر باید مداوم باشد.«
جنگل ابر قسمتی از قدیمی ترین و زیباترین جنگل های هیرکانی است که با گونه های 

گیاهی و جانوری نادر، یکی از زیباترین نقاط ایران و شمال شرق کشور است.
ایــن جنگل به دلیل این کــه در اغلب مواقع فضای این جنگل را اقیانوســی از ابر 
فراگرفته به این نام مشــهور است. در این جنگل ابرها آنقدر به درخت ها نزدیک اند 
که به نظر می رســد جنگل بر روی ابرها سوار است و می توان در میان ابرها گشت و 
گذار کرد و به باور بســیاری از گردشگران یکی از زیباترین چشم اندازهای طبیعت 

ایران محسوب می شود.
جنگل ابر در فهرست میراث طبیعی ایران ثبت شده و منطقه حفاظت شده نیز اعام 

شده است. این جنگل در ۴۵ کیلومتری شمال شاهرود واقع شده است

 موزه آبگینه الگویی برای کلونی های دیگر 
صنایع دستی در تهران می شود

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی تهران گفت:ایجاد یک کارگاه صنایع 
دســتی در موزه آبگینه به عنوان الگویی بــرای راه اندازی کلونی های دیگر صنایع 

دستی در هر یک از مناطق شهر تهران معرفی می شود.
محمد انشایی گفت: یک نمونه کارگاه برای رشته های مختلف صنایع دستی در موزه 
آبگینه  راه اندازی می کنیم  تا بتواند الگویی برای مجتمع های دیگری باشد که قصد 
داریم با همکاری شــهرداری منطقه ۹ تهران آنها را ایجاد کنیم. اولین کارگاه جنب 
رودخانه کن با حمایت شهرداری احداث می شود. در واقع استانداردهای یک کارگاه 
صنایع دستی توسط ما تببین میشود اما اجرای آن با شهرداری خواهد بود. در نهایت 
در ۲۲ منطقه شهر تهران ۲۲ مجتمع صنایع دستی خواهیم داشت.برخی از مناطق 
شــهرداری در احداث این مجتمع ها پیشتاز هستند مانند شهرداری منطقه ۱۱ و 
منطقه ۹. معاون صنایع دستی استان تهران بیان کرد: این مجتمع های صنایع دستی 
در واقع کلونی های صنایع دستی در تهران خواهند بود که می توان به آنها پردیس 
هم گفت. ما قصد داریم در هر منطقه ای از تهران یک مجتمع، کلونی و یا پردیس 
برای صنایع دستی ایجاد کنیم که شامل تولید زنده صنایع دستی، بخش های مربوط 
به بســته بندی صنایع دستی، شوروم و ... است. به نحوی که اگر کسی مراجعه می 
کند،؛ هم بتواند درباره آن رشته از صنایع دستی اطاعات بگیرد و هم اینکه در این 
مجتمع ها هنر دستی مورد نیازش را خریداری کند.وی ادامه داد: در کشورهای دیگر 
همانند این کلونی ها وجود دارد که فعال هستند  به عنوان مثال در سه شهر از کشور 
ژاپن کلونی صنایع دستی ایجاد شده است و به عنوان شهرهای سفال و سرامیک کار 

می کنند. حتی شغل اصلی مردم آنها سفال و سرامیک است.
وی افزود: در این مجتمع ها همه نوع رشته صنایع دستی معرفی و عرضه می شود. 
اما در راســتای جهانی شدن شهر تهران به عنوان شــهر آبگینه، اولین مجتمع به 
موضوع آبگینه اختصاص یافت.  نشــایی همچنین درباره دلیل انتخاب شهر تهران 
به عنوان شــهر جهانی شیشه نیز گفت: قدیمی ترین رشته صنایع دستی در تهران 
آبگینه اســت از قدیم اایام نیز شیشه گری به عنوان هنر تهرانی ها شهرت داشته 
است.همچنین اکنون بیش از ۳۰ درصد کارگاههای شیشه در تهران مستقر است.  به 
همین دلیل این عنوان برای تهران انتخاب شد. قرار است که تا آخر امسال پوروپزال 
شــهر جهانی شیشه تهیه و برای شورای جهانی صنایع دستی که مقر آن در کویت 

است ارسال شود.

سفر دو میلیون گردشگر 
به آنتالیا در یک ماه

وی با بیان اینکه تفاوت نرخ ارز نسبت 
به ریال باید تشــویق کننده تورهای 
ورودی به ایران باشــد، البته به شرط 
آنکه ما سازوکارهایش را دیده باشیم، 
به کشور  افزود: گردشــگران ورودی 
سرگردان هستند، آنها یا باید به بانک 
هــای منتخب مراجعه و ارزشــان را 
براساس هر دار ۴۲۰۰ تومان تبدیل 
به ریــال کنند یا با توجــه به اینکه 
اطاعات نرخ ارز به گوششان می رسد 
شاید برای شان دشــوار باشد چنین 
کاری را انجام دهند، بنابراین متاسفانه 
دال هــا در این حــوزه حضور پیدا 
ارتباط  با گردشگران خارجی  کردند، 

می گیرند و این مســئله اثر منفی از 
ایــران در ذهن گردشــگران خارجی 
ایجاد می کند که اتفاق خوبی نیست.

علــی اصغر مونســان دربــاره تاثیر 
التهابات بازار ارز بر ســفر گردشگران 
خارجــی به ایران گفــت: حتما اثری 
داشــته اســت اما در حوزه بازار ارز 
مسافری و گردشــگری به ویژه برای 
خاصی  تصمیم  ورودی  گردشــگران 
وجود ندارد. البته همه تاش خودمان 
را به کار گرفتیم تا این اثرات کاهش 

داشته باشد.
رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع 
دســتی و گردشــگری دربــاره تاثیر 

نوســانات بازار ارز بر آمار ســفرهای 
خارجی ایرانیان اظهار کرد: البته هنوز 
اظهارنظر درباره این مسئله زود است 
چون تا آمار به ما برسد، یک ماه تا یک 
ماه و نیم می گذرد بنابراین باید آمارها 
را بگیریم ببینیم چه اتفاق افتاده است 
اما حتما اثر خواهد داشت و خوشحال 
کننده خواهد بود که آمار گردشگری 
داخلــی رونق بیشــتری نســبت به 

گردشگری خارجی داشته باشد.
وی درباره توصیه رهبر معظم انقاب 
در نماز عیدفطر به مردم برای کاهش 
ســفرهای خارجی و برنامه ســازمان 
و گردشــگری در  فرهنگی  میــراث 
تقویت گردشگری داخلی افزود: قبا 
دائم نــگاه ها روی جذب گردشــگر 
بازار گردشــگری  ایران  بود،  خارجی 
بزرگی دارد و موجب رونق کشورهای 

همسایه شــده اســت اما ما از سال 
گذشته موضوع گردشگری داخلی را 
خیلی جدی گرفتیم و کار کردیم که 
اوجش را در عید نوروز امسال دیدیم 
و ۲۳ درصد نســبت به مشــابه سال 

گذشته افزایش گردشگری داشتیم.
معاون رئیــس جمهور یادآور شــد: 
سخنان رهبر معظم انقاب تاییدی بر 
ظرفیت های گردشگری داخلی است، 
ایران کمبودی به لحاظ گردشــگری 
نــدارد، دارای جاذبه هــای تاریخی و 
طبیعی بــی نظیر اســت بنابراین به 
مردم ایــران توصیه می کنیم که اگر 
اول کشور خودشــان را ببینند و بعد 
به ســفر خارجی بروند بهتر است تا 
آنکه بخواهند بازدید از ظرفیت هایی 
را که در داخل داریم با سفر به خارج 

پیگیری کنند.

میراث  ســازمان  رئیــس 
دســتی  صنایع  فرهنگی، 
و گردشــگری درباره تاثیر 
آمار  بر  ارز  بازار  نوســانات 
ســفرهای خارجی ایرانیان 
البتــه هنوز  اظهار کــرد: 
اظهارنظر درباره این مسئله 
زود است چون تا آمار به ما 
برسد، یک ماه تا یک ماه و 
باید  بنابراین  گذرد  می  نیم 
ببینیم  بگیریم  را  آمارهــا 
چه اتفاق افتاده اســت اما 
حتما اثر خواهد داشــت و 
خواهد  کننده  خوشــحال 
بــود که آمار گردشــگری 
بیشــتری  رونق  داخلــی 
گردشــگری  به  نســبت 
باشــد. داشــته  خارجی 

مونسان معاون رئیس جمهور: 

گردشگران خارجی در کشور سرگردانند

 معــاون رئیس جمهور ســخنان رهبــر معظم انقــاب را تاییدی بر
 ظرفیت های گردشگری داخلی خواند و گفت: ایران کمبودی به لحاظ 
گردشگری ندارد چون دارای جاذبه های تاریخی و طبیعی بی نظیر است.
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 افزایش ایمنی در پست برق اصلی آبادان
در راســتای بهینه ســازی تجهیزات 
قدیمی و فرســوده پســت های برق 
شــرکت برق منطقه ای خوزســتان، 
جداسازی و تعویض رله های قدیمی و 
جایگزین کردن آنها با رله های جدید 
برروی ترانس های قدرت پسُــت برق 
اصلی آبادان انجام شد. مدیر امور بهره 
برداری ناحیه جنوب این شرکت گفت 
: عملیات تعویض و جایگزینی تمامی 
رله های قدیمی الکترواســتاتیکی با 
بیش از ۴۰ ســال قدمــت در بخش 
هــای ۱۳۲ و ۲۳۰ کیلوولــت ترانس های قدرت با نوع رله های نســل جدید 
میکروپروسُسوری به همراه کابل انداری جدید و اصاح مدارات در پسُت اصلی 
آبادان انجام گرفت. رضا جعفری بیان کرد: از جمله اشکاات رله های قدیمی می 
توان به عدم عملکرد صحیح و هماهنگ شدن با رله های جدید در بخش ۲۳۰ 
کیلوولت درورودی ترانس های قدرت پسُت اصلی آبادان، عدم امکان برداشت 
اطاعات، مطالعه و آنالیز صحیح نوع فالت حادث شده، عدم وجود قطعات یدک 
آن با توجه به قدیمی بودن سیستم و زمان بر بودن تعمیرات رله های قدیمی 
و گسترش حادثه و خاموشی های ناخواسته اشاره کرد که با اجرای طرح بهینه 

سازی رله های مذکور مشکات بطور کامل برطرف شد. 

 صرفه جوئی نکنیم تابستان و پائیز دشواری 
پیش رو خواهیم داشت

معاون نظارت بر بهره برداری شرکت آب و فاضاب روستایی استان قم گفت: با 
توجه به وضعیت کنونی منابع آبی و البته میزان مصرف آب توسط مشترکین، 
در صورتیکــه صرفه جوئی در مصرف آب، مــورد توجه هم میهنان عزیز قرار 
نگیرد،  تابســتان و پائیز دشواری به لحاظ تامین آب پیش رو خواهیم داشت. 
به گزارش روابط عمومی شــرکت آب و فاضاب روستایی استان قم، مهندس 
وحید بذر افشان  در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه شهر قنوات که 
به مناسبت هفته صرفه جوئی در مصرف آب انجام شد با اشاره به کاهش حدود 
۳۰ درصدی بارش ها در ســال آبی جاری گفت: ســازگاری با کم آبی بعنوان 
اصلی ناگزیر باید برای همه هم میهنان عزیز در سرلوحه برنامه ها قرار گیرد و 
ما باید خود را برای تابستان و پائیزی دشوار آماده  کنیم.  وی در ابتدا وضعیت 
آب در جهان را مورد توجه قرار داد و گفت: حدود ۳ درصد از کل آب موجود 
در کره زمین شــیرین بوده و از این مقدار  آب شیرین، بالغ بر ۹۰ درصد قابل 
استفاده نمی باشد لذا میزان آب قابل استفاده در کره زمین بسیار محدود است 

و کشور ما  با توجه به شرایط اقلیمی، وضعیت به مراتب دشوارتری دارد. 

تشکیل کارگروه دوره های سوادآموزی 
کارگروه مشــورتی وآموزشــی با حضور تعدادی ازآموزش دهندگان دوره های 
سوادآموزی استان قم تشکیل گردید. به گزارش اداره ی اطاع رسانی و روابط 
عمومی اداره کل آموزش و پرورش اســتان قم، محمدرضا قاســمی نیا معاون 
سوادآموزی اداره کل در جمع کارگروه مشورتی و آموزشی که در محل معاونت 
سوادآموزی تشــکیل گردید گفت: موضوعاتی که برای بررسی در اولویت این 
کارگروه هستند مانند: تبلیغات؛ شناسایی؛ جذب؛ ثبت نام؛ آموزش؛ نگهداشت؛ 
کیفیت آموزشــی؛ نخبگان و صاحبان نظر؛ پژوهــش وتحقیق؛ حق الزحمه و 
اعتبارات؛ پاداش ســوادآموزان؛ خلق طرح های بومی محلی؛ طرح های فعال؛ 
بازآموزی و به روز رسانی روش های تدریس؛ آموزش های حین تدریس؛ روان 
شناختی و روان شناســی آموزش بزرگساان؛ موسسین غیردولتی؛ مسوولین 
سوادآموزی؛ آزمون های پایانی؛ نمونه سئواات؛ مراکز یادگیری محلی؛ اطاع 
رسانی و رسانه ها؛ نیازســنجی محتوای آموزشی ؛ نقدواعتباربخشی محتوای 
موجود؛ ظرفیت سامانه سوادآموزی؛ مدارس و مدیران و عوامل آموزشی و اجرایی 
مدرسه؛ بازدید و نظارت؛ تخلفات آموزشی ومالی؛ پرونده های کاسی وآموزشی؛ 
اتباع؛ مددجویان کمیته امداد حضرت امام خمینی)ره(؛ بهزیســتی؛ زندانیان؛ 
روستاییان؛ زنان؛ گروه سنی ۱۰ تا۲۰ سال؛ گروه سنی ۶تا۹سال؛ اولیای دانش 
آموزان؛ ظرفیت دانش آموزان؛ طرح هرکارمند یک سوادآموز؛ طرح هر فرهنگی 
یک سوادآموز؛ شورای پشتیبانی ســوادآموزی استان و شهرستان و مناطق و 

بخش ها؛ گروه بهبودکیفیت؛ ستاد امتحانات؛ تفاهم نامه های ملی واستانی.

رشد 3۶ درصدی ورود مسافر به ایستگاه راه آهن 
قم  در سه ماهه نخست سال جاری

مدیر کل راه آهن قم با اشاره به افزایش  روزانه استقبال مردم از قطار به عنوان  وسیله 
حمل و نقل ایمن و ارزان  برای مسافرت  گفت :در سه ماهه نخست سال جاری با 
ورود ۲7۰ هزارو ســیصدونود و هفت نفر به ایستگاه مرکزی  راه آهن قم  رشد ۳۶ 
درصدی و نیز با خروج۲8۵  هزار و ششــصدو چهل و چهار نفر از  راه آهن قم ۳۱ 
درصد رشــد را شاهد بودیم. به گزارش روابط عمومی اداره کل راه آهن قم محسن 
اعتماد در این رابطه ضمن تاکید برمزیتهای استفاده از قطار خاطر نشان کرد:حمل و 
نقل ریلی از دو منظر حائز اهمیت است یکی از نظر صرفه جویی در  مصرف سوخت 
که یک بیستم نسبت به جاده است و دیگری در مقایسه با سایر طرق  حمل و نقلی 
از ایمنی نسبتا  باایی  برخوردار است ، شاید یکی از ایمن ترین وسایل حمل و نقلی  
راه آهن  باشد که تلفات جانی و مالی آن   بسیار محدود و ناچیز است. وی ایستگاه 
راه آهن  قم را سومین ایستگاه مسافری از نظر جابجایی مسافر در بین  ایستگاههای 
ســایر مناطق راه آهن جمهوری اســامی ایران دانست و عنوان کرد:راه آهن قم با 
جابجایی ۱۵۵۰۶۱ نفر در ســه ماهه نخست سال ۱۳۹7به عنوان سومین ایستگاه 

مسافری در بین مناطق ۱۹ گانه راه آهن کشور شناخته شده است.

افتتاح سه پروژه حفظ محیط زیستی تا پایان سال
شهردار رشت از افتتاح سه پروژه حفظ محیط زیستی شامل افتتاح اولین دبیرخانه 
اکو سیتی، افتتاح مزرعه ارگانیک و افتتاح مدرسه سبز تا پایان سال خبر داد. ستاد 
محیط زیست توسعه پایدار شهرداری رشت در سال ۹۴ بر اساس مصوبه شورای 
اســامی شهر و اباغ به شهردار رشت تشکیل و پس از آن این مدیریت با هدف 
حفظ محیط زیست و توسعه پایدار شهری آغاز به فعالیت کرد. در ادامه با توجه به 
نگاه محیط زیستی دکتر نصرتی، این مدیریت در آذرماه ۹۶ تشکیل و ستاد مورد 
نظر با بازدید از شــهرهای تهران و مشهد اقدام به بهینه کاوی فعالیت های خود 
نمود. دکتر مســعود نصرتی در گفت و گو با واحد خبر مدیریت اجرایی ارتباط با 
رسانه شهرداری رشت بیان کرد: با توجه به توسعه بی رویه شهر و افزایش معضات 
زیست محیطی شهری پروژه های متعددی با هدف حفظ محیط زیست و کاهش 
آلودگی آن در شهرهای در حال توسعه به اجرا در می آید. شهردار رشت تصریح 
کرد: ترویج فرهنگ حفظ و ارتقاء آگاهی های محیط زیســت و استفاده از منابع 
تجدید پذیر در قالب اجرای پروژه های متعدد شــهری از اهم فعالیت های حوزه 
مدیریت محیط زیست و توسعه پایدار شهرداری هاست. وی افزود: یکی از فعالیت 
های صورت گرفته در مجموعه مدیربت شهری رشت در راستای ترویج فرهنگ 
حفظ محیط زیست و آشنایی با شیوه های نوین تأمین منابع انرژی احداث پارک 
انرژی اســت. دکتر مسعود نصرتی یادآور شد: تجهیز شهری متناسب با الگوهای 
زیستی در ترکیب با الگوهای حمل و نقل، با استفاده از مصالح بومی در سازه ها و 
منطبق با ویژگیهای اقلیمی و بومی یکی ازبرنامه های توسعه ی شهر رشت مبتنی 

بر حفظ محیط زیست است.

خبر

خبر

شهردار اصفهان: صائبیه باید به یکي از مکان هاي 
ثابت گردشگري اصفهان تبدیل شود

شهردار اصفهان در ششمین همایش بزرگداشت صائب تبریزی گفت: اساتید 
دانشگاه دو شهر اصفهان و تبریز، شعرا و نمایندگان مدیریت شهري دو شهر، 
در این رویداد حضور دارند و این اتفاق خجســته اي در راســتاي تعامات 
گردشــگري این دو شهر اســت.    اصفهان، قدرت اه نوروزی اظهار کرد: در 
ســفری که در جریان رویداد تبریز ۲۰۱8 به این شهر داشتم تفاهم نامه ای 
میان دو شــهر اصفهــان و تبریز منعقد و مقرر شــد تعامــات فرهنگی و 
گردشگری بین دو شهر افزایش یافته و این دو شهر رویدادهاي مشترکي در 
زمینه گردشــگري برگزار کنند که مراسم بزرگداشت صائب تبریزي یکي از 
این رویدادها و در راستاي این تفاهم نامه است.  وی افزود: صائب نه تنها در 
زمان خود با اشعارش به جامعه امید بخشید بلکه امشب نیز نقطه اتصال شهر 
تبریز و اصفهان شده است، دو شهری که در روزگاری پایتخت سرزمین ایران 
بوده اند، دو شهری که هر دو در تاریخ بشریت درخشیده اند و تاریخ و فرهنگ 
بسیاری را به خود اختصاص داده اند و در زمینه گردشگري نیز ظرفیت هاي 
مشترک زیادي دارند.   شهردار اصفهان گفت: صائبیه به مکانی تبدیل خواهد 
شد تا هر کسی به اصفهان بیاید اینجا را زیارت کند، می خواهیم هر کسی به 
اصفهان می آید صائب را به عنوان یکی از مردان بزرگ تاریخ بشــریت زیارت 
کند و این شدنی است، این موضوع برای مردم و فرهیختگان، یک حق بوده 
و برای شــهرداری یک وظیفه است.   وی تصریح کرد: اصفهان این ظرفیت 
را دارد که هر شــب و هر روز نشاط اجتماعی داشــته باشد و از بزرگان آن 
تقدیر و تجلیل شــود.   نوروزی ابراز داشت: شهر اصفهان، امروز مصیبت زده 
است، زاینده رود آن خشک شده است، همه در تاش اند تا شاهد جاری شدن 
زاینده رود در این شهر باشیم اما اکنون که این وضعیت تغییر پیدا نکرده است 
بگذاریم تا شهر با رعایت همه جوانب برای مردم، شهری زیست پذیر و شاداب 
باشــد. صائبیه باید به مکاني تبدیل شود که هر کس به اصفهان مي آید، به 
این مکان هم سر بزند و این مکان باید به یکي از مکان هاي ثابت گردشگري 

اصفهان تبدیل شود. 

 کاهش 10درصدی مصرف برق،راهکار جلوگیری
 از خاموشی است

مدیرعامل شــرکت توزیع برق اســتان قم کاهش ۱۰ درصدی مصرف برق را 
راهکار اساسی پیشگیری از خاموشی های ناشی از کمبود تولید برق عنوان کرد.  
مهندس مهدی آهنین پنجه با اشاره به افزایش دمای هوا و در پی آن افزایش 
مصرف برق و پیش بینی اداره کل هواشناســی مبنی بر تداوم گرما طی ایام 
پیش رو اظهار داشت:برای تامین برق پایدار بیش از هر زمان دیگر به مدیریت 
مصــرف برق نیازمندیم و برای جلوگیری از خســارت به صنعتگران پرتاش 
استان، پیشنهاد شد در صورت کمبود تولید برق با توجه به توافق نامه همکاری 
با صنایع،برق شهرک های صنعتی شکوهیه،محمودآباد،سلفچگان و جاده قدیم 
کاشــان ،فقط از ساعت ۱۲ الی ۱۵:۳۰ آنهم کمتر از ۲ ساعت خاموش گردند.  
وی تصریح کرد:با توجه به اینکه اغلب صنایع در ســاعات ۱۲ الی ۱۶ با توزیع 
برق قم همکاری داشــته و نسبت به کاهش مصرف برق خود اقدام نموده اند 
لذا به مرکز کنترل شــبکه فوق توزیع پیشــنهاد شد در صورت کمبود تولید 
برق، قطع فیدر های صنایع فقط در بــازه زمانی ۱۲ الی ۱۵:۳۰قرار بگیرد تا 
آن شرکت ها در سایر ساعات شبانه روز با مشکل قطعی ناشی از کمبود تولید 
برق مواجه نشوند.  مدیرعامل شرکت توزیع برق استان در ادامه بیان کرد: سایر 
مشــترکین صنعتی که تاکنون نسبت به انعقاد تفاهم نامه همکاری با شرکت 
توزیع نیروی برق استان قم اقدام نکرده اند، می توانند جهت مشارکت در طرح 
های کاهش پیک بار از طریق دفتر مدیریت مصرف این شــرکت اقدام کنند.  
وی یادآور شــد:صنایع بزرگ استان قم که دارای فیدر اختصاصی می باشند و 
حداقل روزانه به مدت سه ساعت در طرح های مدیریت پیک بار مشارکت فعال 
دارند،عاوه بر بهره مندی از پاداش این همکاری، از لیست خاموشی های ناشی 

از کمبود تولید برق نیز خارج شده اند.

 آمادگی هیئت سرمایه گذاری پرتغالی برای 
سرمایه گذاری در پروژه های مختلف رشت

بــه گزارش واحــد خبر مدیریت اجرایی ارتباط با رســانه های شــهرداری 
رشت، هیئت سرمایه گذاری از کشــور پرتغال با حضور در سازمان سرمایه 
گذاری شهرداری رشــت در مورد پروژه های مشترک سرمایه گذاری رشت 
و شــهرهای پرتغال دیدار و گفت و گو کردند. به گزارش واحد خبر مدیریت 
اجرایی ارتباط با رسانه های شهرداری رشت، هیئت سرمایه گذاری از کشور 
پرتغال با حضور در سازمان ســرمایه گذاری شهرداری رشت درمورد پروژه 
های مشــترک سرمایه گذاری رشت و شــهرهای پرتغال دیدار و گفت و گو 
کردند. در این جلســه که در سازمان سرمایه گذاری شهرداری رشت برگزار 
شد، مریم گل احضار رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری رشت و جمعی از معاونین و کارشناسان سازمان سرمایه گذاری و 
مشــارکت های مردمی شهرداری رشت حضور داشتند. در این جلسه جاذبه 
های گردشگری و فرصت های ســرمایه گذاری رشت و استان گیان نظیر 
پیاده راه فرهنگی رشــت، تااب عینک، پهنه آبی احمدگوراب و... در کلیپی 
نمایش داده شد. مریم گل احضار رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت 
های مردمی شــهرداری رشت در این جلســه استان گیان و رشت را حوزه 
ای بکر برای سرمایه گذاری عنوان کرد. گل احضار افزود: با توجه به اهمیت 
حوزه سرمایه گذاری سازمان مســتقلی در شهرداری رشت برای این حوزه 
تأسیس شده است و با توجه به فاصله اندک شهرهای گیان سرمایه گذاران 

می توانند برای سرمایه گذاری اقدام کنند.

به گزارش خبرنــگار روزنامه کلید از 
سنندج، جال قلعه شــاخانی امروز 
در کارگروه عمران اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسامی اســتان در سنندج 
اظهار کرد: توسعه فضای فرهنگی در 
شهرستان های تابعه استان در دستور 
کار است. وی با اشــاره به نامگذاری 

استان کردستان از سوی مقام معظم 
رهبری با عنوان ســرزمین فرهنگ و 
هنر بیان کرد: این استان ظرفیت ها 
و پتانسیل های زیادی در حوزه های 
فرهنگــی و هنــری دارد و بر همین 
اساس افزایش سرانه فضای فرهنگی 
یکی از اولویت های اســتان به شمار 

می رود.  مدیر کل فرهنگ و ارشــاد 
اسامی کردســتان در ادامه به زمین 
های دارای کاربری فرهنگی در استان 
اشــاره کرد و افزود: تغییــر کاربری 
زمین هــای دارای کاربری فرهنگی 
غیر ممکن است و تحت هیچ شرایطی 
انجام نمی شــود. قلعه شاخانی ادامه 
داد: واگذاری این زمین ها برای امور 
فرهنگی و هنری، مادامی ممکن است 
که به تشــخیص رئیس اداره فرهنگ 
و ارشاد اسامی آن شهرستان سرانه 

فضای فرهنگی مطابق با اســتاندارد 
سرانه کشــوری باشــد. وی، با بیان 
اینکــه مجامع فرهنگــی و هنری و 
قرآنی در اولویت واگذاری این زمین 
ها هســتند، عنوان کرد: هنرمندان و 
فعاان این حــوزه در اولویت بعدی 
این زمین ها با پیش شــرط سرمایه 
گــذاری فرهنگی و هنری هســتند. 
قلعه شــاخانی در ادامه به پروژه های 
فرهنگی در حال احداث اســتان نیز 
اشاره کرد و افزود: پروژه تاار مرکزی 
ســنندج در اولویت تکمیل و احداث 
توســعه فضای فرهنگی استان است. 
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی 
کردستان خاطر نشان کرد: با توجه به 
برنامه ریزی های انجام شده، تکمیل 
این پروژه در دستور کار و تمام تاش 
تیم عمرانی این اداره کل بایســتی بر 

اتمام آن متمرکز شود.

شــهردار رشــت با حضور در چهل و هشتمین جلسه کمیسیون 
بهداشت، محیط زیست و خدمات شــهر شورای اسامی شهر با 
اشاره به شرایط خاص پروژه تصفیه خانه سراوان بیان کرد: پس از 
قرارداد اجرای پروژه تصفیه خانه، تشکیات حوزه اجرا به ناچار و 
در یک مقطع زمانی و به منظور بهره مندی از اسناد خزانه دولتی، 
اقدامات انجام شده پیرامون پروژه تصفیه خانه سراوان را تأیید کرد. 
دکتر نصرتی با قدردانی از حمایت و پیگیری های رئیس کمیسیون 
بهداشت، محیط زیست و خدمات شــهری شورا در اجرای پروژه 
تصفیه خانه ســراوان تصریح کرد: با توجه به تأمین اعتبار احداث 
تصفیه خانه شیرابه سراوان از محل اسناد خزانه در صورت کم کاری 
در این حوزه 7 میلیارد تومان تخصیص یافته از محل اسناد دولتی 

برای احداث تصفیه خانه را از شهرداری رشت بازپس می گیرند. وی 
با اشاره به اینکه پرونده پروژه تصفیه خانه در دیوان محاسبات مورد 
بررسی قرار دارد، گفت: از آنجایی که یک میلیارد و ۹۶۰ میلیون 
تومان توســط شهرداری رشــت به پیمانکار تصفیه خانه شیرآبه 
سراوان پرداخت شده، بنابراین عملکرد مجموعه مدیریت شهری 
در این حوزه نباید منجر به برگشت اسناد به تهران گردد. شهردار 
رشت با اشاره به عبور فاضاب در رودخانه های رشت تصریح کرد: 
در حال حاضر رودخانه های رشت با پنج آاینده مواجه هستند و 
در هر ثانیه ۶۶۰ لیتر فاضاب در رودخانه های رشت عبور می کند 
و اگر تصمیمی اساسی برای این مشکل گرفته نشود، رودخانه های 

رشت به طور کامل به فراموشی سپرده می شود.

رودخانه های رشت 
با پنج آاینده مواجه 

است
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسامی کردستان:

مجامع فرهنگی، هنری و قرآنی در اولویت 
واگذاری زمین با کاربری فرهنگی هستند

معاون بهره برداری شرکت آبفا استان اصفهان:

خط دوم پروژه آبرســانی غدیر ۱۵ 
تیرمــاه تکمیل می شــود/ با اتمام 
خط دوم غدیر، شوری آب شهرهای 

آبادان و خرمشهر برطرف می شود.
معاون آبرسانی ســازمان آب و برق 
خوزســتان از افتتاح خط دوم پروژه 
آبرســانی غدیر تا ۱۵ تیر ماه جاری 
خبر داد و گفت: بــا اتمام این طرح 
مترمکعب آب  روزانــه ۲۹۰ هــزار 
شــرب شــهرهای آبادان، خرمشهر 
و شــادگان از ایســتگاه های پمپاژ 
ام الدبس و قیصریــه تا افق ۱۴۲۵ 
تامین خواهد شد. به گزارش شبکه 
خبری سازمان آب و برق خوزستان، 
“صابر علیــدادی” افزود: با تکمیل و 
اتمام عملیــات اجرایی احداث خط 
انتقــال آب ۲۰۰۰ میلــی متری از 
ام الدبس تا ایســتگاه کنترل فشــار 
حســینیه بــه طــول ۹۰ کیلومتر، 
همچنین تعبیــه الکتروموتور پنجم 
در ایســتگاه پمپاژ ام الدبس روزانه 
حــدود ۹۰ هــزار مترمکعــب آب 
شــرب به ظرفیت شهرهای آبادان و 

خرمشهر از باادست رودخانه کرخه 
اضافه خواهد شــد. وی با اشــاره به 
این که این آب از باادست رودخانه 
کرخه، با EC مطلوب و کدورت زیر 
۵ درجه تهیه خواهد شد، تاکید کرد: 
با تکمیل خــط ۹۰ کیلومتری غدیر 
مشــکل کمی و کیفی آب آبادان و 

خرمشــهر حل خواهد شــد. معاون 
آبرسانی سازمان آب و برق خوزستان 
با بیان ایــن که وزارت نیــرو تمام 
ظرفیــت های موجــود را برای حل 
سریع این مشکل به کار گرفته است، 
تصریح کرد: درمســیر اجرای انتقال 
آب کرخه به آبادان و خرمشــهر 8۹ 

مانع اجرایی وجود داشــت و عبور از 
آنها حداقــل، زمانی معادل 8 تا ۱۰ 
مــاه را می طلبید، کــه از یک ماه و 
نیم گذشته با به کارگیری ۲۵ اکیپ 
شبانه روزی عملیاتی، ۱۰۰ دستگاه 
ماشــین آات، ۵۳7 نیروی عملیاتی 
و اجرایــی، این موانع بــه پنج مورد 
امیدواری  اظهار  اســت. وی  رسیده 
کرد با ادامه این روند، طرح آبرسانی 
به دو شــهر آبادان و خرمشــهر در 
موعد مقرر که همان ۱۵ تیرماه است 
در مدار بهره برداری قرار گیرد. “رضا 
پرویزی” مدیر اجرایی طرح آبرسانی 
غدیر جنوبی نیز گفت: برای تکمیل 
خط ۲۰۰۰ میلــی متری انتقال آب 
کرخه به آبادان و خرمشهر تا کنون 
مبلغ ۵۳۱ میلیارد تومان هزینه شده 
است. وی با اشــاره به پیگیری های 
مستمر استاندار و مدیرعامل سازمان 
آب و برق خوزســتان از تاش های 
شــبانه روزی عوامل اجرایی موسسه 
ارونــدان و قرارگاه ســازندگی خاتم 

اانبیا)ص( قدردانی کرد.

با اتمام خط دوم غدیر، شوری آب شهرهای آبادان و خرمشهر برطرف می شود

اکنون آبرسانی به 56 شهراستان  اصفهان  ازطریق سامانه تله متری  مدیریت می شود
معــاون بهره برداری شــرکت آبفا اســتان اصفهان 
گفت: اکنون آبرســانی به ۵۶ شهر از طریق سامانه 
تله متری  مدیریت می شــود تا میان همه شهرها 
آب عادانه توزیع شــود  این در حالیت که امســال 
آبفا توجه ویژه ایی به  عدالت توزیع آب شــرب بین 
مشترکین داشته است. ناصر اکبری افزود: در شرکت 
آبفا استان اصفهان برخورداری زیرساخت تله متری 
باعث شده  که دقیقا سهم آب در هرساعت که میان 
شــهر ها و نقاط مختلف شهر در شبانه روز   توزیع 
می شود  مشخص باشد. امسال کاما به این موضوع 
توجه داشته ایم.  اکبری با اعام اینکه زیرساخت های 
اساسی تله متری در شهر اصفهان و سامانه آبرسانی 
اصفهان بزرگ ایجاد شده تصریح کرد: در بسیاری از 
شهرهای کشور سامانه تله متری داریم، ولی سامانه 
ای که فرمــان بگیرد نداریم.  معــاون بهره برداری 
شــرکت آبفا اســتان اصفهان تصریح کرد: اقدامات 
اساســی و زیرساختی در شــبکه آب استان انجام 
شده که امروز توانسته ایم با حداقل فشار بتوانیم از 
شرایط  بحران عبور کنیم.  وی با بیان اینکه  حدود 

یک دهه است خشکسالی بر کشور و استان اصفهان 
حاکم شده است اعام کرد: وقوع پدیده خشکسالی 
در بسیاری از نقاط کشور و به ویژه در استان اصفهان 
منجر شــد  به مرور زمان شــرایط تامین آب  بدتر 
شود و ما اقدامات اساسی جهت تامین منابع جدید  
انجام دادیم که بتوانیم در شرایط بحران بهتر منابع 
و مصــارف  مدیریت کنیم.  معاون بهره برداری آبفا 
اســتان اصفهان خاطرنشان ســاخت: سال 88، آب 
حــدود  ۱7 متر معکب برثانیه  به طرح آبرســانی 
اصفهــان بزرگ تخصیص می یافت کــه امروز این 
رقم  به ۱۰ متر مکعب کاهش یافته است همچنین 
.در ســال گذشــته حدود 8 دهم متر مکعب آب بر 
ثانیه آبدهی  چاه های فلمن بوده که اان چاههای 
فلمن را در مدار نداریم.  اکبری با اشاره به دیگر منابع 
آبی زیرزمینی عنوان کرد:درحال حاضر دیگر  منابع 
زیرزمینی همانند چاههای متفرقــه  که می تواند 
بخشــی از نیاز آبی را تامین کند آبدهی آنها بسیار 
کاهش یافته بعنوان مثال آبدهی چاهای متفرقه که 
در گذشــته ۲ و نیم متر مکعب بر ثانیه بوده امروز 

به یک متر مکعب رسیده است. معاون بهره برداری 
شرکت آبفا استان اصفهان با بیان اینکه  حدود ۴۰۰ 
چاه شناسایی شده و بررسی های کیفی و شیمیایی 
و میکروبی را انجام داده ایم اظهارداشــت:هم اکنون 
حدود ۱۰۰ چاه  مورد تایید شده و متناسب با شرایط 
وارد شبکه می شود، البته با شبکه بهداشت اصفهان 
هماهنگی کامل داریم و امکان ندارد چاهی که دچار 

مشکل باشد بدون تایید بهداشت وارد شبکه شود.

مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی کردســتان با بیان اینکه کاربری 
زمیــن های دارای کاربــری فرهنگی تغییر نمی کنــد، گفت: مجامع 
فرهنگی و هنری و قرآنی در اولویت واگذاری این زمین ها هســتند.

ها  زمین  ایــن  واگذاری 
بــرای امــور فرهنگی و 
هنری، مادامی ممکن است 
رئیس  تشــخیص  به  که 
ارشــاد  و  فرهنگ  اداره 
شهرستان  آن  اســامی 
فرهنگی  فضای  ســرانه 
اســتاندارد  بــا  مطابق 
ســرانه کشــوری باشد.
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 سکوت مسئوان سیاست خارجی 
در پرونده محرومیت کشتی ایران

دارنده مدال برنز کشــتی جهان گفت: متأسفانه با توجه به شواهد و قرائن موجود، 
خطر محرومیت کشــتی ایران بســیار جدی است، اما ســکوت متولیان سیاست 

خارجی کشور همچنان ادامه دارد.
حســین نوری با بیان اینکه ابی صهیونیسم در کمیته بین المللی المپیک بسیار 
فعال شده اظهار داشــت: متأسفانه در کنار این شیطنت های بین المللی، برخی از 
کشورها به ویژه روس ها نیز با دادن کشتی گیر به این رژیم غاصب، درصدد ضربه 

زدن به کشتی ایران هستند.
وی تصریح کرد: پیش از این رژیم اشــغالگر قدس حداکثر با ۲ تا ۳ کشتی گیر در 
مســابقات حاضر می شد، اما برای مثال آنها امسال در مسابقات قهرمانی نوجوانان 
اروپا که اردیبهشــت ماه در کشــور مقدونیه برگزار شد، با ۶ کشتی گیر در رشته 
کشتی آزاد و ۶ کشتی گیر در رشته کشتی فرنگی شرکت کردند و جالب تر اینکه 
اصا در کشتی زنان کشتی گیر نداشتند. اینها همه نشانه این است که برای کشتی 

ایران برنامه دارند.
دارنده مدال برنز کشــتی فرنگی جهان ادامه داد: اگر به نام و نشان کشتی گیران 
حاضر در رقابتهای اروپایی توجه کنیم متوجه می شویم از چه کشورهایی تابعیت 
رژیم صهیونیستی را پذیرفته اند. جالب تر آنکه بسیاری از این کشتی گیران به غیر 

از این مسابقات سابقه دیگری در کشتی ندارند.
نوری اظهار داشت: این موضوع از چند ماه پیش برای رسول خادم مسجل شده بود 
که پس از محرومیت علیرضا کریمی، کمیته بین المللی المپیک و اتحادیه جهانی 
دیگر  به کشــتی ایران این اجازه را نخواهد داد که با روش های قبل مثل حاضر 
نشدن و یا نسخه پزشکی با نمایندگان رژیم اشغالگر قدس روبرو نشوند و به همین 

خاطر بود که وی چندین بار این موضوع را به مسئولین امر اطاع داد.
وی در مورد نامه کشــتی گیران به مقام معظم رهبری نیز تصریح کرد: ما کشتی 
گیران همیشــه از سیاســت های کلی نظام تبعیت کردیــم و قطعا طبق همین 
سیاســت ها حرکت خواهیم کرد، اما با توجه به اینکه می شود با دیپلماسی فعال 
و ورود دستگاه های باادســتی و مذاکره با کمیته بین المللی المپیک و اتحادیه 
جهانی به نوعی موضوع محرومیت کشتی گیران را حل کرد، به مقام معظم رهبری 
نامه نوشــتیم. از ایشان تشکر می کنیم که پاسخ ما را دادند و دستورات ازم را به 
مســئولین مربوطه اعام کردند، اما پس از حدود چهار ماه موضع مسئوان امر از 
جمله وزارت امورخارجه برای رایزنی های دیپلماتیک برابر این مساله، فقط و فقط 
ســکوت است. متاسفانه خادم هم پس آنکه مجبور شد از تمام ظرفیت های خود 
از حضور در هیأت رئیسه برای تعلیق نشدن کشتی ایران استفاده کند، با توجه به 
شرایط پیش آمده، قید این پســت ارزشمند و تاثیرگذار را زد و از عضویت هیات 

رئیسه استعفا داد.

حضور تیم ملی فوتبال ایران در بیســت 
و یکمین دوره رقابت های جام جهانی نه 
تنها باعث درآمد باای فدراســیون شد 
بلکه برای باشگاه هایی هم که در تیم ملی 

سهمیه داشتند درآمدزایی داشته است.
تیــم ملی فوتبال ایــران درحالی به کار 
خود در بیست و یکمین دوره رقابت های 
جام جهانی پایان داد که برخی باشــگاه 
ها به خاطر حضور بازیکنانشــان در تیم 
ملی عایدی خوبی داشتند. این در حالی 
بود که اظهار نظرها و اخبار متفاوتی در 
مورد چگونگی و میزان درآمد باشگاه ها 
مطرح شده است.  سایت بازار ورزش در 
گزارشی به این موضوع پرداخته و نوشته 
است: سال های سال، باشگاه های فوتبال 
به فیفا انتقاد داشــتند که بازیکنان شان 
در طول ســال به دفعات باید در اختیار 
تیم ملی قرار بگیرند و در زمان برگزاری 
جام جهانــی، نزدیک به ۲ ماه در اختیار 
فدراسیون باشند. اما در حالی که در آن 
مدت حقوق و دستمزدشــان را باشگاه 

پرداخت می کند.
این اعتراضات به حدی رسید که اتحادیه 
باشگاه های اروپا از طرف همه باشگاه های 
حاضر در جام جهانی و فیفا به این توافق 
رسیدند که بخشی از درآمدهای حاصله 
فیفا از محل جام جهانی، به باشگاه هایی 
که در آن جام بازیکن دارند برســد. جام 
جهانــی ۲۰۱۰، فیفا ۴۰ میلیون دار به 
ایــن برنامه اختصــاص داد. این عدد در 
جام جهانی ۲۰۱۴ برزیل به 7۰ میلیون 
دار رسید و با رشدی چشمگیر )به لطف 
حقوق پخش تلویزیونی( در جام جهانی 
۲۰۱8 روسیه به ۲۰۹ میلیون دار رسید.

نحوه محاسبه به این ترتیب است؛

الــف: در جام جهانی ۳۲ تیمه )تا قبل از 
جام جهانی ۲۰۲۶ که ۴8 تیمه می شود( 
7۳۶ بازیکن )هر تیم ۲۳ نفر( وجود دارد. 
با محاســبه زمانی حضور تیم هایی که 
در مرحله گروهی و بعد از آن در ســایر 
مراحل حذف می شوند باشگاه ها بابت هر 
بازیکن - روز 8۵۳۰ دار از فیفا دریافت 
می کنند. در نظر داشــته باشــید تعداد 
روزهای مد نظر فیفــا از دو هفته مانده 
به بازی افتتاحیــه آغاز و تا یک روز بعد 
از آخرین بــازی تیم ملی هر بازیکن در 
جام جهانی محاسبه می شود. یعنی ایران 
که در مرحله گروهی حذف شده ۲۶ روز 
از فیفــا پول می گیــرد.  مثالی که خود 
فیفا برای درک بهتر نحوه محاسبه زده 
به این شرح است: بازیکن x به تیم ملی 
A دعوت شــده تا در جام جهانی ۲۰۱8 
روسیه بازی کند. بازیکن x در زمان جام 
جهانی ۲۰۱8 روسیه با باشگاه y قرارداد 
دارد. بازیکــن x از در جوای ۲۰۱7 از 

باشگاه z به باشگاه y پیوسته است.
تیــم ملی A در یک چهــارم نهایی جام 
جهانی روســیه حذف می شود. یعنی از 
دو هفته مانــده به جام جهانی تا فردای 
آخرین بــازی اش، مجموعــا ۳۹ روز به 
همراه تیم ملی A بــوده. ۳۹ روز ضرب 
در 8۵۳۰ دار می شود ۳۳۲ هزار و ۶7۰ 
دار ســهم این بازیکن که فیفا پرداخت 

می کند.
 z و y این پول بایــد بین باشــگاه های
تقسیم شــود. باشــگاه y دو سوم رقم 
مذکور را می گیرد و باشــگاه z یک سوم 

آن را.
بازیکنان تیم ملی ایران بازیکن  �

چه باشگاه هایی هستند؟

نکته اما اینجاســت کــه این ها آخرین 
باشــگاه های بازیکنان تیم ملی ایران در 
جام جهانی هســتند. بســیاری از این 
بازیکنان سابقا در باشــگاه های دیگری 
بازی می کردند. یک ســوم از سهمی که 
مهدی طارمی و رامین رضاییان دارند به 
حساب باشگاه پرسپولیس واریز خواهد 

شد.
سهم باشگاه های ایرانی �

با توجه به تعداد بازیکنان شاغل در لیگ 
ایــران در تیم ملی کــه در جام جهانی 
روسیه حاضر بودند به اضافه بازیکنانی که 
در دو ســال اخیر مدتی را در لیگ ایران 
گذرانده اند باشگاه های ایرانی مجموعا ۲ 
میلیون و ۵۲۴ هزار دار از فیفا دریافت 

خواهند کرد.
این عدد ایران را در رتبه بیستم درآمدها 
در بین کشورها گذاشته است. در ۲ سال 
گذشته باشــگاه های ۵۳ کشور مختلف 
حداقــل یــک بازیکن در جــام جهانی 
۲۰۱8 روســیه داشــته اند. رتبه اول در 
اختیار انگلیس قرار دارد. تعداد زیادی از 
بازیکنان حاضر در جام جهانی نه فقط در 
لیگ برتر، که در لیگ قهرمانی انگلیس 
)یک دسته پایین تر از لیگ برتر( شاغل 
هســتند. به همین خاطر باشــگاه های 
انگلیسی مجموعا نزدیک به ۳7 میلیون 

دار دریافت خواهند کرد.
باشگاه  � منتفع ترین  استقال، 

ایرانی
اســتقال با داشــتن ۴ بازیکن در جام 
جهانــی بیشــترین درآمــد را در بین 
باشــگاه های ایرانی از ســوی فیفا دارد. 
پرســپولیس اگرچه ۲ بازیکــن در جام 
جهانــی داشــت، بــا توجه بــه حضور 

بازیکنانی دیگــر در فصل قبل به درآمد 
7۳۴ هزار داری رسید.

تیم پدیده نیز به خاطر حضور خانزاده در 
روسیه منتفع شد. خانزاده دو فصل پیش 
برای سیاه جامگان توپ می زد. به همین 
خاطر ســیاه جامگان نیز حدود 87 هزار 

دار از فیفا دریافت می کند.
قطعا یکی از مشکات فدراسیون فوتبال 
ایران، دریافت این پول ها از فیفاست که 
با توجه به وضع مجدد تحریم ها از سوی 
امریکا، دریافت آن دشوار به نظر می رسد. 
نرخ ارز نیز از دیگر مشــکات باشگاه ها 
خواهد بود. با توجه به مشکات خرید و 
فروش ارز و نرخ هــای متفاوت در ایران، 
باید دید باشــگاه ها چــه راهکاری برای 

تبدیل این مبالغ پیدا می کنند.
با توجه به این که، به خصوص باشگاه های 
ارزی  پرسپولیس و استقال بدهی های 
زیادی دارند، شــاید بهتر باشــد بدون 
دریافت ایــن پول، آن را مســتقیما به 
طلبکاران ارزی خــود پرداخت کنند تا 
این که یک بــار در ایران به قیمت دار 
دولتی )۴۲۰۰ تومان( بفروشند و سپس 
برای پرداخت بدهی ها با نرخ هایی بااتر 

ارز تامین کنند.
10 باشگاه پردرآمد از محل برنامه  �

منافع باشگاه های فیفا
باشگاه است.  رئال مادرید پردرآمدترین 
این باشگاه شاید به اندازه منچسترسیتی 
ملی پوش نداشته باشــد اما نکته باز در 
بازیکنانی است که در پایان فصل پیش 
از این تیم جدا شدند. جالب است بدانید 
پردرآمدترین باشــگاه آســیایی الهال 
ریاض است که بیشترین ملی پوش را در 

بین سایر باشگاه های عربی داشت.

باای 10 میلیارد برای ایرانی ها؛

 جزئیات درآمد باشگاه ها 
از جام جهانی
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عمودی:

۱ - ســوخت خودروهای سنگین - از این عنصر در پزشکی برای درمان سرطان 
استفاده می  شود

 ۲ - مخفف لیکن - شهر صیفی جات - شهید صدر اسام
 ۳ - هواخوری - لرزش،جنبش - سیمان قدیمی

 ۴ - یکی از اصول باور شیعیان- پهلوان و سلحشور- بوسیله- خمیازه
 ۵ - غاف  خنجر - مخترع زیردریایی - نفس چاق

 ۶ - حرف زورو - مرغ مقلد - تازه بنا شده
 7 - شاهزاده - هم معنی - چند وارث

 8 - یکی از زیباترین شهرهای لرستان - خواهر و برادر همخون - یکی از لبنیات
 ۹ - مرطوب - مرجوعی - بخش بار گیر تریلر

 ۱۰ - یکی از معتبرترین جوایز ادبی کشور فرانسه - شهر مهم افغانستان - یازده!
 ۱۱ - کاه الف - قطاع الطریق - فریاد و بانگ حاکی از طرفداری و تشویق کسی

 ۱۲ - دختر زئوس – چهار من تبریز- کتف - صبور
 ۱۳ - نام جوان مجری خندوانه- معامله- آشنا

 ۱۴ - واحد پول چین - متذکر - حب فرار!
 ۱۵ - استانی در جنوب ایران- ارتکاب جرم
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افقی:
 

  ۱ - گیاهی طبی که تقریباً تمامی اجزاء آن، اعم از گل ها و برگ ها و دانه هایش به عنوان دارو استفاده می شود- کابین عروس
 ۲ – بزرگوار و گرامی- قسمت کوهستانی گیان - شجاع  ۳ - محبس - اقلیم - سخن چین

 ۴ - بوی خوش - ناهنجاری کروموزومی - اتومبیل گرانقیمت آلمانی  ۵ - قمر مشتری- زمان سنج - آگاه، خبره
 ۶ - چراگاه ایات وعشایر - به رخ کشیدن نیکی- قرض و دین - بله آلمانی  7 - رنگ قرمز قالیچه - بیماری مفصلی - دیدنی از لشکر

 8 - ابزار بنایی - برچسب، مارک - از حبوب آشی  ۹ - اشاره نزدیک - تفکر- مراسم
 ۱۰ - پول چشم بادامی ها - تهدید پوچ - سبزی نواری - مرغابی  ۱۱ - نوبت فیلم - قهرمان شاهنامه که برای اثبات بی گناهی از آتش گذشت- طریق کوتاه

 ۱۲ - تزویر - قاضی - تیردان  ۱۳ - قدرت - تزئین روی پلو - در این مکان
یزدانی:  ۱۴ - تحریکات شیطانی - اجرای نقش - لم یزرع  ۱۵ - سخت پوست جزیره ساز -  بازیگر خانم فیلم »خانه کاغذی« 

به غیر از رقبایم بقیه نیز از پیروزی من ناراحت شدند!

رفتار تحسین برانگیز بازیکنان و هواداران ژاپن در جام جهانی ۲۰۱8 
روسیه همه را تحت تاثیر قرار داد.

تیم   ملی فوتبال ژاپن شب )دوشــنبه( می توانست در جام جهانی 
۲۰۱8 روسیه شگفتی ساز شــود و بلژیک را کنار بزند. با این حال 
آخرین ضد حمله بازی توسط بلژیکی ها به گل تبدیل شد و رویای 
ســامورایی ها بر باد رفت. ژاپن با وجود این که دو بر صفر از حریف 
اروپایی اش پیش افتاده بود در نهایت بازی را سه بر دو واگذار کرد. 
تیم آسیایی سر بلند جام جهانی را ترک کرد و نمایش خیلی خوبی 

را در این بازی ها بر جای گذاشت.

هم چنیــن هواداران این تیم از بهترین ها بودند. آن ها پس از پایان 
بازی های تیم شــان به تمیز کردن ورزشگاه  می پرداختند و زباله ها 
را جمــع آوری می کردند. این عمل در میــان اروپایی ها کم تر دیده 
می شــود. با این حال در بازی دیشب تنها هواداران این کار را انجام 
ندادند،  بلکه بازیکنان تیم   ملی ژاپن نیز حتی با وجود این شکست 
تلــخ به تمیز کردن رختکن پرداختند. آن ها تا آن جایی این مکان  
را تمیز کردند تا تصویرشــان مانند شروع بازی شود. عاوه بر این با 
یک بنری که در آن به روسی نوشته شده بود “ممنون” با این کشور 
خداحافظی کردند. این رفتاری نمونه  برای تیم   ملی فوتبال ژاپن بود.

 تصویری از ژاپن 
که جهان را تحت تاثیر 

قرار داد

کیلوگــرم   ۵۵ وزن  کشــتی گیر 
کاســیک بانوان در نخستین دوره 
رقابت هــای انتخابی تیم ملی عنوان 
نخســت را کســب و از روز خــوب 

کشتی مازندران صحبت کرد.
نخســتین دوره رقابت  های انتخابی 
تیم ملی کشتی کاسیک بانوان روز 
دوشنبه برگزار شد و زهرا یزدانی که 
در مسابقات کشوری با قبول شکست 
مقابل بهرامــی از راهیابی به فینال 
باز مانده بود توانســت ضمن انتقام 
شکست، عنوان نخست مسابقات  را 

نیز کسب کند.
زهــرا یزدانی پس از کســب عنوان 
تیم  انتخابی  رقابت هــای  نخســت 
انتقام مسابقات کشوری  ملی گفت: 
را گرفتم. در رقابت های کشوری در 
کشتی پای فینال مقابل الهام بهرامی 

شکست خوردم و دیروز موفق شدم 
او را شکســت دهــم و در فینال نیز 

عنوان نخست را کسب کنم.
او در ادامه با اشــاره بــه بی مهری 
ها نســبت به خودش افزود: پس از 

باخت در مســابقات کشوری خیلی 
پشت سرم حرف زده شد. در این سه 
ماه به دلیل مریضی ۳ ماه استراحت 
کردم و ۱۰کیلو اضافه وزن داشــتم. 
قصــد داشــتم در وزن ۶۵ کیلو در 

رقابت انتخابی تیم ملی کشتی بگیرم 
اما منصرف شدم و وزن کم کردم تا 
بــه وزن خودم بازگــردم چون نمی 
خواستم بگویند ترســید و در وزن 

بااتر شرکت کرد.
یزدانی در ادامه گفت: پس از کسب 
عنوان ســومی در مسابقات کشوری 
با برخــورد بدی مواجه شــدم. روز 
گذشته هم خیلی ها دوست نداشتند 

تا من پیروز شوم.
زهــرا یزدانی از روز خوب کشــتی 
مازندران نیز گفت: روز گذشته برای 
مازندران روز خوبی بــود. از ۶ وزن 
موفق شــدیم ۳ مدال طا و ۲ مدال 
برنز کســب کنیم و بهترین عملکرد 
را داشته باشــیم. دیروز بهترین روز 
کشــتی مازندران بود حتی بهتر از 

مردان)با خنده(.

چرا مردم پیروزی مقابل قزاقستان را ندیدند؟
برد تیم ملی بسکتبال در شب شکست 

فدراسیون!
در شبی که بسکتبال ایران با درخشش ستاره هایش قزاقستان را درهم کوبید 
فدراســیون بسکتبال به دلیل ناتوانی در میزبانی با باختی سنگین مواجه شد. 
مهران شاهین طبع، سرمربی تیم ملی به بهترین شکل وضعیت سالن آزادی را 
توصیف کرد. یک ســونای واقعی که عرق همه حاضرین در سالن را در آورد و 
نفس کشیدن برای بازیکنان را سخت کرد. در شرایطی که بسکتبال ایران در 
مسیر جام جهانی قرار دارد و فدراسیون باید همیشه برای میزبانی از تیم های 
خارجی و تماشاگران آماده باشد اما فدراسیون ایران از انجام اقدامات اولیه باز 
مانده و حتی نتوانســت فضای مناسب برای برگزاری رقابت را آماده کند. این 
اتفاق به هیچ وجه شایسته یک دیدار بین المللی نبود و صدای انتقاد همه را 
بلند کرد و مشخص نیســت فدراسیون پیش از برگزاری این دیدار دقیقا چه 
کار می کرده است. اتفاق دیگر پخش نشدن مسابقه از تلویزیون بود که باعث 
دلخوری همه شــد. اینکه صدا و ســیما این روزها به موارد مختلفی از جمله 
اسپانسر توجه دارد کاما مشخص است. درآمدزایی از ورزش امروز به صنعتی 
در دنیا تبدیل شــده و هرکس که بهتر کار کند از قدرت جعبه جادویی بهره 
می برد. این روزها درآمدزایی از فوتبال زیاد اســت و قطعا مســووان صدا و 
سیما بیشتر به این قسمت توجه دارند اما سوال از فدراسیون اینجاست که در 
این شش ماه چه فعالیت خاصی در عرصه اسپانسرینگ انجام داده تا بتواند دو 
ساعت آنتن برای یک بازی مهم ملی داشته باشد. مگر والیبال در جریان جام 
جهانی بازی نداشت؟ آیا والیبال هم پخش نشد؟ مشکل فدراسیون بسکتبال 
ضعف و ناکامی در عرصه تبلیغات است اما مسووان نه آن را قبول می کنند 
و نه کاری انجام می دهند. نتیجه این ضعف هم پخش نشــدن دیدار حساس 
تیم ملی ایران با قزاقســتان بود که فدراسیون باید پاسخگوی آن باشد. نکته 
دیگر انتقادهای درســت مهران شاهین طبع، سرمربی تیم ملی بود. سرمربی 
تیم ملی قاطعانه از بی عدالتی در ورزش حرف زد و به مسووان ورزش و البته 
به فدراسیون تاخت اما نکته اینجاست که شاهین طبع به عنوان سرمربی تیم 
ملی در نشســت خبری درباره عملکرد ضعیــف تیم برابر قطر که نگرانی های 
خانواده بســکتبال را در پی داشــت صحبتی نکرد و تمام اذهان را به سمت 
پخش نشــدن بازی برد. تمامی کارشناســان معتقد هستند که سرمربی تیم 
ملی این روزها باید به فکر آماده کردن تیمش از نظر فنی و روانی برای بازی 
های آســیایی باشــد.قهرمانی در این رویداد خواسته اهالی توپ و تور است و 
جز این انتظاری از تیم ملی نمی رود. شاید این اظهارات باید توسط مسووان 
 فدراســیون که روزه ســکوت گرفته اند بیان شود و ســرمربی فکر و ذکرش 

مسائل فنی باشد.
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رییس هیات مدیره صنف انیمیشن:
امکان تعویق زمان جشن انیمیشن

رییس هیات مدیره صنف انیمیشــن با اشاره به اینکه امکان تغییر زمان برگزاری 
جشن انیمیشن وجود دارد، بیان کرد در تاش هستند تا به سمت داوری آکادمیک 
این جشن بروند. امیر سحرخیز رییس هیات مدیره صنف انیمیشن با اشاره به ایجاد 
تغییرات در روند برپایی دهمین جشن مستقل انیمیشن گفت: برگزاری این دوره از 
جشن مستقل انیمیشن برعهده صنف انیمیشن قرار دارد، برهمین اساس از اواخر 
ســال ۹۶ برنامه ریزی برای برگزاری جشن را آغاز و به تازگی معین صمدی نایب 
رییس صنف انیمیشن را به عنوان دبیر این دوره از جشن انیمیشن انتخاب کردیم.

به گفته وی، این دوره از جشن انیمیشن با تغییراتی همراه است که مهمترین آن 
این اســت که مراســم واقعا تبدیل به یک جشن شود نه اینکه به عنوان جشنواره 
برگزار شود. سحرخیز تاکید کرد: الزاما داوری آثار و چیزی شبیه اختتامیه برگزار 
کردن هدف ما نیست، بلکه می خواهیم این مراسم را تبدیل به دورهمی بچه های 

انیمیشن کنیم تا در چنین فضایی منتخبان هر رشته معرفی می شوند.
رییس هیات مدیره صنف انیمیشــن با اعام اینکه شــاید زمان برگزاری جشــن 
انیمیشــن تغییر کند، بیان کرد: صحبت هایی با منوچهر شاهســواری مدیرعامل 
خانه سینما داشته ایم تا در صورت امکان زمان برگزاری جشن انیمیشن را تغییر 
داده و آن را به روز جهانی انیمیشــن که در آبان ماه اســت نزدیک کنیم. یکی از 
دایلی که به دنبال انجام این کار هســتیم این اســت که هویت انیمیشــن را به 
اســتقال بیشــتر نزدیک کنیم و با توجه به اینکه معموا برنامه هایی در دنیا به 
مناسبت روز جهانی انیمیشن در روز ۶ آبان ماه برگزار می شود، این جشن نیز می 
تواند نماد بیرونی خوبی داشته باشد. وی افزود: طی سال های گذشته اتفاقاتی در 
فضای انیمیشن رخ داده اســت که برای رفع آن نیاز داریم تا همه دوباره دور هم 
جمع و یکی شــده و برای نشان دادن جایگاه انیمیشن دست به دست هم دهیم. 
ســحرخیز تاکید کرد: همچنین در تاش هستیم تا شرایطی را فراهم کنیم که از 
سال آینده جشن انیمیشن به صورت آکادمی داوری شود. یکی از دایلی که امسال 
داوری جشن را به صورت آکادمی کامل برگزار نمی کنیم این است که عضویت به 
صورت کامل صورت نگرفته اســت تا بتوان داوری ها را به صورت آکادمیک برگزار 
کرد. این هنرمند توضیح داد: داوری در این دوره از جشن انیمیشن به این صورت 
است که هر رشته به عنوان مثال فیلمنامه انیمیشن که شامل فیلمنامه، ایده اصلی، 
اســتوری بورد اســت هر بخش تخصصی مورد بررسی قرار می گیرد و بهترین ها 
انتخاب می شوند. در چنین شرایطی می توانیم فعالیت حرفه ای افراد را برجسته 
تر کرده و از آنها حمایت کنیم. ســحرخیز خبر داد: البته جدای از داوری جشــن 
انیمیشــن، ۵ فیلم کوتاه انیمیشن انتخاب و برای حضور در جشن بزرگ سینمای 
ایران معرفی می شــوند. وی در پایان گفت: جلســاتی را با منوچهر شاهســواری 
مدیرعامل خانه سینما و تورج منصوری دبیر انجمن عالی هنرها و فنون سینمایی 
ایران برگزار کردیم و به زودی جلسه ای نیز با علی نصیریان به عنوان دبیر جشن 

سینمای ایران برگزار می کنیم.

تنها یک گروه تئاتر عروسکی سهم هرمزگان!

یک کارگردان نمایش عروسکی با انتقاد از بی توجهی به این هنر نمایشی در استان 
هرمزگان بیان کرد: تنها یک گروه نمایش عروسکی در این استان فعالیت می کند 
و به دلیل نبود ســالن های استاندارد برای تئاتر عروسکی، شرایط فعالیت برای ما 
بسیار سخت است. مجید بشکال، کارگردان تئاتر عروسکی که در شهر بندرعباس 
فعالیــت می کند، اظهار کرد: تنها گروهی که در اســتان هرمزگان در حوزه تئاتر 
عروسکی فعالیت می کند ما هســتیم و متاسفانه گروه دیگری که بخواهد در این 
حوزه فعالیت داشته باشد، وجود ندارد. گروه  ما که »کارگاه« نام دارد حدود هشت 
سال است که در حال فعالیت تخصصی بر روی نمایش عروسکی است و به صورت 
جدی آن را پیگیری می کنیم. او ادامه داد: تا مدتی پیش جشنواره هایی تئاتری در 
این استان برگزار می شد اما بعد از یازده دوره امسال »جشنواره کودک و نوجوان و 
نمایش عروســکی ضامن آهو« به دلیل عدم هدف گذاری و حمایت درست استانی 
به شــهر مشــهد انتقال داده شد و شــاید همین گویای میزان حمایت از نمایش 
عروســکی در این استان باشد. این کارگردان تئاتر درباره شرایط گروه های تئاتری 
عروسکی کودک و بزرگسال در این استان گفت: در حوزه تئاتر کودک چند گروه  
هســتند که در حوزه تئاتر غیر عروسکی فعالیت می کنند و از نظر اجرای عمومی 
هم وضعیت خوبی دارند اما نبود سالن و زیرساخت های استاندارد باعث شده است 
که شرایط برای گروه های نمایش عروسکی سخت شود؛ با این حال بچه ها با وجود 
محدودیت های موجود همچنان فعالیت دارند. او ادامه داد:  از نمایش عروســکی 
کودک استقبال نسبتا خوبی می شود ولی در حوزه نمایش بزرگسال شرایط چندان 
خوب نیســت. یکی از دایل آن این اســت که در حوزه نمایش کودک و نوجوان 
مدارس با ما همکاری می کنند و بازگشــت سرمایه ای که برای نمایش هزینه شده 
قابل پیش بینی اســت اما حوزه بزرگسال شرایط خاص خودش را دارد که دست 
کارگردان را می بندد و بنابر این »مکبث« اولین کار عروســکی بزرگسال است که 
ما انجام داده ایم. بشکال با اشاره به اینکه کانون پرورش فکری در حوزه تئاتر فعال 
نیست و حمایتی از گروه  های عروســکی کودک نمی کند، گفت: متاسفانه کانون 
پرورش فکری با تمــام تاش هایی که انجام دادیم در حوزه تئاتر فعالیتی ندارد و 
سالن اســتانداردی هم برای اجرای نمایش در اختیار ندارد. وی با اشاره به اینکه 
در بندرلنگه و شهرســتان بستک و چند شهر دیگر سالن های نمایشی دیگری هم 
وجود دارد، گفت:  در مرکز استان هرمزگان یعنی شهر بندرعباس یک سالن شهید 
آوینی داریم که بیشتر در آن کنسرت برگزار می شود و بیشتر جنبه استفاده برای 

همایش ها را دارد و مناسب اجرا تئاتر مخصوصا تئاتر عروسکی نیست.

نامزدهای ادبیات کودک جایزه پروین معرفی شدند

در فاصلــه کمتر از دو هفته تا برگزاری اختتامیه هشــتمین جایــزه ادبی » پروین 
اعتصامی«، اولین گروه از نامزدهای بخش های پنج گانه این جایزه مشــخص شــد. 
داوران بخش ادبیات کودک که آثار منتشر شده در حوزه ادبیات کودک و نوجوان طی 
سال های ۹۵ و ۹۶ را مورد بررسی و ارزیابی قرار داده اند، ۵ اثر را به عنوان نامزدهای 
نهایی این بخش به دبیرخانه معرفی کردند. به ترتیب حروف الفبا، »خداحافظی در 
خیابان پاییز« سروده مریم اســامی، »شاخ دماغی ها« نوشته سیده عذرا موسوی، 
»شب های بی ستاره« نوشته مرضیه نفری، »کاش یکی قصه اش را می گفت« نوشته 
شکوه قاسم نیا و »کلید کلید، دسته کلید« سروده اکرم کشایی نامزدهای این بخش 
هستند. جواد محقق، سوسن طاقدیس و کمال شفیعی، داوری بخش ادبیات کودک 

این دوره از جایزه ادبی »پروین اعتصامی« را برعهده داشتند.
معرفی داوران بخش ادبیات کودک جایزه پروین:

جواد محقق
۱۳۳۳ - همدان

شاعر و روزنامه نگار
دبیری و عضویت در هیئت علمی دوره های مختلف جشــنواره بین المللی شعر فجر 
را در کارنامــه دارد. از دیگر ســوابق او در حوزه ادبیات کــودک و نوجوان می توان 
به ســردبیری ماهنامه رشد معلّم به مدّت ۱۳ سال، مسئولیت صفحات شعر مجله 
»کیهان بچّه ها«، عضویت در شورای طرح و برنامه خانه روزنامه نگاران جوان، عضویت 
در شورای طرح و برنامه »گنبد کبود« نخستین روزنامه نوجوانان ایران، عضویت در 
شورای شــعر کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، و دبیری علمی بیش از ۱۰ 

جشنواره ملّی در حوزه شعر، داستان، کتاب و مطبوعات اشاره کرد.
از جملــه آثار مهــم او در حوزه کــودک و نوجــوان می توان از قصــه مرد بزرگ 
پاپتی)۱۳۵۶(، مثل من به انتظار)۱۳7۴(، در خانه ما)۱۳8۱(، خواب خوب)۱۳8۱(، 
دوغ و دروغ)۱۳8۶(، معلمــان خــوب مــن)۱۳7۹(، دوغ و دروغ)۱۳8۶(، آن بهار 

مهربان)۱۳8۰(، باران بهانه بود)۱۳8۶( و... نام برد.
سوسن طاقدیس
۱۳۳8 - شیراز

داستان نویس کودک و نوجوان
سوسن طاقدیس عضویت در هیئت علمی جشنواره پروین اعتصامی را در دوره های 
گذشــته در کارنامه دارد. سال ۱۳8۶ موفق شــد برای کتاب »قدم یازدهم« جایزه 
کتاب ســال را دریافت کند. لوح تقدیر دانشگاه الزهرا برای مجموعه فعالیت هنری، 
لوح سپاس از مرکز امور مشارکت زنان ریاست جمهوری سال ۱۳7۹، و جایزه پروین 

اعتصامی برای کتاب »قدم یازدهم« در سال ۱۳8۵ از دیگر جوایز اوست.
فعالیت داســتان نویسی حرفه ای خود را با نوشتن داستان »بابای من دزد بود« در 
کیهــان بچه ها آغاز کرد. او آثار متعددی در حــوزه ادبیات کودک و نوجوان به بازار 
نشــر ارائه داده اســت که »قدم یازدهم«، »زرافه من آبی اســت«، »پشت آن دیوار 
آبی«، »هزار ســال نگاه«، »تو هم آن سرخی را می بینی«، »دخترک و فرشته اش«، 

»بزغاله های سبز«، »یکی بود« و »جوراب سوراخ« تعدادی از آن هاست.
کمال شفیعی

۱۳۴7 - اسدآباد
شاعر کودک و نوجوان

کارشناس ارشد روانشناسی بالینی است. کمال شفیعی چندین مجموعه شعر دارد و 
تاکنون بیش از ۱۵ کتاب از او منتشر شده است. از جمله آثارش می توان به »گوزنهای 
پا به ماه«، »چتری از پرنده«، »ابرها مســافرند«، »مورچه های پاپتی« و »هر گابی 

یک چراغ« اشاره کرد.

مشاور هنری شهردار تهران:
 جای خالی نقاشی های سهراب در موزه 

هنرهای معاصر

علی مرادخانی مشاور هنری شهردار تهران از خالی بودن جای نقاشی های سهراب 
ســپهری در موزه هنرهای معاصر تهران سخن گفت. علی مرادخانی مشاور هنری 
شهردار تهران که در نهمین حراج تهران حضور داشت درباره خرید از این حراج گفت: 
من از نهمین حراج تهران خریدی نداشتم، اما در زمانی که معاون هنری وزیر فرهنگ 
و ارشاد اســامی بودم، دوست داشتم تابلوهای سهراب سپهری و چند کار دیگر را 
برای موزه هنرهای معاصر تهران خریداری کنم، چون جای نقاشی های سهراب و چند 
نقاش دیگر در موزه خالی است. وی تاکید کرد: به این دلیل که شرایط برای خرید 
چنین آثاری در وزارتخانه مساعد نبود و در حراج های قبلی نیز این آثار ارایه نشد، 
نتوانســتیم اقدامی انجام دهیم. مرادخانی بیان کرد: ما باید در موزه ها خیلی فعال 
باشیم و روی خرید آثار شاخص سرمایه گذاری کنیم چون هر کدام از این آثار نقاشی، 
نشانه ای برای آینده به حساب می آید. مشاور هنری شهردار تهران در پایان نهمین 

حراج تهران را با توجه به نوسانات بازار نرخ ارز مثبت ارزیابی کرد.
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دومین آلبوم رسمی کاوه آفاق خواننده پاپ - راک به نام 
»شال« از صبح روز سه شنبه در دسترس عاقه مندان 

قرار گرفت.
دومیــن آلبوم آفاق درحالی از صبح امــروز روانه بازار 
موسیقی کشور شــده که این خواننده پیش تر آلبوم 
»با قرص ها می رقصد« را دو ســال پیش منتشر کرده و 
کنســرت های زیادی را نیز در تهران روی صحنه برده 

است.
آلبوم »شال« جدیدترین اثر رسمی این خواننده در ده 
قطعه به نام های؛ شال، ملودی، باشگاه بازنده ها، امسال، 
تو، غم بی پایان، پرانتز، دل، منجی و مرز مرده منتشــر 
شده است که آهنگسازی همه قطعات این آلبوم را خود 

کاوه آفاق بر عهده داشته است.
علی توده فاح ترانه سرایی است که ترانه یکی از قطعات 
این آلبوم را ســروده و بقیه ترانه ها از سروده های خود 

آفاق است.
آرمان مهربان، اشکان دباغ، آرین نائینی، شهاب آفاقی و 
پدرام آزاد نیز در بخش تنظیم با این هنرمند در این آلبوم 

همکاری کرده اند.
آفاق که در تمام کنســرت ها و اجراهــای زنده اش با 
ســاق بندهایی به زنگ پرچم ایران ظاهر می شود، این 
بار نیز در پوستر آلبوم جدیدش این ماجرا را تکرار کرده 
است تا بار دیگر میزان عاقه این خواننده به کشورش 

مشخص شود.
آفاق در این باره می گوید: هرکس که من را از نزدیک می 
شناسد، می داند که به شدت آدم وطن پرستی هستم و 
از چند ســال پیش که اولین ویدئو هایم پخش می شد، 
این ساق بند ها را در دستم می انداختم و به هر حال به 
نوعی سعی داشتم با آن ملیت و عائق وطن پرستی خود 

را نشان دهم.

خواننده پیشکسوت موسیقی ایرانی از تولید و آماده سازی 
چند قطعه و آلبوم برای انتشار در بازار موسیقی و تدارک 

برای برگزاری کنسرت سخن گفت.
بهرام حصیری خواننده پیشکسوت موسیقی ایرانی درباره 
دایل کم کاری سال های اخیرش گفت: شاید عده ای از 
مخاطبان موســیقی تصور کنند که بنده در این سال ها 
فعالیت کمی در حوزه موسیقی داشته ام در حالیکه اصا 
اینطور نیست و تنها تفاوتی که فعالیت های من نسبت به 
سال های گذشته دارد، کم کردن رفت و آمدهایم به رادیو 
و تلویزیون است که موجب شده عده ای از مخاطبان تصور 

کنند در موسیقی کم کار هستم.
وی ادامه داد: البته در این مدت در رسانه ملی هم برنامه 
های مختلفی اجرا کردم و کمرنگ شدن حضورم به معنای 
قطع حضورم در رسانه ملی نیست ولی شرایط به گونه ای 
است که با این اوضاع و احوال حضور کمرنگ تری در این 
رسانه دارم. این خواننده موسیقی ایرانی در بخش دیگری 
از صحبت هــای خود بیان کرد: هم اکنون چند کار آماده 
از جمله تک آهنگ و آلبوم با آهنگسازی استاد فضل اه 
توکل و پســرم پویا حصیری دارم. در راه انتشار این آثار 
حضور اسپانسرهایی که بتوانند خودشان را با ضابطه های 

فنی ما وفق دهند نقش بسیار موثری دارد.
حصیری درباره کم کاری خود در زمینه برگزاری کنسرت 
گفت: این احتمال وجود دارد که قبل از ایام محرم و صفر 
کنسرتی در تاار وحدت برگزار کنم اما هنوز هیچ چیزی 
قطعی نیست چرا که برگزاری کنسرت نیازمند اسپانسر 
است و بدون حضور آنها امکان برپایی اجرای زنده میسر 
نیست. من هم از آن دسته افرادی هستم که برای برگزاری 
کنسرت حاضر به پذیرفتن هر شرایطی نیستم از این رو 
باید فضای فعالیت هایم را به گونه ای هدایت کنم که یک 
اسپانســر خوب و موجه برای برگزاری کنسرت ها اعام 

آمادگی کند.
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پس از لغو اعطای جایزه نوبل ادبیات در 
سال جاری، گروهی از چهره های فرهنگی 
سوئد قرار است نســخه جدیدی از این 

جایزه ادبی را برگزار کنند.
پس از ایــن که آکادمی ســوئدی نوبل 
تصمیم گرفت به دلیل حواشــی مربوط 
به رســوایی اخاقی، بــرای اولین بار در 
هفت دهه اخیر جایزه نوبل ادبیات را در 
ســال ۲۰۱8 برگزار نکند، حاا عده ای از 
چهره های شاخص فرهنگی سوئد اعام 
کرده اند که امســال نســخه خودشان از 
مهم ترین جایزه ادبی جهان را در اعتراض 

به رسوایی آکادمی نوبل اعطا می کنند.
در ماه نوامبر سال گذشــته، »ژان کلود 
فروستنسون«،  »کاترین  آرنالت« همسر 
عضو آکادمی و یکی از داوران مخفی نوبل 

با شــکایت ۱8 زن به اتهام سوء استفاده 
جنسی روبه رو شــد و پس از انتشار این 
اخبــار، »کاترین فروستنســون« نیز از 
آکادمی نوبل کنار گذاشته شد. همچنین 
»ســارا دنیوس« رئیــس هیئت انتخاب 
آکادمی نوبل ادبیــات در واکنش به این 
اتفاق ها استعفا کرد. ماجرای این رسوایی 
اخاقی موجی از استعفاها را در آکادمی 
نوبل ادبیات بــه راه انداخت و  در نهایت 
موجب شد اعطای جایزه نوبل ادبیات در 
ســال ۲۰۱8 لغو شــود و به جای آن در 
سال ۲۰۱۹ دو برنده نوبل ادبیات معرفی 
شوند، اما با صحبت های رئیس بنیاد نوبل، 
برگزاری این جایزه در سال آینده نیز در 

هاله ای از ابهام قرار دارد.
به جای جایــزه نوبل ادبیــات، بیش از 

۱۰۰ نویسنده، بازیگر، ژورنالیست و دیگر 
چهره های فرهنگــی یک آکادمی جدید 
شــکل داده اند که جایزه خود را  منطبق 
بــا زمان اهدای جایزه نوبل در پاییز اعطا 

کنند.
اعضای تشکیل دهنده این آکادمی جدید 
در بیانیه ای اعام کردند: “ما این اکادمی 
جدید را به راه انداختیم تا یادآور شــویم 
ادبیات و فرهنــگ در درجه اول باید در 
جهت اعتای دموکراســی، شــفافیت، 
همدلی و احترام و بدون هیچ امتیازبندی، 
تعصب، تکبر و جنســیت گرایی تاش 
کند. در دوره زمانی که ارزش های انسانی 
بیش از هر زمان دیگری به چالش کشیده 
شــده اند، ادبیات به یــک نیروی متقابل 
مهم تر برای جلوگیری از فرهنگ سکوت 

و خفقان تبدیل شده است. این آکادمی 
تاکید می کند کــه مهم ترین جایزه ادبی 
جهــان )نوبل( همچنان  باید در ســال 

۲۰۱8 برگزار شود.
با اعطای این جایزه می خواهیم اعتراض 
خود را نشان دهیم و به مردم نشان دهیم 
که کار جدی فرهنگــی نباید در فضای 
زبانی تهدیدآمیز و اجباری، بی قانونی ها و 

سوء استفاده ها روی دهد”.
این آکادمی تازه تاسیس  سوئدی از همه 
کتابداران ســوئدی درخواست کرده که 
نویســندگانی رابه عنــوان نامزد معرفی 
کنند و این نویســندگان می توانند از هر 
کشوری از دنیا باشند اما باید حداقل دو 
کتاب نوشــته باشند که یکی از آن ها در 

۱۰ سال اخیر منتشر شده باشد. 

راه اندازی یک جایزه به جای نوبل ادبیات

افزایش  اینکه  مهدی زارعی دربــاره 
نرخ ارز چه مشکاتی برای تولید او به 
وجود آورده است؟ بیان کرد: در زمان 
نوسان شــدید نرخ ارز برخی از مواد 
اولیه به هیچ وجه عرضه نمی شــود. 
برای مثال استر طا که قیمت باایی 
دارد از فروردین ماه امسال فقط برای 
چند هفته فروخته شــد و با توجه به 
نوســان قیمت ارز متوقف شد. حجم 
قابل توجهی از استر و برچسب هایی 
که ما در کارهایمان استفاده می کنیم 
از کشور ترکیه وارد می شود زیرا آنها 
قدرت تولید ایــن ماده را دارند اما ما 

این امکان را نداریم.
او ادامــه داد: قیمت این ماده در آبان 
ماه ســال گذشــته گرمی ۲۵ هزار 
تومان بوده است و حاا هر گرم آن با 

قیمت ۵۳ هزار تومان عرضه می شود 
که نسبت به قبل افزایش چشمگیری 
داشته است  و موجب افزایش قیمت 

تمام شده محصوات می شود.
این هنرمند اضافه کرد: کارهایی که 
من تولید می کنم تزئینی اســت و با 
توجه به این نیاز اصلی مردم نیست، 
طبیعتا فروش کمی هم دارد اما حتی 
بسیاری از دوســتان و همکارانم که 
ظرف های ســفالی و سرامیکی تولید 
می کنند، یا دیگر از این ماده استفاده 
نمی کنند یا استفاده از آن را محدودتر 
کرده انــد. از طرفــی مــا مجبوریم 
محصوات خود را به صورت امانی در 
اختیار گالری ها قرار دهیم و هر زمانی 
که فروش رفت، پول دریافت کنیم که 
در شرایط مالی حال حاضر مقرون به 

صرفه نیست.
زارعــی گفت: »اسِــتین« یــا ماده 
رنگی که من در کارهایمان اســتفاده 
می کنیــم، بیــن ۶۰ تــا 7۰ درصد 
افزایش قیمت داشته است. بیشتر این 
مواد از کشور ایتالیا وارد می شود البته 
اسِــتین ایرانی هم داریم اما کیفیت 
پایینی دارد و همه ی رنگ ها را ندارد و 
من شخصا ترجیح می دهم که از مواد 
اولیه خارجی در این زمینه اســتفاده 
کنم؛ البته این افزایش قیمت تنها به 
مواد اولیه خارجی مربوط نمی شود و 
شــامل مواد اولیه ای که تولید داخل 
کشور اســت نیز می شود و هر کسی 

برای این کار توجیهی دارد.  
او دربــاره صــادرات محصــوات و 
شــرکت در نمایشــگاه های خارجی 
بیان کرد: به صورت محدود صادرات 
داشــته ام و تاکنون شانس حضور در 
نمایشــگاه های خارجی را نداشته ام. 
اخیــرا از طریــق انجمن ســفال و 
سرامیک متوجه نمایشگاهی در کره 
جنوبی شدم اما ایران از نظر تکنیکی 

در حوزه سفال و سرامیک آنقدر قوی 
نیست که بخواهیم با کشورهای دیگر 

رقابت داشته باشیم.
این هنرمند با اشــاره بــه کوره های 
پخت سفال و ســرامیک اظهار کرد: 
یکی  از اصلی تریــن  بخش های کار 
ما پخت اســت که به کــوره مربوط 
اکثر کوره هایی که می توان  می شود. 
با آن خوب کار کرد، برقی هستندکه 
در ایران تولید می شوند اما تنها بدنه 
و فلزی که دور آن است ایرانی است. 
تنظیم کننده و الِمنت ها و دیواره های 
نســوز آن وارداتی است و با توجه به 
افزایش نرخ ارز، قیمت کوره هم تا ۵۰ 

درصد افزایش داشته است.
مهدی زارعی، فارغ التحصیل رشــته 
صنایع دســتی در مقطع کارشناسی 
اســت و فعالیت در حوزه ســفال و 
سرامیک را از سال ۱۳7۹ شروع کرده 
است و بیشتر کارهایش به شکل نقش 
برجسته های سفالی بوده است اما در 
سه ســال اخیر در حوزه سرامیک و 

لعاب فعالیت می کند.

سفارش هایی که با نوسان ارز کنسل می شوند

یک هنرمند با بیان اینکه شــرایط ادامه کار در وضعیت اقتصادی فعلی 
دشوار شده است، گفت: دو نمونه از سفارش های عمده ای که ماه گذشته به 
صورت نقدی داشتم، در تیر ماه کنسل شد؛ زیرا با توجه به افزایش قیمت 
مواد اولیه، به قیمت تمام شــده هم اضافه می شود و با توجه به اختاف 
قیمت ها، مشــتریان ترجیح می دهند سفارش هایشان را کنسل کنند.

این هنرمند با اشــاره به 
کوره های پخت ســفال و 
سرامیک اظهار کرد: یکی  
بخش های  اصلی ترین   از 
کار ما پخت اســت که به 
کوره مربوط می شود. اکثر 
کوره هایــی که می توان با 
آن خــوب کار کرد، برقی 
تولید  ایران  در  هستندکه 
می شــوند اما تنها بدنه و 
اســت  آن  دور  که  فلزی 
ایرانی است. تنظیم کننده 
و الِمنت هــا و دیواره های 
و  است  وارداتی  آن  نسوز 
با توجه به افزایش نرخ ارز، 
قیمت کوره هم تا 50 درصد 
افزایش داشــته اســت.
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الجزایر از جمله کشــورهای عضو ‘اوپک’ 
اســت که اقتصادش وابستگی زیادی به 
نفت دارد و نوســات قیمت این فرآورده 
در بازارهای جهانی این کشــور را تحت 
تاثیر قرار می دهد، به همین دلیل الجزایر 
پیوسته سعی می کند، در ایجاد ثبات در 

بازار نقش داشته باشد.
الجزایر بزرگترین کشور آفریقایی از نظر 
مساحت است که حدود ۴۲ میلیون نفر 
جمعیت دارد. اقتصاد این کشــور وابسته 
به صادرات نفت است و با کاهش قیمت 
جهانی آن در اواخر سال ۲۰۱۴، متحمل 
ضربه سنگینی شد. با وجود بهبود نسبی 
قیمت نفت در سالهای اخیر در بازارهای 
جهانی، هنوز الجزایر از کاهش بهای این 
فرآورده در آن سال دست و پنجه نرم می 

کند.
** تاثیر کاهش بهــای نفت بر اقتصاد 

الجزایر
الجزایر با کاهش قیمت نفت در بازارهای 
جهانی، بیش از نیمی درآمدهای خود را 
پس از ســال ۲۰۱۴ از دســت داد . این 
بحران باعث شــد از سال ۲۰۱۵ تا پایان 
۲۰۱7 میادی این کشــور حدود ۱۰۰ 
میلیارد دار از ذخایر ارزی خود را صرف 

هزینه های جاری کند.
** الجزایــر روزانه حدود یک میلیون و 

۳۰ هزار بشکه نفت تولید می کند
تارنمای »اکو الجریا« نوشت: ماه فوریه ) 
بهمن - اسفند( میزان تولید نفت الجزایر 
روزانه یک میلیون و ۳۱ هزار بشکه بود، 
در حالی که در ماه ژانویه )دی – بهمن( 

این میزان به یک میلیون و ۲۶ هزار بشکه 
کاهش یافت. آمارهای اعام شده از سوی 
دستگاه های دولتی الجزایری نشان می 
دهد، تولید نفت این کشور از ابتدای سال 
جاری میادی بین یــک میلیون و ۲۵ 
هزار تا یک میلیون ۴۰ هزار بشکه نوسان 

داشته است.
متوسط قیمت نفت الجزایر در چهار ماه 
نخست سال جاری، ۶8.7۴ دار بود، در 
حالی که این رقم در مدت مشــابه سال 
گذشــته ۵۴.۱۲ دار اعام شــده است. 
متوسط قیمت نفت الجزایر در پایان ماه 

می امسال 7۰.۵7 دار بود.
الجزایر بودجه ســال ۲۰۱8 خــود را با 
قیمت هر بشــکه نفــت ۵۵ دار تنظیم 
کرده و این در حالی است که بودجه سال 

۲۰۱7 الجزایر بر اساس نفت ۵۰ داری 
تنظیم شده بود.

اگر درآمدهای نفتی الجزایر به همین روال 
پیش برود، درآمد سالیانه این کشور ناشی 
از صادرات نفت و گاز در ســال ۲۰۱8 به 
حدود ۴۰ میلیارد دار می رسد که این 
رقم، افزایش قابل توجهی را در مقایسه با 
سال ۲۰۱7 میادی نشان می دهد و می 
تواند به دولت این کشور برای اجرای طرح 
های اقتصادی جدید کمک زیادی کند، 
اما هنوز با درآمدهای نفتی این کشور در 

سال ۲۰۱۴ میادی فاصله زیادی دارد.
** برنامــه ریزی الجزایــر برای کاهش 

وابستگی اقتصادی به نفت
»عبدالعزیــز بوتفلیقه« رئیس جمهوری 
الجزایر در پیامی به مناســبت ۲۴ فوریه 

سالروز تاسیس اتحادیه کارگران در سال 
۱۹۵۶ و ملی شــدن نفت در این کشور 
در ســال ۱۹7۱میادی، خواستار متنوع 
کردن اقتصاد این کشور و قطع وابستگی 

به نفت شد.
** نقش الجزایر در بازار نفت

»پیــر کــوران« مدیر شــرکت تجاری 
و   »  Amplify Trading« مالــی  و 
»آنتونی چونگ« استاد دانشکده مدیریت 
»نوتنگهام« گفتند که با اینکه بسیاری از 
کشورهای عضو اوپک از نظر تولید نفت 
رتبه بااتری از الجزایر دارند، اما این کشور 

نقش موثری در این سازمان دارد.
»الیاس بوکرامی « مدیر برنامه های نفت و 
گاز دانشکده مدیریت دانشگاه »ریجانت» 
لندن نیز گفــت: الجزایر نقش مهمی در 
نزدیک کردن دیدگاه های اوپک و روسیه 
داشت و این موجب افزایش قیمت نفت 
شــد . الجزایر در آینده هم می تواند به 
دلیل موقعیت ژئو استراتژیکش و پتانسیل 
هایش در بخش انــرژی نقش مهم تری 
ایفا کند، زیرا این کشور یکی از بزرگترین 

ذخایر گاز »شیل« را دارد .
** الجزایر در پی ایجاد ثبات در بازار نفت

الجزایر پیوسته بر ضرورت ایجاد توازن در 
بازار نفت تاکید داشته و در این چارچوب 
مهرماه ســال گذشــته »احمد اویحیی 
« نخســت وزیر این کشور در کنفرانس 
مطبوعاتی مشــترک با همتــای روس 
خود در الجزیره، بر ضرورت ادامه تاش 
برای ایجاد تــوازن در بازار نفت و اجرای 

توافقنامه کاهش تولید تاکید کرد.

ســخنگوی دولت اردن اخبار منتشر شده در رسانه ها مبنی بر 
مشــروط کردن احیای روابط کشورش با قطر به بهبود روابط 

دوحه با ریاض و ابوظبی را تکذیب کرد.
روزنامه قطــری “الخلیج آناین” به نقــل از جمانه غنیمات، 
ســخنگوی دولت اردن نوشــت: روابط ما با قطر خوب است و 
مطابق میل مان پیش می رود. ما از حمایت قطر از کشورمان از 
طریق سرمایه گذاری و انجام پروژه های زیربنایی به ارزش ۵۰۰ 
میلیون دار و همچنین فراهم کردن ده ها هزار فرصت شغلی 

برای اردنی های مقیم دوحه، تشکر می کنیم.
ســخنگوی دولت اردن افزود: این کمک ها در چارچوب روابط 

برادرانه و همیشگی بین دو کشور است.

پیشتر قطر اعام کرده  بود که ۵۰۰ میلیون دار به اردن کمک 
می کند و این حمایت از طریق ســرمایه گذاری در طرح های 

گردشگری و زیرساخت های اردن است.
این در حالی اســت که در شش ژوئن ۲۰۱7 درست یک روز 
پــس از اینکه عربســتان، مصر، امــارات و بحرین قطع روابط 
دیپلماتیــک خود با قطر را به دلیل آنچــه آن را حمایت این 
کشور از “تروریسم” خواندند، اعام کردند، اردن نیز از کاهش 

سطح نمایندگی دیپلماتیک خود با قطر خبر داد.
اما وزارت خارجه قطر تاکید کرد که تمیم بن حمد، امیر قطر 
پیامی را مبنی بر روابط دوجانبه بین دو کشور و راه های تقویت 
و تحکیم آن به ملک عبداه دوم، پادشاه اردن ارسال کرده بود.

الجزایر و نقش آن در بازار جهانی نفت

خبر

خبر
رئیس جمهور سوئیس در همایش تجاری:

برجام پیروزی بزرگ دیپلماسی است

رئیس جمهور ســوئیس گفت کشــورش حامی برجام بوده و آن را پیروزی بزرگ 
دیپلماسی می داند و از تمام اعضای توافق هسته ای می خواهد مجدانه به اجرای 
آن ادامه دهند. آلن برسه روز سه شنبه در همایش اقتصادی که با حضور رئیسان 
جمهوری ایران و سوئیس و فعاان تجاری دو کشور در برن برگزار شد افزود: تمدن 
ایران و سطح باای فرهنگ ایرانیان مهمترین تضمین برای روابط خوب دو کشور 
در همه زمینه ها است. وی ادامه داد: سوئیس خواهان ادامه مبادات مالی با ایران 
بوده و تشکیل اولین کمیته نشست مشترک اقتصادی دو کشور گامی در این راستا 
اســت. رئیس جمهوری سوئیس اظهارداشــت: ارتباط علمی و فنی دو کشور باید 
مستقیم باشد و درباره حمل و نقل، بهداشت و همکاریهای علمی اسناد جدیدی با 
هم امضا می کنیم. برسه افزود: روابط دوکشور همواره در برابر طوفانها نیز مستحکم 

مانده و خواهد ماند واز همکاری بخش خصوصی دو کشور حمایت می کنیم.
حجت ااســام والمسلیمن حســن روحانی رئیس جمهوری اســامی ایران روز 
گذشته به دعوت رسمی روسای جمهور سوئیس و اتریش، نخستین سفر اروپایی 

خود پس از خروج آمریکا از برجام را آغاز کرد. مقصد نخست روحانی، برن بود.
روحانی درحالی عصر دوشــنبه وارد سوئیس شــد که استقبال رسمی ‘الن برسه’ 
رئیس جمهوری این کشــور در فرودگاه بیــن المللی زوریخ از او، حمایت تمام قد 

اروپا از ایران را به رخ جهان کشید.
رییس جمهوری ایران شــامگاه دوشــنبه به وقت محلی، در دیدار ایرانیان مقیم 
ســوئیس، با بیان اینکه ایرانیان خارج از کشــور، نماد فرهیختگی و اخاق ایرانی 
هستند، فعالیت های ارزنده و تاثیر باای ایرانیان در خارج از کشور را موجب افتخار 
دانســت و اظهارداشــت: اگر از هم فاصله بگیریم، دشمن بیشتر توطئه می کند و 

وظیفه همه ما، تاش برای توسعه و رفاه بیشتر ملت است.

در سایه آمادگی تشکیات خودگردان برای بازگشت به غزه؛
مصر طرحی جدید برای ازسرگیری آشتی 

فلسطینی ها دارد

روزنامه الحیاه نوشــت، مصر در آینده نزدیک در چارچوب ابتکار عمل جدیدی که 
برای آشتی میان دو جنبش فتح و حماس تهیه کرده، آماده ازسرگیری تاش های 

خود برای پایان دادن به دودستگی در فلسطین است.
منابع فلســطینی آگاه اعام کردند، مصر برای برگزاری دیداری قریب الوقوع میان 
نماینــدگان دو جنبش فتح و حماس در قاهره با ایــن دو جنبش تماس هایی را 

برقرار می کند.
این روزنامه نوشــت، حماس به طرف مصری پیشــنهاد داده که این ابتکار عمل 
جدید، تشــکیل دولت جدید، پذیرش کارمندانی که ایــن جنبش معین کرده و 
برگزاری نشست فوق العاده رهبری موقت سازمان آزادی بخش فلسطین را تضمین 

کند.
پیشــتر خلیل حیه، عضو دفتر حمــاس و معاون رئیس ایــن جنبش در غزه در 
گفت وگو با روزنامه “الرساله” وابسته به حماس، شروط ازسرگیری آشتی با فتح را 

تعیین کرده بود که از حدود شش ماه پیش در حالتی از رکود باقی مانده است.
وی گفت، این آشــتی دو شرط دارد، نخستین آن لغو همه تحریم های غزه و دوم 
توافق بر سر برگزاری نشست شورای ملی متحد به منظور اجرای همه موارد توافق 

شده از جمله انتخابات پارلمانی و ریاست تشکیات خودگردن است.
این در حالی است که محمود عباس، رئیس تشکیات خودگردان فلسطین نسبت 
به امکان بازگشــت به نوار غزه چراغ سبز نشان داده و منابع دیپلماتیک نزدیک به 
روزنامه الحیاة اعام کردند، عبــاس به نیکوای مادینوف، هماهنگ کننده ویژه 
سازمان ملل در روند صلح خاورمیانه اطاع داده که تشکیات آماده بازگشت به غزه 

و نظارت بر طرح های بین المللی آن در صورت از بین رفتن موانع است.
عباس روز یکشــنبه پس از قطع روابط چندماهه با مادینوف دیدار کرد. منابع در 
این زمینه اعام کردند، عباس در ماه های اخیر بارها از دیدار با مادینوف به دنبال 
نقش وی در طرح های غزه مخالفت کرده است. طرح هایی که عباس آنها را سیاسی 
می داند اما مادینوف تاکید دارد، این طرح ها ماهیت انسانی دارند و هیچ ارتباطی 
با طرح سیاسی آمریکا یعنی “معامله قرن” ندارند. تشکیات خودگردان فلسطین 
برای اجرای معامله قرن تحت فشار سیاسی و مالی از سوی آمریکا قرار گفته است. 
منابع فلسطینی اعام کردند، این فشارها عباس را در مقابل دو گزینه قرار می دهد 
یا بازگشت به غزه و در پی آن قرار گرفتن در معرض فشارهای سیاسی به منظور 
تامین بودجه ازم برای حل مشکات انسانی غزه یا رها کردن غزه و سپردن آن به 
دســت طرح هایی در شکل و ظاهر انسانی اما با مضامین سیاسی مرتبط با معامله 
قرن. طبق اعام این منابع، عباس بهترین وسیله برای مقابله با این طرح آمریکایی 
را بازگشت به غزه و نظارت بر طرح های انسانی و غیر آن در این منطقه می بیند. اما 
این بازگشت مستلزم انجام اقدامی جدید در مقابل حماس است که بر غزه کنترل 
دارد. خبرگــزاری رســمی “وفا” هم اعام کرد، عباس به مادینوف گفته اســت، 
رهبری فلســطین اقدامات را به منظور تحقق آشــتی ملی بر پایه توانمند کردن 

دولت وفاق ملی برای انجام ماموریت خود در غزه و کرانه باختری ادامه می دهد.
مادینــوف هم تصریح کرد، ســازمان ملل کاما از پایان دادن به دودســتگی و 
تاش های رهبری فلســطین برای بازگشت به غزه با هدف توانمند ساختن دولت 

فلسطین برای تحویل گرفتن مسؤولیت های خود در این منطقه حمایت می کند.

اردن: 
احیای روابط با قطر را 

به بهبود روابط دوحه با 
ریاض منوط نکرده ایم

با ســفر حجت ااســام و المســلمین 
مناسبات  به ســوییس،  روحانی  حسن 
ایــران و اروپا اکنون وارد مرحله تازه ای 
شده است. الن برســه رئیس جمهوری 
کنفدراسیون سوییس که پیش از این در 
توییتی بر گسترش روابط دوجانبه تاکید 
کرده بود، با حضور در فرودگاه و استقبال 
از رییس جمهوری اسامی ایران نشان 
داد این کشــور تا چه حدی در تقویت 
مناسبات دوجانبه جدی است. روحانی 
در مرحله دوم سفر خود امروز به اتریش 

سفر می کند.
روســای جمهوری اســامی ایــران و 
سوئیس شامگاه دوشــنبه به وقت برن، 
در نشســتی خصوصی که در هتل ‘بلوو 
پااس’ انجام شد، درباره راه های توسعه 
و تعمیق روابط مشــترک در همه حوزه 
های مورد عاقه، گفت وگو و تبادل نظر 

کردند.
دو طــرف در این دیــدار تاکید کردند 
کــه هیچ مانعی برای توســعه و تقویت 
روابط تهران – برن نیســت و دو کشور 
مصمم هســتند از ظرفیت های موجود 
در مســیر روابط مشترک بیش از پیش 

بهره بگیرند.
روحانی در این دیدار با اشــاره به روابط 
دوســتانه ایران و ســوئیس، به موضوع 
برجام اشــاره کرد و افــزود: برجام یک 

توافق چندجانبه و بین المللی است که 
آمریکا با خروج از این توافق، نشــان داد 
که به تعهداتــش در عرصه بین المللی 

پایبند نیست.
رئیس جمهوری سوئیس نیزدراین دیدار 
همچنین با تاکید بر حمایت کشــورش 
از توافق برجام، گفت:این توافق که پس 
ازمذاکرات طوانی حاصل شده، به تایید 
شــورای امنیت سازمان ملل نیز رسیده 
است و همه کشورها باید برای حفظ آن 
تاش کنند. نکته مهم سخنان دو طرف 
تاکید بر حفظ توافق برجام، تایید شورای 
امنیت و اقدام همه کشورها برای حفظ 
آن اســت. فارغ از اینکه گسترش روابط 
ایران و ســوییس می تواند سودمندی و 
منافع گسترده ای برای هر دو طرف به 
همراه داشته باشد، حضور روحانی و الن 
برسه در فرش قرمز فرودگاه زوریخ پیام 

های مختلفی به همراه داشت.
هراس از تاثیر گسترده رایزنی روحانی با 
طرف های اروپایی و نگاه مثبت سوییس 
بــه برجام پیش از ایــن تاثیرات خود را 
گذاشــته بود. در فضای مثبت همکاری 
های میان ایران و اروپــا، در همان روز 
ورود رییس جمهوری ایران به سوییس، 
اتهــام واهی تاش بــرای بمب گذاری 
تروریستی  گروهک  گردهمایی  درمحل 
منافقین در پاریس مطرح شد. در همان 

روز محمدجواد ظریــف وزیرامورخاجه 
ایران با دیپلماســی توییتــی، عملیات 
روانی گروه های افراطی در اروپا را پاسخ 

و لو داد.
با خــروج ترامپ از برجام و رویکرد کاخ 
سفید به بازخوانی سیاست ایران هراسی 
و تــاش برای همگام ســازی متحدان 
اروپایی واشــنگتن با پیش فرض انزوای 
ایران، ســفر روحانی به سوییس بیش از 
پیش اهمیت یافته اســت . تاش رسانه 
های آمریکا در بازنمایی اخبار ضد ایرانی 
و انجام یک عملیات روانی گســترده و 
پیچیده نشان می دهد که سفر اروپایی 
رییس جمهــوری ایــران از چه درجه 

اهمیتی برخوردار است.
اما ورای اقدامات سیاســی و اقتصادی 
دولت ترامپ، حســن روحانی عاوه بر 
اینکــه تاش می کند تــا در قلب اروپا 
مســیرهمکاری های اقتصادی با اروپا را 
گســترش دهد، اقدام های ضد برجامی 

دولت ترامپ را نیز پاسخ دهد.
روحانی که شــامگاه دوشــنبه در جمع 
ایرانیان مقیم سوئیس حضور یافته بود، 
تاکید کرد که مقامات سوئیســی حامی 
برجام و تــداوم روابط اقتصادی با ایران 
هســتند وافزود؛ ۴۰ شــرکت اقتصادی 
ســوئیس فردا با همــکاران ایرانی خود 

جلسه خواهند داشت.
در ســال ۲۰۱۶میــادی و در فضــای 
اروپایی  پسابرجامی، کشورهای مختلف 
از جملــه ســوئیس نمایندگانی را برای 
امضــای قراردادهای تجــاری به ایران 
فرســتادند. در آن سال، یوهان اشنایدر 

امان رئیس وقت کنفدراسیون سوئیس 
که بااترین مقام سیاســی این کشــور 
محســوب می شود، تنها چند هفته بعد 
از اجرایی شدن توافق هسته ای، در رأس 

هیاتی بلندپایه به ایران سفر کرد.
اگر چه مناســبات تجاری میان ایران و 
سوییس هنوز به سطح ایده آل نرسیده 
است، اما این مناسبات به دلیل ساخت 
ویژه آن از اهمیت خاصی برخوردار است.

بســیاری از بانک های بزرگ اروپایی و 
بین المللی درسوییس حضور دارند و به 
نوعی می توان گفت که این کشور قلب 
مالی اروپا به حســاب می آید. بنابراین، 
حضور هیــات های تجاری ایران در این 
کشور می تواند بخش بزرگی از مشکات 
بانکی بسیاری از تجار ایرانی را حل کند. 
ســفر رییس جمهوری اسامی ایران و 
برخی وزرای اقتصادی دولت دوازدهم به 
سوییس و اروپا نشان از افزایش تاش ها 
برای حل برخی مشکات بانکی درفضای 
پسابرجامی دارد. آنچه ایران و سوییس 
می تواننــد در این برهــه زمانی انجام 
دهنــد؛ ایجاد درک مشــترک ازفضای 
همــکاری های دوجانبــه و چندجانبه، 
تســهیل مناســبات اقتصادی و بانکی، 
با رویکردهای ضدبرجامی دولت  مقابله 
ترامپ و گسترش روابط فرهنگی به ویژه 

در حوزه گردشگری خواهد بود.
اکنون اروپایی ها باید نشان دهند که با 
حفظ برجام، مسیر دیپلماسی، تعهد به 
معاهدات بیــن المللی، مقابله با افراطی 
گری و تداوم صلح و امنیت بین المللی 

هنوز پابرجاست.

دوشنبه  که شامگاه  روحانی 
در جمــع ایرانیــان مقیم 
ســوئیس حضور یافته بود، 
مقامات  کــه  کــرد  تاکید 
و  برجام  حامی  سوئیســی 
با  اقتصادی  روابــط  تداوم 
 40 وافزود؛  هســتند  ایران 
شــرکت اقتصادی سوئیس 
ایرانی خود  با همکاران  فردا 
جلســه خواهند داشــت.

گام های بلند تهران- برن به سوی مناسبات فراگیر

چشم انتظارِ سوغات روحانی از اروپا

مناســبات میان جمهوری اســامی ایران وکنفدراســیون سوییس 
همواره ازثبات برخوردار بوده وســفر حسن روحانی رییس جمهوری 
ایران به این کشــور مــی تواند عاوه بر توســعه روابط سیاســی، 
مناســبات اقتصادی بــه ویژه در حــوزه بانکی را گســترش دهد.

 کره جنوبی در سودای عقد قرارداد هسته ای
 با عربستان است

به دنبال آنکه عربســتان یکی از شرکت های کره جنوبی را برای عقد قرارداد هسته 
ای با ریاض نامزد کرد، سئول از تاش بیشتر برای رسیدن به این هدف خبر داد.

عربستان شرکت برق کوریا الکتریک موسوم به ‘کپکو’ را در کنار چهار شرکت دیگر 
برای اجرای طرح هسته ای در این کشور کاندیدا کرده است.

وزارت تجارت، صنایع و انرژی کره جنوبی در بیانیه امروز خود اعام کرد که عربستان 
کشورهای چین، کره جنوبی، آمریکا، فرانسه و روسیه را برای اولین طرح هسته ای 

این کشور در نظر گرفته است.
نمایندگان این شرکت و برخی از شرکت های دست اندرکار انرژی از جمله برق هسته 
ای در حال رایزنی با نمایندگان دولت کره جنوبی هستند تا تاش ها برای عقد این 

قرارداد با عربستان تسریع شود.
عربستان می خواهد دو راکتور برق هسته ای بسازد که تا سال ۲۰۳۰ میادی بتواند 
دستکم 8/۲ گیگاوات برق برای این کشور تولید کند برنده این طرح زمستان امسال 

معلوم خواهد شد.
عربستان نزدیک به ۲۵ درصد از نفت تولیدی داخلی را مورد استفاده قرار می دهد 

اما قصدش استفاده بیشتر از منابع انرژی تجدیدپذیر از جمله انرژی اتمی است.
‘خالد الفلیح’ وزیر انرژی عربستان سعودی که در اردیبهشت امسال به کره جنوبی 
ســفر کرد به مشارکت سئول در اجرای طرح هسته ای این کشور چراغ سبز نشان 
داده بود. کره جنوبی سال ۲۰۰۹ میادی توانست قراردادی را با امارات متحده عربی 
برای ســاخت نیروگاه های هسته ای به ارزش ۲۰ میلیارد دار امضا کند و امیدوار 

است عربستان دومین پایگاه هسته ای این کشور در خاورمیانه باشد.
دو کشــور اعام کرده اند در زمینه صنایع خودرو، انرژی های تجدید پذیر، توسعه 
منابع پاک انرژی و عرصه های اقتصادی دیگر همکاری گسترده تری خواهند داشت.

ارزش تبادات تجاری دو کشور در سال ۲۰۱۶ میادی به ۲۱ میلیارد و ۳۰۰ میلیون 
دار رسید که از این رقم ۱۵ میلیارد دار و 7۰۰ میلیون دار واردات نفت خام و مواد 
پتروشــیمی از عربستان بوده و کره جنوبی نیز ۵ میلیارد و ۶۰۰ میلیون دار اقام 

الکترونیکی، منسوجات، خودرو و فواد به آن کشور صادر کرده است.

وزیر کشور آلمان با مرکل سازش کرد و دولت 
ائتافی نجات یافت

وزیر کشــور آلمان گفت که بر سر مناقشه مهاجرتی با صدراعظم به سازش رسیده 
اســت. هورست زیهوفر، وزیر کشــور آلمان که روز دوشنبه اعام کرده بود به دلیل 
مخالفت هایش با سیاست های مهاجرتی آنگا مرکل، صدراعظم آلمان استعفا می کند 
و استعفایش را تقدیم کرده بود، اعام کرد که بر سر این مناقشه که تهدیدی برای 

دولت ائتافی مرکل محسوب می شود، سازش کرده است.
وی گفت: ما به توافقی درباره تدابیر کاهش سرازیر شدن مهاجران غیرقانونی به کشور 
رســیدیم. البته همچنان این توافق نیاز به موافقت شریک سوم ائتاف دولتی یعنی 

حزب “سوسیال دموکرات” دارد.
زیهوفر تاکید کرد، به کارش به عنوان وزیر کشور ادامه خواهد داد.

او گفت: بعد از رایزنی های بســیار با اتحادیه دموکرات مسیحی و اتحادیه سوسیال 
مسیحی به توافقی درباره ممانعت از هرگونه مهاجرت غیرقانونی در مرزهای آلمان و 

اتریش در آینده رسیدیم.
در همین حال مرکل که در برلین با اعضای ارشد حزبش )دموکرات مسیحی( جلسه 

داشت، شرایط را “بسیار جدی” توصیف کرد.
صــدر اعظم آلمان همچنین بعد از دیدار با زیهوفر گفت، درباره موضوع مهاجرت به 
توافق رسیدیم و براساس آن مراکزی در مرزهای آلمان برای بازگرداندن پناهجویان 

ایجاد خواهد شد.
مرکل تصریح کرد، براســاس توافقی که با وزیر کشور داشته قرار است مراکزی در 

مرزهای آلمان برای بازگرداندن پناهجویان ایجاد شود.
وی خاطرنشان کرد، صحبت درباره مراکز ترانزیتی است که از طریق آن پناهجویانی 
که قبا در کشورهای دیگر اتحادیه اروپا ثبت نام کرده اند به این کشورها بازگردانده 
شوند و این اقدام بعد از بازنگری در شرایط پناهندگی آنها در آلمان و اینکه آیا شرایط 

ماندن را دارند یا نه، خواهد بود.
مرکل گفت: راه حل میانه ای که حزب متبوعش و اتحادیه سوسیال مسیحی به آن 
دست  یافته اند اساس آزادی رفت و آمد در داخل اتحادیه اروپا را در نظر خواهد گرفت 
و در عین حال به آلمان اجازه خواهد داد تدابیر جدی و محکمی برای کاهش سرازیر 

شدن مهاجران در نظر بگیرد.
صــدر اعظم آلمان به خبرنگاران گفت: ما خواهان ایجاد مراکزی ترانزیتی در آلمان 
هستیم تا به واســطه آن روند بازگرداند پناهجویان انجام شود و این طبق توافق با 

کشورهایی است که پناهجویان از آنجا می آیند و در آنجا قبا ثبت نام کرده اند.
مرکل تاکید کرد، این موضوع روحیه مشارکت در داخل اتحادیه اروپا را حفظ می کند 
و در عین حال گامی مهم در تنظیم مهاجرت ثانویه است. ما توانستیم راه حلی میانه 

را بعد از مناقشات سخت به دست آوریم.
مرکل ســعی داشت تا اختافاتش را با زیهوفر و حزب او )سوسیال مسیحی( حل و 
فصل کرده و به آنها اطمینان دهد پیشرفت چشمگیری در تضمین همکاری اروپایی 
بیشتر برای مقابله با بحران مهاجرتی در نشست اخیر اتحادیه اروپا داشته است. در 
حالی که بســیاری از اعضای اتحادیه سوسیال مسیحی همان ارزیابی مرکل از این 
نشست را دارند، زیهوفر منتقدتر بود و یکشنبه در جلسه حزبی گفت که این نتایج 
تفاوت چندانی ایجاد نمی کند. حزب اتحادیه دموکرات مسیحی با صدور قطعنامه ای 
از توافق اتحادیه اروپا برای کاســتن از میزان مهاجرت پناهجویان و مهاجرت ثانویه 
به کشورهای عضو حمایت کرده اســت. وزیر کشور آلمان تاکید دارد که کشورش 
باید برگرداندن مهاجرانی را که سابقا در یک کشور دیگر اتحادیه اروپا ثبت نام شده 

بودند، آغاز کند.
مرکل هم گفته بود از چنین ایده ای حمایت نمی کند چرا که این نگرانی وجود دارد 
که سیستم مرزهای باز اروپا از بین برود و همبستگی این نهاد بیش از پیش تضعیف 
شود. ماه گذشته، زیهوفر تا بعد از نشست اتحادیه اروپا به مرکل مهلت داده بود تا به 
راه حل جایگزینی برسد. وی نسبت به فروپاشی ائتاف سه گانه دولت آلمان )متشکل 
از اتحادیه دموکرات مسیحی، اتحادیه سوسیال مسیحی و حزب سوسیال دموکرات( 

هشدار داده بود.
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گایه های پیشکسوت صدا در سینما:

گویی مرا از معشوقه ام جدا کرده اند

حسن زاهدی صدابردار ضمن گایه از وضعیت موجود سینما، می گوید حدود 
دو سال است که بیکار است.

حسن زاهدی صدابردار سینما درباره جدیدترین فعالیت های خود گفت: حدود 
دو ســال است که بیکار و در خانه نشســته ام و  در این مدت هیچ کسی برای 
همکاری با من تماس نگرفته است. ما بارها از دوستان خواسته ایم به وضع صنف 
مان رســیدگی شــود اما این امر صورت نمی گیرد از همین رو در حال حاضر 

بسیاری از بزرگان عرصه صدابرداری بیکار هستند.
صدابردار »باشــو غریبه کوچک« افزود: اصا مشخص نیست چرا پیشکسوت 
های صنف اوضاع کارشــان اینگونه اســت مثا نمی گویند دستمزدتان گران 
است و به همین دلیل امکان کار کردن ندارید. در حال حاضر یک برده داری 
نوین در ســینما جریان دارد زیرا برخی جوان ها با دســتمزد اندک برای کار 
استفاده می شوند و به نظر من حق شان پایمال می شود. ما مخالف جوانگرایی 
نیســتیم و حتی از این موضوع هم اســتقبال می کنیم اما موضوع این است 
که این جوانان به دلیل شــرایط بد اقتصادی راضی به همکاری با قیمت های 
غیراستاندارد می شوند که در اصل حقوق خودشان زیر سوال می رود. از سوی 
دیگر پیشکســوتان به این شــکل کار نمی کنند و همین باعث شده است که 
امثال من از معشوقه مان یعنی کار صدابرداری جدا بیفتیم پس در هر دو شکل 

حق صدابرداران ضایع می شود.
زاهدی بیان کــرد: من چندی پیش به کار صدابرداری در فیلم رضا ســخایی 
پرداختم و با وجود اینکه این فیلم به صورت سکانس-پان بود به خوبی از عهده 
آن برآمدم پس هنوز توانایی انجام کار دارم بنابراین اگه این بهانه وجود دارد که 

امثال من ناتوان هستند به ما هم بگویند تا بدانیم.
این صدابردار در پایان گفت: آخرین فیلمی که کار کردم فیلم سینمایی »ایران 
برگر« به کارگردانی مسعود جعفری جوزانی بود و بعد از آن فعالیتی در سینما 
نداشــتم. این روزها حس خوبی ندارم و گاهی کنار وســایل صدابرداری ام می 

نشینم و حسرت می خورم.

مدیرکل هنرهای نمایشی:
نباید به تئاتر شهر نگاه خصوصی داشت

مدیرکل هنرهای نمایشــی درباره پرداخت مطالبات جشنواره سی و ششم 
تئاتر فجر، مســتقل شدن مجموعه تئاتر شهر و وضعیت حریم این مجموعه 

توضیحاتی را ارایه داد.
شهرام کرمی مدیرکل هنرهای نمایشــی درباره وضعیت پرداخت مطالبات 
سی و ششمین جشــنواره بین المللی تئاتر فجر که قرار بود تا پایان خرداد 
انجام شــود گفت: با وجود پیگیری های مکرر مــن و تاش معاونت هنری 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، تا این لحظه اعتباری برای پرداخت مطالبات 
سی و ششمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر دریافت نکرده اییم در نتیجه 
نتوانســته ایم طبق وعده قبلی تا پایان خرداد مطالبات جشــنواره را تسویه 

کنیم.
وی اظهــار کرد: تاش می کنیم هر چه زودتر اعتباری را دریافت و مطالبات 

جشنواره تئاتر فجر سی و ششم را پرداخت کنیم.
کرمی درباره این موضوع که آیا برنامه ای برای مستقل بودن مجموعه تئاتر 
شــهر در بخش برنامه ریزی و فعالیت در نظر دارد یا نه؟ توضیح داد: ســال 
ها اســت که تئاتر شهر با یک ساختار مشــخص در حال اداره است و تمام 
مدیران قبلی ســعی کردند با اســتفاده از انجمن هنرهای نمایشی و کمک 
های وزارتخانه فرهنگ و ارشــاد اسامی، شرایط اجرایی آثار نمایشی در این 
مجموعه را تســهیل کننــد و در حال حاضر بخش عمــده بودجه اداره کل 
هنرهای نمایشــی نیز به مجموعه تئاتر شــهر تخصیص پیدا می کند. وی 
یادآور شــد: در مقطعی بحث خصوصی ســازی مجموعه تئاتر شهر و اینکه 
این مجموعه به مانند بنیاد رودکی می تواند تبدیل به موسسه ای خصوصی 
شــود، مطرح بود ولی همان زمان بســیاری از مدیران و هنرمندان معترض 
شدند. من هم معتقد بودم نگاه مستقل داشتن در مجموعه تئاتر شهر خوب 
اســت ولی این مجموعه نباید نگاهی خصوصی و صرفا درآمدزا داشته باشد 
زیرا آسیب زننده است. مدیرکل هنرهای نمایشی که به تازگی سعید اسدی 
را به عنوان رییس مجموعه تئاتر شــهر منصوب کرده است، اظهار کرد: باید 
تاش کنیم میزان اعتبار تئاتر شــهر بیشتر و روند تخصیص اعتبارات به آن 
را تســهیل کنیم زیرا این روند می تواند بهتر از نگاه خصوصی داشتن، مؤثر 
باشد. البته خوب اســت که بخش خصوصی را برای باا بردن خدمات ارایه 
شده از سوی مجموعه تئاتر شهر به هنرمندان و مخاطبان تئاتری فعال کنیم.
کرمی تاکید کرد: مجموعه تئاتر شهر قرار است حامی هنرمندان باشد و نگاه 
درآمدزایی به آثار و هنرمندان نداشته باشد. خدمات اداری و فنی تئاتر شهر 
به عنوان بزرگترین مجموعه حرفه ای تئاتر ایران نیاز به توجه بیشتری دارد 
لذا باید خدمات در مجموعه تئاترشــهر را تسهیل کنیم و توجه به مخاطب 

سرلوحه کار قرار گیرد.
این مدیر تئاتری اظهار امیدواری کرد مجموعه تئاتر شــهر روند رو به جلوی 
گذشــته را ادامه دهد زیرا پویاتر شــدن این مجموعه می تواند باعث پویاتر 
شدن تئاتر ایران شود. کرمی در بخش دیگری از سخنان خود درباره وضعیت 
حریم مجموعه تئاتر شــهر، اظهار کرد: چهارراه ولیعصر یکی از شلوغ ترین 
نقاط شهر تهران است. مجموعه تئاتر شهر در جوار یک بوستان شهری است 
و با وجود ایســتگاه های مترو و اتوبوس، یــک زیرگذر پرتردد و مکان های 
تجاری، آن منطقه بســیار پر رفت و آمد است. البته خوشبختانه شهرداری 
منطقه طرح جامع و کامل گذرگاه فرهنگ و هنر از چهارراه ولیعصر تا خیابان 

استاد شهریار را دارد که در شورای شهر هم تصویب شده است.
وی تاکیــد کرد: اگر این اتفاق بیفتد تاثیر بســزایی روی شــرایط محیطی 

مجموعه تئاتر شهر خواهد داشت.
مدیرکل هنرهای نمایشی در پایان سخنان خود تصریح کرد: امکان اجرایی 
مشــخص کردن حریم مجموعه تئاتر شــهر عما موجود نیست اما گذرگاه 
فرهنگ و هنر به مرور زمان کمک می کند تا محیط و بافت پیرامون مجموعه 

تئاتر شهر نیز هویت فرهنگی و هنری پیدا کند.

خبر

گزارش
نقدی به اعطای درجه هنری به هنرمندان موسیقی اقوام

کاه دکتری بر سرشان نگذاریم!

یک پژوهشگر موسیقی اقوام معتقد است: برای اعطای درجه هنری به هنرمندان 
بیشــتر فکر کنیم و به جای برطرف کردن موانع فرهنگی و بازدارنده  کسب و کار 
این هنرمندان عزیز در موســیقی اقوام و نواحی، بر سرشــان تاج محنت نگذاریم. 
زیرا آنها خواستار امکان ادامه ی هنرشان هستند؛ نه کاهی با مدرک دکتری برای 
سرشان. علی مغازه ای درباره اعطای درجه هنری از سوی وزارت فرهنگ و ارشاد به 
هنرمندان پیشکسوت موسیقی اقوام بیان کرد: اگر سخنرانی های مدیران فرهنگی 
کشــور را بررسی کنیم، بدون هیچ تردیدی، تک تکشــان بارها درباره مشکات و 
معضات فرهنگی و ضرورت فرهنگ ســازی سخن گفته اند و از موضع مصلحان و 
ناصحان از فقدان فرهنگ متناسب با تحوات علمی و تکنولوژی و نبود فرهنگ در 

تمام شئون زندگی ما ایرانیان گله کرده اند.
او ادامه داد: بدون استثناء، تمام مدیران، سخنرانی های آتشینی درباره نبود اخاق 
اجتماعی، نبود تعریف های متناســب فرهنگی و هنری، نبود سازوکارهای تقویت 
مناسبات فرهنگی، نبود یا کمبود معرفت علمی و هزاران ایراد و اشکال در ساختار 
زندگی اجتماعی جوامع متنوع فرهنگی در کشور در مجامع تکراری مناسبت های 
مختلف فرهنگی داشته اند. مناســبت هایی که تنها خروجی آنها خبر سخنرانی و 

اعطای لوح، نشان، درجه و سکه و جایزه بوده است.
این پژوهشگر موسیقی اقوام افزود: پرسش اینجاست که این  همه لوح بخشیدن و 
نشــان افتخار به نام افراد زدن، آیا نان و آبی برای گیرندگان نشان و لوح می شود 
یا این قبیل کارها فقط شــغل اعطاکنندگان این نشان هاست و بقیه ی مسائل به 
این هر دو طرف داستان یعنی گیرنده و دهنده ی نشان و درجه هیچ ربطی ندارد؟

مغازه ای اظهار کرد: اگر بخواهیم شفاف تر بپرسیم، آیا دریافت کنندگان این نشان 
مشــمول دریافت حقوقی از دولت یا صادرکننده ی نشــان می شوند؟ یا کسی یا 
کســانی که نشــان هایی را صادر می کنند حقوقی در قبال این تاش و پیگیری از 

دولت دریافت می کنند؟
دبیــر هنری فســتیوال آینه دار با بیان اینکه این قبیل نشــان ها در حقیقت برای 
بازتعریف جایگاه هنری، علمی یا اجتماعی افرادی  است که متاسفانه بنا بر دایل 

بســیاری تا امروز در جایگاه واقعی خودشان تعریف نشده اند، افزود: شاید این هم 
یک منطق گریزناپذیر باشد و ما نتوانیم ارزش و اعتبار چنین مدارک و درجه ها را 
بــی ارج یا نامعتبر بخوانیم؛ البته می توان قبول کرد که در برخی موارد برای برخی 
هنرمندان در جوامع شــهری باید این نشــان ها اعتباری برایشان باشد و شاید به 
فضایــل آنها اضافه کند و احتمااً این اعتبار دقیقاً کارکرد اجتماعی و پرنشــیبی 
برایشــان دارد. اگرچه به نظر می ســد برابری این درجات برای همگان در آینده، 
محل مناقشه نیز خواهد داشت. او افزود: اما اشکال کار درست از این نقطه برجسته 
و خطرناک شــروع می شود که همین مدارک و مدارج را در جامعه ی غیرشهری یا 
جامعه ی شهری کمتر توسعه یافته با معیارهای فرهنگی و سطح سواد و فاکتورهای 
مختلف دیگر آن جامعه و دقیقاً با همان اعتبار جوامع شهرهای رشد یافته تعریف و 
صادر می شود. این یعنی تحمیل کردن یک مفهوم مدرن و آکادمیک به جامعه ای 
که در موقعیت تعادل و هماهنگی با این مفاهیم نیست. مغازه ای در توضیح دایل 
بحث گفت: با آوردن نام چند هنرمند به عنوان مثال می توان تفاوت ها و ناموزونی 
و یکسان نبودن کارکرد این درجه های هنری را توضیح دهیم. او افزود: ما می دانیم 
استادان برجسته ای در موسیقی، تئاتر و دیگر شاخه های هنری هستند که کسی 
تردیدی در اســتادی آنان ندارد. برای مثال استاد محمدرضا شجریان در موسیقی 
و اســتاد ایرج راد در تئاتر را در ســطح اعای دو رشته در نظر بگیریم. اگر این دو 
اســتاد را به دارندگی نشان یا درجه ی یک هنری هم پیوند دهیم، نه فضیلتی به 
مقامشان اضافه کرده ایم و نه کسی پس دریافت از نشان، آنها را جناب استاد دکتر 
خطــاب می کند. تازه با صادر کردن چنین مدرکــی اگر اعتباری بر چیزی افزوده 
شود، به خود درجه ی هنری چیزی اضافه شده است. و در این حالت دیگر افرادی 
که این نشــان را دارند با چنین استادانی یکسان و هم سطح قلمداد می شوند. در 
واقع با این کار نه تاجِ گلی بر سر و نه فضیلتی بر جایگاه هنری هنرمندان نام برده  
افزوده می شــود. این موضوع جای بحثی مفصل دارد که می توان زمانی دیگری به 

آن پرداخت.
این پژوهشــگر موسیقی با بیان مثالی ادامه داد: دو نام فرضی از موسیقی نواحی و 
نمایش یا تعزیه ی عاشــورا )نه مثاً شوشی در هرمزگان( در نظر بگیریم؛ مثاً اگر 
در روستای حسین آباد از توابع خلیل آبادِ شهرستان کریم آباد اولیا در شهر مرادآباد 
اســتان قیاث آباد را در نظر بگیریم، تصور کنیم مشــدی حســین چوبدار که ساز 
بســیار دلنوازی هم می زند و محبوب تمام اهالی شهر و دیارش است و حاج نصیر 
بیدآبادی که شــمرخوان درجه ی یک و فوق العاده ای در تعزیه ی روستای خودش 
است و آوازه ی او هم مثل دوستش مشدی حسین به سایر شهرهای کشورمان هم 
رســیده است، به عنوان درجه هنری و لقب دکتر نائل شوند و بعد از این اسم شان 
آقای دکتر مشدحسین چوبدار و آقای دکتر حاج نصیر بیدآبادی تغییر کند، بدون 
آنکه این درجه  دکتری در جامعه ای که در آن زندگی می کنند، تعریف درســت و 
متناســب با زیست و فرهنگ آن جامعه داشته باشد. بی شک هنرمندان دیگر آن 

دیار هم به تکاپو برای کسب دکترا می افتند.
او اضافه کرد: بســیاری از ما بارها در روســتاهایی دیده ایم به دوستانمان که مثاً 
دکترای ادبیات یا فلسفه داشته اند، مراجعه شده و گفته اند آقای دکتر دلمان چند 
روز است درد می کند، می توانید یک آمپولی چیزی به ما بزنید تا خوب شویم. حال 
چرا دوســتان نازنین و سروران گرامی متوجه نمی شوند که انجام چنین کارهایی 

چه آفتی در جان هنر مردمی و فرهنگ اقوام ما می اندازد؟

این رویداد هنری، عصر هشــتم تیر ماه 
در هتل پارســیان آزادی تهران با اجرای 

حسین پاکدل برگزار شد.
پیش از آغاز این حراج، اعام شــد که دو 
اثر از علی اکبــر صادقی و بهجت صدر از 
دور فروش خارج شــده اســت. اما دلیل 

خروج دو اثر از حراج تهران چه بود؟ 
در حالی که کاتالوگ حراج یک ماه پیش 
نهایی شده بود، افزایش قیمت دار سبب 
شــد صاحبان دو اثر یادشــده خواهان 

تصحیح قیمت شوند که میسر نبود.
اولین چکش این حــراج برای تابلویی از 
پرویز کانتری فرود آمد. این اثر بین ۲۵۰ 
تا ۳۵۰ میلیون تومان قیمت گذاری شده 
بود که به قیمــت ۳۰۰ میلیون فروخته 
شد. ســپس تابلوی رنگ روغن روی بوم 
ناصر اویســی با نام »اسب ها« به قیمت 
۱۴۰ میلیون تومان خریداری شد. تابلوی 
ترکیب مواد روی بوم جعفر روح بخش نیز 
که در سال ۱۳۶۴ خلق شده است، به زیر 
کمینه قیمت پیشنهادی خود و با ۱۳۰ 

میلیون فروخته شد.
در ادامــه تابلوی رنگ روغــن روی بوم 
ســیراک ملکونیان که بین ۳۰۰ تا ۴۰۰ 
میلیون تومان قیمت  پیشنهادی آن بود، 

۵۵۰ میلیون خریداری شد.
اثــری مینیمال از فرشــید ملکی که با 
حکاکی لینولئوم روی فیبر خلق شده بود 

۱۱۰ میلیون تومان چکش خورد.
تابلوی »دیــوار ۴« غامحســین نامی 
که ۲۰۰ میلیون تومان بیشــینه قیمت 
پیشنهادی آن بود ۲۵۰ میلیون خریداری 
شــد. تابلوی رنگ روغن و شن روی بوم 
محســن وزیری مقدم که ساخت آن به 
ســال ۱۳۴۱ برمی گــردد ۲۲۰ میلیون 
فروخته شد. تابلوی ترکیب مواد روی بوم 
مسعود عربشاهی به باای بیشینه قیمت 
میلیون تومان چکش  پیشنهادیش ۳۶۰ 
خورد. اثری از لیلی متین دفتری که ۱۵۰ 
تــا ۲۰۰ میلیون قیمت پیشــنهادی آن 
بود، ۲۴۰ میلیون فروخته شــد. اثر رنگ 
روغن روی بوم از ابوالقاسم سعیدی ۳۲۰ 
میلیون، اثر رنگ روغن روی بوم منوچهر 
نیازی که ۶۰ تا 8۰ میلیون قیمت گذاری 

شده بود، ۱۰۰ میلیون خریداری شدند.
تابلویی از فریده اشایی با تکنیک رنگ 
روغن روی بوم متعلق به سال ۱۳۶۹ که 
۴۰۰ تا ۶۰۰ میلیون تومان قیمت داشت، 
7۵۰ میلیون تومان چکش خورد و عکس 
»گاو گریان« عباس کیارستمی که ۲۰۰ 
میلیون بیشینه قیمت پیشنهادی آن بود 

۲۲۰ میلیون تومان خریداری شد.
در ادامه تابلوی »شــاخ ســرخ« علیرضا 
اســپهبد ۱۴۰ میلیون، تابلویی از پروانه 
اعتمادی متعلق به سال ۱۳۵۵ با بیشینه 
قیمــت پیشــنهادی خود یعنــی ۳۰۰ 
میلیون تومان خریداری شــد. تابلویی از 
منوچهر یکتایی که در ســال ۲۰۱۶ در 
حراج وینزور انگلیس ارائه شده بود، ۴8۰ 
میلیون، اثری دیگر از مسعود عربشاهی با 
تکنیــک رنگ روغن و رنگ متالیک روی 

بوم ۴۰۰ میلیون تومان خریداری شدند.
تابلویی از سونیا باانسانیان باای بیشنیه 
قیمت پیشنهادیش ۱۴۰ میلیون، اثری با 
تکنیک آیینه کاری و نقاشی پشت شیشه 
روی گچ از منیر فرمانفرماییان که ۳۰۰ 

تا ۴۰۰ میلیون قیمت پیشنهادی داشت 
۵۲۰ میلیون  تومان چکش خورد.

تابلویی با تکنیــک اکریلیک روی بوم از 
عبدالرضا دریابیگی که ساخت آن به سال 
۱۳۶۵ برمی گــردد، ۱8۰ میلیون، تابلو 
»فال قهوه« سیاوش کسرایی به بیشینه 
قیمت پیشــنهادی خود ۴۰ میلیون، اثر 
افجه ای ۳۰۰ میلیون  نقاشیخط نصراه 

خریداری شدند.
اثر »ه هوز، هانسدل« حسین زنده رودی 
که بین یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون تا ۲ 
میلیارد دار قیمت پیشنهادی آن بود و 
در سال ۱۳۶۱ خلق شده است، ۲ میلیارد 

و ۳۰۰ میلیون تومان فروخته شد.
یکی از دو مجسمه »هیچ« پرویز تناولی 
که در سال ۱۳8۹ ساخته شده و نسخه 
هنرمند است، ۵۰ میلیون باای بیشینه 
قیمت خــود و با ۴۵۰ میلیــون تومان 
چکش خورد. تابلویــی از رضا مافی که 
در ســال ۲۰۰8 در حراج کریستیز دبی 
ارائه شده بود، یک میلیارد و ۱۰۰ میلیون 
تومان خریداری شــد. اثر دیگری از ناصر 
اویســی که 8۰ تــا ۱۲۰ میلیون تومان 
قیمت گذاری شده بود، 8۵ میلیون تومان 
فروخته شد. ســپس پرتره ای اثر مهدی 
ویشــکایی ۲۵۰ میلیون، مجســمه تک 
نسخه برنزی »پرنده« بهمن محصص که 
۵۰۰ تا 7۰۰ میلیون قیمت پیشــنهادی 

داشت، 7۵۰ میلیون خریداری شد.
در ادامه ۱۴ اثر کاســیک ایران به حراج 
گذاشته شد. تنها اثری که از کمال الملک 
در  این رویداد ارائه شده بود 7۰۰ میلیون 
تومان خریداری شد. این اثر پرتره در سال 
۱۲۹۲ خلق شده و در سال ۱۳۹۴ نیز در 

حراج تهران ارائه شده است.
اثری از دوستعلی معیرالممالک دو برابر 
بیشنه قیمت پیشنهادی خود یعنی 8۰ 
میلیون تومان، تابلویی از مجسمه ســاز 

معروف ابوالحسن صدیقی که دهکده ای 
کنــار رود ســن را نشــان می دهد 7۰ 
میلیون، تابلویی از منظره شــمال ایران 
خلق شــده توسط محســن سهیلی ۳8 
میلیون، اثری از حسین شیخ ۴۰ میلیون، 
اثر »زاینده رود اصفهان« از عیسی بهادری 
متعلق به ســال ۱۳۱7، بــه قیمت ۵۵ 
میلیون تومان، اثری با تکنیک آبرنگ روی 
مقوا از سمبات درکیورقیان 7۵ میلیون، 
اثر »شبستان مســجد امام اصفهان« از 
یرواند نهاپتیان که ۹۰ میلیون بیشترین 
قیمت پیشــنهادی آن بود ۱۱۰ میلیون 

و اثــری از محمود زنگنه کــه ۳۰ تا ۴۰ 
میلیون قیمت پیشــنهادی آن بود ۱۰۰ 

میلیون تومان چکش خوردند.
اثری از کیخســرو خروش ۲۲۰ میلیون، 
تابلویی با تکنیک رنگ روغن روی گونی 
از عباس کاتوزیان ۱۵۰ میلیون خریداری 
شــد. ســپس نوبت به چکش زنــی اثر 
»پیدایش« محمود فرشچیان رسید که با 
گواش و آبرنگ روی مقوا در سال ۱۳7۵ 
خلق شــده بود و یک میلیــارد و ۲۰۰ 
میلیون تومان بیشینه قیمت پیشنهادی 
آن بود. این اثر امــا ۹۰۰ میلیون تومان 
فــروش رفت. اثر ســوخت و معرق چرم 
حســین خطایی با نام »شــکار« ۱۶۰ 
میلیون، تابلویی از حســین زرین قلم که 
8۰ تا ۱۲۰ میلیون قیمت گذاری شده بود 
با اختاف باایی به قیمت ۴۲۰ میلیون 

تومان خریداری شد.
اثری از محمد احصایی که در سال ۱۳۹۱ 

خلق شده ۶۰۰ میلیون، خریداری شد.
در ایــن میان اثــر دیگری از حســین 
زنده رودی با نــام »رخ« که ۴۰۰ تا ۶۰۰ 
میلیون قیمت پیشنهادی داشت به فروش 
نرفت. اثری با تکنیک اکریلیک و ورق طا 
روی بوم اثر جلیل رسولی با نام »بنی آدم 
اعضای یکدیگرند« بــا قیمت پایه ۱۹۰ 
میلیون تومــان فروش رفت. اثری از رضا 
مافی نیز در نهمین حــراج تهران ۱۱۰ 
میلیون فروش رفت. یکی از مجسمه های 
مجموعه »هیــچ« پرویز تناولی با جنس 
فایبــرگاس و رنگی  تیره که در ســال 
۲۰۱۳ در کریســتیز دبی ارائه شده، نیز 

۶۰۰ میلیون چکش خورد.
اثر دیگری از عبدالرضا دریابیگی نیز ۱۳۰ 

میلیون تومان خریداری شد.
اثر سهراب سپهری که گران ترین قیمت 
پیشــنهادی این حراج را یعنــی ۵ تا ۶ 
میلیارد تومان به خود اختصاص داده بود 
و در ســال ۱۳۵۰ خلق شده است، پنج 
میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان فروش رفت.
تابلوی ســهراب سپهری که ۵ میلیارد و 

۱۰۰ میلیون تومان فروش رفت
اثری از حســین کاظمــی ۳۰۰ میلیون 

تومان، تابلویی از محسن وزیری مقدم که 
سال ۲۰۰۹ در کریســتیز دبی به حراج 
گذاشته شده است ۱۰۰ میلیون، اثری از 
کوروش شیشه گران متعلق به سال ۱۳۶۵ 
به قیمت ۵۵۰ میلیون و تابلویی با تکنیک 
جوهــر و آبرنگ روی مقوا اثر هوشــنگ 
پزشک نیا با بیشــینه قیمت پیشنهادی 
خود ۱۲۰ میلیون تومان چکش خوردند.

تابلوی »معما ۵ و ۶« از آیدین آغداشــلو 
کــه در ســال ۱۳88 خلق شــده، ۶۵۰ 
میلیون خریداری شد. مجسمه ای آهنی 
از مجموعه »ژنرال ها« ژازه تباتبایی ۳۴۰ 

میلیون تومان چکش خورد و تابلوی رنگ 
روغــن روی بوم هانیبال الخــاص با نام 
»انقاب« زیر کمینه قیمت پیشــنهادی 
خــود 7۵ میلیون تومان فــروش رفت. 
پرتره ای دیگر از مهدی ویشکایی متعلق 
به سال ۱۳۴۴ که سابقه حضور در حراج 
تهران را نیز داشــته است ۱۶۰ میلیون 

تومان خریداری شد.
در ادامه مجســمه ای سفالی از مجموعه 
»ســیمرغ« پرویز تناولی که اواخر دهه 
۴۰ شمسی ساخته شده و ۱۵۰ میلیون 
بیشترین قیمت پیشنهادی آن بود، ۲۹۰ 
میلیون تومان به فروش رسید و مجسمه 
تک نسخه و آهنی بز اثر توکل اسماعیلی 

۱۳۰ میلیون خریده شد.
تابلوی رنگ روغن و ســیمان روی چوب 
گارنیک در هاکوپیان 8۵ میلیون  تومان 
چکش خــورد. اثر دیگــری از منوچهر 
یکتایی که سال ۲۰۱7 در حراج ساتبیز 
لنــدن ارائه شــده و بیــن 7۰۰ تا ۹۰۰ 
میلیون تومان قیمت گذاری شده بود در 
نهمین حراج تهران 8۰۰ میلیون تومان 
خریداری شــد. دومین اثر ارائه شده در 
این رویداد از حســین کاظمی که سابقه 
حضور در حراج کریســتیز را داشته و در 
سال ۱۳۵7 خلق شده، ۳8۰ میلیون به 

فروش رفت.
دومیــن اثر ســهراب ســپهری در این 
حــراج نیز یک میلیــارد و ۲۰۰ میلیون 
تا یــک میلیــارد و ۶۰۰ میلیون تومان 
قیمت گذاری شــده بود. برای این اثر که 
در دهه ۴۰ شمســی خلق شده با قیمت 
یک میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومان چکش 
زده شد. تابلو »محصول انسان« از حسین 
محجوبــی ۱۶۰ میلیون، اثــری از ناصر 
عصار با تکنیــک رنگ روغن روی بوم که 
پیش تر در کریستیز دوبی نیز ارائه شده 
۲۴۰ میلیون، تابلو »خرمن کوبی« محمود 
جوادی پــور ۶۰ میلیــون، اثر »طبیعت 
بیجان با میوه ها« ۱۰۰ میلیون، اثر پاستل 
روی مقوا پروانه اعتمادی ۱۱۰ میلیون، 
اثر رنگ روغن روی بوم احمد اسفندیاری 
۴۰ میلیــون، اثر دیگــری از ناصر عصار 
متعلق به ســال ۱۳۴۱ بــه قیمت ۲8۰ 

میلیون تومان خریداری شدند.
اثر دیگری از حســین زنده رودی که بین 
۳۰۰ تا ۴۰۰ میلیون تومان قیمت گذاری 
شــده بود ۳۰۰ میلیــون تومان چکش 
خــورد. اثــر رنگ روغــن روی گونــی 
منصور قندریز بااتر از بیشــترین قیمت 
پیشــنهادیش یعنی یک میلیارد و ۳۰۰ 
میلیون تومان فروش رفت. اثری از جعفر 
روح بخش 8۵ میلیون خریداری شد و اثر 
دیگری از بهجت صدر زیر کمترین قیمت 
پیشنهادیش ۱۹۰ میلیون خریداری شد. 
اثری از کوروش شیشه گران با نام »زرد« 
که امســال خلق شــده و ۳۰۰ تا ۴۰۰ 
میلیون تومان قیمت پیشنهادی داشت به 
فروش نرفت. تابلویی از فرامرز پیارام که 
بااترین قیمت پیشنهادیش ۳۵۰ میلیون 
تومان بــود ۴۵۰ میلیون چکش خورد و 
تابلوی رنگ روغــن و ورق طا روی بوم 
با نــام »خداوندا مــرا آن ده که آن به« 
از محمد احصایــی ۴۲۰ میلیون تومان 
خریداری شــد. آخرین چکش این حراج 
برای اثر دیگــری از منیر فرمانفرماییان 
فرود آمد. توســط مجری اعام شد که 
ایــن اثر از طرف خــود هنرمند به حراج 
تهران ارائه شــده و تمام عواید فروش آن 
به انجمن حمایت از بیماران هموفیلی آن 

هزینه می شود.

در احکامی از سوی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی، »محمدعلی 
مهدوی راد« و »احمدعلی حیدری« به ترتیب در جایگاه های 
دبیر علمی کتاب سال جمهوری اسامی ایران و دبیر جایزه 
جهانی کتاب سال ابقا شدند. سیدعباس صالحی در حکمی 
حجت ااســام و المســلمین محمدعلی مهدوی راد را به 
عنوان دبیر علمی سی و ششــمین دوره جایزه کتاب سال 
جمهوری اســامی ایران  منصــوب کرد.   در حکم صالحی 
خطاب به حجت ااســام والمســلمین محمدعلی مهدوی 

راد آمده اســت:  »نظر به مراتب علمی و فرهنگی و تجارب 
ارزشمند جنابعالی در زمینه های علمی- پژوهشی، به موجب 
این حکم به عنوان دبیر علمی ســی و ششمین دوره جایزه 
کتاب سال جمهوری اسامی ایران  منصوب می شوید. امید 
اســت با استعانت از خداوند متعال و بهره گیری از همکاری 
اندیشمندان و صاحب نظران، این جایزه ارزشمند و معتبر، 
بتواند نقش شایســته ای در ارتقای فرهنگی و معرفی حوزه 

فرهنگ و تمدن ایران سرافراز ایفا نماید«.

با احکامی از سوی وزیر ارشاد 
صورت گرفت؛

ابقای دبیران علمی جایزه 
کتاب سال و جایزه جهانی 

کتاب سال

یکی از دو مجســمه »هیچ« 
ســال  در  که  تناولی  پرویز 
و نسخه  138۹ ساخته شده 
هنرمند اســت، 50 میلیون 
و  خود  قیمت  بیشینه  باای 
با 450 میلیون تومان چکش 
خــورد. تابلویی از رضا مافی 
که در ســال 2008 در حراج 
کریستیز دبی ارائه شده بود، 
یک میلیــارد و 100 میلیون 
اثر  شــد.  خریداری  تومان 
دیگری از ناصر اویســی که 
تومان  میلیــون   120 تا   80
قیمت گذاری شــده بود، 85 
شد. فروخته  تومان  میلیون 

نهمین حراج تهران تحت تاثیر قیمت ارز

سهراب سپهری باز هم رکورد میلیاردی زد

نهمین حراج تهران با ارائه آثار کاســیک و مــدرن ایران عصر امروز 
برگزار شــد. در این حراجی همین طور که طراحی شده بود، گران ترین 
قیمت  پیشــنهادی به یکی از دو تابلوی ارائه شده از سهراب سپهری 
اختصاص یافت که به قیمت بیــش از 5 میلیارد تومان به فروش رفت.
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یرآفن ووعلم

یافته جدید محققان؛
پاشنه آشیل کشنده ترین سرطان مغز کشف شد

محققان توانستند پاشنه آشیل گلیوباستومای مولتی فرم )GBM( را کشف 
کنند که کشنده ترین شکل سرطان مغز است.

اتوفاژی فرایندی اســت که در آن ســلول ها از شــر اجزای غیر ضروری یا 
ناکارآمدشان خاص می شوند.

این فرایند می تواند هم برای ســلول ها ســمی باشد و هم این که می تواند 
نقش حفاظتی داشــته باشد. محققان نشــان داده اند که اتوفاژی محافظت 
کننده به سلول های بنیادی گلیومایی اجازه می دهد که در برابر آنویکیز که 

نوعی مرگ سلولی برنامه ریزی شده است مقاومت کنند.
در واقع آنویکیز زمانی رخ می دهد که ســلول ها از ماتریکس خارج سلولی 
کنده می شــوند و بدین ترتیب رفته رفته دچار مرگ می شــوند. محققین 
Syn�/۹-MDA  دریافته اند که این مکانیســم محافظت کننده بوسیله ژن
 Syntenin/۹-MDAتنظیم می شود. زمانی که این محققین بیان tenin
را بلوک کردند، سلول های بنیادی گلیومایی توانایی شان برای القای اتوفاژی 
محافظت کننده را از دســت دادند و تسلیم آنویکیز شده و در نتیجه سلول 
ســرطانی می میرد.  به عقیده دکتر فیشر سرپرست این تیم تحقیقاتی ژن 
Syntenin/۹-MDA در اغلب ســرطان هــا افزایش بیان دارد و به همین 

دلیل با توجه به نقشــی که در جلوگیری از مرگ ســلول ها دارد، می تواند 
هدفی برای دارو و درمان های جدید باشد.

تحقیقات نشان داد؛
رودخانه های زمین 44 درصد بیش از تخمین های 

قبلی است
تحقیقی جدید نشــان می دهد رودخانه ها و جریان های سطحی آب روی 
کــره زمین کمتر از 77۳ هزار کیلومتر مربع و ۴۴ درصد بیش تر از تخمین 
های قبلی اســت. تحقیقی جدید نشان می دهد رودخانه و جریان های آبی 

روی زمین بیشتر از تخمین  قبلی زمین شناسان است.
طبق این پژوهش که در نشریه ساینس منتشر شده است، مساحت رودخانه 
ها و جریان های آب روی زمین به اســتثنای خشــکی و یخچال ها، کمتر 
از 77۳ هزار کیلومتر مربع اســت. این مســاحت بزرگتر از ایالت تگزاس و 

همچنین ۴۴ درصد بیشتر از تخمین های قبلی است.
این یافته هــا در مطالعات تغییرات وضعیت آب و هوا تاثیر زیادی دارد زیرا 
رودخانــه ها گازهای گلخانه ای را با اتمســفر زمین جابه جا می کنند. این 
روند به خصوص هنگامی که انسان آب ها را آلوده می کند، تشدید می شود.
جان داونینگ، آبگیرشناس و متخصص بیوشیمی در دانشگاه مینه سوتا در 
این باره می گوید: تا ۲۰۰۶ میادی تصور بر آن بود که رودخانه ها و دریاچه 
ها فقط کربن را به اقیانوس منتقل می کنند. اما آنها گازهای گلخانه ای را در 
اتمسفر نیز منتشر می کنند. هنگامی که آاینده ها مانند کودها و فاضاب 
وارد مخازن آبی می شــوند، حباب گازهای متان، دی اکسید کربن و اکسید 
نیتروس در اتمســفر منتشر می شوند. بنابراین وجود رودخانه ها و آب های 
ســطحی بیشتر بدان معناست که ما گازهای گلخانه ای بیشتری به آسمان 
می فرســتیم. داونینگ در این باره می افزاید: این دلیل دیگری برای آلوده 
نکردن آب هاست. به هرحال محققان دانشگاه کارولینای شمالی برای تعیین 
مکان رودخانه ها هزاران تصویر ماهواره Landsat ناسا را بررسی کردند. آنها 
برای این منظور نرم افزاری مخصوص ساختند و در نهایت ابعاد ۵8 میلیون 
رودخانه را به دســت آوردند و در مرحله بعد از آن برای محاســبه پوشش 

رودخانه ها و جریان های آبی روی زمین استفاده کردند.
عاوه برآن گروه کوچکی از دانشجویان نیز استخدام شدند تا دقت و صحت 

نرم افزار را هنگام اندازه گیری رصد کنند.

در یک نشست 3 جانبه؛
 مشکات بیمه ای صنعت فناوری اطاعات 

و ارتباطات بررسی شد
موضوعات بیمه ای صنعت فناوری اطاعات وارتباطات کشــور درنشســت 
مشترکی با حضور مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی، رئیس سازمان فناوری 
اطاعات و رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای به بحث و بررسی گذاشته شد.
نشست مشــترک مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با رئیس سازمان نظام 
صنفی رایانه ای درخصــوص موضوعات بیمه ای صنعت فناوری اطاعات و 

ارتباطات کشور با هماهنگی سازمان فناوری اطاعات ایران برگزار شد.
در این جلســه محمدباقر اثنی عشری رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای 
کشور، رسول سرائیان معاون وزیر و رئیس سازمان فناوری اطاعات، سیدتقی 
نوربخش مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی، محمدحسن زدا معاون بیمه ای 
سازمان تامین اجتماعی و سیدعلی آذرکار دبیر سازمان نظام صنفی رایانه ای 
تهران به طرح موضوعات بیمه ای صنعت فناوری اطاعات و ارتباطات کشور 

و راهکارهای ارائه تسهیات به فعاان این حوزه پرداختند.
رســول سرائیان رئیس سازمان فناوری اطاعات ایران، با بیان اینکه سازمان 
نظام صنفــی رایانه ای بهترین مرجع مذاکره بــا بخش خصوصی در حوزه 
فناوری اطاعات و ارتباطات کشور است، به مشکات بیمه ای کسب وکارهای 
حوزه فناوری اطاعات  اشــاره کرد و افزود: برای رشــد و توسعه فعاان این 

حوزه باید مشکات موجود رفع و اقدامات موثری انجام شود.
ســیدتقی نوربخش مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی نیــز با بیان اینکه 
گزارشــی درباره چالش های کسب و کارهای دیجیتال، حاوی ۱۱۰ موضوع 
مختلف، تهیه شده که یکی از آنها هم به بیمه تامین اجتماعی مربوط است، 
ادامه داد: تسهیاتی از سوی سازمان تامین اجتماعی به شرکت های دانش 
بنیان ارائه می شود. برای مثال سهامداران شرکت های دانش بنیان مشمول 
پرداخت حق بیمه نمی شوند. وی به »نهضت فناوری اطاعات« در سازمان 
بیمه تامین اجتماعی اشــاره کرد و افزود: سازمان تامین اجتماعی آمادگی 
ارائه ۹۰ خدمت بیمه ای به شــکل الکترونیکی و همینطور امکان ایجاد یک 
شتاب دهنده را دارد. درهمین حال این ســازمان آمادگی ارائه سمینارهای 
آموزشــی در خصــوص موضوعات بیمه ای به اعضای ســازمان نظام صنفی 
رایانه ای را دارد. در این جلسه مشترک، محمدباقر اثنی عشری رئیس سازمان 
نظام صنفی رایانه ای کشور نیز با اشاره به بخشنامه ۱۴/۳ تامین اجتماعی و 
اشکات آن، گفت: از جمله این اشکاات عدم پوشش مکفی آن به دلیل رشد 
و توسعه زیاد و سریع کسب وکارهای دیجیتال، همینطور عدم تمکین شعب 
بیمه تامین اجتماعی از مفاد تصریح شــده در بخشنامه مذکور است. یعنی 
عدم صدور مفاصا حســاب بیمه در مدت یک روز، در صورتی که حسابرسی 
بیمه انجام شــده و لیست های بیمه به شکل مستمر و منظم پرداخت شده 
باشــد و عدم وجود یک رویه یکســان و یکنواخت در ســطح شعب بیمه و 

تفسیرهای گوناگون از جمله این اشکاات اسست.مفاد آن برشمرد.  

محققین بین المللــی حین مرور 
پژوهشــی بر روی اهلــی کردن، 
 DNA متوجه چیزی عجیــب در
ســگ های امروزی شــده اند. آن 
ها دریافتــه اند کــه در برخی از 
 DNA با ، DNA جایگاه ها، ایــن
سگ های باستانی منطبق نیست. 
این محققان در آزمایشــگاه دکتر 
جفری کیــد، در حال تاش برای 
درک ژنــوم ســگ هســتند تا به 
شــماری از ســواات در زمینــه 
بیولوژی ژنوم، تکامل و بیماری ها، 

پاسخ دهند.
پژوهشــگر  پندلتون،  آماندا  دکتر 
فوق دکتــری در دپارتمان ژنتیک 
 Michigan Medicine انسانی 
توضیح می دهــد: »ما خودمان را 
متقاعــد کردیم کــه پژوهش های 
را کشف کرده اند  پیشین ژن هایی 
که با سگ بودن ارتباطی ندارد بلکه 
مربوط به سگ اصاح شده است.«

وی ادامه داد: »ســگ های اصاح 
شــده، که اغلب حدود ۳۰۰ سال 
پیش به وج ود آمدند، به طور کامل 
منعکس کننده تنوع ژنتیکی سگ 
ها در سراســر جهان نیستند. سه 
چهارم سگ های جهان که ولگرد 
نامیده می شوند، در اطراف جوامع 
انسانی پرســه می زنند و به دنبال 
غذا می گردند. این  سگ ها می توانند 

آزادانه جفت گیری کنند.«
برای داشــتن تصویری کامل تر از 
تغییرات ژنتیکــی موثر در تکامل 
ســگ ها، تیم پژوهشــی فوق ۴۳ 

ســگ ولگرد از مکان هایی مانند 
هنــد، پرتغــال و ویتنــام را مورد 

بررسی قرار داد.
پژوهشگران، با کمک DNA سگ 
های ولگرد، ســگ های باســتانی 
یافــت شــده از محل هــای دفن 
مربــوط بــه حدود ۵.۰۰۰ ســال 
پیش، گرگ ها و روش های آماری، 
تغییــرات ژنتیکی کــه در نتیجه 
اقدامات انســان برای اهلی سازی 
ایجاد شــده اســت از آن هایی که 
با پرورش نژادهــای خاص مرتبط 

است، مجزا کردند.
این مطالعه ژنتیکــی جدید ۲۴۶ 
جایگاه اهلی کردن را نشــان داد، 
که اکثر آن ها برای نخســتین بار 

شناسایی می شدند.
دقیق تــر،  بازرســی  از  پــس 
این  که  متوجه شدند  پژوهشگران 

ژن هــا روی عملکرد مغز، رشــد و 
رفتار تاثیر می گذارند. به عاوه، این 
ژن ها  فرضیه “ستیغ عصبی اهلی 

کردن” را نیز تایید می کنند.
پندلتون بیان مــی دارد: »فرضیه 
ســتیغ عصبــی اهلی کــردن به 
فنوتیپــی که ما بارهــا و بارها در 
حیوانات اهلی مشــاهده می کنیم، 
اشــاره دارد؛ مــواردی از جملــه 
گوش های نرم، تغییرات فک، رنگ، 
رفتــار اهلی و غیره که می توانند با 
تغییــرات ژنتیکی که حین رشــد 
در نــوع خاصی از ســلول ها به نام 
ســلول های ســتیغ عصبی اتفاق 
می افتند، توضیح داده شــوند. این 
ســلول ها بسیار مهم هستند و در 
همه بافت های بالغ شرکت دارند.«

بســیاری از جایگاه هــای ژنتیکی 
که آن ها شناســایی کردند حاوی 

ژن هایی بود که در رشد و مهاجرت 
فعال  ســلول های ســتیغ عصبی 

هستند.
یک ژن که به طور خاص مشاهده 
شــد RAI۱ نــام دارد که بااترین 
رتبه را در این پژوهش داشــت. در 
یک آزمایشگاه متفاوت در دپارتمان 
دکتر شــگیکی  انســانی،  ژنتیک 
ایواس اســتادیار ژنتیک انسانی در 
روی   ،Michigan Medicine

عملکــرد این ژن و نقــش آن در 
اختاات عصبی رشــدی مطالعه 

کرده است.
وی بیان داشــت: »تغییــرات در 
ژن RAI۱ در انســان منجر به دو 
سندروم می شود. اگر RAI۱ حذف 
شود، ســندرم اسمیت-مگنیس و 
اگر RAI۱ مضاعف شــود، سندرم 
اتفــاق   Potocki-Lupski

می افتد.«
پژوهشگر فوق دکتری در دپارتمان 
 Michigan انســانی  ژنتیــک 
اظهــار  همچنیــن   Medicine

داشــت: » RAI۱ نقطه آغاز خوبی 
برای مطالعــه عملکردهای مغزی 
اســت زیرا جهش هــای آن منجر 
مغــزی می گردند.  اختــاات  به 
مطالعات نشــان می دهند که این 
پروتئین، بیان چندین ژن مشارکت 
کننده در ریتم های شبانه روزی را 
کنترل می کند. یکی از ویژگی های 
منحصر به فــرد در این بیماری ها 
نیز مشــکلی اســت که بیماران با 

خواب دارند.«

ســوپرمارکت زنجیره ای در آمریکا با همکاری یک استارت اپ 
خودروی خودران قصد دارد در یک برنامه آزمایشی تحویل کاا 

به وسیله خودروی خودران را آزمایش کند.
شــرکت ســوپرمارکت های زنجیــره ایKroger با همکاری 
استارت اپ ربات های خودکار Nuro  اعام کرده اند ناوگانی 
از خودروهای خودران را برای ارسال بسته های خرید مشتریان 
به کار می گیرند. این خودروی بی سرنشــین در پاییز امسال 
طبق یک برنامه آزمایشی ارسال محموله هایی مانند شیر، تخم 
مرغ و نان را ارسال می کند. البته مکان انجام این آزمایش اعام 
نشده اســت. سوپرمارکت های زنجیره ای کروگر امیدوار است 
خودروهای بی سرنشین نورو را در ۲8۰۰ شعبه خود در سراسر 

آمریکا به کار گیرد. به این ترتیب کروگر نخستین سوپرمارکت 
آمریکایی خواهد بود که با کمک خودروهای خودران کااها را 
برای مشتریان ارســال می کند. مشتریان می توانند کااهای 
مورد نیازشان را از طریق یک اپلیکیشن موبایل سفارش دهند. 
پس از ثبت ســفارش خودروی خودران مایحتاج مورد نیاز را 
برای او می آورد. البته مشــتری باید برای تحویل کااها حاضر 

باشد.
خودروی خودران نیز یک ون اســت که R۱ نام گرفته اســت. 
این خودرو با گوشــه هایی منحنی، شبیه یک ظرف غذا است 
که عرض آن نصف و طول آن دوسوم ابعاد یک خودروی تویوتا 

کروا است. حداکثر سرعت خودرو ۲۵ مایل بر ساعت است.

تاش برای شناخت ژنوم سگ ها
سگ ها چگونه بهترین دوست انسان شده اند؟!

تازه ها

خبر

جمع آوری نمونه های سیارکی؛
 فضاپیمای ژاپنی پس از 3 سال 

به یک سیارک رسید

فضاپیمای ژاپنی بااخره بعد از سفری سه سال و نیمه به مقر عملیاتی خود در ۲۰ 
کیلومتری یک سیارک رسید. این فضاپیما در یک سال ونیم آتی با سه فرود کوتاه در 

سیارک نمونه هایی از آن جمع آوری می کند.
کاوشگر سازمان فضایی ژاپن بااخره پس از سفری سه سال و نیمه به مقر عملیاتی 
خود نزدیک یک سیارک رسید و اکنون عملیات واقعی برای جمع آوری نمونه از آن 
را آغاز می کند.  فضاپیمای بی سرنشین Hayabusa۲ به مقر عملیاتی خود رسیده 

که  در ۲۰ کیلومتری سیارک و ۲8۰ میلیون کیلومتری زمین قرار دارد.
کاوشگر در یک سال ونیم آتی سعی می کند سه فرود کوتاه در سیارک انجام دهد 
و نمونه جمع آوری کند.  اگر ســفر جمع آوری نمونه و بازگشــت موفق باشد، مواد 
تشکیل دهنده شهاب سنگ سرنخ هایی از منظومه شمسی و حیات روی زمین فراهم 
می کند. این کاوشگر رباتیک دو ماه را به بررسی اماکن مناسب برای فرود در سطح 
ناهموار سیارک اختصاص می دهد. به دلیل دمای باای سطح آن، کاوشگر در هر بار 

فرود فقط چندثانیه می تواند روی سطح سیارک بماند.
این سیارک که Ryugu نام گرفته قطری ۹۰۰ متری دارد.

 در تصاویر منتشر شده این سیارک  شبیه یک مکعب است و چند حفره بزرگ در آن 
دیده می شود  که به گفته کارشناسان ژاپنی فرود در آنها جالب و البته سخت است.

 نخستین فرود کاوشگر در ماه سپتامبر یا اکتبر انجام می شود.
Hayabusa۲  قبل از فرود نهایی در ماه های آوریل یا می ســال آتی، یک ظرف 
آزمایشــگاهی ارسال می کند که باای سطح سیارک منفجر می شود و یک گلوله 
مسی ۲ کیلوگرمی مسی را با سرعت باا به سمت سطح سیارک شلیک می کند تا 
یک حفره بسازد. طی عملیات انفجار، Hayabusa۲ در سوی دیگر سیارک مخفی 
می شــود و دوتا ســه هفته دیگر صبر می کند تا کل زباله هــای مربوط به انفجار 

پاکسازی شود.
فضاپیما سپس نزدیک حفره ایجاد شده فرود می آید و از مواد زیر پوسته ای سیارک 
نمونه جمع آوری می کند.  همچنین این فضاپیما سه کاوشگر بدون چرخ به سیارک 
ارسال می کند. این کاوشگرها روی سطح سیارک می جهند و آن را بررسی می کنند

با همکاری دانشجوی ایرانی دانشگاه تگزاس انجام شد؛
افزایش سرعت ماهیچه های مصنوعی پلیمری

تیمی از پژوهشــگران دانشــگاه تگزاس در دااس با همراهی محســن جعفرزاده 
دانشــجوی دکترای برق این دانشگاه موفق به کنترل ماهیچه های مصنوعی ساخته 

شده از پلیمر پوشش داده شده با نقره شدند.
عبارت »ماهیچه مصنوعی« به ترکیباتی اطاق می شــود که هنگام اتصال به منبع 
انرژی، منقبض یا منبسط می شــوند. تاکنون ماهیچه های مصنوعی متنوعی ابداع 
شــده اند. یکی از نواع رایج ماهیچه های مصنوعی، آلیاژهای حافظه دار مانند ترکیب 
تیتانیوم و نیکل است. اما این آلیاژها دارای پسماند گسترده ای هستند. ماهیچه های 
مصنوعی قوی تر از الیاف کربن تو خالی کشیده شده)نانو لوله های تک ستونی( ساخته 

می شوند که هزینه تولید باایی دارند که آنها را غیراقتصادی می کنند.
محققان در دانشــگاه تگزاس در دااس، گزارش داده اند که موفق به کنترل ماهیچه 
مصنوعی ارزان قیمت ساخته شده از پلیمر پوشش داده شده با نقره، شدند. ماهیچه 
پلیمری پیچیده شــده با اتصال به منبع الکتریکی منقبض می شوند. جهت ساخت 
یک ماهیچه پلیمری پیچیده شده، ابتدا یک نخ پلیمری پوشش داده شده با نقره را 
می تابانند تا شــکل مارپیچ)فنر مکانیکی( شود. سپس آن را در دمای باا)نزدیک به 

نقطه ذوب( حرارت می دهند تا بازپخت)آنیل( شود.
 ازم به ذکر اســت که ماهیچه پلیمری پیچیده شده همواره باید در حالت کششی 
مورد استفاده قرار گیرد. هنگامی که این ماهیچه به منبع الکتریکی متصل می شود 
جریان برق از آن عبور کرده و به دلیل مقاومت الکتریکی)نقره( تولید گرما می کند. با 

باا رفتن دما، پلیمر منقبض می شود و باعث انقباض ماهیچه می شود.
محســن جعفرزاده دانشــجوی دکترای برق دانشــگاه تگزاس در دااس به همراه 
همکارانش به مدت دو ســال بر کنترل ماهیچه هــای مصنوعی گوناگون پژوهش 
کرده اند. در یکی از پژوهش ها، آنها به مطالعه رفتار پویای ماهیچه پلیمری پیچیده 
شــده هنگامی که ورودی ولتاژ است پرداخته اند. این پژوهش نشان داد که می توان 
ماهیچه پلیمری پیچیده شده را با فضای حالت مرتبه اول مدلسازی نمود. ماهیچه های 
پلیمری پیچیده شده در مقایسه با ماهیچه های طبیعی بسیار کند هستند. بنابراین 
افزایش قابل ماحظه ســرعت این ماهیچه های مصنوعی، دستاورد چشمگیری در 
زمینه عملیاتی ســازی آنها حساب می شود. در آخرین تحقیقات آنها، که در نشریه 
علمی مکاترونیک به چاپ رسیده است، از قواعد زبانی جهت طراحی سامانه استنتاج 
فازی برای ســرعت بخشیدن به کنترل ماهیچه های پلیمری پیچیده شده استفاده 
کرده اند. کنترلگر طراحی شده توسط آنها، دیجیتال و زمان گسسته بوده و می توان 
آن را به راحتی در اکثر پردازنده های دیجیتال ارزان قیمت موجود در بازار پیاده سازی 
نمود. راهکار آنها به درستی به چالش های موجود در استفاده از ماهیچه های پلیمری 
پیچیده شده، از جمله سرعت، دقت، مقاومت و قیمت، پاسخ می دهد. بنابر گفته این 
پژوهشــگران، از این کنترلگر می توان در تولید دست مصنوعی، تجهیزات پزشکی، 

ربات ها و اسکلت های پوشیدنی استفاده نمود.

به کمک یک سوپرمارکت؛
تحویل کاا با خودروی 

خودران آزمایش می شود

ایران بــا دارا بودن ســه حوضه آبی 
بزرگ و مهم در شمال )دریای خزر( و 
جنوب )خلیج فارس و دریای عمان(، 
بیش از ۶ هزار کیلومتر خط ساحلی، 
۵۵ جزیره، ســه هــزار کیلومتر مرز 
دریایی و ۲۰ میلیون جمعیت مستقر 
در مناطق ساحلی، کشوری دریامحور 

محسوب می شود.
ایــن ســه حوضــه آبی به تناســب 
شــرایطی که دارند، با تهدید عوامل 
زیادی روبرو هســتند که شامل انواع 
آلودگــی هــای نفتی، پســاب های 
خانگی، صنعتی، آب توازن کشتی ها، 
زباله های دریایی و نابودی زیســتگاه 
ها است و برخی آسیب های احتمالی 
این تهدیدها قابل جبران نخواهد بود.

بسیاری از کشــورها برای حفاظت از 
عرصه های آبی خود گارد ســاحلی 
تشکیل داده اند که متشکل از چندین 

نهاد مرتبط با بخش دریایی است.
آب های ســاحلی هر کشور تا فاصله 
۱۲ مایلی آن اطاق می شود که هر 
کشوری باید نسبت به تامین امنیت 
آن و حفاظت محیط زیســت در آن 

منطقه اقدامات ازم را انجام دهد.
بر این اساس، سازمان حفاظت محیط 
زیســت نیز ایجاد گارد ساحلی را در 

دستور کار خود قرار داده و حتی لزوم 
تشکیل آن را در برنامه ششم توسعه 
آورده اســت. معاون محیط زیســت 
دریایــی ســازمان حفاظــت محیط 
زیســت روز جمعه به خبرنگار علمی 
ایرنا گفت: در کشــور بخش سازمان 
یافته مشــخصی برای حفاظت از این 
فرشــچی  پروین  ندارد.  منابع وجود 
اظهار داشت: از سال ها قبل، در تمام 
کشورهای پیشرفته دنیا گارد ساحلی 
با هدف امنیت آب های ســاحلی در 
تمام زمینه ها از جمله محیط زیست 
فعال است، اما چنین نیرویی هنوز در 

ایران شکل نگرفته است.
معاون محیط زیست دریایی سازمان 
حفاظت محیط زیســت تاکید کرد: 
برخــی کشــورها فقط بــا یک خط 
ســاحلی، گارد ســاحلی ایجاد کرده 
اند؛ کشــورمان سه خط ساحلی دارد 
و تشکیل چنین نیرویی برای حفاظت 
از این عرصه آبی ضرورت بیشتر دارد.
وی اظهــار داشــت: در این راســتا 
معاونت دریایی سازمان محیط زیست 
واحد  گارد ساحلی  ایجاد  پیشــنهاد 
را مطــرح و حتــی آن را در برنامــه 
توسعه دریایی آورده است، این سند 
با همکاری ۱8 نهاد مرتبط با موضوع 

دریا تهیه شــد و ایجاد گارد ساحلی 
یکی از مفاد اصلی آن است.

فرشــچی با بیان اینکــه ایجاد گارد 
ســاحلی را در برنامه ششــم توسعه 
نیــز وارد کــرده ایم، گفــت: هدف 
این اســت کــه نهادها و دســتگاه 
های مختلف مرتبط بــا دریا هر نوع 
تجهیزاتی را که دارند، با هم تجمیع 
کنند تا بتــوان در قالــب یک گارد 
ســاحلی واحد از آب های ساحلی و 
دریاهای کشــور محافظت کرد.  وی 
افزود: به عنوان مثال ســازمان های 
شــیات، بنادر و دریانوردی، جنگل 
هــا، مراتع و آبخیــزداری و حفاظت 
محیط زیســت و یا مرزبانی هر کدام 
نیروهای مخصوص بــه خود را دارند 
که اگر در کنار هــم قرار گیرند یک 
گارد قدرتمند را تشکیل خواهند داد. 
معاون محیط زیست دریایی سازمان 
حفاظت محیط زیست اظهار داشت: 
در کشــورهای دیگر مانند ترکیه به 
جای اینکه هــر نهادی یک مجموعه 
جداگانه داشته باشــد، همه را با هم 
ادغام کردند و گارد ســاحلی تشکیل 
دادند که هم حــس امنیت را ایجاد 
می کند و هم به مسائلی مانند حفظ 
محیط زیست می پردازد. وی افزود: 
در واقــع مجموعه نهادهــا با اهداف 
مختلف در یک گارد ساحلی متمرکز 
هســتند که مســائل مختلف مانند 
حفاظت، شــیات، امنیت و حفاظت 
از مرزهــا همگی در قالــب آن انجام 

می شود.
فرشــچی گفــت: از آنجا کــه گارد 
ســاحلی بــه تجهیزات نیــاز دارد و 
سازمان محیط زیســت به تنهایی از 
عهده آن برنمی آید، برای حضور دائم 
در دریا پیشــنهاد دادیم تا تجهیزات 
نهادهــای مرتبــط دریایــی در یک 
مجموعه گردهم آیند و بر این اساس، 
پیش نویس ایجاد گارد ساحلی واحد 

را تهیه کردیم.
وی افــزود: اکنون کــه زمان اجرایی 
شــدن برخی از مفاد برنامه ششــم 
توســعه فرا رسیده، وقت آن است که 
مســاله را دوباره پیگیری کنیم چون 
یکی از اهداف مهــم معاونت دریایی 

سازمان محیط زیست است.
فرشــچی تاکید کرد: البته نهادهای 
دیگر هم باید موافق باشند و همکاری 
کنند، در ســند توســعه دریایی نظر 
نهادهای مختلف مرتبط با دریا را اخذ 
کردیم کــه برخی موافق و برخی هم 
مخالف بودند اما نمونه های کشورهای 
دیگر را که مطرح کردیم، مخالفان تا 
حدودی قانع شــدند کــه امیدواریم 
هرچه زودتر شاهد ایجاد گارد ساحلی 
قدرتمند در کشور باشیم. وی درباره 
علــت مخالفت برخــی نهادها گفت: 
آنها می گفتنــد ماهیت کار ما با این 
گارد همخوانی ندارد، در حالی که در 
کشورهای دیگر هم همینطور بود اما 
آنها تجهیزات و وظایف را با هم ادغام 

کردند و مشکلی هم پیش نیامد.

معــاون محیط زیســت 
حفاظت  سازمان  دریایی 
کرد:  تاکید  زیست  محیط 
برخی کشورها فقط با یک 
خط ساحلی، گارد ساحلی 
ایجاد کرده اند؛ کشورمان 
سه خط ســاحلی دارد و 
نیرویی  چنین  تشــکیل 
برای حفاظت از این عرصه 
دارد. بیشتر  ضرورت  آبی 

گارد برای محیط زیست دریاهای کشور

حفاظت محیط زیســت دریاها بــه عنوان یکــی از مهمترین منابع 
ملی اهمیــت ویــژه دارد، ماموریتی کــه گارد ســاحلی می تواند 
نقش مهمــی در آن ایفا کند و بــا توجه به دریا محــور بودن ایران، 
مــی طلبد که چنیــن مجموعه ای در کشــورمان نیز ایجاد شــود.
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وزارت بهداشت :
 درمان ناباروری در مطب متخصصین زنان 

ممنوع است

مدیرکل دفتر نظارت و اعتبار بخشــی امور درمان وزارت بهداشت، گفت: انجام 
هرگونه مداخات مربوط به درمان ناباروری همچون IUI در مطب متخصصین 

زنان ممنوع است.
دکتر عســگری با تاکید بر اینکه هنر مدیریت شناسایی موافقین و مخالفین در 
اجرای فعالیت ها و نحوه برخورد مناسب با آنها براساس استراتژی های مدیریتی 
است، افزود: دســتورالعمل هایی که از سوی معاونت درمان اباغ شده است به 
صورت جدی نظارت و پیگیری می شود و از جمله این موارد دستورالعمل عدم 
ارجاع بیمار به بیرون از بیمارســتان برای تهیه اقام پزشکی است که به دلیل 
اهمیت این موضوع، این دســتورالعمل در بیمارستان های خصوصی اجرا و در 
شــهر تهران به صورت جدی پیگیری می شود و از شنبه آتی نظارت ها صورت 

می گیرد.
مدیرکل دفتر نظارت و اعتبار بخشــی امور درمان وزارت بهداشــت، ادامه داد: 
براساس دســتورالعمل بازدید از مراکز شــیمی درمانی سرپایی تحت پوشش 
دانشگاه و انطباق آن با آیین نامه جدید اباغی طی بازه زمانی یک ماهه، تمامی 

مراکز باید مجوزهای ازم را با توجه به ضوابط اباغی اخذ کنند.
وی با بیان اینکه دریافت تعرفه دولتی و تمکین از دستورالعمل مربوطه در این 
زمینه در  بیمارستان های تامین اجتماعی، نیروهای مسلح و شهرداری ضروری 
است، گفت: در صورت وقوع تخلف، از سوی سازمان بازرسی استان برخورد ازم 

صورت خواهد گرفت.
عســگری با اشــاره به اینکه 8۴ مرکز درمان ناباروری در کشور وجود دارد که 
براســاس دستورالعمل جدید اباغی عمل می کنند، تصریح کرد: انجام هرگونه 
مداخــات مربوط به درمان ناباروری همچــون IUI در مطب متخصصین زنان 

ممنوع است.
وی ادامه داد: از زمان اباغ دســتورالعمل موارد وقایع ناخواســته تهدید کننده 
حیات مطابق با کمیته جهانی ثبت خطاهای درمانی ۴8 دانشــگاه گزارشــات 
مربوطه را ارائه داده اند و براســاس این گزارشات وقایع مهمی که روی داده بر 

اساس کدها مشخص شده اند.
مدیر کل دفتر نظارت و اعتبار بخشــی امور درمان وزارت بهداشــت با اشاره به 
اقدامات مثبت در حوزه گردشــگری ســامت، گفت: تمامی بیمارستان های 
پذیرنده بیماران خارجی باید دارای واحد IPD باشند و بستری بیماران خارجی 
در بیمارستان یا مرکز جراحی محدود فاقد IPD ممنوع است و مراکز متخلف با 

لغو پروانه تاسیس و یا کاهش درجه روبرو خواهند شد.
عســگری با بیان اینکه نگاه به ابزار اعتباربخشــی با رویکرد جدید تغییر یافته 
اســت، افزود: توجه به ارزیابی مراقبت و درمان ایمن، اثر بخش و به موقع، و نیز 
عملکرد مدیران، تغییر روش بازدید های سالیانه به بازدید های ادواری سرزده و 
ارزیابی جامع دو سال یکبار، تمرکز بر عملکرد  واقعی بیمارستان و استفاده بهینه 

از منابع موجود و ایجاد فضای رقابتی از رویکردهای اصلی این تغییرات است.

 علت عدم ارائه خدمات به بیمه شدگان جدید 
در بیمارستان ها

مدیرعامل سازمان بیمه سامت، ایجاد تضمین برای اجرای ماده 7۰ برنامه ششم 
توســعه را مهم ترین دلیل تصمیم بیمه سامت در جهت عدم ارائه خدمات به 

بیمه شدگان جدید در بیمارستان ها عنوان کرد.
طاهر موهبتی، در مورد انتشــار خبری به نقــل از وی مبنی بر اینکه هر فردی 
را که به مراکز درمانی و بیمارســتان ها مراجعــه کند، بیمه می کنیم، اما به هر 
حــال این موضوع یک حدی دارد، یعنی پول مان که تمام شــود، این اقدام هم 
متوقف خواهد شــد، گفت: آیا اگر فردی تصــادف کرده و بعد از حادثه به بیمه 
تجاری مراجعه کند و تقاضای دریافت خدمات داشته باشد، می تواند برای جبران 
خســارت خود از خدمات بیمه ای اســتفاده کند، بنابراین خدمات بیمه دارای 
 GDP ادبیاتی است. مدیرعامل سازمان بیمه سامت ادامه داد: هم اکنون میزان
آمریکا ۴۴ برابر ایران اســت، اما تاش و برنامه ما در ارائه خدمات بیشتر از این 
کشور است و حتی در کشورهایی همچون دانمارک، کانادا و انگلیس وقتی فردی 
برای انجام آزمایش اکو مراجعه می کند، می تواند ۶ ماه بعد خدمات دریافت کند، 
اما در ایران نهایت این اســت که روز بعد به ارائــه این نوع خدمات برای بیمار 
متقاضی بپردازند. وی بــا انتقاد از نحوه هزینه کردها در بودجه تصریح کرد: در 
نشستی که داشتیم برای بیمارانی که در بیمارستان بستری می شوند پیشنهاد 
شــد یک دوره انتظاری در آئین نامه ارزیابی وســع تعریف کنیم که مدتهاست 
انجام نشــده و باید اجرا می شد. موهبتی یادآورشد: البته ایجاد این دوره به این 
معنا نیســت که با دیدگاه اقتصادی صورت گرفته باشد، بلکه مشکلی که داریم 
این اســت که افراد نسبت به بیمه کردن خود حساسیت ندارند و این در حالی 
است که در برنامه ششم توسعه آمده است که بیمه همگانی باید اجباری شود، 
بنابراین در پی ایجاد این دوره انتظار در صدد هستیم تا افراد احساس کنند که 
اگر بعد از بستری شدن در بیمارستان در جهت تحت پوشش بیمه قرار گرفتن 
مراجعه کنند، نمی توانند به ســرعت از خدمات بهره مند شوند، چرا که باید ۲۰ 
روز در دوره انتظار بمانند. وی افزود: این امر باعث می شــود تا فرد ناچار شــود 
خود را به موقع بیمه کند، ضمن اینکه این اقدام تضمینی برای اجرای ماده 7۰ 
برنامه ششــم توسعه است که در آن قانونگذاران به این مهم تاکید دارند تمامی 

آحاد جامعه مکلف به بیمه اجباری هستند.
موهبتی خاطرنشــان کرد: ما نمی توانیم افراد را برای عدم توجه به اجرای قانون 
بیمــه به دادگاه معرفی کنیم، بنابرایــن از این طریق انگیزه ای برای همه ایجاد 
می کنیم تا خود را به موقع بیمه کنند و چنانچه بیمه آنها رایگان بود دولت حق 
بیمه را پرداخت می کند، در غیر این صورت فردی که دارای وســع مالی باشد 

حق بیمه خود را پرداخت خواهد کرد.
مدیرعامل سازمان بیمه ســامت، تاکید کرد: وقتی افراد خود را بیمه نکنند و 
در پی آن درصد بیمه  که یک شاخص مهم است کاهش یابد، قطعا افراد به این 
نتیجه می رسند که برای اینکه بتوانند از دفترچه خدمات درمانی خود به موقع 

استفاده کنند، همیشه باید تحت پوشش بیمه باشند.

تازه ها

خبر
یک فوق تخصص بیماری های غدد؛

ادعای سقط جنین با مصرف نمک یددار کذب است

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، ادعای سقط جنین به واسطه 
مصرف نمک یددار را، نادرست و کذب خواند.

دکتر حســین دلشــاد فوق تخصص بیماری های غدددرون ریز و متابولیسم گفت: 
شــایعه ای که درفضای مجازی مبنی بر سقط جنین و کم کاری و پرکاری تیروئید 
به واسطه مصرف نمک ید دارانتشار یافته، نادرست است و پایه واساس علمی ندارد. 
وی با اشاره به اهمیت مصرف ید در زنان باردار، گفت: کمبود ید به خصوص نزد زنان 
باردار با عوارضی از جمله ســقط جنین، تولد نوزاد مرده، ناهنجاری های مادرزادی، 
افزایش مرگ و میر نوزادان، عقب ماندگی ذهنی و اختال رشد و نمو کودک همراه 
است. تامین ید مورد نیاز مادر در طی بارداری بسیار حیاتی است و مطالعات بسیار 
زیــادی ازچند دهه قبل وجود دارد که بر اســتفاده از نمــک ید دار و حتی مکمل 
ید در بارداری حمایت می کنند. دسترســی به این مکتوبات علمی با جســتجو در 
فضای مجازی کار بســیار آسان اســت. بنابراین به زعم انتشار مطالب غیرعلمی در 
فضای مجازی، مصرف ید در بارداری نه تنها باعث سقط جنین نمی شود بلکه باعث 
جلوگیری از آن و بســیاری دیگر از عوارض ناشی از کمبود ید در جنین و نوزاد می 
گردد. به گفته دلشاد، مصرف ید همانند دیگر درشت مغذی ها و ریز مغذی ها باید در 
محدوده فیزیولوژیک باشد. بدیهی است که مصرف بیش از مورد نیاز ید نیز می تواند 
زیان آور باشــد. وی ادامه داد: بر اساس تحقیقات انجام شده در ایران طی ۳۰ ساله 
گذشــته که در مجات علمی معتبر دنیا به چاپ رسیده اند، تا سه دهه قبل شیوع 
گواتر و اختال های ناشی از کمبود ید از جمله کم کاری تیروئید درحدهیپرآندمیک 
بوده و حدود 8۰ درصد کــودکان، زنان، و مردان ایرانی مبتا به گواتر )بزرگی غده 
تیروئید( در اثر کمبود ید بودند که پس از یک دهه ید رسانی همگانی، شیوع گواتر 
ناشی از کمبود ید به کمتر از ۵ درصد رسیده و ضریب هوشی دانش آموزان ایرانی 

نیز بطور قابل ما حظه ای افزایش یافته است.
دلشاد خاطرنشان کرد: در حال حاضر کم کاری تیروئید ناشی از کمبود ید در جامعه 
ایرانی بسیار بسیار اندک است و بیمارانی که از کم کاری تیروئید رنج می برند مبتا 
به نوعی اختال خود ایمنی در بدن هستند که باعث کم کاری تیروئید آنها می شود. 
چون این بیماری همیشــگی اســت بنابراین بیمار باید تا آخرعمر از قرص تیروئید 

استفاده نماید.
وی اظهار داشت: بیماران مبتا به بیماری های قلبی عروقی، کلیوی و یا سایر بیماران 
مقدار مصرف روزانه نمک خود را با پزشک معالج خود تنظیم کنند. زنان باردار عاوه 
بر مصرف نمک ید دار از سه ماه قبل از بارداری و در طول بارداری و شیردهی نیاز به 
حداقل ۱۵۰ میکروگرم ید اضافی در روز دارند که با مصرف فرآورده ای دارویی دارای 
حداقل ۱۵۰ میکروگرم ید که توســط پزشک معالج تجویز می شود تامین خواهد 
شد. مصرف نمک ید دار در حد توصیه شده برای تمام افراد جامعه ضروری بوده و با 

هیچگونه عارضه جانبی همراه نیست.

SMA هزینه 2 تا 3 میلیاردی بیماران

عضو کمیســیون بهداشت و درمان مجلس، با یادآوری هزینه های میلیاردی درمان 
بیماران مبتا به SMA، گفت: انجام آزمایش ژنتیک برای زوج هایی که نسبت فامیلی 

نزدیک دارند، باید اجباری شود.
یعقوب شــیویاری، افزود: SMA یا آتروفی عضانی ستون فقرات یکی از نادرترین 
بیماری هایی است که شیوع نسبتا باایی هم دارد، کما اینکه از هر ۶۰۰۰ زایمان یکی 
از نوزادان با این بیماری متولد می شود، ضمن اینکه از هر ۴۰ نفر یک نفر ناقل این ژن 
معیوب است. وی ادامه داد: این بیماری بیشتر بر روی عضات طرفی ستون فقرات 
تاثیر می گذارد و به تناسب درگیری نوع عضات می تواند عائمی داشته باشد، کما 
اینکه اگر اندام های حرکتی درگیر شوند کودک مبتا به این بیماری قادر به راه رفتن 
همچون سایر کودکان نیست یا درگیری عضات در ناحیه دیافراگم مشکات تنفسی 
و اختال در سرفه کردن ایجاد می کند، ضمن اینکه ممکن است این بیماران نتوانند 

گردن خود را به راحتی حرکت دهند یا در بلع یا گفتار نیز با مشکل مواجه  شوند.
شــیویاری افزود: عائم بیماری SMA به تناسب سن در دوره های مختلف زندگی 
بیمار می تواند متفاوت باشد، ولی این عائم در دوران کودکی شدیدتر است، ضمن 
اینکه این امکان وجود دارد که کودکان مبتا به این بیماری از نظر فعالیت های ذهنی 
در حد طبیعی بوده و حتی برخی از آنها به طور شــگفت انگیزی باهوش و اجتماعی 
هستند. وی در بیان علل بروز بیماری SMA تصریح کرد: این بیماری زمینه ژنتیکی 
دارد و در فرزندان حاصل از ازدواج های فامیلی شایع تر است، همچنین به۴ یا ۵ گروه 
تقسیم شده و بر اساس مراحل رشدی-حرکتی گروه بندی می شود که نوع اول آن 
که شــدیدتر هم بوده و در کودکان قبل از ۶ ماهگی و دوران طفولیت بیشتر ایجاد 
می شود. شــیویاری در مورد راه های تشخیص بیماری SMA اظهارکرد: تشخیص 
این بیماری از طریق انجام آزمایشات ژنتیکی، بررسی خون یا بررسی های فیزیکی 
و دریافت شــرح حال صورت می گیرد و نکته مهم این است که در سنین کودکی، 
والدین می توانند در صورت مشــاهده ضعف عضانی، اختال در بلع و شیر خوردن، 

اختال در راه رفتن و عدم توانایی برای نگه داشتن گردن به پزشک مراجعه کنند.
وی یادآورشــد: با توجه به اینکه داروهای درمان بیماری SMA بسیار گران قیمت 
بوده و تولید این داروها نیز در انحصار کشورهایی همچون ترکیه و آمریکا قرار دارد، 
لذا برای هر بیمار در هر دوره درمان ۲ تا ۳ میلیارد تومان هزینه می شود که از عهده 

بسیاری از خانواده آنها خارج است.

چندی پیش  دکتر مسعود مردانی- 
عضو کمیته کشوری ایدز گفت: در 
سال های اخیر متوجه شدیم الگوی 
اپیدمیولوژیــک بیماری اچ آی وی/ 
ایــدز در ایــران از اعتیــاد تزریقی 
به رابطه جنســی تغییر پیدا کرده 
متاسفانه  این درحالیست که  است، 
آموزش هــای ازم بــرای جوانــان 
مطرح نمی شــود و این باعث شده 
موارد جدیــد بیماری های مقاربتی 
مانند زگیل تناسلی، تبخال تناسلی، 
عفونت کامیدیایی و سوزاک افزایش 
پیدا کند. همه این بیماری ها نیز در 
نشده  رابطه جنســی محافظت  اثر 
ایجاد می شــوند. ویروس پاپیلومای 
انســانی که به اختصــار اچ.پی.وی 
خوانده می شــود، ویروسی است که 
بیشــتر در زمان تماس جنسی و از 
طریق پوســت منتقل می شود. این 
بیمــاری به همراه ویــروس تبخال 
تناسلی در گروه بیماری های مقاربتی 
قرار می گیرند که مدت هاست نسبت 

به شیوع آنها هشدار داده می شود. 
حدود یک ماه پیش نام این بیماری 
و واکسن آن بعد از پخش برنامه ای 
تلویزیونی بر ســر زبان هــا افتاد و 
اظهــارات زیــادی از موافقت با قرار 
گرفتن آن در برنامه واکسیناســیون 
کشوری تا مخالفت با آن مطرح شد. 
در همین راســتا دکتر مینو محرز - 
رئیــس مرکز تحقیقــات ایدز ایران 
می گویــد: این بیماری نگران کننده 
نیست، با وجود این باید شیوع آن را 
جدی گرفت؛ چون شیوع به میزان 
باا می تواند خطر ابتا به ســرطان 
دهانه رحم را افزایــش دهد. عاوه 
بر آن واکســن بیماری نیز برخاف 
اظهارات غیرعلمی که تاکنون مطرح 

شده، عوارضی ندارد. 
محرز با اشــاره به برخــی اظهارات 
غیر علمی درباره واکسن اچ پی وی، 
می گویــد: بیماری اچ.پــی.وی تنها 
بیماری مقاربتی اســت که واکسن 
دارد. عــده ای گفتند این واکســن 
عارضه دارد و باعث مرگ می شــود، 
در حالی این گفته ها علمی نیست؛ 
این واکسن موثر اســت و در ایران 
نــوع پنج ظرفیتــی آن وجود دارد، 
اما با توجه بــه گران بودن آن هنوز 
نمی تواند در فهرست واکسیناسیون 
کشــوری قرار گیرد. اگــر به میزان 
انبوده تولید شــود، هزینــه آن نیز 

کاهش پیدا می کند.
وی با اشــاره به ســابقه استفاده از 
این واکســن در دنیا، ادامه می دهد: 
ممکن است استفاده از آن در برخی 
کشورها رایگان و در برخی کشورها 
هزینه داشته باشد. مشکل بزرگ این 
بیماری به جز شــیوع آن، مشکات 
اجتماعی اســت که بــه دنبال ابتا 
بــه آن ایجاد می شــود. صدها هزار 
طاق به دلیــل ابتا به این بیماری 
به وجود می آید؛ چون اچ.پی.وی به 
انگی وحشــتناک تبدیل شده است 
و مردم تصــور می کنند این بیماری 
باعث ابتای آنها به سرطان می شود 
و می میرند؛ این در حالیست که ابتا 

به سرطان دهانه رحم در اثر اچ.پی.
وی فقط در نــوع ۱۶ و ۱8 آن و به 
صورت نادر ایجاد می شــود. با وجود 
این باید در نظر گرفت که که وقتی 
تعداد افراد مبتا به بیماری افزایش 
یابد، احتمال ابتا به ســرطان نیز با 

وجود اینکه نادر است، باا می رود.
این متخصــص بیماری های عفونی 
تاکید می کند: ایــن بیماری درمان 
قطعــی و دارو نــدارد. نشــانه های 
بیمــاری بعد از هربــار از بین رفتن 
دوباره برمی گردنــد. اچ.پی.وی درد 
و تــب ندارد و فقــط عائم آن بروز 
می کند. با وجود این کســی که  به 
می تواند   مبتاســت  بیمــاری  این 
بچه دار شــود، اما زایمان او باید به 

صورت سزارین باشد.
تضعیف  � باعث  اچ.پی.وی 

سیستم ایمنی بدن نمی شود
محرز در ادامه تصریح می کند: افرادی 
که به این بیماری مبتا هستند باید 
آن را به شریک خود اطاع دهند و 
بدانند که اچ. پی. وی نگران کننده 
نیست. ویروس این بیماری نیز مانند 
سایر ویروس ها هیچ گاه از بدن بیرون 
نمی رود. عائم آن نیز با استرس و ... 
عود می کند، اما صدمه جانی ندارد و 
باعث تضعیف سیستم ایمنی و مرگ 
نیز نمی شــود. فقط رابطه نادری با 
ســرطان دهانه رحم دارد؛ به همین 
دلیل فرد می تواند هر شش ماه یکبار 
تست پاپ اسمیر بدهد. اگر این نوع 
ســرطان نیز به موقع تشخیص داده 
شــود، مشــکلی ایجاد نمی شود و 
بهتر است اگر امکان آن وجود دارد، 

واکسن اچ. پی. وی تزریق شود.
محرز با اشــاره به ناشناخته ماندن 
یک سوم از بیماران ایدز در کشور در 
مقایسه با مبتایان به زگیل تناسلی، 
ادامه می دهــد: بیمــاران مبتا به 
زگیل تناسلی جمعیت ناشناخته ای 
ندارند؛ چون نشانه های این بیماری 
بروز می کند و فرد مجبور می شــود 
به پزشک مراجعه کند، مگر این که 

کسی به بیماری توجه نکند.
وی با اشاره به موثر بودن تزریق این 
واکسن در پیشگیری از شیوع آن در 
جوانان، اضافه می کند: اگر واکســن 

اچ.پی.وی وارد مرحلــه تولید انبوه 
شــود می تواند در ســن ۱۲ سالگی  
تزریق شــود. در برخی کشورها این 

کار در سن ۹ سالگی انجام می شود. 
رئیــس مرکز تحقیقــات ایدز ایران 
با اشــاره به روند رو به رشــد زگیل 
و تبخــال تناســلی از طریق رابطه 
بر  جنســی، تصریح می کند: عاوه 
این بیماری ها ایدز نیــز هنوز روند 
رو به رشدی دارد. باوجود این میزان 
بیماری های مقاربتی  برخی  به  ابتا 
مانند سفلیس، ســوزاک و ... کمتر 
شده است، اما میکروب دیگری مانند 
کامیدیــا تا حدی وجــود دارد. ما 
معتقدیم وقتی فردی تماس جنسی 
محافظت نشده دارد و مبتا به یکی 
از بیماری های مقاربتی می شود باید 
از نظر ابتا به بیماری های دیگر نیز 

بررسی شود.
آماری از ابتا به زگیل و تبخال  �

تناسلی نداریم
وی در ادامه می گوید: در حال حاضر 
آماری از تعداد بیماران مبتا به ایدز 
وجود دارد، اما برای زگیل و تبخال 
تناســلی آماری نداریــم؛ چون این 
بیماران بــه مراکز مختلفی  مراجعه 
می کننــد و گزارش ها به درســتی 
ثبــت نمی شــود؛ یعنــی در حال 
برای  گزارش دهی  سیســتم  حاضر 
بیماری های مقاربتی وجود ندارد. با 
توجه به این موضوع قرار شده است 
سیستم تشخیص، درمان و مراقبت 

این بیماری به زودی ایجاد شود.
بیماری  نشــانه های  دربــاره  محرز 
مقاربتــی نیــز توضیــح می دهد و 
می گوید: در بیماری ســوزاک،  فرد 
دو تا پنج روز بعد از تماس جنســی 
دچار  سوزش بسیار شدید می شود. 
این بیماری در مردان باعث ترشــح 
از مجرا می شــود، اما در زنان ســر 
و صدایــی نــدارد و ممکن اســت 
به راحتی تشــخیص داده نشــود. 
نشــانه های بیمــاری کامیدیا نیز 
معموا دو تا سه هفته بعد از تماس 
جنسی محافظت نشده بروز می کند، 
ترشح وجود دارد، اما چرکی نیست. 
عاوه بر آن باعث ســوزش و ترشح 
مخاطی از مجرا می شود. در بیماری 
ســیفلیس نیز زخم ایجاد می شود. 
این بیماری ها زمانی شــایع  بودند، 
اما در حــال حاضر چهره بیماری ها 
عوض شــده و درمــان دارند. محرز 
درباره وضعیت بیماری های مقاربتی 
در کــودکان کار نیــز بیان می کند: 
آخرین مطالعه ای که در این زمینه 

انجام شد مربوط به حدود شش سال 
پیش است؛ در این مطالعه مشخص 
شد که میزان ابتا به اچ.آی.وی در 

جمعیت مورد مطالعــه حدود ۴.۵ 
درصد و میزان هپاتیت بی و سی از 
این رقم نیز بااتر بود. یکی از دایل 
این اتفــاق تعرض هایی بود که برای 

این کودکان اتفاق می افتاد.
کم کاری صدا و سیما در قبال  �

آموزش های پیشگیرانه
رئیــس مرکز تحقیقــات ایدز ایران 
در ادامــه تصریــح می کنــد:  یکی 
از مشــکاتی کــه در ایــن زمینه 
به  دارد دسترســی ســخت   وجود 
وســایل پیشــگیری  و گران شدن 
هزینه  آن است. از طرفی هنوز هم 
آگاهی کافی نســبت به مصرف این 
وسیله در جامعه وجود ندارد؛ چون 
آموزش های مربوط به آن ارائه نشده 
است. وقتی دانش آموزی از مدرسه 
وارد جامعه می شود و چیزی درباره 
ســامت جنســی نمی داند، از چه 
کسی باید آن را یاد بگیرد؟ آموزش 
و پرورش بایــد  آنها را توانمند کند 
که در مقابل آسیب های اجتماعی و 
بی بند و بــاری و اعتیاد نه بگویند. 
متاســفانه عــده ای دوســت دارند 
مســائلی که تماس جنســی در آن 
مطرح است را بپوشانند و واقعیت ها 

را قبول ندارند.
محرز همچنین تاکید می کند:  بعد 
از ۳۵ ســال اپیدمی بیماری ایدز در 
کشــور، تلویزیون چقدر درباره این 
بیمــاری به صورت واضح و شــفاف 
صحبــت کــرده اســت؟ زمانی که 
اپیدمــی ایدز در دنیا آغاز شــد،  در 
کشــورهایی مانند آمریکا و استرالیا 
تلویزیون به صورت مــداوم در این 
زمینه اطاع  رســانی می کــرد؛ به 
همین دلیل به ســرعت توانستند از 
شــیوع آن پیشــگیری کنند. وقتی 
آگاهی جامعه کم باشد، این بیماری 
نیز انگ حســاب می شود؛ در نتیجه 
فرد مبتا هم بیمــاری خود را ابراز 
نمی کند و حتــی از آزمایش دادن 

می ترسد.
صحبت درباره مسائل جنسی  �

هنوز تابو است 
وی با بیان اینکــه ادامه دادن روش 
فعلــی بــرای اطاع رســانی درباره 
بیماری های مقاربتی صحیح نیست، 
ادامــه می دهد: هنوز هــم برای کار 
کــردن در ایــن مورد دیر نیســت. 
رسانه ها نیز به شــرط اینکه شفاف 
و صحیح صحبت کننــد، می توانند 
مهم ترین نقش را در آموزش داشته 
رسانه ها  که  پیش  باشــند. مدت ها 
درباره ایدز صحبت می کردند، درباره 
انتقال ایدز از طریق دندانپزشکی و 
آرایشگاه هشدار می دادند، اما حرفی 
از رابطه جنسی به میان نمی آمد؛ در 
حالی که انتقال از راه دندانپزشــکی 
و آرایشــگاه در خصوص ایدز مطرح 
نیســتند. هنوز هــم صحبت درباره 
تاثیر مسائل جنســی در انتقال این 
بیماری ها موضوعی سخت است. اگر 
این شــیوه ادامه پیدا کند، وضعیت 
بدتر می شود و شیوع ادامه می یابد. 
ما از آگاهی دادن بــه جوانان چند 
سال است که عقب هستیم. تا زمانی 
که همــکاری رســانه ها وآموزش و 
برنامه های  اجرای  نباشــد،  پرورش 
نیــز نمی تواند  ایدز  از  پیشــگیری 

موفقیت آمیز باشد.

نتایج یک مطالعه جدید نشــان می دهد کودکان متولدشده 
از مادران مبتا به دیابت بســیار در معرض ریسک باا ابتا به 

اختال اوتیسم قرار دارند.
اختال اوتیســم مشکلی مرتبط با رشد مغز است که بر نحوه 
درک فــرد و برقراری ارتباط وی با دیگران تاثیر گذاشــته و 
موجب بروز مشــکاتی در تعامــل و روابط اجتماعی وی می 

شود.
»آنی ژیانگ«، سرپرســت تیم تحقیق از موسســه تحقیقاتی 
کایســر کالیفرنیا، در این باره می گوید: »تحقیقات نشان می 

دهد ریســک ابتا به اوتیســم با دیابت نوع۱، نوع۲ و دیابت 
بارداری مرتبط است.«

نتایج نشان داد ریسک اختال اوتیسم در کودکانی که در رحم 
مادر در معرض دیابت نوع۱، دیابت نوع۲ و دیابت بارداری مادر 
تا ۲۶ هفته بارداری قرار گرفته اند در مقایسه با نوزادان دیگر 
به مراتب بیشتر است. ژیانگ در ادامه می افزاید: »شدت دیابت 
مادر و زمان قرارگیری نــوزاد در معرض آن )اوایل بارداری یا 
اواخر بارداری( با ریســک ابتا به اوتیسم در کودکان مادران 

مبتا به دیابت مرتبط است.«

دیابت بارداری ریسک 
 اوتیسم در کودک 
را افزایش می دهد

بیماری های  متخصص  این 
می کند:  تاکیــد  عفونی 
قطعی  درمان  بیماری  این 
و دارو ندارد. نشــانه های 
بیماری بعد از هربار از بین 
برمی گردند.  دوباره  رفتن 
اچ.پــی.وی درد و تــب 
آن  عائم  فقــط  و  ندارد 
این  با وجود  بروز می کند. 
کســی که  به این بیماری 
مبتاست می تواند  بچه دار 
شــود، اما زایمان او باید 
باشد. سزارین  صورت  به 

واکسن »اچ.پی.وی« عارضه ندارد

بیمــاری »اچ.پــی.وی« یا »زگیل تناســلی« یکــی از بیماری هایی 
اســت که مدت هاســت درباره شــیوع آن هشــدار داده شــده 
و در یــک مــاه اخیــر نیــز زیــاد از آن شــنیده و خوانده ایم...

سامت
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حاشیه نشینی برخاسته از توسعه ناهمگون 
اجتماعی

حاشیه نشینی بر اثر توسعه ناهمگون، جاذبه های شهری، بیکاری و مهاجرت 
گســترده از روستاها به کان شــهرها به وجود می آید که خاستگاه اصلی 
آســیب های اجتماعی به شــمار می رود و ادامه روند آن جامعه را با بحران 

های فراوانی روبرو می سازد.
افزایش مهاجرت به طرف شهرها توسعه شهری را نامتوازن و خطرهای توسعه 
ناپایدار را بیشــتر می کند و این بارگذاری جمعیتی بیشتر بر این شهرها به 
گسترش پدیده حاشیه نشینی منجر می شود و گسترش این پدیده برابر با 
افزایش آســیب های اجتماعی خواهد بود. متولیان و مسووان امر باید این 
مناطق را ساماندهی کنند و وظیفه ساماندهی به این اقشار را بر عهده بگیرند.
گل تپه یکی از محات حاشــیه ای شهر ورامین است. قرچک ورامین هم کم 
نــدارد از این محات حاشــیه ای اما گل تپه چیز دیگری اســت. ظهر گرم 
تابســتان است و آفتاب تند و سوزانی روی ســرمان می تابد. تصمیم دارم با 
کمک فعاان محلی، ســری به این محات پرمشکل بزنم. محله گل تپه یا 
آن طــور که روی تابلوی ورودی اش خورده، »شــهرک مدرس« یک منطقه 
مســکونی اســت با کوچه های پیچ در پیچ و باریک. بساط شنبه بازار محلی 
درحال جمع شدن اســت که به محله می رسم. غرفه های لباس، پاستیک 
و میوه... آن ســوی شــهرک، یک منطقه نسبتاً وســیع بیابانی می بینی که 
درانتهایش پلی قرار دارد که به ریل راه آهن متصل می شــود. تعدادی معتاد 
روی پل و عده ای هم زیرش نشســته اند. محلی هــا می گویند تازه اان که 
ظهر است، شــب که بیایید می بینید چه خبر است. کوچه باریکی را نشانم 

می دهند: »کوچه نامردا اینجاست.«
وارد کوچه می شوم؛ کوچه ای پیچ در پیچ که به پس کوچه های متعدد منتهی 
می شــود. موتور سوارها درحال مانور دادن هســتند. همراهم چند نفری را 
نشــانم می دهد که درحال خرید و فروش موادند. بچه های کوچک این سو و 

آن سو بازی می کنند.
پیرمردی که سال هاســت در این محله زندگی می کند دستش را زیر چانه 
می زند. طوری که انگار دارد یک داســتان مهیــج را مرورمی کند: »خانمی 
بود هر روز می آمد از این محله مواد می خرید، شــاید روزی چند بار. یک بار 
پول نداشــت؛ زن بیچاره را حسابی کتک زدند، می خواستند بیندازندش زیر 
ماشــین. از آن وقت اسم کوچه شد، کوچه نامردا. البته همیشه پول موادش 
را بموقع می داد، فقــط همان یک بار...« یکی از محلی ها می گوید: »اما فکر 
نکنی همه اینجا نامردندها! کلی خانواده اینجا زندگی می کنند و کلی مرد هم 
اینجا پیدا می شود، کلی آدم پدر و مادردار. ولی معروف شده دیگر. بد و خوب 
همه جا پیدا می شود. اان خیلی بهتر شده، قباً سر دالی مواد قمه و چاقو 
می کشیدند. اان دیگر فرق کرده، امنیت بهتر شده. باور کن روزی صد هزار 

نفر از دورترین دهــات کوره ها می آمدند کوچه نامردا مواد بخرند. اان اصاً 
اینجوری نیست. بااخره اسم مان این طوری دررفته؛ کانتری و پلیس هم به 
اینجا می گویند کوچه نامردا!« یکی دیگر از اهالی محل می گوید: »خیلی ها 
که می آیند اینجا زندگی کنند سامتند. یعنی اهل این جور برنامه ها نیستند 
ولــی بعد می بینند خرید و فرش مواد ســود خوبی دارد و آن  موقع آنها هم 
می افتند توی مواد.« حاشیه نشــینی و پیامدهای آن از بزرگ ترین معضات 
شهری در کشورهای در حال توسعه به شمار می رود. این امر ضرورت توجه 
و کنترل وضعیت حاشیه  نشینی و جلوگیری از گسترش بی رویه آن را نشان 
می دهد. برخی حاشــیه  نشــینی را ناظر بر محل اسکان بخشی از جمعیت 
شهری در جهان ســوم می دانند که خارج از بازار رسمی زمین، مسکن و بر 
پایه قواعد و اصول  خاص خود از طرف ساکنان این گونه مکان ها ساخته شده 
اســت. بعضی کارشناسان نیز بر این باورند که این مقوله، خانوارها و افرادی 
را در بردارد که در محدوده اقتصادی و اجتماعی شــهر ســاکن هستند، اما 
جذب اقتصاد و اجتماع شهر نشده اند و در حاشیه فعالیت های زندگی مردم 
شهرنشین قرار دارند.وجود نابرابری، ساختار نامناسب شغلی، نبود تسهیات 
خدماتی و بهداشتی، مســکن نامناسب، پایین بودن سرمایه فرهنگی، ضعف 
امنیت و ... از معضات نواحی حاشیه نشــین به شــمار می رود که آن را به 

بستری برای پیدایش و اشاعه آسیب های اجتماعی تبدیل کرده است.
در ادامه این گزارش آمده است: حاشیه نشینی پدیده مدرنی به شمار می رود 
که بر پایه »تئوری مرکز و پیرامون« در حاشــیه شهرهای بزرگ، مرکزی و 
شهرهای نیمه پیرامونی شکل می گیرد. یکی از مهم ترین عوامل شکل گیری 
این معضل، ســاختار نامناسب اقتصادی است. این ساختار به گونه ای تعریف 
می شود که میزان درآمد در نقاط مرکز بیشتر از نقاط نیمه پیرامونی خواهد 
بود و به تدریج مهاجرت پدید می آید و افراد از شــهرهای کوچک و روستاها 
به طرف شــهرها و کانشــهرها مهاجــرت می کنند. به این شــکل مناطق 
حاشیه نشین با امکانات کم و هزینه پایین، بافتی را تشکیل می دهند که در 
مرحله نخست مهاجر و در مرحله دوم افراد کم درآمد و فقیر هستند که در 
برابر تورم های شدید شهری مقاومت کافی ندارند و در جابجایی های سکونتی 
به مناطق حاشیه ای رانده می شوند. یک  پنجم جمعیت کشور حاشیه نشین 
هســتند و آسیب های اجتماعی ناشــی از حاشیه نشینی در حال گسترش 
است؛ حاشیه نشینان جزو ضعیف و فقیرترین اقشار شهر و روستا هستند و 
به دلیل کمبود امکانات شهری و روستایی به حاشیه نشینی روی آورده اند. 
به دلیل فقر، آســیب های اجتماعی مانند اعتیاد، قاچاق کودکان و اعضای 
بدن، طاق، کــودک آزاری، قاچاق خرید و فروش مواد مخدر و مشــروبات 
الکلی در این مناطق نســبت به ســایر مناطق بیشتر شیوع دارد و متاسفانه 
بــه دلیل نبود عزم جــدی، یکپارچگی و مدیریت واحــد هنوز گامی جدی 
برای مدیریت معضل و آســیب حاشیه نشینی برداشته نشده است. در ادامه 
این گفت وگو آمده اســت: اغلب کشــورهای دنیا برای مبارزه با آسیب های 
اجتماعی برنامه مدون داشــته و بودجه هــای ویژه ای را اختصاص می دهند 
اما متاســفانه مسئوان ایران نه تنها برنامه مدونی ندارند بلکه عنوان حاشیه 
نشینی را تغییر و از آن به عنوان سکونتگاه های غیررسمی یاد می کنند؛ این 
در حالی بوده که این تعبیر از لحاظ حقوقی دارای ایراد اســت. وزارت کشور 
در حالی در مبارزه با آســیب ها تعلل می کند که تعداد حاشیه نشینان روز 
به روز در حال افزایش است. حاشیه نشینی علت است نه معلول؛ می طلبد 

بودجه و کمک های ویژه ای برای مبارزه با حاشیه نشینی پیش بینی شود.

شهردار تهران گفت با تاکید بر بلندمرتبه سازی در پایتخت 
تنها براساس طرح جامع و تفصیلی گفت: دیگر اجازه نخواهم 
داد ســاختمان هایی مثل دودکش به نام مجموعه مسکونی 
ساخته شود، ســاختمان هایی که مانع دید و منظر مردم و 

آفتاب گیری ساختمان ها می شدند.
محمدعلی افشانی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: برای ۳۰ 
واگن جدید مناقصه برگذار شد، برنده که طرف چینی است 

انتخاب شــد. به محظ امضای قرارداد، ساخت واگن ها آغاز 
می شود.

وی درباره فعالیت اتباع خارجی غیرمجاز در شــهرداری در 
ادامه گفت: اگر کسی از اتباع بیگانه غیر قانونی در شهرداری 
استفاده کرده من در جریان نیستم. شهرداری مطابق قانون 
عمل می کند و به هیچ کسی که غیر قانونی در کشور زندگی 

می کند کار نمی دهد.

گزارش

جامعه

اعتیاد به مواد مخدر بزرگترین آسیب اجتماعی

اعتیــاد به مواد مخدر از مهم ترین مشکـــات و معضل های اجتـــماعی، 
اقتصادی و بهـداشتـــی است که عوارض ناشی از آن تهدیدی جدی برای 
جامعه محســوب و ســبب رکود اجتماعی در زمینه  های مختلف می شود. 
اعتیاد به  عنوان یک آســیب اجتماعی، که به راحتی ریشه کن نخواهد شد، 

اما با تدبیر و تاش حداقل می توان آن را کنترل کرد.
مجید ۳۰ ســاله، ۱۲ سال اســت که اعتیاد دارد. در پارکی در مرکز تهران 
نشسته و منتظر »ساقی« مواد است. دلیل اعتیاد خود را خودنمایی در میان 
دوســتان عنوان می کند و می گوید: سنی نداشتم، بچه محسوب می شدم و 
چون آدم خجالتی و کم حرفی بودم، در جمع جایگاهی نداشتم. یک بار در 
یک جمع دوستانه، حشیش کشیدم و از آن روز تا حاا انواع مواد را مصرف 
کرده ام. حاا چند ســالی است کافه ام و نمی دانم چه کار باید بکنم. همه 
زندگیم تحت الشــعاع اعتیادم قرار گرفته. وی با اعام اینکه از صمیم قلب 
دوست دارد مواد را برای همیشه ترک کند، می افزاید: نمی توانم. می ترسم. 

کسی که صحبت از ترک می کند، درد خماری نکشیده! 
ترس از ترک اعتیاد را می توان در گفته های همه معتادان دید. ریشــه این 
ترس، دردهای خماری و احساس ناتوانی در برابر نیاز بدن است.  بسیاری از 
معتادان حداقل یک بار سابقه ترک اجباری یا اختیاری دارند. به کمپ های 
ترک رفته اند یا خانواده و دوستان آنها را به زور فرستاده اند. این افراد عموما 
پس از مدتی، دوباره به سمت مواد روی آورده اند و این خود احساس ناتوانی 
را بیشــتر در ذهن آنها حک کرده است.   علت ناتوانی در ترک، ناتوانی در 
ترک عادت است. به عبارتی، در بسیاری از موارد، فرد معتاد از نظر جسمی 
‘پاک’ می شــود، اما از نظر ذهنی نیازش به مواد مخدر از میان نمی رود.  در 
ســال های اخیر، انجمن های ‘معتادان بدون نام’ که به اختصار  NA  خوانده 
می شــوند در سراسر جهان، با استفاده از روش های دقیق و با برنامه ریزی، 

توانسته اند ذهن و روح بسیاری از بیماران معتاد را از نیاز به مواد بشویند.
براســاس آمار اعامی از سوی مراجع رسمی )ســتاد مبارزه با مواد مخدر 
ریاست جمهوری( حدود دومیلیون و 8۰8 هزار معتاد در کشور وجود دارد 
کــه اغلب آنها بــه »تریاک« اعتیاد دارند.با توجه بــه این آمار باید ببینیم 
اگــر مواد مخدر را به عنوان یک معضل اجتماعی یا بیماری در نظر بگیریم 
و اعتیــاد بــه موادمخدر را به عنوان یک جرم بدانیــم حال باید ببینیم که 
فرد معتاد مجرم اســت یا خیر؟در قانون آمده اســت که یک بار، دو بار به  
فرد معتاد به عنوان بیمار نگاه می شــود، ولی بار سوم باید به عنوان مجرم به 
او نگاه کرد. یکی از دغدغه های سیســتم های قضایی، انتظامی و همچنین 
کارشناسان قضایی مبارزه با مواد مخدر کاهش میزان مجازات جرائم مواد 
مخدر اســت و در همین راســتا پلیس برای همکاری با مجلس در جهت 
ارائه نظرات تخصصی در حوزه مبارزه با مواد مخدر که می تواند نمایندگان 
مجلس را در راســتای تدوین قانون در این حوزه مســاعدت کند، آمادگی 

دارد.
مقایسه میزان مصرف و وجود موادمخدر در ایران با کشورهای غربی و سایر 
کشورها مقایسه درستی نیست، چراکه آنها هم مرز کشور های افغانستان و 
پاکستان نیستند، ایران تقریبا دوهزار کیلومتر مرز مشترک با این دو کشور 
دارد که از نظر اقتصادی به صرفه ترین مســیر قاچاق مواد مخدر به ســمت 
کشــورهای اروپایی و آمریکایی است؛ قاچاقچیان مواد مخدر از این مسیر 
به هیچ عنوان صرف نظر نمی کنند. ریشــه اصلــی کار مبارزه با مواد مخدر 
کار فرهنگی است که متاســفانه تا به حال در حوزه های مختلف فراموش 
شده اســت. نمی توان گفت تمام افرادی که معتاد می شوند یا سراغ اعتیاد 
می روند بیکار هســتند، برخی معتادان مان در جامعه کارگری و بخشی در 
بین دانشــجویان و دانش آموزان است. بخشی از اعتیادها در جامعه زنان به 
خاطر تبلیغات اغواگرانه کاهش وزن، کرم های پوســت و زیبایی اســت که 
در غالب همین مســائل، روانگردان ها را به خــورد جمعیت زنان می دهند 
و البته ذکر این نکته ضروی اســت که اعتیاد تنها مربوط به قشر متوسط 
و کم درآمد جامعه نیســت و در بین قشــر مرفع و تحصیلکرده جامعه نیز 

رسوخ کرده است.
خانواده مهمترین و پررنگ ترین رکن در سامت روحی و جسمی فرزندان 
اســت. وی ضمن تاکید نقش موثر خانواده و دوســتان در گرایش به مواد 
مخدر افزود: پیشــنهاد مصرف مواد ارتباط مســتقیمی بــا ارضای حس 
کنجکاوی، کمبــود اوقات فراغت و بی توجهی خانــواده به فرزندان دارد. 
آمارها حاکی از آن است که ۶۳ درصد جمعیت معتادان را شاغان تشکیل 
مــی دهند. اکنون ۱۳ هــزار و 7۰۰ نفر در این مراکــز از خدمات درمانی 
استفاده می کنند. از توفیقات بزرگ استان این است که بیش از 8۰ درصد 
از مراکز ترک اعتیاد توسط مردم و سازمان های مردم نهاد مدیریت می شود.

در ادامه این گفت وگو می خوانیم: در بهترین وضع تنها ۲۰ درصد معتادان 
پایــدار و پاک باقی می مانند و8۰ درصد معتادان پس از ترک دچار لغزش 
مجدد می شــوند. این یک آسیب جدی است که تا محقق نشود نخواهیم 
توانســت موفق شــویم. باید نگاه جامعه به آنان تغییر کند واا اجتماعی 
شــدن مبارزه با مواد مخدر دچار چالش جدی می شود. هیچ نهاد دولتی و 
دستگاه اجرایی به تنهایی نمی تواند در حوزه مواد مخدر فعالیت کند. باید 
کمک شــود تا ورود خیران به این عرصه و مبارزه با پدیده شــوم اعتیاد را 

پررنگ تر کنیم.

توقف ساخت “خانه های 
دودکشی” در تهران

وقتی صحبــت از کار خیر و کمک به 
همنوع به میــان می آید چیزی که در 
ذهن بیشتر ما تداعی می شود کارهای 
همیشگی و تکراری است؛ کمک هایی 
کــه اغلب اوقات بــه دادن وعده های 
مفصل نذری ختم می شود. وعده هایی 
که شاید به گمان عده ای عملی کردن 
آن نیازمنــد خرج کــردن مبالغ قابل 
توجهی باشــد. ولی ابه  ای همه این 
کلیشه ها همیشــه می توان افرادی را 
پیدا کرد که این قابلیت را دارند که از 
مسائل به ظاهر پیش پا افتاده کارهای 
خاقانه و کمک های بزرگ خلق کنند. 
ماه  در  »#ظرف_مهربانــی«  کمپین 
رمضان ســال گذشــته و امسال یکی 
از همیــن اتفاق ها بــود. رخدادی که 
طی یک سال گذشــته عده ای باهم 
قرار گذاشتند که به جای دور ریختن 
غذاهای باقی مانده و دست نخورده در 
رستوران ها آن ها را از سطح شهر جمع 
آوری کنند و به دســت افراد نیازمند 
برســانند. کمپینی از یک اســتارتاپ 
به نام »تیکِ نیک« که قرار اســت در 
باقی روزهای سال هم کمپین هایی از 
این دســت اجرا کنند. استارتاپی که 
نیک  تیکِ  »عطیه دخانچی« موسس 
و دانشجوی دکترای مدیریت فناوری 
اطاعات می گوید قرار است ماموریتش 
ترویج مسئولیت اجتماعی و حمایت از 
کمپین های اجتماعــی و خیرخواهانه 
باشد. به همین خاطر پای حرف های 
او درباره استارتاپ جوانشان نشستیم، 
امکانــی که قرار اســت در برنامه  های 
آینده  شان نیز فعالیت های اجتماعی 
و خیرخواهانــه از جنبه اقتصادی اش 
پررنگ تر باشــد و بیشــتر ترویج حال 

خوب برایشان موضوعیت دارد.
خدمت  � در  را  تواناییمان 

دغدغه هایمان قرار دادیم
همــان آغــاز کار وقتــی از عطیــه 
برایمان»تیکِ  تا  می خواهیم  دخانچی 
نیک«را تعریف کند، او از اســتارتاپی 
حرف می زند که اهــداف اجتماعی را 
دنبال می کنــد. » ماموریت ما ترویج 
مسئولیت اجتماعی است. ما قرار است 
در طی ایام مختلف به اشکال گوناگون 
کمپین هایــی را بــا مضامین مختلف 
اجتماعــی اجرا کنیم. مفهوم کســب 
و کار اجتماعی یا بنــگاه اجتماعی از 
بحث هایی است که این روزها در دنیا 
مطرح است. شــخصی به نام “محمد 
یونس” در کشور بنگادش کسی بود 
که اولین بار این موضوع را مطرح کرد 
و به خاطرش نوبــل صلح هم دریافت 
کــرد. او اولین “بانــک اجتماعی” را 
تاســیس کرد که در آن وام های خرد 
را به اشخاص خیلی کم درآمد میداد و 
با این کار هم چرخ کسب وکار خود را 
میچرخانــد هم به افراد نیازمند کمک 
می شــد. کاری که در نهایت باعث شد 
تا در محل زندگی او کسب و کارهای 
کوچــک رونق بگیرنــد و بخش قابل 
توجهــی از معضل فقــر از بین برود. 
مفهوم کســب و کار اجتماعی در دنیا 

روز به روز در حال گسترش است؛ ولی 
نکته ای که وجود دارد این اســت که 
تعداد بسیار کمی از آنها بر بستر آناین 
هستند. در کشور ما نیز به همین شکل 
است. ایده اولیه تیکِ نیک اینجا شکل 
گرفت که من به همراه همسرم و یکی 
از دوســتانمان که هر ســه کامپیوتر 
خوانده ایــم و پیش زمینه فنی داریم، 
تصمیم گرفتیم تا توانمندی های آی 
تی را در خدمت دغدغه های اجتماعی 
قرار دهیم. تیکِ نیک یعنی تیک زدن 

یا اعام حضور برای کار نیک«
ترویج  � و  اسراف  برای  ظرفی   

مهربانی
یکــی از موضوعاتی که در ماه رمضان 
سال گذشــته گروه »تیکِ نیک« را بر 
ســر زبان ها انداخــت کمپین »ظرف 
مهربانــی« بود. کمپینی کــه در بازه 
چنــد روز مردم را به رســتوران هایی 
دعوت می کــرد که در آنهــا غذاهای 
باقی مانده و دست نخورده رستوران ها 
را برای جلوگیری از اســراف در قالب 
ظرف غذا تحویل افراد نیازمند میداد. 
اتفاقی که استقبال فوق العاده مردم از 
آن برای خود گروه تیک نیک هم فراتر 
از حد انتظار بود؛ تا جایی که ویدئوی 
تبلیغاتی ســال پیش، امســال هم به 
صورت خــود جوش در فضای مجازی 
دست به دست شد و مثل یک توفیق 
اجباری اهالی این گروه این کمپین را 
مجددا هفته آخر ماه رمضان امسال نیز 
اجرا کردند. » مــدل اولیه تیکِ نیک 
به شــکل دیگری بود، اما بعد از مدتی 
به طرح ظرف مهربانی رســیدیم که با 

استقبال فوق العاده افراد رو به رو شد. 
طرحی که طی یک هفته ای که برگزار 
می شــود صد در صد آن خیرخواهانه 

است.«
هنرمندان خودشان با ما همراه  �

شدند
وقتی سال پیش کمپین ظرف مهربانی 
در چند روز حسابی در فضای مجازی 
ســر و صدا کرد و ویدئوش دســت به 
دست شد، گمان می کردیم پشت اسم 
»تیکِ نیک« یک گروه عریض و طویل 
نشسته است؛ ولی خود خانم دخانچی 
می گوید که هســته اصلی تیکِ نیک 
را یک گروه چهار پنج نفره تشــکیل 

داده اســت. گروهی که شاید ساختن 
کلیپ تبلیغاتــی و حمایت هنرمندان 
از آن به هرچه بیشــتر دیده شدن آن 
کمک کرد تا جایی که وقتی از موسس 
گروه می خواهیم تا برایمان از چگونگی 
او  بگوید  با هنرمندان  همکاری شــان 
همه این اتفاقــات را نتیجه موجی در 
دنیــای مجازی می داند که ناشــی از 
گرایش درونی مردم به اسراف نکردن 
بود و هنرمندان هم مثل بقیه مردم به 
دســت به دست شــدن بیش از پیش 
آن کمک کردند.»ما به واســطه کسی 
که آشــنای مشترک ما و خانم سوگل 
طهماسبی عزیز )بازیگر هنرمند سینما 
و تلویزیــون( بود، کلیپی ســاختیم و 
آن را منتشــر کردیم؛ اما بعد از مدت 
کوتاهی دیدیم که بقیه هنرمندان هم 
خودشان ویدیوی این کلیپ را منتشر 
کرده اند. ما ســال گذشته در ابتدای 
شــروع کمپین فقط با هفت رستوران 
برای ظرف مهربانی به توافق رســیده 
بودیــم ولی وقتی مــردم و هنرمندان 
کلیپ  را در صفحه شــان گذاشتند به 
زیاد  اســتقبال و متقاضی  انــدازه ای 
شــد که نمی دانســتیم این حجم از 
درخواســت ها و تماس هــا را چطور 

پاسخگو باشیم.)باخنده(«
ظرف  � غیرمنتظره  های  اتفاق 

مهربانی
 او درباره مذاکره شان با رستوران های 
مختلف خاطره جالبــی را می گوید و 
ایــن طور تعریــف می کند.»ما قبل از 
اینکه تبلیغاتمان گسترده شود. وقتی 
سراغ رستوران ها می رفتیم واکنش های 
خوبی از بعضی رستوران ها نمی گرفتیم؛ 
ولی چیزی که برای خودمان هم جالب 
بود این بود که بعد از انتشار کلیپ یکی 
از رســتوران هایی که به ما جواب رد 

داده بود با ما تماس گرفت و خواست با 
ما همکاری کند. موضوعی که آن موقع 
نمی دانســتیم بابت آن باید ناراحت یا 
خوشــحال باشــیم. هرچند رستوران 
های زیادی هم در این مدت شناختیم 
که خودشــان در این کار خیر سهیم 
شدند و شــب ها چندین غذا مختص 
ایــن کمپین طبخ و اهدا می کردند و یا 
مدیر رستوران شخصا به میز مشتریان 
مراجعه می کرد و فلسفه کمپین را برای 

مردم توضیح میداد...
مــورد خیلی جالب دیگــری که با آن 
مواجه شدیم این بود که سال گذشته 
ما ظــرف ها را بــا یک روبــان قرمز 

تزئین میکردیم و تحویل رستوران ها 
میدادیم که سر میز مشتریان بگذارند 
و پیش ــفرض ما این بود که مشــتری 
روبــان را باز میکنــد و دور می ریزد و 
در ظرف اضافه غذای دســت نخورده 
خود را می ریــزد. اما مورد جالبی که 
با آن مواجه شــدیم این بود که ظرف 
هایی که تحویــل میگرفتیم همچنان 
روبان قرمز داشتند و افرادی که اضافه 
غذای خــود را اهدا کرده بودند دوباره 
روبــان را با ظرافت خاصــی به ظرف 
متصل میکردنــد... دیدن دوباره روبان 
ها تجربه شیرینی بود و ظرف ها هم با 
همان روبان ها به دست افراد نیازمند 

میرسید. دقیقا مشابه یک هدیه...«
استارت  � دریک  درآمدی  مدل 

آپ اجتماعی چگونه است؟
وقتــی اســمی از اســتارتاپ آورده 
می شــود اولین چیزی کــه به ذهن 
بیشر ما می رســد این است که حتما 
پــای یک کســب و کار و درآمدزایی 
در میان اســت. تیــکِ  نیک هم یک 
اســتارتاپ اجتماعی است. افرادی که 
خودشان اذعان دارند که در این مدت 
کوتاه گروهشــان بیش از اینکه جنبه 
درآمدی داشــته باشــد بیشتر صرف 
اجرا و معرفــی کمیپن های فرهنگی، 
اجتماعی و خیرخواهانه شــده است. 
اما با این حال عطیه دخانچی برایمان 
درباره مدل درآمــدی تیکِ نیک که 
قرار اســت در آینده شــکل و طرح 
جدی تری به خودش بگیرد این طور 
می گوید: »اپ تیکِ نیک که این روزها 
 tikenik.ir در وبســایت ما به آدرس
منتشر شده است، بستر یکپارچه ای 
اســت برای حمایــت از کمپین های 
اجتماعــی؛ بعضی از ایــن کمپین ها 
قــرار اســت خیرخواهانه باشــند و 
بعضی نیز فرهنگی و ترویجی و حتی 
زیست محیطی... به عنوان مثال این 
روزها بعد از ظرف مهربانی که جنبه 
خیرخواهانه داشت، قرار است کمپینی 
با عنوان #اسراف_بی_اسراف درباره 
ابعاد فرهنگــی و راهکارهای کاهش 
اســراف غذا اجرا کنیم. خیلی از این 
کمپین ها جنبه اجتماعی دارند و قرار 
است آگاهی بخشی را در جامعه زیاد 
کنند و لزوما جنبــه مالی و درآمدی 
در آنها به چشــم نمی خورد.  چیزی 
که وجود دارد این اســت که در بحث 
کســب و کار اجتماعی برخاف باقی 
کســب وکارها که ســود محورند در 
این کار، تاثیر اجتماعی اســت که در 
اولویت قــرار می گیــرد و موضوعات 
مالی در رده های بعدی هســتند. ولی 
در مورد مــدل درآمدی چیزی که ما 
مد نظر قرار دادیم این است که بحث 
“مسئولیت اجتماعی شرکتی”  را وارد 
کنیم. آن هم به این شکل که شرکت 
ها در راســتای مســئولیت اجتماعی 
خود اقدامات موثری انجام می دهند و 
به دنبال بستری هستند برای معرفی 
و اطاع رســانی ایــن اقدامات. تیکِ 
نیک قرار اســت بســتری باشد برای 
معرفی کســب وکارهای مســئول به 
مردم و حلقه واســطه ای اســت بین 

مردم، NGO ها و برند ها.«
منبع: خبرگزاری مهر

در  که  موضوعاتی  از  یکی 
گذشته  سال  رمضان  ماه 
گــروه »تیــکِ نیک« را 
انداخت  زبان ها  ســر  بر 
مهربانی«  »ظرف  کمپین 
بود. کمپینــی که در بازه 
به  را  چنــد روز مــردم 
دعوت  رســتوران هایی 
می کرد که در آنها غذاهای 
باقی مانده و دست نخورده 
برای  را  هــا  رســتوران 
اســراف در  از  جلوگیری 
قالب ظرف غــذا تحویل 
نیازمنــد میداد. افــراد 

از غذاهای دست نخورده برای 
نیازمندان غذا بردیم!

»تیک نیک« اسم یک استارت آپ اجتماعی است که قرار است محوریت 
کارش را روی راه اندازی پویش های فرهنگی، اجتماعی و خیریه قرار بدهد. 
گروهی که می گوید دغدغه  اجتماعی برایشان از دغدغه مالی مهمتر است.
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بخشــی از گرانی های اخیر دار به رفتار 
سوداگرانه داان در بازار ارز برمی گردد 
که با راه انــدازی »بورس ارز« قیمت ها 
در شرایط رقابتی با رعایت اصل شفافیت 
به تعادل می رســد. با کاهش نرخ سود 
بانکی ســیل نقدینگی ها به خروش آمد 
و همزمان با تحرکات سیاسی و اقتصادی، 
نقدینگی به سمت بازارهای سنتی هجوم 
برد که یکی ازآنها بازار ارز به ویژه دار بود 
و با افزایش تقاضا در این بازار، غول دار 
از چراغ خود بیرون آمد و قیمت هر دار 
روند صعودی به خود گرفت . هر چند با 
تدبیر دولت نرخ دار بافاصله با کاهش 
قیمت روبرو شد اما واقعیت این است که 
بازار ارز همواره بستر خوبی برای فعالیت 
های داانه و ســوداگرانه بوده اســت و 
فعــاان در این بازار بــدون اینکه ارزش 
افزوده ای ایجاد کنند توانسته اند با ایجاد 
نوسان به ســود قابل توجهی برسند که 

شامل مالیات هم نمی شود.
مهار ایــن نقدینگی از ســمت بازارهای 
غیرمولد مانند بازار سیاه دار راهکارهایی 
دارد کــه یکــی از آنها مــی تواند ایجاد 

»بورس ارز« باشد.
راه اندازی بورس ارز ســال ها اســت که 
مطرح می شود و هر چند که راه اندازی 
بورس ارز یا همان بازار آتی ارز به تصویب 
شورای عالی بورس رسید و بانک مرکزی 
موافقت کلی خود را بــا این طرح اعام 
کرده اما هنوز به مرحله اجرا نرســیده و 

عملیاتی نشده است.
علت شکل نگرفتن این بازار تاکنون این 
اســت که برای راه اندازی صندوق ارزی 
در بورس شرطی  گذاشته شده مبنی بر 
این که شرکت هایی که بانک در آنها سهم 
۵۰ درصدی دارند یا این که امکان نفوذ 
در هیات مدیره آنها را داشته باشند، برای 
ایفای نقش در صندوق هــا باید از بانک 

مرکزی مجوز دریافت کنند.
متقاضیان راه اندازی صندوق های ارزی 
هم شرکت های تامین سرمایه هستند که 
بانک ها در این شرکت ها حضور دارند. از 
این رو مانعی برای فعالیت صندوق ارز در 

بازار سرمایه وجود دارد که بانک مرکزی 
باید نسبت به رفع آن چاره اندیشی کند.

حال در شرایطی که بازار ارز ملتهب است، 
بورس ارز می تواند راهکاری برای کاهش 
التهاب بازار باشد و رفتارهای سفته بازانه 
در بازار را کنترل و مهار کند و به همین 
دلیل برخی مقامات کشور اخیرا نسبت به 
راه اندازی بورس ارز تاکید کرده اند و آن 
را یکی از عوامل برگشت انضباط ارزی به 

اقتصاد دانسته اند.
** داان ارز از چهارراه استانبول تا بازار 

فارکس
»بهادر شمس« کارشناس بازار سرمایه در 
گفت وگو با گروه تحلیل خبر ایرنا درباره 
ضرورت ایجاد بورس ارزی اظهار داشت: 
در کشــورهای با اقتصاد موفق شــاهد 
آن هســتیم کااهایی که امکان تبدیل 
بــه کاای ســرمایه ای را دارند از طریق 

بازارهای سرمایه داد و ستد می شود.
وی با اشاره به ورود طا و سکه به بورس 
ادامه داد: اخیرا شاهد داد و ستد سکه یک 
روزه در بازار سرمایه هستیم و بخشی از 
تقاضای طا در بــازار هم اخیرا از طریق 
بورس پاسخ داده می شود که ساز و کار 
بازارســرمایه در مورد این کااها توانسته 
موفق عمل کند و می توان از این تجربه 
برای راه اندازی بورس ارز هم اســتفاده 
کرد. این کارشناس بازار سرمایه با تاکید 

بر اینکه البته عملیاتی کردن این سیاست 
ها مانند راه انــدازی صندوق ارز در بازار 
ســرمایه یا بورس ارز نباید در شــرایط 
التهاب بــازار انجام شــود، گفت: تجربه 
نشان داده است که اجرای این راهکارها 
باید پیشگیرانه باشد و پیاده سازی آن در 

شرایط التهاب بازار جواب نمی دهد.
شــمس با بیان اینکه اجرای بورس ارز ، 
نیاز به زیرســاخت دارد و نمی توان یک 
شــبه چنین طرحی را بــه مرحله اجرا 
رســاند، ادامه داد: مهم ترین زیرساخت 
برای عملیاتی کــردن چنین طرح هایی 
فرهنگ سازی و آشنایی مردم با ساز و کار 
بازارســرمایه است. واقعیت این است اگر 
بورس ارز در بازار ســرمایه راه اندازی هم 
شود باز هم بسیاری از مردم نیاز خود را 
از بازار آزاد تامین می کنند چرا که هنوز 
به بازار سرمایه اعتماد ندارند و سرچشمه 
این نگرانی های مردم از سرمایه گذاری 
در بورس به آشــنا نبودن با این بازار باز 

می گردد.
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره مهم 
ترین مزیت شکل گیری بورس ارز گفت: 
در تمام دنیا برای ساماندهی رفتار سفته 
بازانــه از بورس کمک مــی گیرند و اگر 
بورس ارز ایجاد شــود، داان چهار راه 
اســتانبول وارد بازار فارکس می شوند و 
در این صورت نوسانات بازار ارز خنثی و 

قیمت ها به تعادل می رسد.
وی افزود: بنابراین رفتار ســفته بازانه در 
بازارهای تمام دنیا وجود دارد اما با کنترل 
آن از طریق بازار سرمایه به تعادل قیمت 

ها و نقدشوندگی بازار کمک می کنند.
طبق گفته سخنگوی دولت، منابع ارزی 
کشــور حداقل ۳۰ میلیارد دار بیشتر از 
مصارف اســت بنابراین بازار با کمبود ارز 
مواجه نیست که این کمبود عامل گرانی 
باشــد و در این شــرایط هجوم تقاضا و 
سوءاستفاده داان از شرایط موجود می 

تواند دلیل تب دار در بازار باشد.
حال اینکه یکی از مهم ترین مزیت های 
راه اندازی بورس ارز شفافیت است که می 
تواند رفتار سفته بازانه در بازار را مهار کند 
به عبارت دیگر دال هــا، صراف ها و هر 
فروشنده دیگری می توانند در یک شرایط 
مساوی و بر مبنای اصل رقابت ارز را مانند 
کاا در این بازار عرضه کنند و متقاضیان 
ارز آزاد هم آن را تهیه کنند و همین اصل 
رقابت موجب به تعادل رسیدن قیمت در 
بازار می شود. از ســوی دیگر راه اندازی 
بورس ارز می تواند باعث کاهش نوسانات 
کاذب شــود و انجام معامات آتی ارز در 
نهایت بازار را پیش بینی پذیر و ریســک 
را کاهش می دهد که همین پیش بینی 
پذیری موجب رشد ســرمایه گذاری در 
کشور خواهد شــد چرا که یکی از مهم 
ترین مشکات سرمایه گذاران در ایران، 
تبدیل ارز به ریال یا به عبارتی نرخ تسعیر 
ارز است. از سوی دیگر یکی از مهم ترین 
عوامل گرانی ارز نبود اسکناس کاغذی آن 
در بازار اســت که با راه اندازی بورس ارز 
این مشکل هم رفع خواهد شد به طوری 
با راه اندازی صندوق ارزی به جای اینکه 
افراد فیزیک ارز را خریداری کنند، واحد 
صنــدوق ارزی را می خرنــد که همان 
نوســانات ارز را خواهد داشــت اما مدیر 
صندوق، پولی را که از افراد به ازای فروش 
واحــد ارزی گرفته را در بانک ســپرده 
گذاری می  کند بنابراین موجودی فیزیکی 
اسکناس ارز در بازار حفظ می شود و یقینا 

با کمبود ارز مواجه نخواهیم شد.

بورس ارز، غول دار را به چراغ برمی گرداند

اسامی برندهای وارداتی با ارز دولتی همچنان نامشخص
 لوازم خانگی 43 میلیون یورو ارز دولتی گرفت 

باز هم گران شد!

در حالی که قیمت لوازم خانگی از ابتدای اردیبهشت ماه افزایش پیدا کرده و سازمان 
حمایت نیز بارها آن را تخلف و فاقد وجاهت اعام کرده است، بر اساس لیست منتشر 
شده از سوی بانک مرکزی، بالغ بر ۲۳۰ شرکت بیش از ۴۳ میلیون یورو ارز دولتی 

برای واردات بیش از ۱۵ قلم لوازم  خانگی دریافت کرده اند.
از ابتــدای اردیبهشــت ماه عرضه کنندگان لوازم خانگی قیمــت محصوات خود را 
افزایش دادند که چالش هایی در این زمینه به وجود آمد، چرا که از ســویی شــاهد 
غیرقانونی دانستن این افزایش قیمت از سوی سازمان حمایت بودیم و از سوی دیگر 
نیز تولیدکنندگان و عرضه کنندگان لوازم خانگی اعام کردند که قیمت هایشان را به 
حالت ثابت بر نمی گردانند. اما سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در 
آخرین اطاعیه خود اعام کرد که “تاکنون هیچگونه افزایش قیمتی در مورد لوازم 
خانگی توســط این ســازمان مورد تأیید قرار نگرفته است و هرگونه افزایش قیمت 
توسط شرکت های عرضه کننده لوازم خانگی بااخص به بهانه تک نرخی شدن ارز 
قبل از اخذ مجوز، فاقد وجاهت بوده و این ســازمان و سازمان های صنعت، معدن و 
تجارت استان ها و همچنین سازمان تعزیرات حکومتی و ادارات کل تعزیرات استان ها 
براســاس گشت های مشترک و شکایات واصله نسبت به اعمال قانون اقدام خواهند 
کرد”. البته علی فاضلی - رئیس اتاق اصناف - نیز اعام کرد که هنوز هیچ گزارشی 
از سوی دستگاه های نظارتی مبنی بر تخلف بودن افزایش قیمت لوازم خانگی گزارش 

نشده و اگر این موضوع رسما اباغ شود، قطعا قیمت ها بازگردانده خواهد شد.
این افزایــش قیمت های غیرقانونی در حالی در بازار لوازم خانگی اعمال شــده که 
براساس فهرست بانک مرکزی که با دستور رییس جمهور منتشر شد، ۲۳۰ شرکت 

داخلی ۴۳ میلیون و ۳۴۰ هزار و ۴۰8 یورو ارز دولتی دریافت کرده اند.
طبق این لیست، ارز دولتی ارائه شده برای واردات انواع لوازم خانگی اعم از اتو برقی، 
اتو پرســی خانگی، یخچال، فریز، ماشین لباسشویی، ماشین ظرفشویی، تلویزیون، 
آســیب و مخلوط کن، بخارشور، جارو برقی، چای ساز، قهوه ساز،تستر، فر، اجاق گاز، 
کباب پز، سشــوار و ... صرف شده است؛ لذا مصرف کنندگان نباید این کااها با برند 
خارجی را با قیمت افزایش یافته بخرند اما این امر رعایت نمی شود و از ابتدای سال 
جاری طبق اعام اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی، لوازم خانگی وارداتی هفت تا ۱۲ 
درصد گران شده اند. البته میزان افزایش قیمت در رصد بازار بیش از میزان اعام شده 
اســت. برای توضیح در این باره که با ارز اختصاص یافته دولتی کدام برندهای لوازم 
خانگی وارد شده اند، اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی و همچنین انجمن صنایع لوازم 
خانگی پاسخی ندادند و پیگیری های ایسنا بی نتیجه ماند. همچنین در این میان جای 
سوال است که چرا با وجود اختصاص بیش از ۴۳ میلیون یورو ارز دولتی دستگاه های 
نظارتی کوتاهی کرده و اجازه افزایش قیمــت در بازار را داده اند. به عنوان نمونه در 
این میان سازمان حمایت مصرف کنندگان وتولیدکنندگان طی دو - سه ماه اخیر که 
افزایش قیمت رد بازار لوازم خانگی ایجاد شد، فقط به اعام اطاعیه های تخلف در 

این زمینه بسنده کرده و هیچ گونه برخوردی با گرانفروشان صورت نگرفته است.

قیمت برخی لپ تاپ ها تا پایان هفته کاهش می یابد

 لپ تاپ و تبلت و گوشــی از جمله کااهای وارداتی هستند که ارز رسمی دریافت 
کردند. بر این اســاس لپ تاپ هایی که با ارز رســمی ۴۲۰۰ تومانی وارد شده اند، از 
برندهای ایسوس، ایسر و لنوو هستند که با توجه به افزایش قیمت های نامعقول قرار 

است با نظارت اتحادیه فناوران تا پایان هفته، قیمت آن ها کاهش یابد.
پس از انتشــار  فهرســت شــرکت هایی که به آن ها ارز ۴۲۰۰ تومانی برای واردات 
گوشی تلفن همراه تخصیص یافته بود، فرآیند شفاف سازی در راستای اعام اسامی 
شــرکت هایی که ارز دولتی دریافت کرده بودند کلید خورد تا مشــخص شود کدام 
شرکت ها ارز ۴۲۰۰ تومانی برای واردات گرفته اند اما کااها را بر اساس ارز آزاد می 

فروشند.
اقــدام وزیر ارتباطات در اعام اســامی این شــرکت ها که به نوعی روشــن گری و 
شفاف ســازی به شــمار می آمد، مورد توجه ســازمان  حمایت از مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان و ســتاد مبارزه با قاچاق کاا و ارز نیز قرار گرفت. در همین راســتا، 
محمود نوابی -رییس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان- گفت که 
طبق دستور رییس  جمهوری لیست کااهایی که با دار ۴۲۰۰ تومان وارد شده اند، 
به محض اعام بانک مرکزی در سامانه ir.۱۲۴.www( ۱۲۴( سازمان حمایت قرار 
می گیرد تا مردم این لیســت را مشــاهده و درصورت مغایرت و گرانی، موارد را به 
سازمان اعام کنند. در نهایت روز یکشنبه، فهرست کااهای دریافت کننده ارز رسمی 
به تفکیک افراد و شرکت ها از سوی بانک مرکزی منتشر شد. این اقدام بانک مرکزی 
در راستای تاکید رییس  جمهوری مبنی بر لزوم شفاف سازی کااهای دریافت کننده 
ارز رسمی انجام و اعام شد این شرکت ها از ۲۱ فروردین تاکنون ارز رسمی به نرخ 

۴۲۰۰ تومان برای واردات کاا دریافت کرده اند.
در این بین کااهای فناوری اطاعات و ارتباطات هم مشاهده می شوند.  در این راستا 
محمدمهدی میرمهدی - رئیس اتحادیه فناوران رایانه تهران - در گفت وگو با ایسنا، 
با تایید شرکت هایی که در فهرست بانک مرکزی آمده است، اظهارکرد: لیست مربوط 
به کااهای کامپیوتر، لپ تاپ، تبلت و موس و کی بورد که زیرمجموعه اتحادیه فناوران 
هستند، صحت دارد؛ به این شرکت ها ارز تخصیص داده شده و طبق همان موارد هم 
کاا وارد شده و در گمرک آمده و ترخیص شده است. بیشتر این کااهای وارداتی از 

برندهای ایسوس، ایسر و لنوو هستند.
گرانی نامعقول محصوات اپل هم بررسی می شود �

رئیس اتحادیه فناوران رایانه تهران در پاســخ به اینکه آیا لپ تاپ های اپل هم با ارز 
۴۲۰۰ تومانی وارد شده اند؟  بیان کرد: لپ تاپ های اپل با ارز ۴۲۰۰ تومانی وارد نشده 
اند. البته محصوات شــرکت اپل به طور کلی گران هستند و این محصوات ممکن 
اســت با دار آزاد وارد شده باشند؛  بنابراین محصوات اپل با افزایش قیمت مواجه 
شــده اند؛ اما ما این موضوع را هم دنبال خواهیم کرد و فروشندگان باید جوابگوی 

افزایش قیمت بی رویه آنها باشند، زیرا افزایش قیمت با ارز آزاد هم حدی دارد.
 وی در ادامه با بیان اینکه انتشار ارزی که توسط شرکت ها دریافت و کاا وارد شده، 
منطقی است، خاطرنشان کرد: هر شرکتی که ارز گرفته باشد، موظف است طبق نرخ 
داری که گرفته با هزینه هایی که چه در گمرک، حمل و نقل و سود بازرگانی به کاا 
تحمیل می شــود، قیمت را محاسبه کرده و طبق جدول، کاا را با فاکتور رسمی به 

مصرف کننده و عرضه کننده تحویل دهد.

خبر

خبر

کاای ایرانی را به کاای چینی می فروشند!

در حالی که شعار سال جاری حمایت از کاای ایرانی است، برخی از فروشندگان به 
واســطه سود بیشتر در فروش محصوات چینی، روی خوش به کاای ایرانی نشان 
نداده اند. روزهای ابتدایی تابستان هم در حال گذر هستند اما بازار آنچنان که باید با 
شعار سال )حمایت از کاای ایرانی( همخوانی پیدا نکرده است؛ موضوعی که به نظر 
می رسد در تحقق آن فروشندگان بی تأثیر نیستند، زیرا فروشندگان به عنوان مبلغ 

کاای تولیدکننده نیز شناخته می شوند.
یکی از بازارها که تولیدکنندگان ایرانی فراوانی را در سال های نه چندان دور به خود 
دیده و محصوات ایرانی در منازل همواره جایگاه خاصی را از آن خود کرده، لوستر 
و آباژور بوده است. اما در سال های اخیر و به ویژه ماه های اخیر به واسطه مشکات 
تولید، زرق و برق محصوات وارداتی و قیمت تمام شده پایین تر، محصوات چینی 
نسبت به محصوات داخلی بازار لوســتر و آباژور در اختیار محصوات وارداتی قرار 

گرفته است.
بررسی بازار لوستر و آباژور نشان از آن دارد با وجود آنکه با نوسانات اخیر ارزی شرایط 
واردات تا حدودی ســخت شــده و از سوی دیگر هزینه حمل و نقل و ترخیص کاا 
افزایش یافته اســت، اما همچنان عاقه فروشندگان این بازار به واردات محصوات 
چینی بیشتر است و مدعی هســتند در کنار قیمت تمام شده پایین تر محصوات 
چینی، این محصوات نسبت به محصوات ایرانی از زیبایی بیشتری برخوردار است 
که آنچنان به جیب مشتریان آسیب نمی رساند. در رابطه با شرایط بازار این کااها، 
احمد رحمانی - رئیس اتحادیه تهیه کنندگان و فروشندگان بلور، چینی و لوستر - به 
ایسنا گفت: نوسانات اخیر دار تأثیر قابل توجهی بر روند تولید داشته که از این موارد 
می توان به مشکاتی در تأمین مواد اولیه اشاره کرد و تأمین مواد اولیه داخلی که از 

سوی پتروشیمی ها تولید می شود، خارج از این قاعده نیست.
وی ادامه داد: شرایط فعلی تولید و عرضه متأثر از مسائل اقتصادی است و نمی توان 
با شــعار مشکات را حل کرد و نیاز به درمان های منطقی و اقتصادی در این زمینه 
احساس می شود. رحمانی خاطرنشان کرد: مشکات اقتصادی در تولید عاملی شده 

بر خاف شعار سال، از میزان تولید و اشتغال کاسته شود.
رئیس اتحادیه تهیه کنندگان و فروشندگان بلور، چینی و لوستر تصریح کرد: یکی 
از راه حل های ســازنده در راســتای رفع موارد تولید و خروج از رکود بازار استفاده از 
صاحبان اصناف و بخش خصوصی است که کشورهای همسایه از این روش به واسطه 
وجود منافع مشترک بین بخش خصوصی و دولت، به نتیجه بسیار مناسبی رسیده اند.

وی تاکیــد کرد: دولت بیش از حد چاق شــده و توانایی آن را ندارد که در کمترین 
فرصت بیشترین بازده را در تولید و ایجاد اشتغال داشته باشد.

رحمانی در پاســخ به این ســؤال که آیا در ســال جاری که شعار حمایت از کاای 
ایرانی برای آن انتخاب شــده، فروشــندگان با توجه به قیمت تمام شــده ارزان تر 
محصوات چینی و خرج کمتر این دست محصوات نسبت به نمونه مشابه داخلی، 
در فروش کاای ایرانی را تبلیغ می کنند و به مشتریان پیشنهاد می دهند؟ گفت: تمام 
فروشندگان به این طرز تفکر نرسیده اند که محصوات ایرانی را تبلیغ کنند و بفروشند 

و قیمت ارزان تر محصوات چینی در این رابطه بی تأثیر نبوده است.

طرح 10 میلیارد داری دولت برای نوسازی
 ناوگان جاده ای

سازمان راهداری طرحی را ارائه کرده که در چارچوب آن ۲۰۲ هزار دستگاه خودروی 
جاده ای با محوریت حمایت چند وزارتخانه نوسازی می شود.

این طرح که به منظور اجرای مصوبه شــورای اقتصــاد و اباغیه معاون اول رییس 
جمهور به کلیه بانک ها در دستور کار قرار دارد، با منابع اعتباری بیش از ۱۰ میلیارد و 

۶۰۰ میلیون دار بخشی از خودروهای جاده ای فرسوده را نوسازی می کند.
در چارچوب این برنامه ۲۰۲ هزار اتوبوس، مینی بوس، کامیون و کامیونت فرسوده در 
حوزه درون و برون شهری نوسازی خواهد شد. این طرح با پیشنهاد وزارت صنعت، 
معدن و تجارت اجرایی شده و با پیگیری این وزارتخانه و شهرداری ها در بخش درون 

شهری و سازمان راهداری در حوزه برون شهری اجرایی خواهد شد.
براساس برنامه ریزی صورت گرفته هر سرمایه  گذاری که تعدادی خودروی فرسوده را 
برای نوسازی تحویل می دهد، در صورتی که بتواند همان تعداد یا بیشتر خودروی نو 
دریافت کند و مجموع ظرفیت آنها را در حوزه باری به ناوگان بازگرداند طبق جدول 
محاســباتی منابع حاصل از صرفه جویی ســوخت در این حوزه را مستقیما دریافت 
می کند. البته ســازمان راهداری اعام کرده که این موضوع مشروط به آن است که 
به این سازمان اثبات شود خودروی اسقاط شده حداقل یک سال قبل از نوسازی در 
شبکه حمل و نقل فعال بوده است. از سوی دیگر، از زمان دریافت فاینانس و تامین 
قطعات مورد نیاز خودرو که شــاید حدود یکســال به طول انجامد، صندوق توسعه 
ملی اقســاط فاینانس را پرداخت کرده تا پس از تحویل خودرو از محل پیمایش و 
صرفه جویی حاصل شــده از محل سازمان برنامه و بودجه تسهیات صندوق توسعه 
ملی بازپرداخت شود. طبق برآوردهای صورت گرفته در حال حاضر در طرح سازمان 
راهداری ۱۲۰ هزار دســتگاه از ۱۴۰ هزار دستگاه کامیون فرسوده ۹۰۰۰ دستگاه از 
۱۳ هزار اتوبوس فرسوده، ۴8 هزار و ۵۰۰ دستگاه از ۵7 هزار مینی بوس فرسوده و 
۶۰۰۰ دستگاه وانت در این طرح نوسازی خواهند شد. رییس جمهوری پیش از این 
وعده داده بود در یک فرآیند سه ساله ۲۰۰ هزار دستگاه خودروی فعال در حمل و 

نقل عمومی نوسازی شوند.

هــادی ابوی بــا بیــان اینکه کمک 
بــه خانوارهای محــروم و کم درآمد 
و بهبــود وضع معیشــت کارگران و 
کنونی  شــرایط  در  حداقل بگیــران 
از اولویت هــای دولت، اســت، گفت: 
در شــرایط اقتصادی حاضــر نباید 
مستضعفان  و  بازنشستگان  کارگران، 
زیــر چرخ های تورم و نوســان ارز له 

شوند.
وی ادامــه داد: اگــر می خواهیم به 
کاهش هزینه های مسکن و اجاره بهای 
کارگران کمک کنیم، بهترین راه این 
است که دولت به جای گرفتن مالیات 
از خانه های خالی از ســکنه، آن ها را 
با وام های ارزان و اقســاط کم بهره به 

کارگران واگذار کند.
انجمن های  عالــی  کانــون  دبیرکل 
صنفــی کارگران تاکید کــرد: دولت 
می توانــد خانه هــای مســکن مهر 
یا مســکن اجتماعی بااســتفاده و 
خانه هایی که در بافت های فرســوده 
ساخته شــده اند را به شکل اجاره به 
شرط تملیک یا در قالب قرارداد چند 
ســاله با رهن و اجاره ثابت در اختیار 
کارگران قرار بدهد و با این کار بخش 
اعظمی از هزینه های ســبد معیشت 

کارگران را پوشش دهد.
ابــوی بــا بیان اینکــه کارگــران از 
بیت المــال کشــور ســهم دارنــد و 
شایسته دریافت کمک های باعوض و 

قرض الحسنه هستند، اظهار کرد:حق 
مسکن کارگران ۴۰ هزار تومان است 
و طی چند ســال اخیر افزایش قابل 
توجهی را در شــورای عالی کار برای 
حق مسکن کارگران شاهد نبوده ایم، 
در حالی که نمی توان حق مسکن را 
بر اســاس ۲۰ ســال قبل که قیمت 

زمین و ملک پایین بود، تعیین کرد.
به گفته این مقام مســئول کارگری، 
قــدرت خریــد کارگران نســبت به 
ابتدای سال که حقوق و دستمزدشان 
بــا افزایش ۱۹.۵ درصــد همراه بود، 
به شــدت افت کرده و دریافتی آن ها 
بیش از یک هفته جواب نمی هد، در 
کنار آن افزایش اجاره بها و هزینه های 
مسکن را که بار سنگینی بر معیشت 
خانوارهــای کارگری تحمیل کرده را 

هم باید اضافه کرد.
انجمن های  عالــی  کانــون  دبیرکل 

صنفی کارگران خاطرنشــان کرد: در 
شرایط غیرعادی نمی توان تصمیمات 
عــادی گرفــت؛ وقتی بســیاری از 
بازارهای داخلی و اقام اساسی متاثر 
از نوسان ارز است، طبیعی خواهد بود 
که سفره معیشت کارگران هم از این 

مقوله بی تاثیر نماند.
در اصــل ۴۳ قانون اساســی، تامین 
نیازهای اساســی  همــه  آحاد جامعه 
از جمله مســکن ، خوراک ، پوشاک ، 
بهداشت ، درمان  و آموزش و پرورش 
پیش بینی  خانــواده   تشــکیل  برای 
شده اســت. بر اساس اصل ۳۱ قانون 
اساســی نیز داشتن مسکن متناسب 
با نیاز، حق هــر فرد و خانواده  ایرانی 
اســت  و دولت موظف است با رعایت 
اولویت برای آن ها که  نیازمندترند به 
خصوص کارگران و روستاییان، زمینه 

اجرای این اصل  را فراهم کند.

پارلمان روســیه طرحی را در دســت بررســی دارد تا ورود 
گوشی های همراه قاچاق را متوقف کند.

در این طرح گوشــی های تلفن همراه به ســه گروه ســفید، 
خاکســتری و سیاه تقسیم می شــوند؛ گروه سفید تلفن هایی 
هســتند که توسط نمایندگی های رســمی بطور قانونی وارد 
روســیه می شــوند، مجوزهای مخابراتی را دریافت می کنند، 
مالیات پرداخت می کنند و در فروشگاه ها به فروش می رسند.

تمامی برندهــای معتبر تولیدکننده تلفن همراه در روســیه 
نمایندگــی رســمی دارند و شــامل این گروه می شــوند که 
مصرف کنندگان باید از این پــس تلفن های مورد نیاز خود را 

از آنان خریداری کنند.

گروه خاکستری به گوشی های تلفن همراهی اطاق می شود 
که در روســیه نمایندگی ندارند و یا تلفن های قدیمی که در 
شــبکه فعالند، هرچند تصمیم نهایی درباره ادامه فعالیت این 
گوشــی ها در شــبکه تلفن های همراه روسیه گرفته نشده اما 

احتماا با پرداخت مالیات های قانونی امکان پذیر خواهد شد.
گروه ســیاه به تلفن های همراهی گفته می شود که به صورت 
قاچاق، خریدهای اینترنتی از سایت های خارجی همانند علی 
اکســپرس، ای بی، آمازون و … توســط کاربران وارد روسیه 
می شــود، این تلفن ها از این پس در روســیه قابل اســتفاده 
نخواهند بود و حتی امکان پرداخت مالیات برای فعال ســازی 

آنان نیز میسر نیست.
رجیستری تلفن های 

همراه به روسیه رسید

خانه های  می تواند  دولت 
مسکن  یا  مهر  مســکن 
و  بااســتفاده  اجتماعی 
خانه هایی که در بافت های 
شده اند  ساخته  فرسوده 
به  اجــاره  به شــکل  را 
قالب  در  یا  تملیک  شرط 
با رهن  قرارداد چند ساله 
و اجاره ثابــت در اختیار 
کارگران قــرار بدهد و با 
ایــن کار بخش اعظمی از 
معیشت  سبد  هزینه های 
دهد. پوشش  را  کارگران 

پیشنهاد یک مقام مسئول کارگری

خانه های خالی از سکنه را به کارگران 
واگذار کنید

دبیرکل کانــون عالی انجمن هــای صنفی کارگران پیشــنهاد کرد 
دولت بــه جای بســتن مالیات به خانه هــای خالی از ســکنه، این 
واحدهــا را با اقســاط کم بهــره در اختیــار کارگران قــرار دهد.
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 دایل حذف تیم ملی فوتبال اسپانیا و نقش 
دروازه بان آن

»داوید دخه آ« مسلما دلیل حذف تیم ملی اسپانیا از جام جهانی ۲۰۱8 نبود، اما 
حقیقت این است که دروازه بان باشگاه منچستر یونایتد قطعا بهترین نمایش خود 
را در چهار بازی اســپانیا در جام بیست و یکم ارائه نکرد و آمار هم بر این واقعیت 
صحه می گذارد. روزنامه مارکا اسپانیا روز دوشنبه نوشت: گلر شوت گیر شیاطین 
ســرخ در جریان بازی ها در همان ســطحی نبود که به عنوان دروازه بان اول تیم 
ملی اسپانیا انتخاب شــده بود، دخه آ با عملکردی ضعیف تنها در یک بازی گلی 
دریافت نکرد و از هفت ضربه در چارچوب حریفان تنها یک بار موفق به سیو توپ 
شد و این بدین معناست که او از سال ۱۹۶۶ تاکنون کمترین میزان سیوها را در 

سه بازی داشته است.
در برابر پرتغال، او بزرگ ترین اشــتباه خود را یعنی ناتوانی از مهار ضربه آهســته 
»کریســتیانو رونالدو«، مرتکب شد. مهاجم کهکشــانی ها در این دیدار سه ضربه 
روانه چارچوب دخه آ کرد، ضرباتی که در هر سه مورد تبدیل به گل شد؛ در بازی 
بعد مقابل ایران نیز او تقریبا چهره ناشناس میدان بود چراکه تیم حریف تنها یک 
ضربه در چارچوب داشــت که به رغم ورود بــه دروازه، با نظر کمک داور ویدویی 

مردود اعام شد.
دخه آ تنهــا در آخرین بازی مرحله گروهی تیمش مقابل مراکش آن هم در یک 
مورد موفق به مهار توپ شد؛ در واقع مراکشی ها سه ضربه در چارچوب داشتند که 
دو تای آن تبدیل به گل شد و گلر اسپانیا تنها در یک نبرد تک به تک با بوطیب، 

او را در گلزنی ناکام گذاشت.
در بازی مقابل روســیه در مرحله حذفی نیز دروازه دخه آ در جریان بازی از روی 
نقطه پنالتی باز شــد و در ضربات پنالتی پایان دیدار هم او به راحتی می توانست 

دو ضربه را مهار کند که البته موفق نشد.
در واقــع، اگرچه عوامل زیادی از جمله اخراج ناگهانی »یولن لوپتگی« ســرمربی 
اسبق اسپانیا در عملکرد ضعیف این تیم بی تاثیر نبود، اما نمی توان از عملکرد دور 

از انتظار دخه آ نیز به آسانی گذشت.

ژاپن 2- بلژیک 3
 سامورایی ها ایستاده مردند

دیدار دو تیم بلژیک و ژاپن در ورزشــگاه شــهر روستوف از ساعت ۳۰ :۲۲ دقیقه 
آغاز شد.

بلژیک ۳ - ۲ ژاپن
داور: ماانگ دیدائو )سنگال(

ورزشگاه:  روستوف
گل:  هاراگوچــی )۴8( و اینــوی )۵۲( برای ژاپن،  فرتونگن )7۰(،  مروان فاینی 

)7۴( و ناصر چدلی )۹۴( برای بلژیک
کارت زرد:شیباساکی )ژاپن(

کارت قرمز : -
ترکیب بلژیک : کوارتووا، آندرویلد، ونســان کمپانی، یان فرتونگن، اکسن ویتسل، 

کوین دی بروین، روملو لوکاکو، ادن هازارد، کاراسکو، دریس مرتنس و میونیر.
ترکیب ژاپن:  کاواشیما، شوجی، ناگاتومو، شیباساکی، پاراگوچی، شینجی کاگاوا، 

اینوی، اوساکو، ماکوتو هاسبه، هیروکی ساکای و مایا یوشیدا.
دو تیم بلژیک و ژاپن در مرحله یک هشتم نهایی جام جهانی روسیه برابر هم قرار 

گرفتند که گزارش زنده این دیدار را در زیر می خوانیم: 
نیمه اول

بازی دو تیم بلژیک و ژاپن با ســوت داور سنگالی شروع شد و تاش دو تیم برای 
باز کردن دروازه یکدیگر آغاز شد. اولین خطر جدی را نیز ژاپنی ها ایجاد کردند و 
شــوت کاگاوا با اختاف کمی از کنار دروازه به بیرون رفت. بازی منطقی و زیبای 
ژاپنی ها باعث شــد تا بلژیکی ها در دقایق ابتدایی فرصت چندانی برای گل زدن 
نداشته باشند. در ادامه لوکاکو دو بار در محوطه جریمه سامورایی ها صاحب توپ 

شد که هر دو بار ضربه این بازیکن با برخورد به مدافعان ژاپن به بیرون رفت.
دقیقه ۲۴: لوکاکو نزدیک بود در شلوغی کنار دروازه ژاپن تیمش را به گل برساند 

که موفق نبود. یک دقیقه بعد شوت ادن هازارد را دروازه بان ژاپن برگشت داد. 
در ادامه باز هم ژاپنی ها روی دروازه بلژیک خطرســاز شــدند و نزدیک بود حتی 
دروازه این تیم را باز کنند. فوتبال جسورانه سامورایی ها، تیم حریف را تحت تاثیر 
قرار داده است. در دقیقه ۴۳: اوساکو و اینوی نزدیک بود دروازه بلژیک را باز کنند. 
اشتباه عجیب کورتوا باعث شد تا توپ از دستان او عبور کند و در نهایت این توپ 

را صاحب شود و سامورایی ها یک موقعیت دیگر را نیز از دست بدهند.
نیمه دوم 

در دقیقه ۴8 هاراگوچی توانست تیم ملی ژاپن را پیش بیندازد و دروازه بلژیک را 
باز کند. با این نتیجه سامورایی ها از حریف خود پیش افتادند.

دقیقــه ۴۹: ادن هازارد نزدیک بود دروازه ژاپن را بــاز کند که ضربه او به دیرک 
دروازه اصابت کرد و راهی دروازه نشد.

در دقیقه ۵۲ اینوی موفق شد با شوتی زیبا دروازه بلژیک را برای بار دوم باز کند 
و تیمش را پیش بیندازد.

دقیقه ۶۰: فوتبال جســورانه ژاپنی ها در این دقایق حســابی بازیکنان  بلژیک را 
غافلگیرد کرد و این تیم حتی عقب نشسته است.

دقیقه ۶۲: روملو لوکاکو می توانست یکی از گلهای خورده را پاسخ دهد ولی ضربه 
او با اختاف کمی به بیرون رفت.

دقیقه ۶۵: اینوی می توانســت گل سوم را نیز برای تیمش به ثمر برساند که توپ 
او با اختاف کمی به بیرون رفت.

دقیقه 7۰: توپ در یک رفت و برگشت در محوطه جریمه ژاپن به فرتونگن رسید 
که ضربه سر او به شکلی زیبا و عجیب وارد دروازه شد.

 دقیقه 7۴: مروان فاینی که به عنوان بازیکن تعویضی به زمین آمد،  موفق شد گل 
تساوی بخش بلژیک را وارد دروازه ژاپن کند.  دقیقه 8۵: دبل سیو کاواشیما باعث 
شــد تا ناصر چدلی و لوکاکو نتوانند دروازه سامورایی ها را در این دیدار باز کنند.  
دقیقه ۹۰: کاشــته زیبای هوندا در دقیقه ۹۰ کورتوا را به زحمت انداخت.  دقیقه 
۹۴: ناصر چادلی موفق شد گل سوم را روی ضدحمله برای تیمش به ثمر برساند 

تا این دیدار با برتری ۳ بر ۲ بلژیک به پایان برسد.

برگزاری جام جهانــی فوتبال بدون در 
نظر داشتن خدمات بعضا بی مزد و منت 
داوطلبــان، تقریبا غیرممکن به نظر می 

رسد.
به طــور معمــول کشــورهای میزبان 
رویدادهــای مهــم ورزشــی از جمله 
المپیک، جام جهانی فوتبال و همچنین 
رقابت هــای مختلف قهرمانی جهان که 
بــرای یــک دوره کوتاه نیــاز به نیروی 
هماهنگ کننده دارند، از نیروهای جوان 

داوطلب استفاده می کنند.
مهم ترین وظیفه این داوطلبان کمک به 
برگزاری هر چه بهتر رقابت های بزرگ 
ورزشی و راهنمایی و هدایت طرفداران، 
تیم های ورزشی و روزنامه نگاران است.

روسیه نیز به عنوان میزبان جام جهانی 
فوتبال از این قاعده مستثنی نبود. برای 
ایــن دوره از رقابت های جــام جهانی 
حدود ۱۵ هزار نیروی داوطلب از سراسر 
دنیا در ۱۱ شهر محل برگزاری مسابقات 
حضور داشــتند. تمامــی داوطلبان که 
حداقل دارای ۱8 سال سن بودند، تقریبا 
از یک ســال قبل از آغاز مسابقات جام 
جهانی آموزش هــای ازم را برای ارائه 
خدمات بهتر دیده و حتی حدود ۵ هزار 
و ۵۰۰ نفر از آنها همان داوطلبانی بودند 
که سال قبل با دولت روسیه در برگزاری 
مسابقات جام کنفدراسیون ها همکاری 
داشتند. خدمات این داوطلبان متنوع و 
از جهاتی دارای اهمیت بســیاری است. 
در تمامــی فرودگاه ها، ایســتگاه های 
قطار، مراکز خرید بــزرگ، میدان های 
اصلی شهرها، ورزشگاه ها و ... نیروهای 

داوطلب حاضر هستند.
داوطلبان نه تنها باید به زبان انگلیســی 
تا حد زیادی مسلط باشند بلکه اولویت 

انتخاب با افرادی اســت کــه به یکی از 
زبان های اسپانیایی، فرانسوی، آلمانی، 
پرتغالی یا عربی آشــنایی داشته باشند. 
بیشــتر داوطلبان روســی که برای این 
دوره از رقابــت ها انتخاب شــده بودند 
نیــز دانشــجویان یا فــارغ التحصیان 
رشــته مترجمی بودند که عاوه بر زبان 
انگلیســی به یکــی از زبــان های ذکر 
شــده مســلط بودند. با این حال برای 
دیدارهایــی که ایران یکی از طرف های 
آن بود، یک یا چند داوطلب تاجیک نیز 
حضور داشتند که این افراد به خوبی به 
زبان فارسی نیز مسلط بوده و به ایرانیان 

خدمات رسانی می کردند.
از دیگــر قابلیت های داوطلبان فیفا می 
توان به روابــط عمومی باا، قابلیت کار 
تیمی، توانایی برای کار زیاد و ســخت 
و انتظار مســئولیت پذیری باا، تجربه 
حضور به عنوان داوطلب در رقابت های 
ورزشــی یا فرهنگی در گذشته و غیره 

اشاره کرد.

رنگ لباس داوطلبانی که در فرودگاه ها، 
ایستگاه های مترو یا قطار، سطح شهر و 
غیره حضور داشــتند آبی با ستاره های 
ســفید و رنگ لبــاس داوطلبانی که در 
ورزشگاه ها و حواشی آن بودند به رنگ 
قرمز بود. از سوی دیگر اسکن مدارک و 
صدور بلیت ورود هواداران به ورزشگاه ها 

نیز بر عهده داوطلبان است.
اما شــاید خدمات مهم تر این داوطلبان 
در ارتباط با روزنامه نگاران و خبرنگاران 
بود. داوطلبان مســئول اســکن مدارک 
خبرنــگاران، صــدور کارت خبرنگاری، 
تحویــل دادن بلیــت بــازی هــا برای 
خبرنگاران، تعیین محل استقرار عکاسان 
در کنــار زمین و راهنمایــی آنها برای 
استقرار در محل انتخاب شده، ممانعت 
از فیلم برداری خبرنگاران در زمان بازی 

و نشست های خبری و ... بودند.
از سوی دیگر عاوه بر تیم های تخصصی 
که مســئول ارائه خدمــات اینترنتی به 
خبرنگاران هستند، تعدادی از داوطلبان 

نیز به خبرنگاران برای اتصال به اینترنت 
بی ســیم یا رفع هرگونه مشــکل نرم 
افزاری و سخت افزاری حضور دارند. این 
داوطلبان به طور معمول از بین کسانی 
انتخاب شده اند که رشته تحصیلی آنها 
فناوری اطاعات است و به خوبی به زبان 

های بین المللی آشنایی دارند.
از ســوی دیگر یکی از وظایف داوطلبان 
کمک به بوفه های غذا در ورزشــگاه ها 
است و آنها در زمینه تحویل غذا و تمیز 
کردن محیط به حامی مالی این موضوع 

کمک می کردند.
فروشــگاه های در نظر گرفته شــده در 
ورزشگاه ها و مراکز فیفا نیز برای فروش 
محصوات جــام جهانــی از داوطلبان 
کمک گرفته اند و این داوطلبان هستند 
که نقش اصلــی را در بازاریابی و فروش 

این یادبودها بر عهده دارند.
همچنین فیفا از بیــن داوطلبان، افراد 
آموزش دیده ای را برای کمک به بخش 
پزشکی و مبارزه با دوپینگ خود انتخاب 
کرده اســت و ایــن افراد بــه تیم های 
مستقر در این مراکز برای ارائه خدمات 
پزشــکی، گرفتن آزمایشات دوپینگ و 
همچنین ارتباط با بازیکنان یا هواداران 

کمک می کنند.
این داوطلبان معمــوا حقوقی دریافت 
نمی کنند با این حال این احتمال وجود 
دارد که کشور میزبان در پایان رقابت ها 
برای قدردانی از آنها پاداشــی را در نظر 
بگیرد. بدون تردید برگزاری جام جهانی 
۲۰۱8 روسیه نیز بدون کمک داوطلبان 
جوان و پر شور و نشاطی که همزمان با 
ارائه این خدمات، در فضای جام جهانی 
حضور دارند و دیدارهای مهم و حساسی 

را تماشا می کنند، میسر نیست.

در  تلتیکومادریــد  ا ن  ـ کـ ی ز ا ب ـت  ـ ف ه
مرحله یک چهارم نهایــی جام جهانی 
 ۲۰۱8 روســیه رقابــت خواهنــد کرد.
 اتلتیکومادرید در جــام جهانی ۲۰۱8 
روسیه ۱۰ نماینده داشت که در تیم های 
اســپانیا، اروگوئه، فرانســه، کرواسی و 
برزیــل پا به تــوپ بودند. با مشــخص 

شــدن وضعیت تیم های ذکر شده هفت 
بازیکن از روخــی بانکو در مرحله یک 
چهارم نهایی حضور خواهند داشت که 
 این موضوع در نوع خود قابل توجه است.
 کوکه، دیگو کاستا و سائول نیگس )اسپانیا(

تنها ســه بازیکــن اســپانیایی قرمز و 
سفیدپوشــان نمی تواننــد مرحله یک 

چهــارم نهایی جــام جهانــی را تجربه 
کننــد. کوکه در ضربــات پنالتی  مقابل 
روســیه نــاکام بــود و یکــی از دایل 
شکســت تیمش در این بازی محسوب 
می شــد. از طرفی کاســتا در این بازی 
صاحــب موقعیت نشــد اما بــا به ثمر 
رساندن ســه گل بهترین گلزن اروخا 

در جام جهانی شــد. از طرفی ســائول 
 هرگز فرصــت پیدا نکرد به میدان برود.
 دیگو گودین و خوسه خیمنس )اروگوئه(

این دو مدافــع زوج خط دفاعی اروگوئه 
در جام جهانی تشــکیل می دهند و در 
پیروزی دو بر یک مقابل پرتغال عملکرد 

درخشانی داشتند. 

پلیس مسکو یک شهروند آمریکایی، دو مکزیکی و یک روس 
را به جرم راه انداختن بازار سیاه برای فروش بلیت بازی های 

جام جهانی ۲۰۱8 روسیه، بازداشت کرد.
خبرگزاری تاس روسیه روز سه شنبه با درج این خبر به نقل 
از یک منبع آگاه نوشت: یک شهروند ۲7 ساله آمریکایی در 
نزدیکی یکی از مراکز توزیع کارت هواداری بازداشــت و به 

اداره پلیس منتقل شد.
عاوه بر این، سه نفر دیگر شامل دو شهروند مکزیک و یک 
تبعــه روس نیز به جرم فــروش غیرقانونی بلیت های بازی 
روســیه و اســپانیا در مرحله حذفی جام جهانی بازداشت 
شــدند. این افراد قصد داشــتند بلیت ها را با قیمتی مابین 

۲۴۵ تا ۳۰۰ دار به فروش برسانند.
براســاس احکام جرایم تعزیراتی روســیه، توزیع غیرقانونی 
بلیت های ورودی به ورزشــگاه های جام جهانی و یا داشتن 
اسناد غیرقانونی که فراهم کردن بلیت ها را مجاز جلوه می 
دهــد؛ در زمره جرایم حکومتی قرار گرفته و بر این اســاس 
متخلفان برابر قانون به پرداخت جریمه ای معادل ۲۰ تا ۲۵ 
برابر قیمت اصلی بلیت )تعیین شــده توسط فیفا( محکوم 

خواهند شد.
رقابتهای جام جهانی ۲۰۱۴ از ۲۴ خرداد به میزبانی روسیه 
آغاز شده است، با انجام دیدارهای یک هشتم نهایی پیگیری 

می شود.

داوطلبان افتخاری و نقش ارزنده آنان در برگزاری جام جهانی

جام جهانی جوانگاه بازیکنان اتلتیکومادرید

خبر

خبر

 مارادونا به ازای هر بازی 10 هزار پوند 
از فیفا می گیرد

بر اساس گزارش ها، دیگو مارادونا اسطوره فوتبال آرژانتین که در تمامی بازی های 
تیم ملی کشورش در جام جهانی ۲۰۱8 حضور داشته؛ به ازای هر بازی ۱۰ هزار پوند 

از فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( دریافت می کند.
روزنامه انگلیسی »د سان« در گزارشی نوشت: قهرمان جام جهانی ۱۹8۶ روی سکوی 
ورزشگاه های محل برگزاری بازی های آلبی سلسته، تلفیقی از هیجان و رفتارهای 
عجیب و غریب است؛ از ژست های نژادپرستانه گرفته تا بروز احساسات ناب فوتبالی.

این در حالیست که فیفا در راستای طرح »جیانی اینفانتینو« رییس این نهاد موسوم 
به »طرح افسانه ها«، مبلغی معادل ۱۰ هزار پوند به ازای حضور این اسطوره در هر 

کدام از بازی های آرژانتین به وی پرداخت می کند.
دبیرکل اســبق اتحادیه فوتبال اروپا )یوفا( قصد دارد تا دســت کم از هر کشور یک 
اسطوره و سوپراستار فوتبال، نقش سفیر فوتبال را در بازی های تیم ملی کشورهای 
مطبوعشان ایفا نمایند. در واقع این طرح با هدف تلفیق گذشته و حال و با امید نوعی 
کمک مالی به این ستارگان راه اندازی شده است. و در این میان، مارادونا که ترکیبی 
از شور و شعف و جنجال است، مسلما یکی از شخصیت هایی است که می تواند به 
خوبی از عهده این مســوولیت بر آید. در واقع در جام جهانی ۲۰۱8 روسیه، تبدیل 
شدن به تیتر نخست روزنامه ها برای مهاجم اسبق ناپولی و بارسلونا زیاد طول نکشید؛ 
اگرچه بیســت و یکمین دوره جام جهانی »جام بدون ممنوعیت مصرف دخانیات« 

بود اما او با کشیدن سیگار در نخستین بازی آرژانتین مقابل ایسلند خبر ساز شد.
در بازی پایانی مقابل نیجریه نیز، مارادونا پس از به ثمر رســیدن گل دقایق پایانی 
»مارکوس روخو« که منجر به صعود آلبی سلســته به مرحله حذفی شد، رفتارهای 
تحریک آمیز و زننده ای از خود بروز داد و در ادامه نیز به دلیل مصرف مشــروبات 

الکلی و عدم حفظ تعادل به بیمارستان منتقل شد.

ابراز احساسات »اشمایکل بزرگ«به معجزه 
»اشمایکل کوچک«

»پیتر اشمایکل« دروازه بان افسانه ای دانمارک، پس از مهار سه ضربه پنالتی توسط 
پســرش »کاسپر اشمایکل« در جریان بازی تیم های دانمارک و کرواسی در مرحله 
حذفــی جام جهانی ۲۰۱8، که البته با حذف دانمارک همراه شــد؛ در نهایت غرور 

نسبت به عملکرد پسرش ابراز احساسات کرد.
شــبکه تلویزیونی راشا تودی روز دوشنبه نوشت: ســنگربان مشهور سال های دور 
شــیاطین سرخ )منچســتر یونایتد( و تیم ملی دانمارک که مسوولیت پوشش جام 
جهانی ۲۰۱8 را در این شــبکه تلویزیونی )راشــا تودی( بر عهده دارد، برای مدت 
کوتاهی برنامه تلویزیونی را ترک کرد تا شــاهد معجزه پسرش در ورزشگاه »نیژنی 
نووگورد« باشد. اشمایکل جوان که در جریان بازی مقابل کرواسی با مهار یک پنالتی 
مانع گلزنی کروات ها شد و در ضربات پنالتی سرنوشت ساز پایان بازی نیز دو ضربه 
پنالتی بازیکنان حریف را با واکنش های استثنایی مهار کرد؛ عملکرد حیرت انگیزی 
از خود بر جای گذاشت و به رغم حذف تیمش از گردونه مسابقات، به عنوان بهترین 
بازیکن زمین انتخاب شد. در این بین پیتر اشمایکل با انتشار پستی در توییتر خود 
نوشت: »کلمات قاصرند، نمی توانم بیش از این به کشورم، فرزندم، هم تیم های او، 
تمام اعضای تیم و »آگه هاریده« ســرمربی فوق العاده تیم ملی افتخار کنم؛ وقتی 
تمام اشــک ها روی گونه ها خشک شوند خواهیم دانست که تا چه اندازه کارمان را 
خوب انجام دادیم«. کاسپر اشمایکل نیز در مصاحبه ای اظهار داشت: هر کسی که 
شجاعت این را داشته باشد تا در برابر یک ضربه پنالتی قرار بگیرد، در فرهنگ لغت 
من ‘قهرمان’ است؛ در حقیقت اگر شما به اندازه کافی شهامت دارید که این کار را 

انجام دهید، برای من بی نهایت قابل احترام هستید.
تیم ملی دانمارک شب گذشته با نتیجه ۳ – ۲ در ضربات پنالتی بازی را به کرواسی 

واگذار کرد و از راهیابی به جمع هشت تیم پایانی جام جهانی روسیه باز ماند.

راموس: 
تا جام جهانی قطر می مانم حتی با ریش سفید

»ســرخیو راموس« مدافع تیم ملی فوتبال اسپانیا معتقد است درد ناشی از حذف 
اروخا از جام جهانی روســیه به او انگیزه می دهد تا در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر نیز 

تیم ملی کشورش را همراهی کند حتی اگر تا آن روز ریش و موهایش سفید شود.
شــبکه تلویزیونی »ESPN« روز دوشنبه با درج این خبر نوشت: »آندرس اینیستا« 
۳۴ساله و »جرارد پیکه« ۳۱ ساله که به همراه راموس در قهرمانی جام جهانی ۲۰۱۰ 
اسپانیا ســهیم بودند، بدنبال حذف این تیم از جام جهانی ۲۰۱8 روسیه، با فوتبال 

ملی خداحافظی کردند.
دیدار تیم های اسپانیا و روسیه در مرحله یک هشتم نهایی جام جهانی که یکشنبه 
شــب در ورزشگاه لوژنیکی برگزار شد، در پایان وقت های قانونی و اضافه با تساوی 
یک بر یک پایان یافت تا ضربات پنالتی تکلیف تیم صعود کننده را مشــخص کند. 
در نهایت روســیه در ضربات پنالتی و با مجموع با نتیجه ۵ بر ۴ تیم ملی اسپانیا را 

شکست داد و راهی دور بعد شد.
مدافع ۳۲ ساله کهکشانی ها با اشاره به تصمیمش برای افزودن بر تعداد بازی های 
ملی خود و رساندن آن به ۱۵۶ بازی، تصریح کرد: با تغییرات زیاد موافق نیستم، این 
پایان چرخه فوتبال نیست، پیکه و اینیستا بازیکنان مهمی هستند، اما بازیکنان دیگر، 
با قدرت خود را باا می کشند، سیستم جوانگرایی تیم ملی ما خوب است و بازیکنانی 
با شخصیت خوبی در اختیار داریم. دوست دارم تا سال های سال در تیم ملی بمانم؛ 
ایــن جام را با دردی عمیق ترک می کنم و این اتفاق مرا مجاب می کند تا در قطر 

حضور داشته باشم حتی با موی سفید.
راموس به رغم آگاهی از این موضوع که »فرناندو هیه رو« سرمربی تازه وارد اسپانیا، 
در آستانه بازی های جام ملت های اروپا هدایت اسپانیا را بر عهده نخواهد داشت، لب 
به تحســین ملی پوش اسبق اسپانیا گشود؛ کسی که توانست بحران ناشی از اخراج 

ناگهانی »یولن لوپتگی« را در آستانه جام جهانی ۲۰۱8 به خوبی اداره کند.
وی در این باره اظهار داشت: به مربی تیم افتخار می کنیم، او در موقعیت حساسی 

این مسئولیت را پذیرفت و ما باید به خاطر این شهامت سپاسگزار باشیم.

 بازداشت چهار تن
در روسیه به جرم ایجاد 

بازار سیاه بلیت

مجید حسینی در سخنانی اظهار داشت: 
قبل از جام جهانی نــوع برخورد با تیم 
ملی به گونه ای بود که کســی شانسی 
بــرای آن قائل نبود اما مــا که در تیم 
ملی تمرین می کردیم، ایمان داشتیم که 
می توانیم با این تیم تاریخ  ساز شویم که 
خوشــبختانه با نتایجی که در این گروه 
کسب شد و نمایش های فوق العاده ای که 
تیم ملی ارائه کرد، این باور همگانی شد 
که تیم ملی ایران می تواند حتی از گروه 
خود صعود کند که متاســفانه با وجود 
شایســتگی که تیم ملی از خود نشــان 
داد تنها به خاطر بدشانســی این اتفاق 

رخ نداد.

حسینی با اشاره به تاش های انجام شده 
در تیم ملی گفت: تمام ۲۳ بازیکنی که 
نام آنها در فهرســت تیم ملی بود، آماده 
خدمــت به تیم ملی بودنــد و هر وقت 
سرمربی از بازیکنی می خواست که وارد 
زمین شود، آن بازیکن آماده بود که مثل 
ســایر بازیکنانی که در زمین هســتند 
خــودش را وقف کنــد و جانش را برای 

موفقیت تیم ملی بدهد.
وی خاطر نشان کرد: وقتی در بازی برابر 
مراکش بنا به اهــداف تاکتیکی تیم به 
عنوان بازیکن جانشین وارد زمین شدم، 
پــس از اولین ضربه به تــوپ اعتماد به 
نفس کاملی پیدا کردم. با صحبت هایی 

که آقای کی  روش قبل از ورودم به زمین 
با من کرده بود، به طور کامل می دانستم 
با اطمینانی که سرمربی تیم ملی به من 
کرده باید در راستای اهداف تیم بهترین 

عملکردم را نشان دهم.
این بازیکن استقال تهران اظهار داشت: 
بعد از این بازی توانســتم دو بازی دیگر 
برابر اسپانیا و پرتغال انجام دهم. تاشم 
را کــردم که بتوانم به اعتمادی که کادر 
فنی به من نشان داده جواب مثبت دهم 

و در خدمت تیم ملی باشم.
وی با اشاره به میانگین سنی جوان تیم 
ملی ایران گفت: برای یک بازیکن جوان 
مهمترین موضوع اعتماد سرمربی است 
کــه بتواند بهترین هایــش را به نمایش 
بگذارد که خوشــبختانه این موضوع به 
بهترین شــکل ممکن در تیم ملی ایران 
وجود داشت. من قبل از حضور در جام 
جهانی تنها یک بازی ملی داشتم و برایم 

مهم بود که مطمئن باشــم با اطمینان 
کادر فنی به زمین می روم.

حسینی افزود: وقتی یک بازیکن مطمئن 
باشد که ســرمربی تیم به توانایی هایش 
اعتمــاد دارد با اطمینان خاطر کامل به 
زمیــن می رود و برای مــن این اتفاق از 
نخستین لحظات حضورم در جام جهانی 
از بازی برابر مراکش اتفاق افتاد و در دو 
بازی بعد هم تــاش کردم با حفظ این 
روند بــه تیم ملی در ثبــت این نتیجه 
خاطره انگیز برابر بهترین های دنیا کمک 
کنم. تیم ملی ایران در مســابقات جام 
جهانی ۲۰۱8 روســیه ســه بازی انجام 
داد کــه در مقابل مراکش با نتیجه یک 
بر صفر به پیروزی رسید، برابر اسپانیا با 
نتیجه یک بر صفر شکســت خورد و در 
برابر پرتغال با نتیجه یک بر یک مساوی 
کرد و بــا ۴ امتیــاز در مرحله گروهی 

مسابقات حذف شد.

ایــن بازیکن اســتقال 
تهران اظهار داشت: بعد از 
این بازی توانستم دو بازی 
دیگر برابر اسپانیا و پرتغال 
انجام دهم. تاشم را کردم 
که بتوانم به اعتمادی که 
کادر فنی به من نشــان 
داده جواب مثبت دهم و 
در خدمت تیم ملی باشم.

مدافع تیم فوتبال ایران:

 حضور در تیم ملی افتخاری بزرگ است

مدافع تیم ملــی فوتبال ایران حضور در این تیــم را افتخاری بزرگ 
دانســت و گفت: یک هفته پــس از پایان رقابت هــای جام جهانی 
وقتی به عقب بــر می گردم و روزهــای حضور در ایــن رقابت ها را 
نــگاه می  کنم،  برایم افتخارآمیز اســت که جــزوی از این تیم بودم.
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علــی رمضانی اظهار داشــت: دانش 
آموزان مــی توانند از امروز ششــم 
تیرماه برای ثبت نام در نزدیک ترین 
کانــون فرهنگــی و تربیتی به محل 
ســکونت خود، با ورود به این سامانه 
و ارائه کــد ملی و رمز عبور، ثبت نام 
کنند. وی با بیان اینکه آئین افتتاحیه 
فعالیــت های تابســتانی نهم تیرماه 
در کانون فرهنگی و تربیتی ســلمان 
فارسی تهران برگزار می شود، افزود: 
کانون های فرهنگی و تربیتی از جمله 
مراکز آموزشی هســتند که ساحت 
های شــش گانه سند تحول بنیادنی 

در آنها در حال اجراست.
مدیر کل فرهنگــی و هنری، اردوها 
و فضاهای تربیتــی وزارت آموزش و 
پرورش بیان داشــت: یکی از مزایای 
این کانون ها نســبت به سایر مراکز 
آموزشی، امکان حضور والدین دانش 
آمــوزان در کنار فرزندانشــان و ارائه 
برنامه هایی توســط کانــون ها برای 

استفاده اولیای دانش آموزان است.
رمضانــی یادآورشــد: کانــون های 
فرهنگی و تربیتی بیشــترین نقش را 
در غنی ســازی اوقات فراغت دانش 

آمــوزان ایفا می کنند و انواع رشــته 
هــای مهارتی در کانــون ها آموزش 

داده می شود.
وی با بیان اینکه تمامی شش ساحت 
تربیتــی مندرج در ســند تحول در 
کانون های تربیتی محقق شده است، 
به فعالیت ۱۴ انجمن دانش آموزی در 
کانون ها اشــاره کرد و افزود: رویکرد 
این اســت که مربیان کانون ها را از 
میان دانش آموزان عضو که در دوره 
های مختلف شرکت کرده اند، انتخاب 
و جذب کنیــم. مدیر کل فرهنگی و 
هنــری، اردوها و فضاهــای تربیتی 
وزارت آموزش و پــرورش از فعالیت 
یــک هزار و ۱۲۹ کانــون فرهنگی و 
تربیتی در ســطح کشــور خبر داد و 
تصریح کرد: همچنین در شهر تهران 
۱7 کانون و در شهرستان های استان 

تهران ۲۲ واحد فعالیت دارند.
رمضانی اضافه کرد: هرچند در ســال 
های اخیر کانون ها تا حدودی مورد 
غفلت واقع شــده بود امــا در دولت 
دوازدهــم و با توجه بــه تاکید وزیر 
آموزش و پــرورش مبنی بــر ایجاد 
فضاهای بانشاط برای استفاده دانش 

اجتماعی،  مهارت های  انواع  آموزان، 
علمی و حرفه ای به آنها آموزش داده 

می شود.
مدیرکل فرهنگــی و هنری، اردوها و 
فضاهای تربیتی یادآورشد: بیش از ۳ 
میلیون و ۵۰۰ هزار دانش آموز عضو 
ثابت کانون هــا بوده و از برنامه های 
متنوع فرهنگی و هنری و مهارت های 
مختلف بهره مند می شوند و بیش از 
7۰۰ هزار نفر از دانش آموزان نیز در 
جشنواره ها و مناسبت های مختلف 

شرکت می کنند.
* آغاز دوره های تخصصی، هنری و 

ادبی در تابستان
معاون فرهنگی کانون پرورش فکری 
کــودکان و نوجوانــان از برگــزاری 
دوره هــای تخصصــی مهارت هــای 
زندگی ویژه گروه های ســنی کودک، 
نوجوان و خانواده ها در ایام تابســتان 

خبر داد.
آموزش  گفت:  زمردیــان  محمدرضا 
و  اجتماعــی  صحیــح  رفتارهــای 
مهارت هــای زندگی به کــودکان و 
نوجوانان و آگاه سازی کامل خانواده ها 
از نیازهای مهم کشور است که کانون 
پرورش فکری کــودکان و نوجوانان 
بــه ســهم خــود تــاش دارد تا از 
ظرفیت های موجود در سراسر کشور 
در راســتای رسیدن به این مهم بهره 

ببرد.
معاون فرهنگی کانون پرورش فکری 
کــودکان و نوجوانــان با اشــاره به 
برگزاری دوره های آموزشی نه گفتن، 
چگونگی برقراری ارتباط موثر، روابط 
والدین و فرزند، مهارت دوســت یابی 
و مســئولیت پذیری در مراکز کانون 
تصریح کرد: در کنار سایر فعالیت های 
آموزشــی و کارگاهی کانون، تابستان 
سال جاری شاهد برگزاری دوره های 
تخصصی ادبــی، فرهنگی و هنری با 
و هنرمندان شاخص  حضور چهره ها 
کشــور خواهیم بــود. وی افزود: این 
کارگاه ها در رشته های متنوعی چون 
گویندگی،  داستان نویســی،  شــعر، 
قصه گویی، کارگردانی، بازیگری فیلم 
و نمایش و رباتیک برگزار می شــود. 
معاون فرهنگی کانون پرورش فکری 
کــودکان و نوجوانــان یادآور شــد: 
عاقه منــدان می توانند برای دریافت 
اطاعــات بی تر به مراکــز فرهنگی 
هنری کانون در سراسر کشور و پایگاه 
خبری کانون پرورش فکری به نشانی 
در  و   www.kanoonnews.ir
تهران به مرکز آفرینش های فرهنگی 
واقــع در خیابــان حجاب  هنــری 
مراجعه کنند و یا با شماره تلفن های 
88۹7۱۳۶۴ و 88۹7۱۳۶۶ تمــاس 

بگیرند.

هنری،  و  فرهنگی  مدیرکل 
تربیتی  و فضاهای  اردوهــا 
یادآورشد: بیش از 3 میلیون 
و 500 هزار دانش آموز عضو 
ثابت کانون ها بوده و از برنامه 
های متنوع فرهنگی و هنری 
بهره  مختلف  های  مهارت  و 
مند می شوند و بیش از 700 
هزار نفر از دانش آموزان نیز 
در جشــنواره ها و مناسبت 
های مختلف شرکت می کنند.

ایجاد سامانه الکترونیکی ویژه فعالیت 
تابستانی دانش آموزان

مدیر کل فرهنگی و هنری، اردوهــا و فضاهای تربیتی وزارت آموزش 
www.hamgam.medu. و پرورش گفت: سامانه الکترونیکی به نشانی
ir بــرای ثبت نام دانش آموزان در برنامه های تابســتانی راه اندازی شــد.

تبعات اعمال سهمیه در ورود به دانشگاه

تخصیص و افزایش میزان سهمیه ورود به دانشگاه ها طی هفته های اخیر به یکی 
از موضوعات چالش برانگیز عرصه رقابت ورود به دانشــگاه ها و موسسات آموزش 
عالی تبدیل شــده است. این موضوع البته مسبوق به سابقه است و طی دو سال 
اخیر نیز بسیاری از داوطلبان با برگزاری تجمعات اعتراضی در مقابل وزارت علوم 
و مجلس با تبعیض آمیز خواندن قوانین مربوط به ســهمیه ها،  اصاح این قوانین 
را خواســتار شده اند. این داوطلبان اعمال سهمیه در آزمون ها را نوعی تبعیض و 

مغایر عدالت آموزشی در کشور می دانند.
هفته پیش بود که مجلس شــورای اســامی تبصره اصاح حدنصاب ســهمیه 
ایثارگــران در کنکور که تا حدودی بــا موافقت وزارت علوم همراه بود را رد کرد 
و به منظور بررســی های بیشتر مجددا به کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
بازگردانــد. در واقع با توجه به مشــکاتی که مــاده ۹۰ مصوبه مجلس )قانون 
ســهمیه ها در آزمون سراســری( به وجود آورده بود، وزارت علوم ایحه ای را با 
نظرخواهی از وزارت بهداشت به منظور اصاح این ماده تنظیم کرد و این ایحه 
که به امضای دو وزیر علوم و بهداشــت رسیده بود، به دولت ارسال شد تا قبل از 
این که بررسی های کارشناسی در کمیسیون  تخصصی دولت در زمینه ماده ۹۰ 
مصوبه مجلس )قانون ســهمیه ها در آزمون سراسری( صورت بگیرد، نمایندگان 
مجلس شورای اســامی نیز طرحی را در این زمینه طراحی و تدوین نمودند و 
این طرح به کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس ارجاع شد و سازمان سنجش 
آموزش کشور به عنوان نماینده وزارت علوم نیز در کمیسیون های مختلف حضور 
پیــدا کرد تا تصمیم گیــری نهایی در این زمینه را بــه دیدگاه های وزارت علوم 

نزدیک تر کند.
در نهایت در طرح مجلس شورای اسامی حدنصاب سهمیه ها اصاح شد بطوریکه 
در برخی از رشته ها حدنصاب نمره در آزمون سراسری به 8۵ درصد افزایش پیدا 
کرد و در دوره  تحصیات تکمیلی نیز این وضعیت به 8۵ درصد رسید و چون از 
نظر وزارت علوم طرح جدید مجلس به ایده های این وزارتخانه نزدیک شده است 
با تصویب آن موافقت کرد، در نهایت طرح جدید در صحن علنی هفته گذشــته 
مجلــس رای نیــاورد و تبصره مربوط به اصاح حدنصــاب داوطلبان ایثارگر در 
کنکور رای نیاورد و این طرح مجددا به منظور بررســی کار کارشناسی بیشتر به 
کمیسیون آموزش و تحقیقات ارجاع شد. کارشناسان عرصه های مختلف وزارت 
علوم و بهداشــت با تشریح تبعات عدم اصاح این موضوع نگرانی های خود را در 

این زمینه ابراز نمودند.
خطر تخصیص سهمیه برای ورود به رشته های علوم پزشکی �

در همین رابطه دکتر محمد جلیلی معاون آموزشی سابق دانشگاه علوم پزشکی 
تهران در گفت وگو با ایسنا، در خصوص تصویب ماده واحده ای در مجلس شورای 
اســامی مبنی بر افزایش سهمیه ۵ درصدی ورود به دانشگاه برای خانواده های 
ایثارگران، اظهارکرد: این مســاله مصوبه مجلس است و اظهار نظر زیادی درباره 
آن نمی توان کرد،  اما واقعیت این اســت که وارد کردن سهمیه ها بدون توجه به 

اینکه چه هدفی از این کار دنبال می شــود به خصوص در گروه علوم پزشکی که 
افراد با فراغت از تحصیل،  بافاصله مجوز کار پیدا می کنند و با سامت مردم در 

ارتباط هستند، می تواند بسیار خطرناک باشد.
وی ادامه داد: به طور معمول اگر شخصی در رشته ای از سایر علوم فارغ التحصیل 
شــود به محض فارغ التحصیلی مجوز کار نخواهند داشت، اما در رشته های علوم 
پزشکی به این صورت است که بافاصله بعد از فارغ التحصیلی فرد می تواند به کار 

طبابت بپردازد و نیاز تایید و آزمون دوباره نیست.
معاون آموزشی سابق دانشگاه علوم پزشکی تهران، تاکید کرد: این روش افزایش 
سهمیه ها که مجلس شــورای اسامی تصویب کرده است منجر به افت کیفیت 
خواهد شد بخصوص  که این سهمیه ها بدون توجه به ورودی سهمیه های سابق 
است، چرا که همان سهمیه ۲۵ درصدی که قبا وجود داشت نیز تکمیل نمی شد 
و متقاضی وجود نداشت و این بدان معنی است که افراد با کسب حدنصاب پایین 
نیز در آزمون پذیرفته می شــوند. جلیلی افزود: این مساله قابل پذیرش است که 
درجاتی از تسهیل برای بعضی افراد وجود داشته باشد، اما به نظر می رسد وقتی 
به ورودی توجه نمی شود که چند نفر در حال حاضر واجد شرایط دریافت سهمیه  
هستند و سهمیه زیادی اختصاص داده می شود به این معنی است که روز به روز 

شرایط ساده تر می شود عما و افراد با حد نصاب پایین وارد دانشگاه می شوند.
اعمال سهمیه می تواند عدالت آموزشی را در کشور زیر سئوال ببرد �

دکتر مسعود شفیعی رئیس سابق دانشگاه فنی و حرفه ای نیز در گفت وگو با ایسنا، 
به تبعات اعمال سهمیه در آزمون های سراسری و غیره... اشاره کرد و افزود: اصوا 
اعمال سهمیه ها برای داوطلبان در آزمون های مختلف با هدف قدردانی از زحمات 
افرادی اســت که برای دفاع از کشور تاش کرده و جان خود را از دست داده اند. 
بنابراین مقوله قدردانی و تشــکر از افرادی که برای کشور زحمت کشیده اند، امر 
بسیار پســندیده ای اســت و اصوا حکومت ها نیز این امتیازات را برای افراد در 
نظر می گیرند. وی در ادامه تصریح کرد: اعمال ســهمیه کنکور برای داوطلبانی از 
خانواده های ایثارگر، شهدا و رزمندگان ممکن است نتایج درستی به دست ندهد، 
چرا که کســانی که وارد دانشــگاه ها و مراکز آموزشی می شوند باید از صاحیت 
علمی کافی برخوردار باشند تا بتوانند ادامه تحصیل بدهند. در واقع وقتی تعدادی 
از امتیازها برای عده ای از داوطلبان در نظر گرفته می شود، ممکن است این افراد 
از لحاظ سطح علمی در رتبه پایین تری قرار بگیرند. طبیعتا سطح علمی کاس نیز 

متفاوت خواهد شد و بهره برداری و اثربخشی کافی را نخواهد داشت.
افزایش سهمیه بدون توجه به توانمندی های علمی به ضرر جامعه است �

دکتر علی جعفریان نماینده وزیر بهداشت در شورای آموزش پزشکی و تخصصی 
در گفت وگو با ایسنا با اشاره به تصویب “کلیات طرح ساماندهی سهمیه ایثارگران 
در کنکور” در جلسه روز گذشته مجلس اظهار کرد: بر اساس این طرح حد نصاب 
نمره برای این افراد به 8۵ درصد برای رشــته های پزشکی، دندانپزشکی و دارو 
ســازی و 8۰ درصد برای بقیه رشته ها در نظر گرفته شده است که این افزایش 
حد نصاب نمره بخشی از مشکلی که به دلیل اضافه شدن سهمیه ۵ درصدی به 
وجود آمده بود را حل می کند چرا که کســانی که از نظر علمی دارای صاحیت 
بااتری هســتند می توانند از این سهمیه استفاده کنند . دکتر جعفریان تاکید 
کرد: اگر به دایلی می خواهیم امتیازی برای برخی افراد که در شــرایط متفاوتی 
از دیگران بوده اند، قائل شــویم این دایل برای ورود به دانشــگاه باید به موازات 
صاحیت علمی حداقلی باشــد و اگر ما مساله صاحیت علمی را در نظر نگیریم 
نتیجه این می شود که افرادی را فارغ التحصیل می کنیم که توانایی ازم را ندارند 

و این به ضرر جامعه است.

گزارش

خبر
وزیرعلوم:

برای آزادی دانشجویان زندانی با قوه قضائیه 
مذاکره شد

وزیرعلــوم، تحقیقات و فناوری در مورد تاش برای کاهش احکام قضایی و تخفیف 
محکومیت دانشــجویان زندانی گفت : شخصا با مســئوان قوه قضائیه برای ارفاق 

حداکثری و آزادی این گروه از دانشجویان مذاکره کرده ام.
دکتر منصور غامی در حاشیه نشست هیات دولت در پاسخ به سوالی در مورد احکام 
صادر شده برای شماری از دانشجویان دانشگاه تهران به خبرنگار ایرنا توضیح داد: این 
احکام متعاقب اتفاقات دی ماه گذشــته برای بعضی دانشجویان صادر شده است، به 

نظر ما هم احکام سنگینی نسبت به وضعیت دانشجویان است.
وی افزود: من با مســئوان محترم قوه قضائیه حضوری صحبت کرده و خواســتار 

تجدیدنظر، حداکثر ارفاق و کاهش مجازات احکام صادره در تجدید نظر شده ام.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری ادامه داد: از دانشــجویان نیز خواســته ایم به موقع 
درخواست تجدید نظر بکنند؛ زیرا حکمی که بر اساس قانون شکل گرفته است حتما 
اصاح آن هم باید بر اساس قانون باشد. مسئوان قوه قضائیه در این مذاکرات البته 
قول قطعی نداده اند اما با استقبال روبرو شد. امیدواریم با توصیه به قضات مساله تا 

حد ممکن حل شود.
وی در مــورد کمک وزارت علوم به دانشــجویان برای گرفتن وکیل تصریح کرد: در 
بعضی موارد محدودیت قانونی داریم، اما هر کاری که در اختیارات قانونی ما باشــد 
دریغ نمی کنیم و به دانشگاه ها نیز توصیه شده است از مشاوره های حقوقی و ارائه 

راهنمایی های مختلف به دانشجویان دریغ نکنند تا مسیر درستی طی شود.
ده ها دانشجوی دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه تهران از هفته گذشته در اعتراض به 
احکام قضایی شماری از دانشجویان تجمعات آرامی را برگزار کرده و خواستار تجدید 

نظر در این احکام شده اند.
پیشــتر نیز وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفته بود همکارانش در دانشگاه تهران و 

ستاد وزارتخانه، پیگیر حل مشکات دانشجویان از راه های قانونی هستند.
***کاهش ظرفیت در بعضی رشته ها

دکتر غامی در مورد کاهش ظرفیت ها نیز توضیح داد: ظرفیت پذیرش دانشجو در 
بعضی رشته ها به دلیل بحث اشتغال و بازار کار کاهش یافته است، همچنین برخی 

رشته های قدیمی حذف شده و رشته های جدید اضافه شده اند.
وی گفت: این امر برای ایجاد تعادل و برنامه ریزی برای آینده دانش آموخته ها انجام 
شــده است تا با تراکم دانش آموخته ها و بیکاری بیشتر مواجه نشویم، ضمن اینکه 
وضعیت فعلی هم باید مدیریت شــود. وزیر علوم در مورد سرانجام حذف کنکور نیز 
اظهار داشــت: آموزش و پرورش باید مدل های ارزیابی دوره تحصیلی دبیرستان را 

توسعه دهد تا از آنها بتوانیم برای انتخاب دانشجویان استفاده کنیم.

 لزوم افزایش بودجه پژوهشی برای جلوگیری 
از آسیب های نوسانات ارزی

معاون پژوهشی مرکز تحقیقات سرطان دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به اینکه 
کم کردن تاثیر نوســانات ارز بر روی مراکز تحقیقاتی به عملکرد سیاست گذاران و 
همچنین منابع مالی برمی گردد، ادامه داد: در این راســتا باید از ســوی مسئوان و 
سیاســت گذاران ســهمی برای افزایش بودجه پژوهش کشور در نظر گرفته شود تا 

آسیب ها در این حوزه کاهش یابد.
دکتر کاظم زنده دل با بیان اینکه نوسانات اخیر ارز همه کشور را دچار مشکل کرده 

است، گفت: مراکز تحقیقات نیز از این امر مستثنی نیستند.
وی ادامه داد: تجهیزات، مواد مصرفی، ســفرها و نحوه انتخاب تجهیزات و ارتباطات 
بین المللی با نوســانات اخیر ارز در مراکز تحقیقاتی دچار مشــکل شده است و در 

ماه های اخیر همه مسائل را تحت تاثیر خود قرار داده است.
معاون پژوهشی مرکز تحقیقات سرطان، با بیان اینکه در حال حاضر ما برای خرید 
فریزر و کیت برای مرکز دچار مشکل هستیم، اظهار کرد: مساله دیگر این که پروژه ها 
نیز بر اساس قیمت های قبلی بسته شده است و در حال حاضر باید درخواست تغییر 
شــرایط بدهیم تا منابع زیاد شود و این ها همه مشکاتی است که بر سر راه مراکز 

تحقیقاتی ایجاد شده است.
زنده دل با تاکید بر اینکه افزایش قیمت ارز در دارو، درمان، تجهیزات و مسائل دیگر 
مشکل ایجاد می کند، گفت: اگر قرار باشد که تحریم مشکلی ایجاد نکند، ما را تحریم 
نمی کردند و مهم این اســت که ما بدانیم چه تمهیداتی برای کمتر آســیب دیدن 
بیندیشــیم. وی با اشاره به اینکه کم کردن تاثیر نوسانات ارز بر روی فعالیت مراکز 
تحقیقاتی به عملکرد سیاست گذاران و همچنین منابع مالی برمی گردد، ادامه داد: در 
این راستا باید از سوی مسئوان و سیاست گذاران سهمی برای افزایش بودجه پژوهش 

کشور در نظر گرفته شود تا آسیب ها در این حوزه کاهش پیدا کند.
معاون پژوهشی مرکز تحقیقات سرطان دانشگاه علوم پزشکی تهران، اظهارکرد: میزان 
بودجه باید با توجه به میزان تورم واقعی در نظر گرفته شود و همچنین در مراودات 
پژوهشــی با خارج از کشور باید تسهیات مشــخصی در نظر گرفته شود تا در این 
زمینه دچار مشکل نشــویم.  زنده دل با اشاره به اینکه در حال حاضر چاپ مقاله و 
حتی عضویت در وبسایت های مختلف علمی دنیا نیازمند پرداخت هزینه است، گفت: 
همچنین شرکت در کنگره ها با ارز هزار داری که برای مسافرین در نظر گرفته شده 

است، امکان پذیر نیست و باید تسهیاتی در این موارد در نظر گرفته شود. 

مســئول بنیاد علمی آموزش زبان و ادبیات ژاپنی با دکتر احسان 
قبول مدیر همکاری هــای علمی بین المللی و امور دانشــجویان 
غیرایرانی دانشگاه فردوسی مشهد در زمینه گسترش همکاری های 
آموزشی، علمی و فرهنگی با یکدیگر در دانشگاه فردوسی دیدار و 

گفت وگو کردند.
“سودو” مســئول بنیاد علمی آموزش زبان و ادبیات ژاپنی در این 
دیدار ضمن معرفــی این بنیاد که فعالیت عمده آن در راســتای 
گســترش زبان و ادبیات ژاپنی در سطح بین الملل است خواستار 
فراهم شــدن زمینه گســترش آموزش زبان ژاپنی در دانشــگاه 
فردوسی مشهد شد. دکتر احسان قبول، مدیر همکاری های علمی 
بین المللی و امور دانشجویان غیرایرانی دانشگاه فردوسی مشهد نیز 

با استقبال از گســترش همکاری های آموزشی، علمی و فرهنگی 
میــان ایران و بنیاد ژاپن، فرآیند تأســیس و گســترش زبان های 
خارجی در دانشــگاه فردوسی مشهد را بازگو کرد و اعام آمادگی 
کرد که میان دانشگاه فردوسی مشهد و بنیاد ژاپن قرارداد اجرایی 
فعالیتهای مشترک به امضاء برسد. مســئول بنیاد علمی آموزش 
زبان و ادبیات ژاپنی در ادامه حضور در دانشــگاه فردوسی با دکتر 
محمد تقوی، رئیس مرکز آموزش زبان فارسی به غیر فارسی زبانان 

دانشگاه فردوسی مشهد دیدار کرد.
دکتر تقوی ضمن معرفــی فعالیت ها و امکانات این مرکز، آمادگی 
دانشــگاه فردوسی مشــهد را برای همکاری های بیشتر و برگزاری 

دوره های مختلف آموزش زبان فارسی اعام کرد.

زمینه آموزش زبان 
ژاپنی در دانشگاه 

فردوسی فراهم 
می شود

دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی با اشاره 
به تاکید مقام معظــم رهبری بر وجود 
نقشه جامع علمی کشور، نقشه مهندسی 
فرهنگی و ســند تحول بنیادین آموزش  
و پــرورش، از جریان های دانشــجویی 
خواست تحقق این اسناد را مطالبه کنند.
دکتر محمدرضا مخبر دزفولی در دیدار 
اعضای شــورای مرکزی اتحادیه انجمن 
های اســامی دانشــجویان مستقل در 
مــورد صحبت های دانشــجویان گفت: 
صحبت های مطرح شــده ۳ بخش است؛ 
یک بخش به خود شــورای عالی انقاب 
فرهنگی مربوط اســت، بخش دیگر به 
وضعیت دانشگاه  ها و در نهایت حمایت ها 

و پشتیبانی ها از جریان دانشجویی.
وی با اشاره به فعالیت در زمان دانشجویی 
در انجمن اســامی دانشگاه تهران ادامه 
داد: بسیاری مســئوان فعلی کشور آن 
روزها در انجمن های اسامی دانشجویان 
عضو بودند، در آن زمان جریان دانشجویی 
به  عنوان جریان پیشروی حامی انقاب 
در معرض انواع تهدیدهــا اعم از ترور و 
تهدیــد بود، اما میــدان را خالی نکرد و 
عاوه بر درس خواندن در مقاطع حساس 

وارد میدان عمل شد.
مخبــر دزفولی گفت: در زمان تصویب و 
اجرای ســند ۲۰۳۰ مقام معظم رهبری 
فرمودند جایگزین بومی و اســامی این 
ســند را در قالب ‘ســند تحول بنیادین 

آموزش وپرورش’ داریم.
پیگیر  دانشــجویی  متعهد  ***جریان 
اجرایی شدن سند تحول بنیادین آموزش 

و پرورش باشد
دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی با تاکید 

بر وظایف جریان دانشجویی اظهار داشت: 
این جریان متعهد به انقاب اسامی باید 
ابعاد مختلف این سند را تحلیل و بررسی 
کند و پیگیر اجرایی شدن این سند باشد.

دکتر مخبر دزفولــی افزود: در آغاز دوره 
خدمت به عنوان دبیر شورای عالی انقاب 
فرهنگــی خدمت مقــام معظم رهبری 
رســیدم و ایشــان فرمودند نقشه جامع 
علمی کشــور، نقشه مهندسی فرهنگی 
و ســند تحول بنیادین آموزش وپرورش 
باید توسط شورای عالی انقاب فرهنگی 
تدوین، تصویب و اباغ شود و ما از همان 
موقــع تمام توان خــود را بر روی این ۳ 

سند مهم گذاشتیم.
وی افزود: امروز می توانیم بگوییم کشور 
اسناد راهبردی در حوزه علم و فناوری، 
تعلیم و تربیت، آموزش وپرورش و مسائل 
فرهنگی و اجتماعی دارد، نقشــه راه در 
همه این عرصه ها تدوین و ترسیم شده 

و قابلیت به روزرسانی و اصاح هم دارد.
عضو هیات علمی دانشــگاه تهران ادامه 
داد: در جریان تدوین نقشه جامع علمی 
کشور بیش از 7۰۰ مرکز علمی حوزوی 
و دانشگاهی با ما همکاری کردند و بیش 
از ۳ هزار استاد حوزه و دانشگاه به صورت 
تمام وقت و پاره وقت در این زمینه به ما 

کمک کردند.
رئیس ستاد راهبری اجرای نقشه جامع 
علمی کشــور گفت: توقع مــا از جریان 
دانشــجویی مطالبه گری آنها در زمینه 
اجرایی شــدن این اسناد و برنامه هاست. 
نهاد سیاســت گذار موظف بوده این گونه 
سیاست ها و برنامه ها را تدوین و تصویب 

کند.
وی اضافــه کــرد: باید از دســتگاه های 
مخاطب سؤال شود و مؤاخذه شوند چرا 
اهتمام ازم را نداشته یا ندارند و جریان 
دانشــجویی باید به کمک شورای عالی 

انقاب فرهنگی بیاید.
انقاب  عالــی  شــورای  ***دبیرخانه 
فرهنگی به محــل تردد نخبگان تبدیل 

شود
دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی ادامه 
داد: یکــی دیگر از مطالبات رهبر معظم 
انقاب آن بود که دبیرخانه شورای عالی 
انقــاب فرهنگی باید بــه محل تردد و 
رفت وآمــد نخبگان علمــی و فرهنگی 
تبدیل شــود و امروز دبیرخانه شــورای 
عالی به مرکزی برای آمدوشد نخبگان، 
دانشمندان و اســاتید حوزه مبدل شده 

است.
***اسناد حوزه علم و فناوری استقال 

کشور را تضمین می کند
وی افزود: امــا امروز باید این نکته مورد 
توجه قرار گیــرد که اســناد راهبردی 
حوزه علم و فنــاوری، تعلیم و تربیت و 
آموزش وپــرورش و عرصه های فرهنگی 
و اجتماعی، اســتقال کشــور را در این 

حوزه ها تضمین می کند.
مخبردزفولی گفت: در مورد پیشرفت های 
علمی کشور که در دیدار رمضانی رهبر 
معظم انقاب مجــدداً و برای چندمین 
بار تائید و تأکید شد، جریان دانشجویی 
متعهد به انقاب ضمن تاش برای تقویت 
و استمرار این روند روبه رشد، وظیفه  دارد 
در مقابل تهاجم دشمن خارجی و برخی 
عناصر وابســته یا خودباخته داخلی که 
درصدد توقف یا انحراف یا آلوده و بی آبرو 
کردن پیشرفت های علم و فناوری کشور 
هســتند، موضع گیری صریح و شفاف و 
ابعاد مختلف این پیشرفت اعجاب آور را 

برای جامعه تبیین و تشریح کند.

دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی:

جریان دانشجویی تحقق اسناد علم و فناوری را مطالبه کند
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